
فاجعه فرونشست زمین در نصف جهان
سازمان زمين شناسی نسبت به وضعيت بحرانی نشست زمين هشدار داد
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گر کار مدیریتی با فرهنگ   مدیریت در فضاهای دولتی کار آسانی نیست و ا
گره بخــورد پیچیده تــر هم می شــود. در ایــن میان بایــد قدر آن دســته از 
مدیران را دانست که رخت رزم بر تن می کنند و با وجود ناهمواری ها و دخالت های 
ریز و درشت مکرر کارنامه درخوری از خود به جا می گذارند.  سید مصطفی حسینی 
از این دسته مدیران است. اصفهانی نیست؛ ولی عاشق اصفهان است و طی 17 سالی 
که سکان مدیریت امور سینمایی اصفهان را به دست گرفته طوری برای سینما سازی 
و به روز گردانی سالن ها مایه گذاشته که تقریبا هر کس در اصفهان علاقه مند جدی کار 

سینما باشد با او و پیگیری های مداومش آشناست....

به دنبال پله ای برای صعود. این روایت شهری است که گزینه های بی شمار روی میزش را زیر و رو می کند و 
در پی راهی است برای جهانی شدن. اصفهان سبدش سرریز از جاذبه های گردشگری و تاریخی است که 
می تواند هرچشمی را در هرگوشه ای از جهان بنوازد؛ اما هنوز نتوانسته است به افق های هم تراز خود دست یابد؛ افق هایی 
که شهرهای کمتر غنی در همین همســایگی ایران، درنوردیده اند و این روزها حکم حرف اول را در گردشگری منطقه و 
البته جهان دارند. حــالا اما رئیس جدید نمایندگــی وزارت خارجه در اصفهــان خبرهای تازه و امیدوارکننــده ای دارد. 

»علیرضا سالاریان« که به تازگی جایگزین محمدرضا کارشناس شده است...
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           آرزو  دارم مهر  سینما 
                  به دل مسئولان  بیفتد

رئيس جدید نمایندگی وزارت خارجه در گفت وگو با »اصفهان زیبا«  
از خبرهای تازه بين المللی در استان گفت

    شورای روابط بين الملل استان به زودی ایجاد خواهد شد
    دو تا سه شهر به خواهرخوانده های اصفهان اضافه می شود

 گفت و گو با سید مصطفی حسینی، مرد سینماهای اصفهان 

صدور  ویزای 180 کشور 
09جامعهدر اصفهان 02سياست

 درمجلس
 نماینده نداریم؛ چون 

حق ورود نداریم

مانع تراشی ها ممکن 
است به اعتراض 
جامعه منجر شود

12بازار

آیا می تــوان یک ســاختمان را به صورت 
کامــل خریــد؟ پاســخ ایــن ســوال مثبت 
است؛ زیرا افزایش ساخت  و ساز طی سال های اخیر و 
امــروز  تــا  شــده  باعــث  واحد هــا  نرفتــن  فــروش  
بســاز بفروش های زیادی ســاختمان های خــود را به 
صورت  کامل برای فــروش قرار دهند؛ امــا قیمت  یک 
ساختمان با چند آپارتمان متفاوت است. دقیقا مانند 
کالایــی را بــا تعــداد بــالا از یــک  اینکــه بخواهیــد 

عمده فروش بخرید. ..

بالاخــره پــس از 13 ســال، بخــت لایحــه 
قانــون حمایــت از معلــولان باز شــد؛ اما 
هنــوز راه طــول و درازی بــرای اجــرای آن وجــود دارد. 
آنچنان که انوشیروان محسنی بندپی، رئیس سازمان 
بهزیستی کشور، در تشریح جزئیات این لایحه به ایسنا 
گفــت: همــه دســتگاه ها مکلــف هســتند معابــر و بــه 
خصوص مکان هایی را که متعلق به معلولان اســت، 

مناسب سازی کنند ...

 کل ساختمان
دومیــن همایش الگــوی توســعه ایرانی  یکجا چند؟

بامحوریــت توســعه شــهری بعدازظهــر 
پنجشنبه برگزار شد. کارشناسان و مسئولان حاضر در 
این همایش هر کدام مفهوم توسعه پایدار شهری را از 
نگاه خود تعریف کرده و راهکارهای دست یابی به آن را 
شرح دادند. از نگاه شهردار اصفهان ، شهروندان محور 
اصلی توسعه پایدار شهری هستند و با توسعه صنعت 
گردشــگری ، توجــه بــه فرهنــگ و معمــاری و داشــتن 
شهری کارآفرین می توان مسیر دست یابی به توسعه 
پایدار شــهری را تســهیل کرد.  دســت یابی به توسعه 

انسانی برای توسعه پایدار شهری...

چالش الگوی توسعه
05اقتصاد
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 جوان دانشجو باید 
 خود را آماده تحولات 
و انتظارات زمان کند

م
مرا

و 
یک

ضا ن
در

می
  ح

      
      

      
ز 

س ا
عک

I S F A H A N Z I B A . I R

روزنـــــامه سراسری مـــــردم نصـــــف جهـــــان

 سه شنبه 14 شهریور 1396 
14 ذیحجه 1438

زدهم |  شماره 3017  
سال س�ی

32 صفحه، قیمت: 1000تومان
اژترین روزنامه استان اصفهان پرت�ی

توزیع همزمان در تهران

از، اهواز، کرج مشهد، ش�ی

 کرمان، همدان و رشت

IS
O

 10
00

4  
-  I

S
O

 10
00

2

ISFAHAN-E-ZIBA
 Vol.13 | No.3017 

TUESDAY.05  SEP  2017
ISSN 2423754-X

32 صفحه



سال چهاردهم، شماره 023131
یکشنبه

8 بهمن  1396
سیاست

جوان دانشجو باید خود را آماده 
تحولات و انتظارات زمان کند

رهبــر انقــاب اســامی در پیامی به نشســت   
اتحادیه انجمن های اسامی دانشجویان در 
کید کردند که جوان دانشجو باید خود را آماده  اروپا تا
تحولات و انتظارات زمان کنونی کند. به گزارش ایسنا، 
ح ذیل اســت: بســم الله الرحمن  متن این پیام به شــر
الرحیم. جوانان عزیز دانشجو؛ زمان کنونی و تحولات 
کــه در  آن، انتظاراتــی از جوانــان را تعریــف می کنــد 
دوران های گذشــته وجود نداشــت یا شــناخته نبود. 
جوان دانشــجو باید آن تحــولات و این انتظــارات را به 
درســتی بشناســد و خود را آمــاده ســازد. انجمن های 
اسامی و فضای دینی در آن، می تواند در این آمادگی، 
شــما را یاری دهد. نقطه  اصلی آن است که کار را برای 
گــر این توفیق را  خدا و به شــوق انجام وظیفه بکنید. ا
یافتیــد هدایت الهــی هم بــه کمک شــما خواهــد آمد 
ان شــاءالله. ســعادت همــه  شــما را از خداونــد متعال 

خواهانم. سیدعلی خامنه ای

خبر                      روز

برنامه ریزی برای شنیدن 
صدای مردم 

 

کثر مسئولان  در خال ناآرامی های دی ماه، ا
گفتنــد مــردم حــق برپایــی تجمعــات  مــی 
اعتراضــی دارنــد و بهتــر اســت مکانــی بــرای آن در نظر 
گرفته شــود، اما بعد از آرام شــدن فضا کسی پیگیر این 
موضوع نشد تا جایی که یکی از نمایندگان در مجلس 
گفت »ما فقط گفتار درمانی کردیم چون هیچ صدایی 
از مردم شنیده نشد«. شهیندخت مولاوردی دستیار 
رئیس جمهور در این باره به خبرآناین گفت: تا جایی 
که من در جریان هستم برای آنکه صدای مردم شنیده 
شود، برنامه ریزی هایی در حال انجام است، از جمله 
آنکه مکان و سازوکاری برای اینگونه تجمعات داشته 
باشیم تا ضمن عمل به قانون اساسی و منشور حقوق 
شــهروندی، امنیت تجمع کنندگان نیز تامین شــود. 
البته دستگاه های اجرایی در سایر موارد با مسئولیت ها و 
ماموریت هایــی که دارنــد در حال پیگیری هســتند و 
باید ببنیم چه زمانی این پیگیری ها جواب می دهد. 
کنــش بــه اینکــه برخــی جامعــه شناســان  وی در وا
معتقدنــد در نظــر گرفتــن جایگاهــی بــرای تجمعــات 
کارآمد است، گفت: به  اعتراضی راهکاری حکومتی و نا
لحاظ فردی و انفرادی این امکان وجود دارد که کسی 
بــه مســئولان مراجعــه و اعتــراض و تقاضــای خــود را 
منعکس کنــد، کمــا اینکه مــی توانــم بگویم هــر روز در 
معــرض ایــن نــوع مراجعــات، شــکایات و اعتراضــات 
هســتیم؛ ولــی مــی تــوان مثــل ســایر کشــورها چنیــن 
فضایــی نیــز تعییــن کــرد. 
دستیار ویژه رئیس جمهور 
در امور حقوق شهروندی 
در پاســخ به این سوال که 
خودتان جایی را پیشنهاد 
می دهید تا این تجمعات 
برگــزار شــود؟  اعتراضــی 
اظهــار کــرد: جایــی مثــل 
بوستان گفت و گو که اسم 
بــا مســمّایی دارد یــا پارک 
لــه کــه مدنظــر شــورای  لا
شــهر اســت، مــی توانــد 
محلی برای تجمعات آرام 
باشد. وی در پاسخ به این 
سوال که برخی می گویند 
گر اراده ای برای شنیدن  ا
صدای مــردم وجود داشــت صــدای تجمــع کنندگان 
مقابل مجلس یا ریاست جمهوری شنیده می شد، آیا 
فرقی می کند مردم مقابل مجلس و ریاست جمهوری 
تجمع کنند یا در بوستان گفت و گو؟ یادآور شد: برای 
اینکه اتفاقات اخیر پیش نیاید، مرزی بین اغتشاش با 
اعتراض مدنی وجود داشته باشد و امنیت تجمع کنندگان 
 حفــظ شــود، تعییــن چنیــن محلــی راهــکار مناســبی

 است. 
البته به آن معنا نیست که وقتی جایی برای تجمعات 
تعییــن شــود، مــردم دیگر حــق ندارنــد در جــای دیگر 
صدای خــود را به مســئولان برســانند. اینکه آیــا برای 
شــهرهای دیگر نیز جایی برای تجمعات درنظر گرفته 
می شــود، ســوال دیگری بود کــه مولاوردی در پاســخ 
گفــت: هنــوز بــه آن شــکلی کــه در دســتورکار باشــد به 
این موضوع پرداخته نشــده اســت، ولی فکــر می کنم 
شــوراهای شــهرها و اســتان ها بتوانند ایــن موضوع را 

پیگیری کنند. 
دســتیار رئیــس جمهــور در امــور حقــوق شــهروندی 
در پاســخ به ایــن ســوال کــه بــا وزارت کشــور صحبتی 
داشــتید که به تجمعات آرام مجوز بدهد؟ اظهار کرد: 
گر تقاضایی باشد مجوز داده می شود، حالا   الان هم ا
می خواهد مکانی برای تجمعات تعریف شود یا نشود. 
وزارت کشور طبق قانون باید به تجمعات آرام و بدون 

حمل ساح مجوز بدهد.

کنش احمد توکلی به   وا
خبر تبرئه شدن سعید طوسی

احمد توکلی، رئیس هیئت مدیره سازمان 
کنش به  دیده بان شــفافیت و عدالت در وا
خبر تبرئه سعید طوسی گفت: این خبر را که شنیدم 
گــزارش اعتمادآنایــن، نماینــده  یکــه خــوردم. بــه 
اصولگرای مجلس نهم در پاســخ به این سوال که آیا 
 دیده بــان شــفافیت و عدالــت بــه این موضــوع ورود 
می کند، گفت: مســائل اخاقی و فســادهایی که در 
گر  این زمینه وجود دارد یک وادی گسترده است که ا
دیده بان شفافیت بخواهد به آن ورود کند حریف آن 
نمی شود. توکلی اظهار کرد: من به اتفاقی که افتاده 
احاطه نــدارم، ابتــدا باید نســبت بــه آن احاطه پیدا 

کنم و سپس به موضع گیری درباره آن بپردازم.

وزارت کشور ادعای 
احمدی نژادی ها را تکذیب کرد

بهرام سرمســت، مدیر کل سیاســی وزارت 
کشــور دربــاره درخواســت تجمــع از ســوی 
گفــت: در ایــن خصــوص  اطرافیــان احمدی نــژاد 
درخواســتی بــه وزارت کشــور واصــل نشــده اســت. 
گفتنی اســت، روز چهارشــنبه هفت نفــر از اطرافیان 
احمدی نژاد در نامه ای به وزیر کشور خواستار صدور 
مجــوز بــرای برگــزاری تجمعــی اعتراضی علیــه برخی 

مشکات کشور شدند.

انتقاد امیر عبداللهیان از 
عربستان، امارات و بحرین

مشــاور رئیــس مجلــس در امــور بین الملل 
صف آرایــی عربســتان، امــارات و بحرین در 
داووس علیه ایران را خطای راهبردی عنوان کرد. به 
گــزارش ایســنا، حســین امیرعبداللهیــان در صفحــه 
شــخصی خــود در توئیتــر، نوشــت: »صف آرایــی 
ســعودی، امــارات و بحریــن در داووس علیــه تهران 
کــه در  خطــای راهبــردی اســت. فرامــوش نکنیــد 
روزهای سخت اشغال کامل کویت توسط صدام، ما 
در کنــار همســایه عــرب خــود و مــردم کویــت مردانه 
ایســتادیم. کاخ ســفید و موصــاد از شــما بــه عنــوان 
دســتمال یــک بــار مصــرف اســتفاده می کننــد؛ امــا 

همسایگی و مسلمانی ما ابدی است.«

 در نظام اسلامی 
همه چیز برای مردم است

کثری مردم  وزیر اطاعات گفت: جذب حدا
کید  به نظام جمهوری اسامی به عنوان تا
موکــد رهبــر معظــم انقــاب وظیفــه مهــم و نخســت 

مسئولان نظام است. 
به گزارش ایرنا، علوی روز شــنبه در نشســت شورای 
اداری سیستان و بلوچستان با اشاره به حق متقابل 
مردم و مســئولان نســبت بــه یکدیگر اظهار داشــت: 
تــاش خاضعانــه، مخلصانــه و بــی منــت مســئولان 

سبب جلب رضایت عمومی خواهد شد. 
وی برخــورد مهربانانــه و روی خوش با مــردم را مایه 
رفع بحران ها، شکســت ها و بن بســت ها دانســت و 
کید بر بــه فعلیت رســاندن امکانــات و در اختیار  با تا
گذاشــتن آنها بــرای اســتفاده مــردم گفــت: در نظام 
اســامی همــه چیــز بــرای مــردم اســت و مســئولان 
بایــد ظرفیــت هــای بالقــوه را بــرای تســهیل کارهــا 
کــرد:  و رفــع مشــکات بالفعــل کننــد. وی تصریــح 
گرایی ها و   همه دســتگاه ها باید نقــش خــود را در وا
مقابلــه هــا کــه دلســردی و نارضایتــی مــردم را در بــر 
داشته بسنجند و همچنین تاثیر عملکردها در ایجاد 

وحدت و انسجام ملی را پیدا کنند. 
کارآمدی نظام  وزیر اطاعات گفت: دشمن درصدد نا
گر به فرموده رهبر  و ایجاد دوقطبی در جامعه است و ا
معظم انقــاب در کنــار هم بایســتیم و با همــکاری و 
همراهی یکدیگر مشکات را برطرف کنیم می توانیم 
همچون یک مشت در برابر دشمنان ایستادگی و آنها 

را به زانو در آوریم.

کوتاه از                     سیاست

خبر                      ویژه

وزیر نفت اعلام کرد:

تماس شرکای بابک زنجانی با وزارت اطلاعات برای پرداخت بدهی نفتی
وزیر نفت با اشاره به بدهی دو میلیارد یورویی بابک 
زنجانی بــه وزارت نفت گفــت: اخیرا برخی شــرکای 
ج از کشــور تماس هایی را با مســئولان  بابــک زنجانی در خــار
وزارت اطاعات برقرار کرده و برای تسویه بدهی او اعام آمادگی 
کرده اند. به گزارش تسنیم،  زنگنه در حاشیه نشست خبری 
که در سازمان برنامه و بودجه در خصوص رفع ابهامات گزارش 
تفریغ بودجه سال 95 برگزار شد، افزود: در ابتدا این درخواست 
مطرح شد که بابک زنجانی برای تسویه بدهی های خود آزاد 
شود تا فرآیند فروش داخلی اموال او به سرعت انجام شود؛ اما 
مقامات قضایی به دلیل وجود تخلفات دیگر در پرونده بابک 
کید کرد: به نظر  زنجانی با این موضوع مخالفت کرده اند. وی تا
ما دارایی های بابــک زنجانی قابلیــت فروش بالایی نــدارد و 
کفاف بدهی های این فرد را به وزارت نفت نمی دهد. زنگنه در 

بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره به اختاس بیــش از 100 
میلیاردی انجام شده در یکی از زیرمجموعه های وزارت نفت 
کنون بیش از 100 میلیارد  گفت: بر اساس گزارش های واصله تا
تومــان اختاس توســط یکــی از مدیــران که برای ســال های 
طولانی در پست خزانه داری یکی از زیرمجموعه های وزارت 
نفت مشغول به کار بوده انجام شده است. وی افزود: این فرد 
پــس از درخواســت مقام بالادســتی خود بــرای ارائــه توضیح 
ج شده و  درخصوص عدم همخوانی حساب ها از شرکت خار
به یکی از کشورهای همسایه گریخته است. هرچند از قول این 
کنون در کشور کانادا به سر می برد؛ اما  فرد ادعا شده که او هم ا
به نظر ما این موارد فقط جوســازی بوده و این شایعه ها برای 
ناامید کردن مسئولان کشور از دسترسی به این فرد متخلف 
کید بر اینکه »شایعه فرار این  پخش شده است. وزیر نفت با تا

مدیــر متخلــف وزارت نفــت را بــه کانــادا بــاور نداریــم« گفت: 
مســئولان قضایــی کشــور در حــال انجــام رایزنــی بــا مراجــع 
بین المللی برای دستگیری و اســترداد این مدیر متخلف به 
کشــور هســتند. در همین حال، وکیل بابک زنجانــی با بیان 
کره با شرکای زنجانی برای پرداخت جزای  اینکه قرار بود مذا
نقدی او محرمانه باشد، گفت:  مقرر بود تا وصول نتیجه یعنی 
پرداخت محکــوم به که معــادل یک میلیــارد 9۶۷ میلیون و 
500هزار یورو است از سوی طرفین مفاد این قرارداد به صورت 
محرمانه حفظ شود و رسانه ای نشود و این موضوع مورد تایید 
مقامات امنیتی وقضایی بود. رسول کوهپایه زاده در گفت و گو  
با ایلنا در رابطه با اظهارات اصغر هندی، مسئول کمیته وصول 
مطالبات وزارت نفت که اعام کرده که شرکای خارجی بابک 
زنجانی قصد پرداخت بدهی او را دارند، گفت: متاسفانه آقای 

کرات فی مابین صورت  هندی برخاف تصمیماتی که در مذا
گرفته و مقرر شده بود که تا حصول نتیجه این مسئله محرمانه 

بماند، این موضوع را رسانه ای کردند. 
گــر افــراد می گوینــد کــه دغدغــه اســتیفا حقــوق  وی افــزود: ا
بیت المال را دارند نباید با اظهار نظر های غیر مســئولانه این 
قــرارداد را به خطر بندازنــد. کوهپایــه زاده گفت: پیش نویس 
گر با تدبیر عمل  قرارداد حاضر است و به نقطه ای رسیدیم که ا
شــود می توان این مبلغ را وصــول کــرد. وی در رابطه با اینکه 
آیا پرداخت محکوم به تاثیری در اجــرای حکم بابک زنجانی 
دارد یا خیر گفت: قطعــا این موضوع تاثیــر دارد در خود حکم 
که در دیوان عالی کشور تایید شده است مقرر شده در صورت 
رد مال می تــوان از مزایای مــاده 11۴ قانون مجازات اســامی 

استفاده کرد. این ماده به عفو اشاره کرده است.

سابقه افشای اطلاعات در خصوص حضور نظامی ایران در سوریه؛

چرا اسرائیل اقدام به افشای آمار »نیروهای ایران« در سوریه کرد؟
بــه تازگــی ســفیر رژیــم اســرائیل در ســازمان ملــل 
متحــد، مدعــی شــده کــه ایــران 82 هــزار نیــروی 
جنگجو و نظامــی در ســوریه را تحت کنتــرل و هدایت خود 
دارد. او بیان کرده کــه این اطاعات تا پیــش  از این تنها در 
اختیــار نهادهــای اطاعاتی اســرائیل بــوده؛ ولی ایــن رژیم 
کنون تصمیم به آن گرفته که آنها را در اختیار همه جهان  ا
ک؛ »دنی دانون« با بیان این ادعا  قرار دهد. به گزارش تابنا
که حدود 82 هزار جنگجوی نظامی در سوریه از سوی ایران 
هدایت و کنترل می شوند، بیان کرده است: از این تعداد ۶0 
هزار نیروی ســوری، 10 هــزار نیــروی نظامی از افغانســتان، 
کســتان، 9 هــزار نیرو از حــزب الله لبنان و ســه هزار  عراق و پا
نیرو، از نیروهای سپاه پاسداران هستند. دانون همچنین 
کنون 35 میلیارد  در ادامه سخنان خود مدعی شد: ایران تا
دلار برای تجهیز و آموزش این نیروها هزینه کرده و مشغول 
ساخت سایت موشکی در سوریه است تا همسایه اسرائیل 
را تبدیل به بزرگ ترین پایگاه نظامی دنیا کند. وی بیان کرد: 
نهادهای اطاعاتی اسرائیل این اطاعات را از مدت ها قبل 
کنون تصمیم به افشای آن برای  به دست آورده بودند؛ اما ا
ح مســئله هال  همه جهــان می کنند. دانــون دوباره با طر
شــیعی بیان کرد: این اطاعات را از آن روی منتشر می کند 
که دنیــا را متوجــه خطــر ایــران در خاورمیانه ســازد. دانون 
گفته، این هزینه ها و ایــن تعداد نیروی نظامی در ســوریه، 
تنها برای آن اســت که ایران درصدد اســت تا در بلندمدت 
هم اســرائیل و هم غرب و جهان آزاد را به چالش کشــیده و 
اقدام به بی ثبات سازی خاورمیانه کند. اما پرسش اساسی 
کنون  این است، چرا سفیر اسرائیل در سازمان ملل متحد، ا
اقدام به افشای تعداد نیروهای نظامی وابسته به ایران در 

ســوریه کرده و آیا این ارقام صحت دارند یا خیــر؟ این برای 
نخستین بار نیســت که برخی مقامات و نشــریات سعی در 
افشــای تعداد نیروهای نظامی وابســته به ایران در سوریه 
می کننــد. از زمــان حضور مستشــاری و مســتقیم ایــران در 
ســوریه برای حمایت از دولت بشــار اســد، همــواره اعداد و 
ارقام متفاوتی از تعداد نیروهای نظامی ایران و هزینه هایی 
برای صرف تجهیز و حمایت از آنها در ســوریه منتشــر شــده 
ک، آنچه به نظر می رسد، این است  است.  به نوشــته تابنا
کید کرده است،  که دانون به عمد بر رقم 35 میلیارد دلار تا
چون ایــن رقم در راســتای اهــداف اســرائیل و آمریــکا برای 
دامن زدن به اعتراضات اخیر در ایران است. از همان زمان 
شروع اعتراضات آمریکا و اسرائیل تاش فراوانی داشتند که 
از ایــن اعتراضــات داخلــی جنبــه ای بین المللــی بســازند و 

بخشی از آن را مربوط به هزینه های نظامی ایران در سوریه 
و خاورمیانــه کننــد. بیانیــه ترامــپ و همچنیــن ســخنان 
مقامــات اســرائیل، همــواره در خصــوص ایــن اعتراضــات 
انگشــت خود را روی موضوع صرف ثروت ایران در سوریه و 
کنــون بــه نظر می رســد، افشــای  خاورمیانــه فشــار داده و ا
اطاعاتی که به ادعای دانون برای اولین بار منتشر می شود، 
در راستای همان خط سیر است. شاهد این ماجرا تحلیلی 
اســت کــه روزنامــه اســرائیلی جروزالــم پســت بــا تیتــر »چرا 
اعتراضــات در ایــران خاموش شــد و آیــا امیدی بــرای زنده 
شدن دوباره آنهاســت؟« منتشــر کرده. این تحلیل از »ندا 
امیــن« روزنامه نــگار ایرانی الاصــل مقیــم قــدس، در ایــن 
روزنامــه نوشــته شــده و بــه شــکلی پررنــگ در برخــی از 
بخش های آن موضوع اعتراض معترضان به فقر و فساد در 

ایــران پررنــگ شــده و حتــی بــه نقــل از برخــی معترضــان، 
موضــوع هزینــه کــرد نظامــی ایــران در ســوریه و خاورمیانه 
پررنگ شده اســت. می توان به  خوبی دریافت که مقامات 
اســرائیل، نگرانی چندانی از شــمار دقیق نیروهای نظامی 
ایران در سوریه ندارند، زیرا برای اسرائیل، وجود هزار نیروی 
نظامــی شــیعه و وابســته بــه ایــران در مرزهــای ســوریه بــا 
فلسطین اشــغالی، همان  قدر به لحاظ امنیتی دردسرساز 
اســت که حضــور 82 هزار تــن از آنهــا. دغدغه هــای امنیتی 
اســرائیل به  قدری ماهوی اســت کــه بارها منجــر به حمله 
موشکی و هوایی به تجهیزات نظامی در سوریه شده است 
و در نتیجه می توان حدس زد که عــدد و رقم در این میان، 
هرچند بر شــدت این دغدغه می افزاید، در ماهیت و اصل 

آن تغییری ایجاد نمی کند.
موضوع حضور نظامی ایران هم در سوریه موضوع جدیدی 
نیست و همان گونه که گفته شد، از ســال 2011 به این سو، 
حدس و گمان های فراوانی در خصوص این حضور نظامی 
و اندازه آن زده شده است. آنچه به نظر مهم می آید، حداقل 
کنش، نسبت به رقم  برای مقامات اســرائیل برانگیختن وا
هزینه های نظامی ایران در سوریه اســت. 35 میلیارد دلار 
کنون از هزینه های نظامی ایران  بالاترین رقمی است که تا

در سوریه بیان  شده است.
البته نمی تــوان انگیزه های دانون و اســرائیل را از »افشــای 
اطاعات« جدید در مورد حضور نظامی ایران در سوریه به 
همین مسئله تقلیل داد؛ اما به  خوبی می توان حدس زد که 
یکی از مهم ترین اهداف آنها، تحریک افکار عمومی در ایران 
ج از ایران در خصــوص هزینه های این حضور نظامی  و خار

در سوریه است. 

مانع تراشی ها ممکن است به اعتراض  جامعه منجر شود
معاون اول رئیس جمهور در اولین مجمع استانی سمن های جوان کشور:

معاون اول رئیــس جمهور گفــت: دولت بــه تنهایی 
نمــی توانــد همــه مشــکات را حــل کنــد. خصوصــا 
گــر جلوی دولــت مانــع تراشــی و ایجــاد محدودیت  ا
کمیت بــرای حل  هم انجام شــود. همــه نظــام و حا
مشــکات بایــد همــراه باشــند، امــا دولت مــی تواند 
کمــک ســایر نهادهــا در بخش هــای مختلــف  بــا 

گشایش هایی را ایجاد کند. 
به گــزارش ایســنا، جهانگیــری افزود: عــده ای چون 
خودشــان کوچــک هســتند ایــران را کوچک نشــان 
می دهنــد. ایران بــزرگ اســت. همین نســل جوانی 
کــه عــده ای از آن ترســیده اند، بــزرگ تریــن فرصــت 
برای پیشــرفت هر جامعه ای به شــمار مــی رود. وی 
اظهار کرد: من به تمام مســائل کشور اشــراف دارم. 
همه چالش ها را می دانم و اطاع دارم که برای عبور 
از چالش هــا راه بســیار طولانــی را در پیــش رو داریم؛ 
امــا معتقد هســتم کــه ایــران آنقــدر فرصــت دارد که 
هیچ گره  باز نشــدنی پیــش روی پیشــرفت آن وجود 

نخواهد داشت. 
جهانگیری گفت: البتــه باید بپذیریم کــه باید باهم 
باشــیم. نبایــد یکدیگــر  را طرد کنیــم. بایــد بپذیریم 
که گفت وگوی ملی گره گشاســت. بایــد بدانیم همه 
در یک کشتی نشســته ایم و برای پیش بردن آن نیاز 
به همراهــی همــه داریــم تــا از بحران ها عبــور کنیم. 
کیــد کــرد: جامعــه جهانــی و جوامعی  جهانگیــری تا
کــه آینــده برایشــان مهــم اســت و بــه بهبــود شــرایط 
اهمیت مــی دهند و بــه فکر آینــده بهتری هســتند، 
نیاز به تغییر و تحول را قبول کرده و به جوان و جوانی 
خوشبیــن هســتند. متقابــا جوامعی کــه متصلب 
هســتند و ســاختار بســته ای دارنــد، بــه آینــده فکــر 
نمــی کننــد و دنبــال بهبــود نیســتند، وقتــی روحیه 
جوان و مطالبات جوان را می بینند به دنبال آن می 
گردند کــه چگونه می توان مهارش کــرد. معاون اول 
رئیس جمهور ادامه داد: در دین ما و در تعالیم رسول 
خدا و ائمــه اطهــار )ع( در فرهنگ و تمــدن ایرانی در 
انقــاب اســامی در اندیشــه ها و آرمان هــای امــام و 
اندیشه های رهبر معظم انقاب وقتی مروری ساده 
انجام می دهیم، متوجه می شــویم جــوان وجوانی 
جایگاه بســیار بالایــی دارد. وی خاطر نشــان کرد: از 
ابتــدا اینگونــه آموختیــم که فرصتی بســیار بــزرگ در 
اختیار ما قرار دارد. فرصتی که می توان معجزه خلق 
کند. بایــد این فرصت را کــه جوانی و جوانان اســت، 
مغتنم شمرد. جهانگیری با تصریح اینکه همه باید 
به میزانی که می توانند در پاسخگویی به نسل جوان 
و نیازهای واقعی آنان از تمام امکانــات و ظرفیت ها 
اســتفاده کننــد، گفــت: نبایــد مانعــی ایجاد کــرد. با 

نگرش ها و ســاختارها نباید موجب مانع تراشــی شــد و 
نباید نســبت به نســل جوان نگرش منفی داشــت. وی 
ادامه داد: همین مانع تراشی ها ممکن است به اعتراض 
جوانان و حتی جامعه منجر شــود. جهانگیری با اشاره 
بــه تحــولات نســل های ابتــدای انقاب تــا امــروز اظهار 
کرد: ما شــاهد تحولات عظیمــی در حوزه هــای دانش، 
اطاعــات و آمــوزش و دیگــر بخش هــا بــوده و هســتیم. 
ایــن تغییــرات باعث می شــود مطالبات نســل جــوان و 
کل جامعه افزایش یابد. روند رو بــه فزاینده انتظارات و 
مطالبات مردم را دولت می داند؛ اما ظرفیت های دولت 
به همین نسبت افزایش نداشــته است.لذا فاصله بین 
گر دقت نداشته  مطالبات و واقعیت ها ایجاد می شود و ا
باشــیم ممکــن اســت ایــن فاصلــه منجــر بــه نارضایتی 
گــر بی جهــت در مطالبات  شــود. وی همچنین گفت: ا
دمیــده و دســتاوردهای کشــور را بی جهــت کوچــک 
کنیم، نارضایتی ها تشــدید می شــود. البته گاهی هم با 
کژاندیشــی فکر می کنیم کــه نارضایتی فقــط دامن یک 
فرد یا یک دولت را می گیرد و به دیگران آسیب نمی زند. 
او ادامه داد: ما معتقد هســتیم همه ما چه دولت و چه 
کمیتی چــه بخش خصوصــی و چه  تمــام نهادهــای حا

نهادهای مدنــی نباید اجازه دهیم ایــن حس خصوصا 
کــرده بگویند  در نســل جوان ایجاد شــود کــه خــدای نا
کید کرد: چرا در کشــوری  آینده ای ندارم. جهانگیری تا
که پشتوانه های چند هزار ســاله تمدنی و ظرفیت های 
بی شمار دراختیار دارد باید نسبت به آینده یأس وجود 
داشته باشد. این کشور چه چیزی باید داشته باشد که 

در اختیار ندارد؟ 
معــاون اول رئیس جمهــور همچنیــن بــا اشــاره بــه قــرار 
داشتن در آستانه سی و نهمین سالگرد پیروزی انقاب 
کید کرد کــه این انقــاب را جوانــان حمایت  اســامی تا
کــرده و مســیر پیــروزی آن را همــوار کردنــد. جهانگیری 
همچنین اظهار کرد: باید مدیریت کشور به این سمت 
برود که جوانان احساس کنند فرصتی بزرگ در سطوح 
مختلف کشور برای حضور آنان وجود دارد. این تغییرات 
باید به تدریج و به شــکل طبیعی ایجاد شود. مدیرانی 
کــه یکبــاره در یــک جایــگاه بالا قــرار مــی گیرنــد همواره 
موفق نخواهند بود. وی ادامــه داد: در ابتدای دولت و 
در برنامه ششم تصویب شد که ســن مدیریت در کشور 
نســبت به وضعیت کنونی حدود هشــت ســال جوانتر 
شود. همچنین در شــورای عالی اداری تصویب شد که 

30 درصد از سهم مدیریتی در اختیار زنان قرار گیرد. 
این موضــوع بایــد پیگیــری شــود و بایــد حداقل هر 
وزارتخانه دو معاون زیر ۴0 ســال و معاون زن داشته 
باشــند و باید از دســتیار جوان بهره مند شود. وی با 
تصریــح اینکــه در خصوص اعمــال ایــن مصوبات به 
کید شده اســت، از استانهایی  تمام اســتانداران تا
که نســبت به این موضوع کم توجهی کردند گایه و 
کید کرد: جوانان عقبه دولت و نظام هستند؛ مگر  تا
می شــود به این عقبه توجــه نکرد؟ من نمــی گذارم 
این عقبه نادیده گرفته شود. جهانگیری همچنین 
با بیان اینکه در خصوص اشتغال تصمیمات زیادی 
در دولــت گرفته شــد، اظهار کــرد: در 10 ســال میزان 
اشتغال تولید شــده در کشــور در حد صفر بود، سال 
8۴ حــدود 22 میلیــون و ۶00 هــزار شــغل داشــتیم، 
ســال 91 هم همین تعداد بود. علیرغم آنکه آن همه 
هزینه شــد؛ اما در این چند سال هرســال ۶00 تا ۶50 
هزار شــغل اضافــه شــده اســت. از ابتدای امســال تا 
پایان شش ماه اول ۷90 هزار شغل ایجاد شده است. 
کید بــر اینکــه میزان  معــاون اول رئیس جمهــور بــا تا
شــغل ایجــاد شــده بــا حجــم مطالبــات و نیازهــا 
همخوانی ندارد و با تعداد سه میلیون بیکار در کشور 
مواجهیم گفت: این موضوع به ظرف اقتصاد کشور 
باز می گیرد. اقتصاد کشــور دارای ظــرف محدودی 
است ما باید ابتدا ظرف اقتصاد را بزرگ کنیم. با این 
ظرف محدود نمــی توان انتظــارات بزرگ را بــرآورد ه 
کــرد. وی ایجاد و توســعه شــرکت های دانــش بنیان 
و اقتصــاد فضای مجــازی را از مهمتریــن زمینه های 
ایجاد شــغل در ســالهای اخیــر برشــمرد و گفت: در 
ســال 2000 از پنج شــرکت بــزرگ دنیــا هر پنج شــرکت 
نفتــی بــود؛  امــا در ســال 201۶ هر پنــج شــرکت بزرگ 

جهان فعال در زمینه ICT است. 
وی ادامه داد: باید بدانیم کــه دوران اقتصاد متکی 
به منابع طبیعی تمام شده و اقتصادی موفق است 

که متکی به مغز جوانان باشد. 
جهانگیری با بیان اینکه امروز به واسطه توجه دولت 
کز دانش بنیان ایجاد  تقریبا در کنار هر دانشــگاه مرا
کز را زمینه ساز توسعه اقتصادی  شده است، این مرا
مبتنــی بر دانــش و بسترســاز توســعه عقانــی و همه 
جانبــه کشــور برشــمرد. وی همچنیــن در خصوص 
تســهیات ازدواج گفت: در اوایــل کار دولت یازدهم 
تســهیات ازدواج ســه میلیون تومان بود. با صدها 
هزار نفر متقاضــی در نوبت؛ امروز بــه ازای هر زوج 12 
میلیون تومان تسهیات پرداخت می شود و تقریبا 
به روز هستیم. سال آینده هم قرار است این عدد به 

15 میلیون تومان افزایش یابد.

معـاون اول رئیس جمهـور گفـت: دولـت از تمـام ظرفیت هـا بـرای بهتـر شـدن زندگـی ایرانیـان 
اسـتفاده خواهـد کـرد. اسـحاق جهانگیـری در اولیـن مجمـع اسـتانی سـمن های جـوان کشـور در 
شـیراز گفـت: مـا معتقدیـم و بـاور داریـم کـه اگـر جوانـان فرصـت پیـدا کنند مـی تواننـد آینـده خوبی را 
بـرای کشـور ترسـیم کننـد. اینکـه آنـان می خواهنـد بیشـتر دیـده شـوند و کمتـر تحقیـر شـوند، آینـده 
مطمئن تـر و دغدغـه زندگـی شـرافتمندانه داشـته باشـند و بـه انـدازه مشـارکت خـود در جامعـه از مزایای 

زندگی بهره مند شوند، حق تمام جوانان است.

 برای آنکه 
صدای مردم 
 شنیده شود، 

برنامه ریزی هایی 
در حال انجام 
است، از جمله 

سازوکاری برای 
اینگونه تجمعات 

داشته باشیم



 مسمومیت  10 نفر 
با منوکسیدکربن در استان

گاز ســمی منوکســیدکربن از  در پــی نشــت 
آبگرمکــن، لولــه بخاری، روشــن کــردن اجاق 
داخــل حمــام، اســتفاده از زغــال بــرای گرمایــش در 
48ســاعت گذشــته  10 نفر در شهرســتان هــای مبارکه، 
نجف آباد و فلاورجان مسموم و راهی بیمارستان شدند.

 مدیر حوادث و فوریت های پزشکی استان اصفهان در 
گفت و گو با ایرنا گفت: ساعت دو و 34 دقیقه بامداد روز 
شنبه در اراضی مبارکه سه نفر شامل دو زن 28 و 30ساله 
و مــرد 50 ســاله بــه دلیــل نشــت منوکســیدکربن از لولــه 
بخاری دچار مســمومیت تنفسی شــدند که به وسیله 
آمبولانس هــای 115 بــه بیمارســتان محمــد رســول الله 
مبارکه منتقل شــدند.  غفور راســتین همچنیــن افزود: 
ســاعت 22 و 33 دقیقه جمعه شــب حادثه ای مبنی بر 
انتشار گاز منوکسیدکربن از آبگرمکن در منزلی در گلدشت 
نجف آباد به اورژانس 115 اعلام و به دنبال آن واحدهای 

امدادی اورژانس پیش بیمارستانی به محل اعزام شد.
 وی ادامه داد: در این حادثه چهار نفر شــامل یک مرد، 
یــک زن و دو کــودک مســموم شــدند کــه پــس از انجــام 
اقدامات اولیــه درمانی روی آنها به بیمارســتان شــهید 
منتظــری نجف آبــاد منتقل شــدند. وی دربــاره حادثه 
خ داد  مســمومیت دیگری که روز جمعه در نجف آبــاد ر
گفت: در این حادثه دو زن به دلیل استفاده از زغال برای 
گرمایش دچار مسمومیت شــدند که توسط آمبولانس 
اورژانــس پیــش بیمارســتانی بــه بیمارســتان فاطمــه  

زهرا)س( نجف آباد منتقل شدند. 
راســتین  همچنیــن در توضیــح حادثــه دیگــری در 
 پیربکــران فلاورجان افــزود: عصر روز جمعه یــک زن براثر 
روشــن کردن اجاق در داخــل حمام دچار مســمومیت 
تنفســی شــد کــه پــس از اعــلام بــه ســامانه115 و حضــور 
تکنســین های اورژانس، به بیمارستان شفای کلیشاد 
کنــون نزدیک به  منتقل شــد.  از ابتدای ســال جــاری تا

گاز   156 نفــر در اســتان اصفهــان بــر اثــر استنشــاق 
 منوکســیدکربن دچــار مســمومیت شــدند کــه 14 نفــر از 

آنها جان خود را از دست دادند.

آغاز پیش ثبت نام نوروزی 
عتبات از 1۲ بهمن

سازمان حج و زیارت اعلام کرد: پیش ثبت نام 
سفرهای نوروزی عتبات از پنجشنبه این هفته 
آغاز می شود. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان حج 
و زیــارت در متــن اطلاعیــه ایــن ســازمان آمــده اســت: 
 مشــتاقان زیــارت عتبــــــات عالیــات بــرای اعــزام هــای

  23 اســفند ۹6 تــا 20   اردیبهشـــــت ۹۷ مــی تواننــــــد از 
 روز پنجشــــنــــــبه 12 بهمــن بــا مـــــــراجعه بــه سامـــــــانه

 www.atabat.org.ir  بــرای پیــش ثبــت نــام ســفرهای 
عتبات این دوره اقدام کنند.

 ۴۳ درصد از مردم اصفهان 
کارت ملی هوشمند ندارند

مدیرکل ثبــت احوال اســتان اصفهــان گفت: 
43درصد از مردم اســتان اصفهان هنوز برای 

دریافت کارت ملی هوشمند اقدام نکرده اند.
 حســین غفرانی کجانی در گفت وگو با ایمنــا اظهار کرد: 
استقبال مردم استان اصفهان برای دریافت کارت ملی 
 هوشــمند در دی ماه امســال بــا مراجعــه 160 هــزار نفر،

 بهتر از دیگر  ماه های سال بوده است. 
وی با اشاره به اینکه سقف تعهد استان اصفهان بیشتر از 
این ظرفیت بوده است، افزود: کارت ملی قدیم تا پایان 
سال از اعتبار ساقط می شود و این در حالی است که هنوز 
نتوانســته ایم به تعهداتمان در میزان صدور کارت ملی 

هوشمند عمل کنیم.
 غفرانــی با بیــان اینکه تعهــد اســتان در ســال ۹6 صدور 
یک میلیون و 350 هزار فقره کارت ملی هوشمند است، 
کنون تنها 850 هزار  تصریح کرد:  این در حالی است که تا

کارت ملی هوشمند در استان صادر شده است. 
مدیرکل ثبت احوال اســتان با بیان اینکه کل جمعیت 
هــدف اســـــتان بــرای صــدور کارت ملــی هوشمــــــند 
چهارمیلیون نفر است، اظهار کرد: امسال تنها 5۷ درصد 
از سهم تعهد این اداره کل در صدور کارت ملی هوشمند 
انجام شده و نسبت به جمعیت کل طرح، دو میلیون و 
صد هزار نفر کارت ملی هوشمند خود را دریافت کرده  و 

هنوز  43درصد مردم اصفهان کارت هوشمند ندارند.
کید بــر اینکــه صــدور کارت در هر روز نســبت به   وی بــا تا
مراجعه مردم متفاوت است، یادآور شد: تعداد مراجعات 

مردم  تعیین کننده آمار روزانه صدور کارت ملی است. 

۴۲5 میلیارد  تومان تسهیلات 
اشتغال زایی روستایی و عشایری 
معاون توســعه مناطق روســتایی و عشــایری 
ریاســت جمهــوری ســهم اســتان اصفهــان از 
محل تســهیلات اشــتغال زایی روســتایی و عشــایری را 

425میلیارد تومان اعلام کرد.
 بــه گــزارش ایرنــا، ســید ابوالفضــل رضــوی در جلســه 
 بررسی مســائل و مشــکلات شهرســتان اصفهان افزود:

 3۷5 میلیارد تومان این اعتبار از محل صندوق توسعه 
ملی، 40 میلیارد تومان از بانک سینا و 10 میلیارد تومان 
از محل بانک پارســیان برای این تســهیلات اختصاص 

یافته است.
 معــاون توســعه روســتایی و مناطــق محــروم ریاســت 
جمهــوری رقــم ایــن تســهیلات در کل کشــور را 12 هــزار 
میلیــارد تومــان اعــلام کــرد و گفت:ایــن تســهیلات بــه 
طرح هایی که دارای توجیه اقتصادی هستند پرداخت 
می شــود. وی ادامه داد: تمــام این موارد بــرای افزایش 
اشتغال پایدار روستایی و عشایری و همچنین سرمایه در 

گردش شهرهای زیر 10 هزار نفر اختصاص یافته است.

03 سال چهاردهم، شماره ۳1۳1 خبر
 یکشنبه

8 بهمن  1۳96

اخبار                     کوتاه

گیردار مرکز بهداشت استان: مسئول بیماری های وا

آمار دقیقی از مرگ ناشی از آنفلوآنزا نداریم
دبیر انجمن موزه داران اصفهان:

موزه تاریخ طبیعی اصفهان موقتا تعطیل شد
گیردار  مسئول بیماری های وا
مرکز بهداشت استان اصفهان 
گفت: 10 درصــد از مردم اســتان اصفهان 
با بیماری آنفلوآنزا درگیر هســتند، ضمن 
کســن  اینکــه هنــوز زمــان بــرای تزریق وا
آنفلوآنــزا وجــود دارد. رضــا فدایــی در 
گفت وگو بــا ایمنــا با بیــان اینکه هر ســاله 
متناســب بــا فصــل ســرما بــا افزایــش 

مراجعات و بستری مبتلایان به آنفلوآنزا در استان اصفهان 
رو به رو هســتیم، اظهار کرد: بر اســاس آمار موجود سالانه 
در آذر و دی مــاه و همچنین در نــوروز 10 درصد از جمعیت 

استان اصفهان به بیماری آنفلوآنزا  مبتلا می شوند. 
وی با بیان اینکه بیمــاری آنفلوآنزا در گام نخســت با تب و 
بدن درد خودنمایی می کند، افزود: عطسه، سرفه و مشکل 

تنفســی نشــانه های بعدی این بیماری 
است که در بازه زمانی پنج تا هفت روز در 

بدن بیمار مشاهده می شود. 
گیــردار مرکــز  مســئول بیماری هــای وا
بهداشت اســتان اصفهان با بیان اینکه 
روش انتقــال بیمــاری آنفلوآنــزا  از محــل 
دهان و تنفس است، تصریح کرد: از این 
رو پیشنهاد می شود که بیماران مبتلا به 
آنفلوآنزا در دوران بیماری در منزل استراحت  و از تب برهای 
غیر آســپیرینی اســتفاده کنند. وی با بیان اینکــه بیماران 
ج  مبتلا بــه آنفلوآنــزا  نباید تــا قبل از قطــع تب از منــزل خار
شوند، اضافه کرد: انتقال این ویروس بسیار ساده است و 
بهتر است که فرد مبتلا برای جلوگیری از شیوع این بیماری 

مراقبت های لازم را انجام دهد. 

دبیر انجمن موزه داران اصفهان 
تاریــخ طبیعــی  گفــت: مــوزه 
به شــکل موقــت بــرای بازســازی تعطیل 
شده اما با توجه به اتمام قرارداد، نشستی 
بــرای پابرجــا مانــدن مــوزه بــا شــهرداری 
اصفهــان در هفته جــاری داریــم. عباس 
نکویــی در گفت وگــو با مهــر، در ارتبــاط با 
تصمیم گیری درباره وضعیت موزه تاریخی 

کنون تعطیل شده است، اظهار  طبیعی شهر اصفهان که ا
داشــت: در حال حاضر این تعطیلی مقطعــی و موقت و به 
منظور بازسازی این موزه است اما در هفته جاری، جلسه ای 
در این ارتباط با شهرداری اصفهان داریم تا با تمدید قرارداد، 

موزه در همین مکان 20 ساله خود پابرجا بماند. 
وی با بیــان اینکه ســاختمان این بنا متعلق به شــهرداری 

اســت که پس از قــرارداد موقت به بخش 
خصوصی برای برپایی موزه تحویل شده 
کنــون  اســت، افــزود: از 20 ســال پیــش تا
قرارداد مکان این موزه تمدید شده است 
و در پــی آن هســتیم کــه بــا رایزنی هــای 
لازم بــا توجــه بــه غنــای مجموعــه بحث 

جابه جایی را شاهد نباشیم.
کید   دبیر انجمن موزه داران اصفهان با تا
بــر اینکه بــه احتمال قــوی جلســه بــا مســئولان نهادهای 
مختلف، شهرداری، شورای شهر در استانداری اصفهان و 
با حضور آقای مهرعلیزاده و پیگیری ایشان برگزار می شود، 
گر شــهرداری ردیفی بــه بحث بازســازی این  ابراز داشــت: ا
موزه اختصاص دهد به عنوان یکی از نخســتین موزه های 

خصوصی اصفهان بازخورد خوبی را شاهد خواهیم بود.

اخبار                کوتاه

فاجعه فرونشست زمین در نصف جهان
سازمان زمین شناسی نسبت به وضعیت بحرانی نشست زمین هشدار داد

فرونشست به مفهوم نشست ســطح زمین، چندسالی 
کــه در پــی افــت شــدید آب هــای زیرزمینــی و  اســت 
کاهش بــارش هــا در کشــور جدی تــر شــده؛ به گونــه ای 
کــه در برخی شــهرهای کشــور ایــن پدیــده از دشــت ها و 
زمین هــای کشــاورزی خــود را بــه دروازه شــهر و خانه ها 
نیــز رســانده اســت.  در کنــار ایــن دو عامــل مهــم بایــد 
دلایلــی همچــون افزایش ناهمگــون جمعیت، توســعه 
کشــاورزی بــدون وجــود الگــوی کشــت، برداشــت های 
غیرمجــاز  از منابع آبــی زیرزمینــی و... را نیــز اضافه کنیم 
گــر ایــن پدیــده را با  تا پــازل ایــن معضــل کامل تر شــود. ا
تصاویــر و آخرین آمــارش در فضای مجازی جســت وجو 
کنیــم،  نگرانی هــا بیشــتر مــی شــود؛  نگرانــی نــه تنهــا از 
بابت خســارت های مــادی و زیرســاختی بلکــه به خاطر 
تهدیداتی که این پدیده می تواند برای جان انسان ها در 
پی داشته باشد.  شاید برای همین است که این پدیده 
در بین کارشناسان و اهالی رسانه ها به »زلزله خاموش«  
 معروف اســت. البتــه زلزلــه خامــوش در همه اســتان ها 

به یک میزان پس لرزه نداشته است. 

    ۳55 دشت بی آب
گــزارش ســازمان زمین شناســی، نشســت  بــر اســاس 
در برخــی مناطــق تهــران، بــا ســالانه 36 ســانتیمتر در 
دشــت های غربــی و جنــوب غربــی، از رکوردهــای دنیــا 

اظهار کرد: تا زمانی که کره زمین پا برجاست زلزله وجود 
دارد؛ ولی در فرونشست لایه های محدودی هستند که 
قبلا دارای آب بودند و ما با برداشت آب، آنها را به تدریج 

خشک کرده ایم و در نهایت فرونشست رخ خواهد داد.
 شمشکی با اشــاره به مخاطرات فروچاله و فرونشست، 
گــر یکی از ایــن فروچاله هــا در زیر یک  گفت: تصور کنید ا
خ دهد، در این صــورت تبدیل به  نیروگاه یا پالایشــگاه ر
فاجعه ملی خواهد شد؛ چرا که فروچاله، سازه را می بلعد. 
ک  فرونشســت ها، وضعیــت  بنابرایــن پدیــده خطرنــا

طبیعی کشور را به هم  می ریزد.

   زمینه ساز زلزله!
در کنار همه مخاطرات فرونشست، تقویت احتمال زلزله را 
نیز نباید از نظر دور نگاه داشت. مدیر سازمان زمین شناسی 
اصفهان معتقد است: فرونشســت زمین خود یک زلزله 
خاموش است و وقوع زلزله را در اصفهان تسریع می کند.

 به گزارش مهر، رضا اســلامی آذر ســال جاری در سمینار 
آموزشی مدیریت بحران و پدافند غیرعامل اظهار داشت: 
فرونشست زمین در مهیار، گلپایگان، کاشان و دیگر نقاط 
اصفهان سبب شده که در آینده نزدیک در استان شاهد 
وقوع زلزله باشــیم. او گفــت: در شهرســتان هایی مانند 
کاشان و شهرضا به دلیل فرونشست هایی که وجود دارد، 

امکان تخریب چندین برابر است  .

نیز عبور کرده اســت. جســت وجوی عبارت »فرونشســت« 
در فضــای مجــازی نیــز نشــان مــی دهــد بیشــتر اســتان ها 
با ایــن معضــل درگیر هســتند. بنــا به گفتــه مدیــرکل حوزه 
ریاست سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری از 600 دشت 
 موجود در کشــور، ســطح آب های زیرزمینی در 245 دشت 

افت زیادی دارد و 355 دشت با بی آبی مواجه است.
 صحبت های نگهدار اسکندری شیری نشان می دهد باید 
منتظر جدی شــدن فرونشســت در این دشــت ها در آینده 
نه چنــدان دور باشــیم. در همین خصوص، مدیــرکل دفتر 
بررسی مخاطرات زمین شناسی، زیست محیطی و مهندسی 
کتشــافات معدنی، با بیان اینکه  سازمان زمین شناســی و ا
اســتان اصفهان یکی از اســتان هایی اســت که فرونشست 
زیادی دارد، خاطر نشــان کرد: اســتان  های فــارس، کرمان 
و اصفهــان بدترین وضعیــت از لحــاظ فرونشســت را دارند، 
ضمن اینکه سایر استان های حاشیه ای آنها مانند یزد نیز 
به مقدار کمتری نسبت به این سه استان دارای فرونشست 

هســتند. امیر شمشــکی، در گفت  و گو با ایســنا، با اشاره به 
فرونشست های استان تهران، گفت: فرونشست در استان 
 تهران بیشــتر در زمین های کشاورزی و حاشــیه است؛ ولی 
به دلیل وجود شــریان های حیاتــی میزان ریســک افزایش 
یافتــه اســت.بر اســاس مطالعــات شــرکت آب منطقــه ای 
اصفهــان از 35 دشــت اســتان، 22 دشــت؛ یعنــی حــدود 
63درصد در وضعیت بحرانی به ســر می برند. دشت هایی 
همچون اصفهــان، برخوار، گلپایگان، خوانســار، کاشــان، 
مورچه خورت و...   با بیشترین افت سطح آب های زیرزمینی 

یا بیشترین کاهش مخزن یا بیلان منفی مواجه شده اند.

   به مانند فاجعه ای ملی
مــــــدیرکل دفتــر بررســی مــــــخاطرات زمــــین شناســــــی، 
زیســت محیطی و مهندســی ســازمان زمین شناســی و 
کتشــافات معدنی در ادامــه این گفــت و گو، با بیــان اینکه  ا
فرونشســت زمین هماننــد زلزله یــک خطر دائمی نیســت، 

هشـدار دربـاره پدیـده فرونشسـت در اصفهـان مسـئله جدیـدی نیسـت، پـا بـه پـای اخبـار آلودگی 

حسین 
اسدی

هـوا، خشكسـالی و دیگـر معضـات، بارهـا و بارهـا از افزایـش فرونشسـت در دشـت هـای اسـتان 
شـنیده ایم؛ اما این مسـئله زمانی جدی تر می شـود که سـازمان زمین شناسـی در آخرین بررسـی های 
خـود، بـروز ایـن پدیـده را در اصفهـان در كنار اسـتان هـای فارس و کرمـان بحرانی تـر از دیگر نقاط 
کشـور ارزیابـی مـی كنـد.  فرونشسـت از آن دسـت پدیـده هایـی اسـت کـه ناگهانـی و کمتـر از 

چشم برهم زنی می تواند با بلع زمین، خسارت های زیاد مالی و جانی نصیب انسان ها كند. 

03 سال سیزدهم، شماره  3098 خبر
 چهارشنبه

29 آذر 1396 

آگهی مزایده

 شهرداری اصفهان 

گذار نماید. ک و مستغلات زیر را از طریق مزایده وا شهرداری اصفهان در نظر دارد املا

آگهی تجدید مزایده )نوبت اول( 

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان  

سازمان نوســازی و بهســازی شــهر اصفهان یک باب آپارتمان مســکونی واقع در  خیابان ابن سینا، 
کوچه کدخدا، کوچه شهید جوادی )مجتمع مســکونی شمال خانه کدخدایی(، طبقه اول، بلوک 

جنوبی )ضلع غربی( به مساحت 154 مترمربع  را   از طریق مزایده به فروش می رساند:  
گهی نوبت دوم جهت دریافت اسناد مزایده به دبیرخانه  لذا متقاضیان می توانند تا ده روز پس از انتشار آ

سازمان واقع در خیابان ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا،  بن بست دوم مراجعه نمایند. 

تلفن تماس: 031-34484892-4

گهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات  گذاری از تاریخ نشــر آ  متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد و مشــخصات مورد وا
اداری به اداره  امور قراردادها واقع در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی اصفهان مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات 

و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند.
خ 96/11/28 می باشد.   آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز شنبه مور

1- چهار واحد تجاری به مساحت های حدود 44 تا 63 مترمربع از مجموعه تجاری اداری ارگ جهان نما واقع در میدان امام حسین )ع(. 
2- یک واحد تجاری به مساحت حدود 26 مترمربع واقع در خیابان شهید طاهرزاده از مجموعه مشارکتی طاهرزاده 

3- یک واحد دفتر کار به مساحت حدود 60 مترمربع واقع در خیابان چهارباغ بالا، جنب ساختمان بورس، مجتمع تجاری اداری 
هفت دست.

4- یک واحد آپارتمان مسکونی به مساحت 98 مترمربع واقع در خیابان نگارستان نبش کوی یازده و سیزده.
5- یک قطعه زمین با کاربری مســکونی به مســاحت حدود 207 مترمربع واقــع در خیابان حکیم شــفاهی دوم، خیابان ابن یمین، 

بن بست ایثار.
کم تعلق گرفته به آن واقع در خیابان آزادگان، خیابان فرایبورگ، از تفکیکی  6- یک قطعه زمین به مساحت 4000 مترمربع به همراه ترا

فرایبورگ. 
کم تعلق گرفته واقع درخیابان آزادگان، خیابان  7- یک قطعه زمین با رکابری مسکونی به مساحت حدود 457 مترمربع به همراه ترا

فرایبورگ از تفکیکی فرایبورگ. 
8- یک قطعه زمین با کاربری مسکونی تجاری خدماتی به مساحت حدود 270 مترمربع واقع در خیابان بعثت، خیابان ابوریحان بیرونی. 
9- یک قطعه زمین به مساحت حدود 209 مترمربع واقع در خیایان آذر )محدوده منطقه 8 شهرداری(، خیابان شهیدان صادقی، 
10- دو قطعه زمین با کاربری مسکونی هریک به مساحت حدود 200 مترمربع واقع در خوراسگان، خیابان سلمان، بلوار شهاب. 

شرایط مزایده 
1- ارایه سپرده شرکت در مزایده بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار حداقل سه ماه.

2- در صورتیکــه نفــرات اول و دوم شــرکت کننده از انجــام معامله خودداری نمایند ســپرده شــرکت در مزایــده آنان به ترتیــب به نفع 
شهرداری ضبط خواهد شد. 

3- شهرداری در رد یک یا تمام  پیشنهادهامختار است. 
4- سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده موجود می باشد. 

 معاون خدمات مشترکین و درآمد آبفای استان اصفهان عنوان کرد: 

استفاده از تجربه اتاق فکر مشترکین آبفای استان اصفهان در سطح شرکت های آبفای شهری

 معاون خدمات مشــترکین و درآمد آبفای 
استان اصفهان از آغاز به کار اتاق فکر حوزه 
 مشــترکین شــرکت هــای آب و فاضــاب کشــور در

 آینده ای نزدیک خبر داد.
 رضــا رضایــی کــه در نشســت مشــترک بــا معــاون 
 مهندســی و توســعه آبفــای اســتان البــرز ســخن
 می گفت :با اشــاره به ســابقه تشــکیل اتــاق فکر در 
حــوزه خدمــات مشــترکین شــرکت آب و فاضــاب 
اســتان اصفهــان از ســال 1391 و دســتاوردهای آن 
افزود: بر اساس تجربیات به دســت آمده قرار است 
 شــرکت هــای آب و فاضــاب شــهری در پنــج گــروه 
دسته بندی شــده و زیر نظر یک ســرگروه نسبت به 
برگزاری جلسات مشــترک، شناســایی مشکات و 

ارائه راه کارهای لازم اقدام کنند.
وی ابراز امیدواری کرد راه اندازی اتاق فکر مشترکین 
در سطح شــرکت های آب و فاضاب کشور موجب 
نزدیکی دیدگاه هــا، کاهش تفســیرها از 
قوانین و دستیابی به روش واحد در ارائه 
خدمات به متقاضیان و مشترکین شود.

علیرضــا مناســکی معــاون مهندســی و توســعه 
آبفای اســتان البرز نیز با اشــاره به این کــه ایده اتاق 
فکر در ســطح کشــور می تواند بســیار اثرگذار باشــد 
 گفــت: بایــد به ســمتی حرکــت کنیم کــه تفکــرات و

 تصمیم گیری ها از حالت جزیره ای خارج شود.

معــاون مهندســی و توســعه آبفــای اســتان البــرز 
همچنین به همراه مدیران آموزش و دفتر نظارت 
بر درآمــد و وصــول مطالبات آبفــای اســتان البرز و 
ج از ســامانه هــای 1522 و 122 و  مدیــر آبفــای کــر

آزمایشگاه فنی کنتورهای آب نیز بازدید کرد. 

فراخوان جذب سرمایه گذار

بنیاد توسعه و عمران و موقوفات استان اصفهان 

موسســه توســعه و عمران موقوفات اســتان اصفهان در نظر دارد عملیات عمرانی 
پــروژه مجتمع مســکونی باهنــر )موقوفــه ســید العراقیــن( به متــراژ تقریبــی 2000 
مترمربع )شامل سفت کاری و نازک کاری( واقع در شهر اصفهان خیابان شهید باهنر 

گهی سرمایه گذار جذب نماید.  را از طریق آ
لذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر از تاریخ 96/11/08 لغایت پایان وقت 

اداری 96/11/29 به دفتر موسسه واقع در اصفهان، بلوار میرزا کوچک خان، نرسیده به پل 

وحید، مجتمــع اداری زاینــده رود، واحــد 6 مراجعه نماییــد ضمنا کمیســیون معاملات راس 

خ 96/11/30 در محل موسسه برگزار می گردد.  ساعت 10 صبح روز دوشنبه مور

ضمنا تسویه حساب با پیمانکار منتخب با واحدهای خود پروژه انجام خواهد شد. 



 بسترسازی مشاركت بانوان
 در منطقه 15

بــه همــت معاونــت فرهنگــی اجتماعــی 
منطقــه ۱۵ و با حضور با شــکوه و گســترده 
بانــوان منطقــه مراســم، جشــن ولادت باســعادت 
حضرت زینب )س( و روز پرســتار با عنوان » جشــن 
بانــوی صبــر« در مجموعــه فرهنگــی تفریحــی بــاغ 

بانوان طوبی برگزار شد. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی منطقــه ۱۵ شــهرداری 
حضــرت  باســعادت  ولادت  ایــام  در  اصفهــان، 
زینــب)س( ویــژه برنامــه معنــوی، فرهنگــی و شــاد 
»بانوی صبر«  در باغ بانوان طوبی با حضور مدیر کل 
دفتر امور بانوان اســتانداری، جمعی از پرستاران و 

شهروندان گرامی با شور و حال خاصی برگزار شد.
 در ایــن مراســم، امیری ضمــن تبریک ایــام ولادت 
حضــرت زینــب)س( و روز پرســتار اظهار داشــت: بر 
کسی پوشیده نیســت که آن حضرت در حوزه های 
سیاســی اجتماعــی و فرهنگــی چــه نقــش موثــری 
داشتند و چه فعالیت های ارزنده ای انجام دادند؛ 
بنابرایــن ایــن شــهرداری توجــه ویــژه ای را بــه امور 

بانوان اختصاص داده است. 
وی تصریــح کــرد: خوشــبختانه ایــن شــهرداری بــا 
داشــتن فرهنگســراهای متعــدد توانســته اســت 
بســتری مناســب را بــرای مشــارکت شــهروندان 
فراهم آورد و بانوان نیز توانســته اند در این بستر به 
فعالیت های خــود در حوزه های مختلف ورزشــی، 

سلامت، فرهنگی و اجتماعی بپردازند. 
کیــد کــرد: ســاماندهی فعالیــت هــای موثــر و  وی تا
مفید برای مشارکت زنان در شــکل گیری انگیزه در 
آنان برای گــذران اوقات فراغت خود و مشــارکت در 
فعالیت های فراغتی از موارد بسیار مهمی است که 

باید مورد توجه مسئولان مربوطه قرار گیرد.
 در ادامــه این مراســم نیــز دکتــر اثنی عشــری، مدیر 
کل دفتر امور بانوان و خانواده استانداری، با اشاره 
به اینکه هــدف ما حمایت قانونــی از حضور زنان در 
اجتماع ، توجــه و حمایــت از جامعه زنــان و تقویت 
نهــاد خانواده اســت، بیان داشــت: باید بــه احقاق 
جایگاه زنان در مشاغل تصمیم ساز، توانمندسازی 
زنــان سرپرســت خانــوار، بهبــود شــرایط کارآفرینی 
زنان، مشــارکت آنان در بخش های اقتصادی و ... 

توجه ویژه ای نمود. 
گفتنی اســت محــور اساســی جشــن »بانــوی صبر« 
بررســی جایگاه و نقــش حضــرت زینــب در حمایت 
کید بر  از خانــواده و زنــان و کــودکان اهل بیــت بــا تا
خطبه های ایشــان بــود. همچنین در این مراســم 
برنامه های متنوعی اجرا شد که از آن جمله می توان 
به ســخنرانی در خصــوص جایگاه و نقــش حضرت 
زینب)س(، جایگاه پرســتاری و اهمیــت آن از نگاه 
اســلام و همچنیــن اجــرای مســابقات ویــژه بــرای 
شــهروندان، نمایــش طنــز، اهــدای لــوح و تقدیر از 

پرستاران نمونه و... اشاره کرد.

سال چهاردهم، شماره 3131 04
 یکشنبه

8 بهمن  1396
شهر

پیام شهردار در پی شهادت 
جانباز سرافراز احمد نصر آزادانی

شــهردار اصفهان با صدور پیامی شــهادت 
نصــر  احمــد  »شــهید  ســرافراز  جانبــاز 

اصفهانی« را تسلیت گفت. 
در متن پیــام دکتــر قــدرت اله نــوروزی آمده اســت: 
»بسم الله الرحمن الرحیم. ولا تحسبن الذین قتلوا 
فی ســبیل الله اموتا. بــل احیــاء عند ربهــم یرزقون. 
بــار دیگر یکــی از مــردان عاشــورایی به فیــض عظیم 
کش با ارواح شهیدان  شــهادت نائل گردید و روح پا
والامقام و سید و سالار شــهیدان حضرت اباعبدالله 

الحسین)ع( در ملکوت اعلی مأوی گزید. 
بر خــود لازم می دانم عــروج ملکوتی جانباز شــهید، 
احمد نصــر آزادانی را خدمــت مقام معظــم رهبری، 
مــردم شــهیدپرور اصفهــان، ایثارگــران، جانبــازان 
و خانــواده معظــم ایشــان تســلیت و تهنیــت عرض 
نمایم. خداوند توفیق امتداد راه شهیدان را نصیب 
همه خدمتگزاران به مردم شریف و نظام جمهوری 

اسلامی ایران گرداند.«

پیشرفت 86 درصدی پروژه 
سالن اجتماعات گلستان شهدا

مدیر پروژه سالن اجتماعات گلستان شهدا 
گفت: طراحی و ســاخت ســالن اجتماعات 
گلستان شــهدا ترکیبی از فضای مدرن و سنتی است 

و با امکانات روز دنیا احداث می شود.
میثم امینی اظهارکرد: احداث سالن جدید گلستان 
شــهدا ســال ها به دلیل اختــلاف نظــر در جانمایی، 
علی رغــم پیگیــری مســئولان اجرایــی متوقــف بود، 
امــا در ســال ۹۵ با تغییــر جانمایــی ســالن در جنوب 
شرقی مجموعه و موافقت دستگاه ها، کلنگ پروژه 

به زمین زده شد.
 وی با بیــان اینکــه این پــروژه در فضایی به مســاحت
کنــون   ۱۰ هــزار مترمربــع احــداث می شــود، افــزود: تا
احــداث ســالن اجتماعــات، پارکینــگ و رواق هــای 
پیرامونــی آن ۸۶ درصــد پیشــرفت داشــته اســت و 
درصورت تحقق بودجه، سال آینده این پروژه تکمیل 
می شود.مدیر پروژه سالن اجتماعات گلستان شهدا 
ح به وســعت ســه هزار  اضافــه کــرد: پارکینگ ایــن طر

 و۵۰۰ مترمربــع ظرفیــت پــارک ۱۵۰ خــودرو را دارد، 
پیش بینــی می شــود ترافیــک معابر اطراف گلســتان 

شهدا با احداث این پارکینگ کاهش یابد.
امینی با بیان اینکه بودجه مناسبی برای بخش های 
مختلــف پــروژه از ســوی شــهرداری اصفهــان، بنیاد 
شــهید و اســتانداری پیش بینی شده اســت، گفت: 
طراحی و ساخت ســالن اجتماعات گلســتان شهدا 
ترکیبی از فضای مدرن و سنتی است و با امکانات روز 

دنیا احداث می شود.

اخبار                     کوتاه گزارش                     روز
 شهردار اصفهان خواستار شد؛

مشاركت بخش خصوصی در توسعه باغ رضوان
از نیمه بهمن ماه محقق می شود؛

رونمایی از نخستین ایستگاه شارژ موتورهای برقی 
گفــت:  اصفهــان  شـــهـــــــردار 
ضــروری اســت بــه منظــور رفاه 
حال شــهروندان مشــارکت این ســازمان 
با بخــش خصوصــی در اولویت قــرار گیرد 
تا شــاهد توســعه امکانــات در آرامســتان 
گــزارش اداره  بــاغ رضــوان باشــیم. بــه 
ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، 
دکتر قدرت اله نوروزی در حاشیه شورای 

سازمان آرامســتان ها بر ضرورت تشکیل شــورای فرهنگی 
برای  فضاســازی فرهنگی مناســب آرامســتان بــاغ رضوان 
اشاره کرد و گفت: تشکیل این شورا برای اجرای برنامه های  
معنــوی بســیار مهــم اســت. از ایــن رو شــورای فرهنگــی 
ســازمان آرامســتان ها بایــد برنامــه و فعالیت های خــود را 
در جهت زدودن غم خانــواده های متوفــی و ایجاد فضای 

معنــوی مناســب در آرامســتان معطوف 
کنــد. نــوروزی با اشــاره به کمبــود فضای 
آرامســتان باغ رضوان بــرای دفن متوفی 
تصریح کرد: شورای سازمان آرامستان ها 
کار  بایــد بــا آینــده پژوهــی، مطالعــه و 
کارشناســی، برنامــه ریزی مناســب برای 
آینده صورت دهد. انجام مطالعات طرح 
جامع آرامستان باغ رضوان، فعال سازی 
نــرم افــزار )اپلیکیشــن(خدمات، طراحی ســاخت و اجرای 
المان های محیطی جهت معرفی ایثارگران، فرهیختگان، 
نام آوران و علمای مدفون در آرامســتان باغ رضوان، ایجاد 
کستری)پســاب(  زیرســاخت ها جهــت اســتفاده از آب خا
برای آبیاری درختان غیرمثمر سازمان آرامستان باغ رضوان 

ازجمله طرح های سال آینده سازمان آرامستان هاست.

معاون حمــل و نقــل و ترافیک 
ح  شــهردار اصفهان گفــت: طر
فــروش ویــژه موتورســیکلت های برقی از 
نیمــه دوم بهمن مــاه اجرایی می شــود. 
علیرضــا صلواتــی اظهارکــرد: بــا توجــه به 
اینکه موتورسیکلت ها سهم قابل توجهی 
در آلودگی هوا دارد، از این رو باید به سمت 
تولید و فروش موتورســیکلت های برقی، 

اسکوتر برقی و دوچرخه های برقی حرکت کنیم.وی با بیان 
ک در بالادست  اینکه سیاست تولید این نوع وسیله نقلیه پا
اتخاذ می شود، افزود: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده 
طرح فروش موتورسیکلت های برقی با ارائه تسهیلات ویژه 
با مشــارکت ۱۰ عرضه کننده مهم موتورهای برقی، اســکوتر 

برقی و دوچرخه برقی اجرایی می شود.

معــاون حمــل و نقــل و ترافیــک شــهردار 
اصفهــان ادامه داد: نخســتین ایســتگاه 
شــارژ موتورســیکلت های برقــی در شــهر 
اصفهان طراحی و تولید شده و به زودی 
رونمایــی می شــود.صلواتی بــا اشــاره به 
جانمایــی محل هــای شــارژ موتورهــای 
برقی در شهر خاطرنشــان کرد: قرار است 
ایســتگاه های شــارژ موتورهــای برقــی در 
نقاط مرکزی شهر و در کنار ایستگاه های دوچرخه احداث 
شــود تا شــهروندان دغدغه ای در خصوص شــارژ نداشــته 
 باشــند.وی قیمــت هــر موتورســیکلت برقــی را از حــدود

 ۳۰ میلیون ریــال اظهارکرد: با توجه به اینکه با هر بار شــارژ، 
موتورسیکلت ۵۰ کیلومتر را طی می کند، به طور حتم مورد 

استقبال شهروندان قرار خواهد گرفت.

قطار شهری روی ریل توسعه
تلاش برای فراهم كردن مقدمات تحقق اعتبار 800 میلیارد تومانی مترو؛

توسعه مترو مهم ترین نماد  خدمت رسانی مدیریت 
شهر به شهروندان در حوزه حمل و نقل درون شهری 
اســت و از آن بــه عنــوان شــاخص توســعه و پیشــرفت 
شــهر یاد مــی شــود و هــر عملیاتی که بــرای ســاخت  و 
بهره برداری از خطوط قطار شهری انجام شود، حرکت 
در مسیر توسعه شهر محسوب می شــود. اما واقعیت 
این است که در سال های گذشته تامین منابع  مالی 
ح های  و تهیــه بودجــه اجرایــی لازم بــرای انجام طــر
زیربنایی و بهره برداری از خدمات حاصل از آنها مانند 
خطوط مترو یکی از مهم ترین چالش های پیش روی 

مدیریت شهر اصفهان  بوده است.
توســعه حمــل و نقــل عمومی به ویــژه قطار شــهری 
یکی از اولویت های پنجمین برنامه پنج ساله شهر؛ 
اصفهــان ۱4۰۰ اســت .  پنجمیــن برنامــه پنــج ســاله 
شــهر بر آلاینده هــا به عنــوان مهم تریــن معضل این 
روزهــای اصفهــان متمرکــز شــده اســت تــا  شــهر را از 
حصار آلاینده هــا نجات دهد  و کمــک کند اصفهان 

کولوژیکی برسد .  به پایداری ا
در ایــن بــر نامــه از متــرو بــه عنــوان یکــی از ابزارهای 
مدیریت شــهر برای نجات شــهر از حصــار آلاینده ها  
یــاد شــده اســت . در ایــن بــر نامــه در کنــار افزایــش 
ســهم اتوبوســرانی و ســامانه تنــدرو ، افزایش ســهم  
قطارشــهری در ســفرهای شــهری شهـــــــروندان 

خطوط دو وسه در سال ۹7 دنبال شود.
وی با اظهــار امیــدواری از اینکه اعتبــار مترو محقق 
شــود  تــا موانــع توســعه آن در شــهر اصفهــان رفــع 
کنون پیگیــر فراهم کردن  کید می کنــد: از ا شــود، تا
 مقدمات اعتبار پیش بینی شده برای مترو از بودجه

 سال ۹7 هستیم .
به گفته مشاورعالی شهردار اصفهان، بخش مهمی 
از ایــن اعتبــار بــا کمــک دولــت محقــق مــی شــود و 
آن اســتفاده از اوراق مشــارکت اســت . شــعرباف بــا 
بیــان اینکــه ۵۰۰ میلیــارد تومــان اعتبار 
قطــار شــهری اصفهــان از طریــق اوراق 
مشــارکت تامیــن مــی شــود ، می گویــد: 
ســال گذشــته خــط یــک قطار شــهری 
اصفهان با استفاده از اوراق مشارکت به 

آزادی )ایستگاه میدان آزادی( رسید. 
مدیریـــــــت شهــــــری اصـــــفهان تــلاش 
می کند بــا اتخــاذ راهکارهای مناســب، 
محدودیت ها و موانــع مالی پیش روی 
توســعه متــرو اصفهــان و تکمیــل خــط 
یــک را برطــرف کنــد. اصفهان، امــروز با 
هوایــی کــه هــر روز بیــش از روز گذشــته 
آلوده می شود، بیش از هر زمان دیگری 

به توسعه مترو نیاز دارد.  

اصفهانــی نیــز پیــش بینی شــده اســت. در چهار ســال 
پیش رو، تنها ، توسعه خطوط سامانه تندرو و افزایش 
ناوگان اتوبوســرانی دنبال نمی شــود و تکمیل خطوط 

قطارشهری نیز از اولویت هاست .
  دکتر نــوروزی، شــهردار اصفهــان، نیز تکمیــل خطوط 
کید  متــرو را  از اولویت های مدیریت شــهر می دانــد و تا
می کنــد: اولویــت شــورای پنجــم و مدیریــت شــهری 
اصفهان موضوع مترو و حمل و نقل عمومی اســت که 
مدیریت شــهری و شــورای شــهر در تــلاش اســت که با 

وحدت و انسجام کامل، آن را تحقق بخشد.
اعتبــار تخصیــص یافتــه بــه قطــار شــهری اصفهــان در 
بودجه سال آینده نسبت به بودجه امسال دو برابر شده 
است تا  با رفع موانع مالی مسیر توسعه قطار شهری در 

اصفهان هموار تر شود .
 شــهردار اصفهان در جلســه تقدیــم لایحــه بودجه ۹7 

شــهرداری اصفهان به شــورای اسلامی شــهر اصفهان 
اعلام کرد:  در ســال گذشــته برای توسعه قطار 
شهری 4۳۸ میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته 
شده بود که در بودجه سال آینده 7۸۵ میلیارد 

تومان افزایش یافته است.
مشــاور عالــی شــهردار اصفهــان نیــز بــه توجــه 
ویژه شــورای پنجــم شــهراصفهان، به توســعه 
خطوط مترو و تکمیل خط یــک مترو اصفهان 

اشاره می کند .
 جــواد شــعرباف ســهم قطــار شــهری از بودجه 
سال آینده اصفهان را ۸۰۰ میلیارد تومان اعلام 
مــی کند و بــا بیــان اینکــه بودجه امســال قطار 
شــهری نسبت به ســال گذشــته افزایش یافته 
است ، اظهار امیدواری می کند که این بودجه 
محقــق شــود تــا توســعه قطارشــهری و اجرای 

اعتبار تخصیص 
یافته به قطار 
شهری اصفهان 
در بودجه سال 
آینده نسبت به 
بودجه امسال 
دو برابر شده 

است

سرازیرشـدن خودروهـا در خیابان هـای اصفهـان  تنهـا بـه ترافیـک سـنگین و اشـغال حجـم 

لیلا 
یزدانی

بسـیار خیابـان هـا ختـم نمی شـود. خودروها نفس کشـیدن شـهروندان را هـم روز به روز 
دشوارتر می کنند. در چنین شرایطی، اصفهان بیش از گذشته به مترو نیاز دارد. 

شـهردار اصفهـان بـا تاکیـد بـر اینکه  نخسـتین حـق شـهروندان تنفـس در هوای پاک اسـت  
کـه ایـن روزهـا آن را کمتـر در اختیار دارنـد، از برنامه ریـزی برای تامین  منابـع مالی خط اول 
تـا سـوم قطار شـهری اصفهـان خبر می دهـد. مترو از بودجه سـال آینده اصفهان ، سـهم 

800 میلیـارد تومانـی دارد کـه تـاش مدیریت شـهر برای تحقق آن آغاز شـده اسـت .

سال سیزدهم، شماره 3101 04
 یکشنبه

3 دی  1396
شهر

آگهی  مناقصه

شهرداری اصفهان 

شــهرداری اصفهان در نظر دارد خدمــات اپراتــوری اداره ارتباطــات مردمــی 137 واقع در  
گذار نماید. میدان  امام حسین )ع( را از طریق مناقصه وا

گهی همــه روزه به  متقاضیــان می توانند جهت دریافت اســناد و مشــخصات مــورد مناقصه از تاریخ نشــر آ
جز ایام تعطیل در ســاعات اداری به  امور قراردادها واقع در میدان امام حسین )علیه السلام( ساختمان 

شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مناقصه اقدام نمایند. 
خ 96/11/28 می باشد.  آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز شنبه مور

شرایط مناقصه: 
1- ارایه سپرده شرکت در مناقصه  بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با 

اعتبار حداقل سه ماه و قابلیت تمدید حداقل سه ماه. 
2- در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مناقصه 

آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3- شهرداری در رد یک یا تمام  پیشنهادها مختار است. 

ج می باشد.  4- سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مناقصه مندر

گهی ابلاغ وقت رسیدگی آ
در خصــوص پرونــده کلاســه 192/96 خواهــان 
طاهره وکیلی دادخواســتی مبنی بــر مطالبه دو 
فقره چک به مبلغ شصت میلیون ریال 
کبر یاوری تقدیم نموده  به طرفیت علی ا

است وقت رسیدگی برای روز 96/12/8 ساعت 
16 تعییــن و با توجــه به مجهــول المــکان بودن 
خوانده حسب تقاضای خواهان مراتب در جراید 
کثیرالانتشار منتشر تا خوانده قبل از رسیدگی به 
این شــعبه مراجعه و نســخه ثانی دادخواست و 

ضمائم را اخذ نماید. 
در صورت عدم حضور وقت رسیدگی ابلاغ شده 

تلقی و تصمیم مقتضی اتخاذ می شود.  
شعبه 37 شورای حل اختلاف اصفهان

آگهی تجدید مزایده )نوبت دوم( 

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان 

ک ذیل را از طریق مزایده به فروش می رساند:  سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان املا
1-چهار واحد آپارتمان مسکونی واقع در خیابان آیت اله غفاری، خیابان امام خمینی )ره(، خیابان شهیدان 

قربانی، بلوک E2، پروژه کوثر 
 2-شــش واحد آپارتمان مســکونی واقــع در انتهــای اتوبان شــهید آقابابایــی، میدان جــوان، محلــه جلوان،

 بلوک های 21 و 22
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انباشت ۱۵۰۰ میلیارد تومانی 
سرمایه در نظام مهندسی 

معــاون مســکن وزارت راه از انجــام ۱۹ هزار 
معامله مسکن در دی ماه خبر داد و گفت: 
بــرآورد می شــود ســازمان هــای نظام مهندســی در 
حــدود هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومان انباشــت ســرمایه 
داشــته باشــند.به گزارش مهر حامد مظاهریان در 
خصوص وضعیت بازار مســکن درجمع خبرنگاران 
اظهــار داشــت: در آذرمــاه شــاخصه هــای مهمــی 
همچون تعداد مبایعــه نامه ها، مبلــغ آنها، قیمت 
واحــد مســکونی و همچنیــن تعــداد پروانــه هــای 
ساختمانی افزایش قابل توجهی را نشان می داد که 
تفســیر می شــد شــاید این اتفاق منحصر بــه آذرماه 
بوده و همه منتظر بودیم تا آمار دی ماه منتشر شود 
که آیا این رشد آذرماه، اتفاقی بوده یا نه؛ اما آمار دی 
ماه نشان داد آن روند شــتابانی که در آذرماه شروع 

شده، در دی هم ادامه داشته است.
وی ادامه داد: بررسی هر چهار شاخص مذکور در ۱۰ 
ماهه ابتدایی امســال نشــان می دهد رونق در بازار 
مسکن کاملا نهادینه شده است حتی در بررسی ۱۰ 
ماهه صدور پروانه های ساختمانی نیز شاهد رشد 
۶ درصدی در ســال جاری نســبت به مدت مشابه 

سال قبل هستیم.
معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی 
کید کرد: آنچه در حال حاضر به عنوان یک نگرانی  تا
برای ادامه رونق بازار مسکن مطرح می شود، تلاطم 
گر بازار  بازار ارز به عنوان بازار موازی مســکن است. ا
ارز نتواند در کوتاه مدت به تعادل برسد، حتما روی 
ســایر بازارهای مــوازی آن اثر نامطلوب مــی گذارد. 
خ ارز بتواند تثبیت شــود، مــی توانیم به  گــر نــر ولی ا

ادامه رونق بازار مسکن امیدوار باشیم.
کــرد: در  دبیــر شــورای عالــی مســکن خاطرنشــان 
شــهر تهران افزایش قیمــت ۱۰ ماهه بر اســاس همه 
معامــلات ثبت شــده ۸ درصــد و نقطه بــه نقطه ۱۵ 
درصد اســت بنابرایــن طی ۱۰ مــاه گذشــته افزایش 
قیمت مســکن هنوز به تورم عمومی نرسیده است 
این اظهارات یک شوی تبلیغاتی برای گران کردن 
مســکن اســت و به هیــچ وجه صحــت نــدارد چون 
هنوز با مــازاد عرضــه مســکن مواجهیم.مظاهریان 
درباره بخشنامه اخیر وزیر راه و شهرسازی و احتمال 
شکایت نظام مهندسی ســاختمان از این حکم به 
دیوان عدالت اداری با هدف لغو این دستورالعمل 
اظهار کرد: به هیچ وجه امکان انجام چنین اقدامی 
وجود ندارد و قبل از صدور آن، مشاوره های حقوقی 

بسیاری اخذ شده است.
بــه گفتــه معــاون مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرســازی، بخشــنامه ای کــه در ســال ۸۴ معاون 
وزیر مسکن و شهرسازی وقت آن را صادر کرده بود، 

وزیر راه و شهرسازی آن را لغو کرده است.
 این اقدام در جهت احقاق حقوق مهندسان است 
چــون در نظــام هــای مهندســی انباشــت ســرمایه 
خ داده و این ۵ درصد لطمه ای به ادامه  هنگفتی ر

حیات آنها نمی زند.
وی بیان داشــت: برآورد می شــود رقمــی در حدود 
هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان در حساب های سازمان های 

نظام مهندسی وجود دارد.
 بنابرایــن بازگشــت ایــن ۵ درصــد بــه دســتمزد 
کــه  مهندســان حــق آنهاســت و انتظــار مــی رفــت 
ســازمان های نظام مهندسی خودشــان به عنوان 
حامی مهندسان این کار را می کردند که نکردند به 

همین دلیل دولت ورود کرد.

ارسال پیشنهادات تعرفه ای سال 
۹۷ طی هفته های آینده به دولت

مجتبی خســرو تاج با بیان اینکــه دولت با 
کــه بــار تورمــی دارد،  تغییــرات تعرفــه ای 
مخالف اســت، گفت: پیشــنهادات تعرفــه ای برای 
ســال ۹۷، طــی هفته هــای آینده بــه هیئــت دولت 

ارسال خواهد شد.
مجتبی خســروتاج در گفــت وگو با مهــر در خصوص 
تدویــن نظــام تعرفــه ای کشــور بــرای ســال ۹۷ کل 
کشــور، گفــت: مطابــق بــا روال هــر ســال، جــدول 
حقوق و عــوارض گمرکی بایــد در دولت بــه تصویب 
برســد و پس از آن، از ســوی وزارت صنعــت، معدن 
و تجارت به هیئت دولت ارسال شــود تا به تصویب 
رســیده و ابلاغ شــود؛ این در حالی اســت کــه پس از 
تصویــب، جزئیــات آن در ســایت الکترونیکــی قــرار 
داده می شــود تا همه از آن اطلاع یابند و در نهایت، 
برای اطلاع برخی نقاطی که دسترسی به اینترنت و 
 یا سایت ندارند، به صورت کتاب هم منتشر خواهد 

شد.
معاون وزیــر صنعت، معدن و تجــارت افزود: دولت 
معمــولا تغییــرات تعرفــه ای را در انتهــای هــر ســال 
مصوب و ابــلاغ می کند؛ اما به هرحال ممکن اســت 
نقطــه نظراتــی بــر روی تعرفه هــا داشــته باشــد کــه 
هماننــد ســال گذشــته، تصویــب و ابــلاغ تعرفه هــا 
به ســال بعد موکــول شــود؛ این نظــر دولت اســت و 
وزارت صنعــت، در موعد مقــرر تعرفه هــا را به دولت 

ارسال می کند.
وی تصریــح کــرد: ســال گذشــته وزارت صنعــت در 
مــدت زمــان تعییــن شــده، جزئیــات پیشــنهادات 
تعرفه ای را به دولت ارسال کرد که با توجه به اینکه 
نظر دولت بر آن بود که برخی از تعرفه ها ممکن است 
بــار تورمی داشــته باشــند، تصویب آن به ســال بعد 
موکول شــد که در نهایــت، آذرماه امســال، تصویب 

نهایی صورت گرفت.
به گفته خسروتاج، امســال نیز طبق روال هر سال، 
تعرفه هــای پیشــنهادی از ســوی کمیســیون ماده 
یک جمــع بنــدی و بــه دولــت ارائــه می شــود و این 
کار تا پایان ســال انجام خواهد شــد؛ امــا در نهایت، 
تصمیــم گیرنــده دولــت خواهد بــود کــه امیدواریم 
 امســال پیش از اتمام ســال، تصمیم نهایــی اتخاذ 

شود.

 پایان نمایشگاه 
صنعت خودروی اصفهان 

چهاردهمین نمایشگاه صنعت خودروی 
اصفهــان کــه از ســوم بهمــن مــاه در ایــن 
کلانشهر آغاز شده بود، در نهایت با استقبال مردم به 
پایان رســید.این نمایشــگاه که با اســتقبال بیشــتر 
مردمی نســبت به نمایشــگاه های دوره قبل روبه رو 
بود، در حالی به پایان رسید که ۱۰ شرکت خودروساز 
برتر کشــور به عنــوان مشــارکت کننــده در آن حضور 
داشــتند و جدیدتریــن محصــولات خــود را بــرای 
بازدیدکنندگان به نمایش گذاشتند.مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا که یک سالن از مجموع پنج سال 
نمایشــگاه صنعــت خــودروی امســال را در اختیــار 
داشــت در آخریــن روز مهمان ایــن نمایشــگاه بود و 
استقبال مردم را بســیار مثبت ارزیابی کرد.محسن 
قاســم جهرودی در حاشــیه بازدیــد از چهاردهمین 
نمایشگاه صنعت خودروی اصفهان گفت: به مردم 
اصفهــان تبریک می گویم کــه با اســتقبال بی نظیر از 
نمایشــگاه خودرو، حمایــت خود از صنعــت داخلی 
کید بر اینکه استقبال  کشور را نشــان دادند.وی با تا
مردم از نمایشــگاه خودروی اصفهان شــوکه کننده 
بود، افزود: مردم اصفهان بسیار حرفه ای و مشتاقانه 
برای نمایشگاه خودرو وقت گذاشتند و محصولات 
سایپا را دیدند؛ آنها در این نمایشگاه نظرات خود را 
مطرح کردند تا ما بتوانیم کیفیت تولیدات ســایپا را 

ارتقا دهیم.
کامــران طالبی فــرد، رئیــس بازاریابی شــرکت پرشــیا 
خــودرو نماینــده انحصــاری محصــولات BMW در 
ایران نیز در حاشیه برگزاری این نمایشگاه از احتمال 
تولید محصولات این خودروساز آلمانی در ایران خبر 
داد و گفــت: احتمــال دارد BMW تولید محصولات 
خــود در ایــران را آغــاز کنــد؛ البتــه ایــن موضــوع در 
حال رایزنــی اســت و در صورتی که به نتیجه برســد، 
اتفاق بســیار مطلوبی در حــوزه خودروســازی ایران 
روی خواهــد داد.به گفتــه طالبی فرد، تنها مشــکل 
نمایشــگاه خودروی اصفهان فضای بسیار محدود 
آن است که با افتتاح سایت نمایشگاهی جدید، هم 
کمپانی BMW و هم دیگر شــرکت های خودروساز با 
قدرت و تمرکز بیشتری در نمایشگاه اصفهان حضور 

خواهند یافت.
احمــد روحــی، مدیــر ارتباطــات و امــور بین الملــل 
شــرکت ســتاره ایــران، نماینــده انحصــاری کمپانی 
بنز در ایــران نیز با ابراز تاســف از اینکه شــرایط حضور 
بنــز در نمایشــگاه امســال فراهــم نشــد، گفــت: این 
کمپانــی آلمانی ســال آینــده با قــدرت در نمایشــگاه 
خــودروی اصفهــان حضــور خواهــد یافــت.وی 
کیــد کــرد کــه بــر اســاس رایزنی هــای  همچنیــن تا
صورت گرفتــه، تولیــد محصولات بنــز از ســال آینده 
در ایــران آغــاز خواهــد شــد.علیرضا عاجــزی، مدیــر 
برگــزاری نمایشــگاه  خودروی تهــران نیز کــه مهمان 
کید بر اینکه نمایشگاه خودرو  این نمایشگاه بود، با تا
ســهم قابل توجهی در رونق بخشــی به بــازار خودرو 
دارد، گفت: نمایشگاه ها مهمترین و بزرگترین اهرم 
برای دستیابی به توسعه اقتصادی هر شهر به شمار 
می روند.عقیل مصطفایی، مدیــر بازاریابی و فروش 
شرکت آرمان موتور کویر، نماینده انحصاری کمپانی 
لوکســژن تایوان در ایــران نیــز در آخریــن روز برگزاری 
نمایشگاه، اســتقبال مردمی از نمایشــگاه اصفهان 
را مطلــوب ارزیابی کــرد و گفت: شــرکت لوکســژن دو 
ماه پیــش فعالیــت خــود را در بــازار ایــران آغــاز کرد و 
نمایشگاه خودرو اصفهان بهترین گزینه برای معرفی 
کید بر  محصولات به مردم به شمار می رفت.وی با تا
اینکه انتظارات این شرکت خودروساز در نمایشگاه 
اصفهــان بــرآورده شــد، افــزود: هدف گذاری هــای 
ویژه ای برای بازار اصفهان انجام داده ایم که با ایجاد 
نمایندگی و همچنین برگزاری جشنواره های فروش، 
مردم را به خریداری و استفاده از خودروهای لوکسژن 

تایوان ترغیب خواهیم کرد. 

اقتصاد                       روز

پیش بینی نفت ۶۰ تا ۶۵ دلاری 
برای سال ۲۰۱۸

مدیر ارشد اجرایی شــرکت نفتی انی ایتالیا 
گفت: متوســط قیمــت هر بشــکه نفــت در 
ســال 2۰۱۸ به ۶۰ تا ۶۵ دلار خواهد رسید.به گزارش 
فارس، کلودیو دسکالزی، مدیر ارشد اجرایی شرکت 
نفتی انی ایتالیا گفت: در چند سال گذشته، به علت 
کاهش عرضه جهانی، قیمت نفت بیشتر در معرض و 
متاثــر از رخدادهای سیاســی بوده اســت.وی که در 
حاشــیه نشســت مجمع جهانی اقتصاد در داووس 
سوئیس صحبت می کرد، گفت کاهش تولید اوپک و 
روســیه و نبــود ســرمایه گذاری در میادیــن جدید به 
میزان زیادی در حال سوق دادن بازار به سوی کمبود 
عرضه است که سبب افزایش قیمت ها می شود.وی 
افــزود: اما افزایــش تولید نفــت اوپک که امســال قرار 
است یک میلیون بشکه در روز افزایش یابد، به این 
معناست که متوسط قیمت نفت در سال 2۰۱۸ به ۶۰ 

تا ۶۵ دلار خواهد رسید.
از زمــان تاثیرگــذاری کاهــش عرضــه اوپــک، قیمــت 
نفت بیش از ۵۰ درصد از نیمه ســال گذشته افزایش 
یافته و به ۷۰ دلار در هر بشکه رسیده است.برخلاف 
سال های گذشــته، اتفاقات سیاسی نیز باعث رشد 
قیمت نفت شــده اســت. از جمله بــه کاهش عرضه 
نفت در ونزوئلا، اختلالات در لیبی و نگرانی ها در مورد 
صادرات نفت ایران در صورت اعمال مجدد تحریم ها 

می توان اشاره کرد.
دســکالزی ادامه داد: »قیمت ها نسبت به تحولات 
ژئوپلتیکی خیلی حساس نبودند، چرا که ذخایر نفتی 
کنون ذخایر زیاد یا  زیادی در جهان وجود داشت.«ا
ظرفیت ذخیره بالا وجود ندارد. ما سیستمی داریم 
که قیمت ها بســیار حســاس هســتند و بــدون هیچ 
ظرفیــت مــازادی در حــال فعالیت اســت. در چنین 
شــرایطی، هرگونه اتفاق ژئوپلتیکی می تواند ســبب 

افزایش قیمت شود.
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چالش الگوی توسعه
در دومین همایش الگوی توسعه ایرانی مفاهیم متفاوت توسعه پایدار شهری بررسی شد

ایــن همایــش بــا ســخنان شــهردار اصفهــان آغــاز شــد. 
کیــد بــر ضــرورت دســت  دکتــر قــدرت الــه نــوروزی  بــا تا
کــرد: حــدود  یابــی بــه توســعه پایــدار شــهری اظهــار 
کشــور بــا برنامــه اداره  کــه اقتصــاد   ۷۰ ســال اســت 
می شود؛ با وجود این برنامه ریزی ها باید در این مدت 
 ۷۰ ســال  شــاهد رشــد ، توســعه و پیشــرفت در اقتصــاد 
 می بودیــم بنابراین پرســش هایی از این دســت مطرح 
می شــود که چرا در کشــوری کــه ۷۰ ســال اســت برنامه 
تصویب و اجرا شــده، از یک الگوی ایرانی توســعه پایدار 
برخوردار نیست؟ چرا توسعه در کشور ما پایدار و متوازن 
نیست؟ آیا این ضعف ها به نقش کمرنگ مشارکت مردم 
در اجرای برنامه هــا ارتباط پیدا می کنــد؟ دکتر نوروزی 
گر برنامه های توســعه ای گذشــته مبتنی بر  بیان کرد: ا
پایداری بود امروز شــاهد ناپایــداری در تمامی بخش ها 
نبودیم ؛ در گذشته برنامه های توسعه ای تدوین شده 
اما این برنامه ها پایدار نبوده است به گونه ای که در سایه 
این برنامه ها گرفتار خشکســالی شده ایم و از مشکلاتی 
 ماننــد آلودگــی هوا رنــج می بریــم ضمــن اینکه در ســایه
 برنامه های توسعه ای تدوین شده معماری را از دست 
داده ایــم ، حقــوق شــهروندی را نادیــده گرفته ایــم و در 
مجموع هوای سالم و زندگی سالم در سایه برنامه های 
توسعه ای به خطر افتاده است بنابراین می توان گفت ما 
برنامه توسعه داشته ایم؛ اما از برنامه هایی برای توسعه 

پایدار غافل مانده ایم. 

    شهروندان؛محور اصلی توسعه پایدارشهری
کید بر اینکــه شــهروندان محور اصلی  دکتر  نوروزی بــا تا
توســعه شــهری هســتند، ادامــه داد: هیــچ توســعه ای 
نمی تواند در فرایند شــکل گیــری نقش مــردم را نادیده 
بگیــرد بلکــه برنامه توســعه پایــدار بایــد کیفیــت زندگی 
مــردم را افزایــش داده و آرامــش شــهروندان را تضمیــن 
کند ضمن اینکه در برنامه توســعه باید کرامات انســانی 
حفظ شــود و شــفافیت اطلاعات وجود داشــته باشــد. 
شــهردار اصفهــان افــزود: در برنامــه توســعه پایــدار باید 
عدالــت اجتماعــی تحقــق پیــدا کنــد ، حفــظ محیــط 
زیســت در دســتور کار قرار گیرد ، شــهر از دانــش فناوری 
برخــوردار شــود و بــه طــور کلــی در توســعه پایــدار بایــد 
کیــد کرد:  شــاهد شــهری پویــا باشــیم. دکتــر نــوروزی تا
 گردشــگری یکــی از ملمــوس تریــن وجوهــی اســت کــه 
که  می توانــد در توســعه پایــدار نقش داشــته باشــد چرا
صنعــت گردشــگری مــی توانــد تمامــی پتانســیل های 
شهری را به سمت پویایی سوق دهد. شهردار اصفهان 
خاطرنشان کرد: برای دســت یابی به توسعه پایدار باید 
صنایع دســتی، معمــاری و فرهنگ جزو اولویــت ها قرار 
گر  که تمامی این موارد از عناصری هستند که ا گیرند؛ چرا
در برنامه توســعه ای نادیده گرفته شوند شاهد توسعه 
پایدار نخواهیم بــود. وی عنــوان کرد: بایــد در آمدهای 
ناشــی از صنعت توریســم را در اصفهــان افزایــش داده و 
زیرســاخت هــای لازم را بــرای دســت یابی بــه این مهم 
فراهم کنیــم ؛ نمــی توان تنهــا با وجــود ۱۱ هــزار تخت در 
هتل ها و در ایام نــوروز نیز با وجود تنهــا ۱۵ هزار تخت در 
هتل ها از توســعه حرف زد؛ بلکه شــهر زمانی به توســعه 
پایدار خواهد رسید که زیست بوم شهری حفظ شود و از 
ظرفیت شهروندان برای رفع معضلات شهری استفاده 
کنیم . شهردار اصفهان تصریح کرد: زمانی می توان شاهد 
توسعه پایدار شهری بود که اقتصاد شهر توسعه پیدا کند 
و از وجود فناوری های نوین در عرصه اقتصادی بهره مند 
شــویم از همین رو باید شــهری کارآفرین داشته باشیم؛ 
شــهری به توســعه پایدار دســت پیدا می کند که دارای 
که تحقق تمامی این موارد بدون  نظام تدبیر باشــد چرا

تدبیر ممکن نیست. 

    امتیــازات اقتصــادی را پــس بگیریــم، امتیــاز 
سیاسی بدهیم

 در ادامــه ایــن همــــایش معــــاون امــور اقتصــادی و
برنامــه ریــزی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی اظهار 
کرد: نتایج ناآرامی های اخیر در کشور را هیچ روشنفکری 
گرچه عده ای تلاش کردند تا  نمی تواند نادیده بگیرد ؛ ا
این اعتراضات را اقتصادی جلوه دهند؛ اما بعید اســت 
که ایــن اعتراضــات صرفــا اقتصــادی باشــد بلکــه جنبه 
سیاسی نیز دارد ؛ اینکه در کشور اعتراضی صورت بگیرد 
و مردم منتقد باشند جای ناراحتی ندارد؛ اما اینکه این 
اعتراضات منجر به آشوب و خشونت شود ناراحت کننده 
است. علی ســرزعیم تصریح کرد: باید مشکلات موجود 
کنش  در کشــور را بــدون خشــونت حل و فصــل کــرد؛ وا
حکومت در چنین شــرایطی مــی تواند این باشــد که به 
مردم امتیاز دهد یعنی قیمت کالاها و محصولات را برای 
جلب رضایــت مــردم کاهــش داده و یا به ســازمان های 

دولتی ابلاغ کند که برای رفع معضل بیکاری نیروی انسانی 
بیشــتری اســتخدام کند؛ اما تمامی این راهکارها مســکن 
اســت شــاید در کوتاه مدت جواب دهــد؛ امــا در بلندمدت 
تنهــا مشــکلات موجــود را تشــدیدخواهد کــرد. ســرزعیم 
 ادامه داد: روشــی که دولت ها در چند دهه گذشــته انتخاب 
کرده اند اعطای امتیازات اقتصادی به جای اعطای امتیازات 
سیاســی به مردم بــوده اســت؛ دولت هــا برای جلوگیــری از 
اعتراضــات مردمــی بــه آنهــا امتیــازات اقتصــادی داده اند؛ 
اما این روش تا کی می تواند تداوم داشــته باشــد؟ برآوردها 
نشــان می دهد راه گذشــته نمی تواند ادامه پیدا کند؛ زیرا 
دوره طلایی افزایش قیمت نفت تمام شده و ظرفیت های 
طبیعی و زیست محیطی کشور نیز اجازه نمی دهد که چنین 
روشی ادامه دار باشد. وی عنوان کرد: متاسفانه در این فضا 
بسیاری از روشنفکران و نیروهای سیاسی نیز آتش بیار معرکه 
می شوند و این بی اعتمادی ها را تشدید می کنند ؛ زمانی که 
مقاومت اجتماعی تشدید می شود سیاست گذار هم جرئت 
سیاست گذاری اقتصادی پیدا نمی کند و به فکر اصلاحات 

اقتصادی نمی افتد و توسعه حاصل نمی شود. 
عضــو هیئــت علمــی دانشــگاه علامــه طباطبایــی گفــت: 
روشــنفکران و نیروهای سیاســی در این شــرایط باید نقش 
کاتالیــزور داشــته باشــند تــا فراینــد اصلاحــات اقتصــادی 
وسیاسی آســان تر انجام شــود و بسترهای رشــد اقتصادی 
فراهم شود. وی ادامه داد: در این شرایط روشنفکران باید 
حکومــت را ترغیب کنند تا روند گذشــته ادامــه پیدا نکند ، 
امتیــازات اقتصادی اشــتباهی که به مردم داده شــده پس 
گرفته شود و به جای امتیازات اقتصادی ، امتیازات سیاسی 
تعلق بگیرد از طرفی هم باید به جامعه اطلاع رسانی شود و 
گاهی داده شــود کــه تمامی این مــوارد برای  به مــردم این آ
آنها شــفاف شــود؛ اما برای عملیاتی کردن ایــن اقدامات با 
اعتراضات مردمی مواجه می شــویم؛  اما باید توجه داشت 
ما در مقطعی قرار گرفته ایم که هیچ اصلاح اقتصادی بدون 

درد ممکن نیست.

    در مقابل روشنفکران نباید گارد گرفت
در ادامــه ایــن همایش، محمود اولاد ، کارشــناس مســکن 
و شــهری اظهارنظرهای خود را درباره توســعه منطقه ای و 
شهری تشریح کرد. البته اولاد در ابتدای سخنانش بخشی 
از اظهار نظرهای معاون امور اقتصادی وبرنامه ریزی وزارت 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی را مــورد انتقاد قــرارداد و اینطور 
گفت: دولتی کــه در مقابل روشــنفکران گارد گرفته اســت و 
حرف های آنها را برنمــی تابد چطور امــروز انتظار حمایت از 
جانــب روشــنفکران را دارد؟ چرا ایــن دولــت نبایدخودش  
پاســخگوی اتفاقــی که ایجــاد کرده باشــد؟ بنــده نقدهای 
فراوانی نســبت به برج ســازی در بافــت های فرســوده وارد 
کردم، زمانی که مسکن مهر هم ساخته شــد این انتقادات 
را مطــرح کــردم؛ اما زمانی کــه تبعات ایــن اقدامــات خود را 
نشان می دهد حالا من روشــنفکر باید اشتباهات دولت را 
گر در  جبران کنم؟ این کارشــناس اقتصادی توضیــح داد: ا

شــهر نهادها کارخود را به درســتی انجام دهند شهری پویا 
خواهیم داشت که این شــهر به طور مداوم در حال توسعه 
گــر نهادهــا کار خــود را بــه درســتی انجام  کیفی اســت؛ امــا ا
ندهند قواعد بازی در شــهر به گونه ای تعریف می شــود که 
 بخش عمده مازاد تولید تنها در اختیار یک عده خاص قرار 
گاهــی از اینکه این  می گیــرد و در این شــرایط نیز مــردم بــا آ
نهادهــا به درســتی ایفای نقش نمــی کنند به دنبــال برهم 
زدن قاعــده بــازی خواهنــد بود تا به هر نحوی شــده ســهم 
خود را از شــهر بگیرند . اولاد عنوان کرد: نظریات توســعه در 
سه پاردایم طبقه بندی می شود؛ اما بستر مشترک در بین 
تعاریف توسعه این است که توسعه دلالت بربهبودی دارد، 
توسعه باید یک فرایند جمعی و پایدار باشد و باید آمیخته به 
ارزش باشــد یعنی خلق ارزش کند باوجود این تفاسیر باید 
دید قواعد بازی در شهر دلالت بر بهبودی دارد یا خیر؟ وی 
معتقد است در بحث توسعه پایدار دو نکته اصلی یعنی فقر 
و نابرابری و محیط زیست مطرح می شود ؛ زمانی می توان 
گفت توسعه پایدار در شهر اتفاق افتاد که دامنه فقر و نابرابری 
در شــهر کاهش پیدا کنــد؛ اما این بدین معنانیســت که به 
اندازه ای شهرگران شــود که فقیرها امکان زندگی در شهر را 
نداشته باشند. این کارشناس مسکن و شهری عنوان کرد: 
گر رویکردها براین اساس باشد که شهر را گران کنیم و فقرا  ا
و گروه پایین شهری از سطح شــهر حذف شوند زیرا گدایی 
می کنند ، بافت فرســوده دارند و هزاران مشکل دیگر که به 
ضرر شهر تمام می شود باید گفت در واقعیت چنین رویکری 
ک کردن صورت مسئله است؛ زیرا گروه پایین شهری  تنها پا
حذف نخواهند شد بلکه می مانند، می جنگند، با غارتگری 
تمام تلاش می کنند تا حقشــان ر ا بگیرند و در این شــرایط 
شاهد گسترش فســاد در جامعه و شــکل گیری اعتراضات 

مردمی خواهیم بود.

    توسعه چیزی نیست جز  زیباسازی
در پایــان ایــن همایــش میزگــردی بــا حضــور عبدالحســین 
ساســان، مشــاور امــور اقتصــادی و برنامــه ریــزی شــهری 
شــهرداری اصفهان ، علی ســرزعیم، معاون امور اقتصادی 
وبرنامــه ریــزی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، نعمت 
کبری ، رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان  الله ا
اصفهان و محمود اولاد ، مشــاور اداره کل پژوهش و برنامه 
ریزی بانک مسکن و کارشــناس شهری برگزار شــد. در این 
میزگرد مفهوم توسعه پایدار از نگاه کارشناسان توضیح داده 
شد. مشاور امور اقتصادی و برنامه ریزی شهری  شهرداری 
 اصفهــان توســعه پایــدار را اینگونــه تعریــف کــرد: اســتادی 
می گفت توســعه بدین معناســت: زمانی که روی نیمکت 
می نشینی تا غذابخوری تمامی سنجاقک ها و گنجشک ها 
دور توجمع شوند و در غذای تو سهیم باشند و از تو نترسند 
بنابراین باید در تعریف توســعه ، توسعه انسانی مدنظر قرار 
گیرد.ساسان معتقد است توسعه شهری به معنای ساخت 
اتوبان ،بلوار بیشتر و ساختمان های بلندمرتبه نیست؛ بلکه 
توســعه پایدار شــهری به معنای انســان های توسعه یافته 

است توســعه بدون موســیقی غیرممکن اســت ، تحول 
فکری بدون موسیقی و هنر امکان پذیر نیست بنابراین 
تعریف بنده  از توســعه وضعیتی اســت که انسان ها هنر 
گر چنین نباشــد هرچه ساخته  شــناس و خلاق باشند ا
می شــود اشــتباه اســت و بر خلاف اصــول زیباشناســی 
کید کــرد:  توســعه چیزی نیســت جــز زیبا  اســت. وی تا
سازی و  باید با مفاهیم جدید توسعه، شهر پایدار  و شهر 
توســعه یافته را تعریف کرد نه با اندیشــه های اشتباهی 
که مارا به توسعه کمی و توسعه ضد محیط زیست و ضد 

انسان وا می داشت. 

    باید قبض و بسط اقتصادی جریان پیدا کند 
ساســان در پاســخ به این پرســش که چرا باوجود اینکه 
دولت طــی چنــد ســال گذشــته برنامه توســعه داشــته 
اما به توســعه پایدار نرســیده اســت؟ گفت: دست یابی 
به توسعه پاســخ به ســوالات اساسی اســت که راه برون 
رفت از مشکلات هستند، یکی از ســوالات این است که 
گر در   این کشــور ظرفیت چه تعداد از جمعیــت را دارد؟ ا
برنامــه هــا تعریــف کنیم کــه بایــد موالیــد را افزایــش داد 
و بــه ایــن درک نرســیم کــه به غیــر از انســان هــا، محیط 
زیست، گیاهان و جانوران نیز از آب سهم دارند به توسعه 
نخواهیم رسید. بنابراین در برنامه ها ی توسعه نتوانسته 
ایم به سوالات اصلی پاسخ دهیم. وی عنوان کرد: باید 
اجازه داد قبض و بســط اقتصادی صورت بگیرد، بدین 
معنا کــه در عین حال که اجازه مــی دهیم قبض صورت 
بگیرد یعنی ثروت ها انباشــته شــود؛ اما بایــد مکانیزمی 
طراحی کرد که این ثروت ها فورا به دست مردم برسد در 
غیر این صورت جامعه با مشکل روبه رو خواهد شد . وی 
گر عالمانه صورت نگیرد منجر به  ادامه داد: قبض و بسط ا
شورش و انقلاب و در سطح خرد باعث دزدی، غارتگری 
و زورگیری می شود بنابراین باید اجازه داد فعل و انفعال 
قبض و بسط اقتصادی به سود محرومان صورت بگیرد. 

    تک تک نهادها را آسیب شناسی کنیم
در ادامــه معــاون امــور اقتصــادی وبرنامــه ریــزی وزارت 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی نیز گفت: برای دســت یابی 
به رشــد اقتصــادی باید حفــظ محیــط زیســت ر ا نیز در 
دســتور کار قرار داد و بحث دیگر این اســت که باید رشد 
گیر باشــد  یعنــی بایــد باید روی گردشــگری ســرمایه  فرا
گیر دســت پیــدا کنیــم. علی  گــذاری کرد تــا بــه رشــد فرا
ســرزعیم بیان کرد: می توان به رشــد رســید و در جامعه 
نابرابری داشــت یا رشــد داشــت و نابرابری هــار ا کاهش 
داد ، می توان به سمت کالایی رفت که تنها دهک ها ی 
 خاصی بهره مند شوند یا به سمت پروژه هایی رفت که 
دهک های بالاتری از آن  بهره مندشــوند بنابراین برای 
دست یابی به رشد پایدار باید تمامی این موارد را درنظر 
کید کرد: برای دست یابی به رشد پایدار  گرفت. سرزعیم تا
باید ببینیم چرا نهادها خوب کار نمی کنند و تک تک آنها 

باید آسیب شناسی شوند. 

    گران کردن شهر، راه حل نیست
به گفته محمود اولاد، کارشــناس مســکن و شــهری نیز 
توسعه پایدار یعنی حق هرفردی را به خودش و به اندازه 
خودش دادن است ؛ این افراد می توانند جانور ان باشند 
انسان ها باشند، محیط زیست باشد و... . اولادعنوان 
 کــرد: زمانــی کــه  اقتصــاد بــه اقتصــاد غارتگــری تبدیــل 
می شود ، نفت هست اما قواعد بازی به گونه ای نیست 
که درســت توزیع شــود و دولت هم پاســخگو نیســت هر 
کس تــلاش می کند ســهم بیشــتر ی از آن بگیــرد در این 
شرایط برنامه مدیران توسعه پایدار نیست؛ بلکه برنامه 
مبتنی بر ســهم خواهــی خواهد بــود و بودجه براســاس 
سهم خواهی نوشته می شود ، 2۰ درصد بودجه متفرقه 
گــر برنامه عالــی هم نوشــته شــود بــا تغییر  اســت حتــی ا
مدیریت این برنامه ها کنار می رود. اولاد معتقد اســت 
 گــران کــردن شــهر راه حــل نیســت ، بایــد بهینــه کــردن 
هزینه ها در دستور کار قرار گیرد. رئیس سازمان مدیریت 
 و برنامه ریــزی اســتان اصفهــان بیــان کرد:اقتصادانان  
مدت هــا در گیر داده و ســتانده بودند یعنــی چقدر پول 
دادنــد و چقدرکارخانــه ســاختند؛ اما هیچگاه بــه نتایج 
توجه نشــده اســت، نگاه ها به مقوله توسعه مهندسی 
بوده اســت زمانــی که در توســعه شــهری دســتاوردها را 
نبینیم به توســعه پایدار نمی رســیم.زمانی کــه بحث از 
توسعه پایدار می شود باید دید از آنچه حاصل شده مردم 
چه نفعی برده اند، هرچیزی که انسان را از مرز انسانیت 
دور کند یعنی مردم را از توسعه دور کرده است . نعمت الله 
کبری گفت: در ماهیت برنامه های توســعه که نوشته  ا
شده تردید جدی دارم ضمن اینکه برنامه توسعه نوشته 

می شود؛ اما آنطور که می خواهیم عمل می کنیم.  

دومیـن همایـش الگـوی توسـعه ایرانـی بامحوریـت توسـعه شـهری بعدازظهـر پنجشـنبه برگـزار شـد. 

مینا
 ایزدی 

کارشناسـان و مسـئولان حاضـر در ایـن همایش هر کدام مفهوم توسـعه پایـدار شـهری را از نگاه خود 
تعریف کرده و راهکارهای دسـت یابی به آن را شـرح دادند. از نگاه شـهردار اصفهان ، شـهروندان محور 
اصلـی توسـعه پایـدار شـهری هسـتند و با توسـعه صنعت گردشـگری ، توجه بـه فرهنگ و معمـاری و 
داشـتن شـهری کارآفرین می توان مسـیر دسـت یابی به توسـعه پایدار شـهری را تسـهیل کرد. دست یابی 
به توسـعه انسـانی برای توسـعه پایدار شـهری تعریف مشـاور امور اقتصادی و برنامه ریزی شـهرداری 
اصفهـان از مفهـوم توسـعه بـود. بـه اعتقـاد وی بایـد شـهر پایـدار  و توسـعه یافتـه را بـا اسـتفاده از مفاهیـم جدیـد 
توسـعه، تعریـف کـرد و در نهایـت آنچـه کـه از ایـن تعاریف برمی آید این اسـت که توسـعه چیزی جز زیباسـازی نیسـت. 
البته عبدالحسـین ساسـان در لابه لای سـخنانش از ضرورت انجام قبض و بسـط اقتصادی به سود محرومین نیز سخن 
گفت چراکه اگر قبض و بسـط اقتصادی هوشـمندانه و عالمانه در جامعه صورت نگیرد و به عبارتی ثروت های انباشـته 

شده بین مردم توزیع نشود این امر نارضایتی، آشوب،  خشونت و بی اعتمادی مردم را به دنبال خواهد داشت.

اخبار                     کوتاه

نوبخت:

 گزارش تفریغ بودجه دیوان محاسبات نادرست است
وزیر نفت خبر داد:

برکناری چند مدیر  در شرکت ملی نفت
رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کنــش بــه گــزارش دیوان  در وا
محاســبات کشــور از تفریــغ بودجــه ۹۵ 
کل کشــور گفت کــه ایــن گــزارش باعث 
تشویش اذهان عمومی بوده و نادرست 
محمدباقــر  ایرنــا،  گــزارش  اســت.به 
نوبخت خاطرنشان کرد: انتظار می رفت 

دیوان محاسبات گزارش تفریغ بودجه ۱3۹۵ را براساس 
گــزارش قــوه مجریــه تهیــه می کــرد و یــا حداقــل دولــت را 
نسبت به گزارشــی که تهیه کرده بود مطلع می ساخت.
نوبخت گفت: دیوان حتی می توانست ابهامات موجود 
گر چنین   را به ســازمان برنامه و بودجــه اطلاع مــی داد و ا
می کرد، به طور حتم پاسخ آنها را دریافت می کرد.رئیس 

ســازمان برنامه و بودجه در ادامه ازارائه 
به موقع گزارش تفریغ بودجه ٩۵ دیوان 
محاسبات تشــکر کرد و گفت: اما برخی 
بخشهای این گزارش با آنچه که عمل 
شــده متفــاوت اســت. انتظار داشــتیم 
دیــوان گــزارش را بــر اســاس عملکــرد و 
گزارش دولــت در بودجه تهیــه می کرد؛ 
اما خود اقدام به تهیه گزارش کرده اســت.نوبخت درباره 
واریز نشدن برخی درآمدها به خزانه که در گزارش دیوان 
محاسبات مطرح شده است، گفت: عملکرد ما در خزانه 
نشــان می دهد که چقدر واریزی داشــته ایم و مدارک آن 
نیز موجود است و دیوان محاسبات می تواند از ما مدرک 

بخواهد. 

وزیر نفت با اشاره به برکناری 
چنــد نفــر بــه دلیــل تخلــف 
بیش از ۱۰۰ میلیارد تومانی در مدیریت 
کتشاف، گفت: ابزاری برای شناسایی  ا
مدیــران دو تابعیتــی در اختیــار ندارم 
گــر قــوه قضائیــه کســانی را معرفی  اما ا
کند، آنهــا را برکنار می کنم.بــه گزارش 

ایرنا، بیژن زنگنه افزود: تخلف صورت گرفته در شرکت 
کتشاف اختلاس نبوده، بلکه دزدی است و  مدیریت ا
در این رابطه چنــد مدیــر را برکنار کردم و ممکن اســت 
برخــی دیگــر را هــم برکنــار کنــم.وی یــادآور شــد: البتــه 
برکناری ایــن افراد بــه علت مشــارکت در تخلــف نبوده 
بلکه برای اهمال کاری بوده است.زنگنه با بیان اینکه 

در نقــل و انتقــالات پــول در برخــی از 
کشــورها از جملــه چیــن و کــره جنوبی 
کیــد کرد: اما  مشــکلاتی وجود دارد، تا
درآمدهای نفتی به طور کامل وصول 
مــی شــود و پــول هــای ایــران در هیچ 
کشوری بلوکه نیست.وزیر نفت درباره 
فــرار متهــم تخلــف مالــی ۱۰۰ میلیــارد 
تومانــی به کانــادا اظهار داشــت: مشــخص نیســت که 
وی به کانادا فرار کرده باشــد، به نظر می رســد که خود 
وی این شــایعه را پخــش کرده تــا نهادهای مســئول از 
کید کرد:  پیگیری و دستگیری وی ناامید شوند. وی تا
قــوه قضائیــه در حــال پیگیــری ایــن موضوع اســت که 

امیدواریم بتواند این فرد را به کشور برگرداند. 

گزارش                        روز
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 نارضایتی اهالی کشتی 
از قوانین جدید وزن کشی

پرونــده رقابــت هــای بین المللــی کشــتی 
فرنگی جام تختی با کسب ۱۲ مدال و عنوان 
قهرمانی برای تیم ملی ایران بســته شــد؛ امــا قوانین 
جدید همچنان برای بســیاری از تیم ها مشکل ســاز 

بود.
بــه گــزارش مهــر، رقابــت هــای بیــن المللــی کشــتی 
فرنگی جــام تختی در حالی در بندر ماهشــهر اســتان 
خوزســتان به پایان رســید کــه در ایــن مســابقات به 
عنــوان نخســتین میــدان بین المللــی ســال ۲۰۱۸ 
میلادی شاهد اجرای قوانین جدید در قالب سیستم 

رنکینگ اتحادیه جهانی کشتی بودیم.
غ از جزئیــات قوانین جدید کشــتی فرنگــی، یکی   فــار
از بحث برانگیزترین قسمت های این تغییرات، بحث 
وزن کشی در دو روز و آن هم صبح زود بود که به واقع 

تمامی تیم ها با این مسئله مشکل داشتند. 
کاهــش وزن و همچنیــن اســترس  طبیعتــا فراینــد 
فراوانــی کــه کشــتی گیــران و مربیــان را از بامــداد روز 
مســابقات با خود درگیر می کرد به وضوح در عملکرد 
برخی از فرنگی کاران مشخص و قابل تشخیص بود.

علی اشکانی سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی ایران هم 
بعد از قهرمانی تیمش در این دوره از رقابت های جام 
تختی با وجود اظهار رضایت از عملکرد ملی پوشان، 

صراحتا از قوانین جدید وزن کشی انتقاد کرد.
 اشــکانی در خصــوص اجــرای رســمی قوانیــن جدید 
در جام تختی گفت: بحث قوانین جدید برای تمامی 
تیــم هاســت و نمــی تــون ایــراد خاصــی در ایــن مورد 
گرفــت؛ امــا وزن کشــی در دو روز و آن هــم صبــح روز 
مسابقات به هیچ عنوان منطقی و قابل قبول نیست.
این مســئله بر عملکــرد کشــتی گیران مــا تاثیــر منفی 

داشت و آنها را با مشکل مواجه کرد. 
 هر چنــد که هیــچ بعیــد نیســت در آینــده ای نزدیک 
بــا تــداوم انتقــاد کشــورها از قوانیــن وزن کشــی بــا 

تغییراتی مواجه شویم.
بــه گفتــه ســرمربی تیــم ملــی کشــتی فرنگــی ایــران، 
قوانین جدید در بخش هــای دیگر در حیــن برگزاری 
جام تختی اجرایی شــد که این مسئله نیز به مرور جا 
خواهد افتاد و هر چه بیشتر از زمان اجرای آن بگذرد 

خودمان را بیشتر با آن تطبیق خواهیم کرد.
سی و هشتمین دوره رقابت های بین المللی کشتی 
فرنگــی جــام جهان پهلــوان تختــی که جزو سیســتم 
رنکینگ اتحادیه جهانی کشــتی محســوب می شود 
طی روزهــای پنجم و ششــم بهمن در بندر ماهشــهر 
برگزار شد. در پایان تیم ایران با کسب سه مدال طلا، 
یک مدال نقره و هشت مدال برنز و کسب ۱۹۲ امتیاز 
به عنوان قهرمانی رسید و تیم های ترکیه و قزاقستان 
 پــس از تیم ایــران به ترتیــب بــا ۱۷۱ و ۱۴۵ امتیــاز دوم 

و سوم شدند.

قهرمان لیگ برتر وزنه برداری، 
نهم بهمن مشخص می شود

 فینــال لیــگ برتــر وزنه بــرداری بزرگســالان 
 باشــگاه های کشــور هشــتم و نهــم بهمــن 
به میزبانی تالار وزنه برداری مجموعه ورزشــی آزادی 

تهران برگزار می شود.
بــه گــزارش فــارس، هفتــه پنجــم و فینــال لیــگ برتــر 
وزنه برداری بزرگســالان باشــگاه های کشــور با حضور 
شــش تیــم  )بیمــه رازی، مناطق نفــت خیــز جنوب، 
رعــد پدافنــد، نیــروی زمینــی ارتــش، عقــاب نیــروی 
 هوایی، نور همدان( طی دو روز )هشتم و نهم بهمن( 
به میزبانی تالار وزنه برداری مجموعه ورزشــی آزادی 

تهران )سالن ایرانیان( برگزار می شود.
 رده بنــدی تیم هــا پیــش از برگــزاری هفتــه پایانــی 

ح زیر است: و فینال به شر
  بیمه رازی: ۲۴۲۷ امتیاز

  مناطــق نفــت خیــز جنــوب خوزســتان: ۲36۷ 
امتیاز

 رعد پدافند: ۲3۵۰ امتیاز
  نیروی زمینی ارتش: ۲۱3۸ امتیاز
 عقاب نیروی هوایی: ۱۹۱۰ امتیاز

  نور همدان: ۱۲۷6 امتیاز

رسول خادم اختیارات خود را 
گذار کرد به بنی تمیم وا

 رسول خادم، با اســتناد به مفاد بند هشتم 
از ماده یازدهم اساســنامه فدراسیون های 
ورزشی آماتوری جمهوری اسلامی ایران کلیه وظایف 
 و اختیــارات خــود را بــه اســتثناء امضــا اســناد مالــی، 
گذار کرد.به گزارش فدراسیون  به حمید بنی تمیم وا
 کشــتی، در متن نامه خادم به بنی تمیم آمده است: 
بــا اســتناد بــه مفــاد بنــد هشــتم از مــاده یازدهــم 
اساسنامه فدراسیون های ورزشی آماتوری جمهوری 
اسلامی ایران بدین وسیله کلیه وظایف و اختیارات 
اینجانب به اســتثناء امضا اســناد مالی، به جنابعالی 
تفویــض مــی شــود.امیدوارم بــا توجــه بــه تجربیــات 
اجرایی و ســوابق فنی و علمی که در شما سراغ دارم، 
به ویژه تجربیات قابل توجه جنابعالی در عرصه های 
 داخلــی و بیــن المللــــــی در چنـــــد ســــــال گذشـــــته 
و با استفاده از تمامی ظرفیت های مدیریتی موجود 
 در ســطوح مختلف ســازمان مدیریت کشــتی کشــور 
 در انجــام امــور محولــه موفــق باشــید.بدیهی اســت 
با توجه به معرفی جنابعالی به وزارت ورزش و جوانان 
بــه عنــوان نایــب رئیــس فدراســیون کشــتی در دوره 
جدید مدیریتــی این فدراســیون، پــس از ابلاغ حکم 
مربوط از سوی وزیر محترم ورزش و جوانان، استمرار 

اختیارات تفویضی به قوت خود باقی خواهد ماند.
به گزارش ایسنا، به نظر می رســد این تفویض اختیار 
برای رســیدگی بیشــتر رســول خادم به امــور فنی تیم 

ملی کشتی آزاد صورت گرفته باشد.

شورای فنی تکواندو در دست 
تغییر و تحولات

 ســازمان تیم هــای ملــی تکوانــدو قصــد دارد 
از نفرات نخبه و پیشکســوت در شورای فنی 

استفاده کند.
به گزارش ایسنا، از آنجایی که شورای فنی تکواندو تاثیر 
مســتقیم بر روی عملکرد تیم های ملی دارد، ســازمان 
تیم هــای ملــی تکوانــدو قصــد دارد در راســتای بهبــود 
بخشیدن و بهتر شــدن عملکرد تیم های ملی، در این 

کمیته تغییر و تحولاتی را ایجاد کند.
در حــال حاضــر شــورای فنــی تکوانــدو از نفراتــی چون 
یوســف کرمــی، محمدرضــا زوار، کــوروش رجلــی و ... 
 تشــکیل شــده اســت؛ اما با توجه بــه صحبت هایی که 
در مورد تغییــر و تحــولات در این شــورا وجــود دارد، به 
 نظر می رسد در دو تا سه ماه آینده احتمال حضور افراد 
بــا تجربــه و نخبــه چــون مرتضــی کریمــی، جمشــــــید 
ســهرابی، لقمان کشــاورز، حســن ملکی و افراد مشابه 
 دیگــری وجــود دارد.آرش فرهادیــان نیز در گفــت و گو 
با ایسنا، راجع به این مسئله اظهار کرد: در حال حاضر 
از عملکرد شــورای فنی رضایــت داریم؛ اما در راســتای 
 بهتر شــدن ایــن نتایج قصــد داریــم از نفــرات باتجربه، 

با سابقه و نخبه در این رشته استفاده کنیم.

هفته پایانی لیگ آب های آرام 
برگزار می شود

هفتــه پایانــی لیــگ آب هــای آرام در بخــش   
آقایان و بانوان ۱۱ و ۱۲ بهمن در دریاچه آزادی 

برگزار می شود.
به گزارش فدراســیون قایقرانی، هفته چهــارم و پایانی 

لیگ آب های آرام آخر هفته جاری برگزار می شود. 
بــر ایــن اســاس لیــگ آقایــان ۱۱ بهمــن و لیــگ بانــوان 
 ۱۲ بهمــن در دریاچــه آزادی برگــزار مــی شــود و تیــم ها 

و قایقرانان برتر مشخص خواهند شد.
دور برگشــت مســابقات در مســافت هــای ۲۰۰۰ و ۵۰۰۰ 
ک و کانو   متر برگــزار می شــود و قایقرانان در بخش کایــا

به رقابت خواهند پرداخت.
کنـــــون در جـــــدول رده بنــدی در بخــش بانــــــوان  تا
 باشــگاه های تایدواتر، مقاومت بســیج و ســتارگان قوا 
و در بخش آقایان ملوان نداجا، مرزبانی ناجا و مقاومت 

در رده های برتر قرار دارند.

ستاره والیبال آمریکا در زنیت 
ماندنی شد

دریافت کننده قدرتی تیم   ملی والیبال آمریکا 
قراردادش بــا تیم زنیت کازان روســیه را برای 

یک فصل دیگر تمدید کرد.
به  گزارش ایســنا، مت اندرســون، ملی پــوش تیم   ملی 
والیبال آمریــکا به تازگــی با انتشــار تصاویــری از قرارداد 
جدید با تیم زنیــت کازان به شــایعات خروجش از تیم 
صدرنشــین لیگ والیبال روســیه پایان داد و قرار است 

یک سال دیگر برای تیم زنیت بازی کند.
کــــــازان روســــــیه یکــی از ثروتمندتریـــــن   تیــم زنیــت 
باشــگاه های والیبــال در جهــان اســت، بــه طــوری که 
بهترین و لوکس ترین امکانــات و همچنین هواپیمای 
شخصی برای بازیکنانش را فراهم کرده است و با چنین 
هزینه هایی علاقه مندان به والیبال از ماندن اندرسون 

متعجب نمی شوند.
 ستاره 3۱ ساله تیم   ملی والیبال آمریکا که از سال ۲۰۱۲ 
در عضویت تیم زنیت کازان روسیه است، در طول این 
مدت در تمامــی رقابت های معتبر باشــگاهی از جمله 
جام باشــگاه های جهان و لیــگ قهرمانان اروپــا با این 

تیم به قهرمانی رسیده است.

تکواندوی ایران قهرمان 
گرنداسلم چین شد

تیم ملی تکواندو ایران در فینال نخستین دوره 
مسابقات تیمی گرنداسلم توانست تیم چین 
را با نتیجه ۷6 بر ۵6 شکســت دهد و بر سکوی قهرمانی 
بایستد.به گزارش فدراســیون تکواندو، نخستین دوره 
مســابقات »گرنداســلم« تکواندو با حضور بهترین های 
تکوانــدو جهــان در دو گــروه زنــان و مــردان و در اوزان 

المپیکی به میزبانی »ووشی« چین برگزار شد. 
این رقابت ها به صورت سری در حال پیگیری است که 

سری پنجم و پایانی به صورت تیمی برگزار شد.
تیم ایران با کســب عنــوان قهرمانــی در مســابقات جام 
جهانــی ۲۰۱۷ )تیمی قهرمانــی جهان( موفق شــد جواز 
حضور در این رویداد را به دست آورد، همچنین روسیه 
که عنوان نایب قهرمانی جــام جهانی را به دســت آورده 
بود، تیم چین به عنوان میزبان مسابقات و کره جنوبی 
نیز به عنوان تیم پیشنهادی از طرف کمیته فنی در این 

رقابت ها حضور دارند.
بر اساس قرعه کشی انجام شده تیم ملی تکواندو ایران 
در نخســتین گام به مصاف تیم روســیه رفت و توانست 
با نتیجه 3۹ بــر ۲۰ پیروز این میدان باشــد و به فینال راه 

پیدا کنند.
 نمایندگان کشــورمان در فینــال این دوره از مســابقات 
رو در روی نماینده میزبان قرار گرفتند و با غلبه قاطعانه 
)۷6 بــر ۵6( توانســتند ســکوی قهرمانــی را بــه تصاحب 

خویش در آوردند.
تیــم ایــران بــا ترکیــب آرمیــن هادی پــور، میرهاشــم 
حسینی، سیدحسین احسانی، عرفان ناظمی، مهدی 
خدابخشی و ســعید رجبی در این رقابت ها حضور پیدا 
کرده است.هدایت این تیم برعهده سیدنعمت خلیفه 
به عنوان سرمربی، رضا ایمان زاده به عنوان مربی و علی 

رضایی به عنوان مربی بدنساز باشد.
گفتنی است؛ در این مســابقات به تیم های اول تا سوم 

به ترتیب ۲۰، ۱۰ و پنج هزار دلار جایزه تعلق می گیرد.

ورزش                       روز اخبار                       روز

هندبال ایران چند سال عقب افتاد
بررسی عملکرد تیم ملی هندبال در گفت و گو با سعید برخورداری:

غ از نتیجه ای که به دســت آمد، عملکرد  فار
کلی تیم ملی هندبال را چه طور ارزیابی می کنید؟

گــر درســت تــر بگوییــم، خیلــی ضعیف   تیم ملــی بــد و ا
در ایــن مســابقات ظاهــر شــد. تیــم ایــران در کار تیمی 
نمایــش خوبــی نداشــت و آمــاده ســازی ایــن تیــم نیــز 
گذار  نامناســب بود. تیم ایران به تیم هایی نتیجــه را وا
کرد که حتــی فینالیســت نشــدند و این مســئله نشــان 
می دهد این تیم از لحاظ بدنســازی و هماهنگی تیمی 

دچار مشکلات زیادی بود.

فکر می کنید چرا این تیم ضعیف تر از حد تصور 
نتیجه نگرفت؟

هندبــال بــه هرحــال شــرایط خــاص خــود را دارد. تیــم 
ملی هندبال به جز ســجاد ندری که در اردوی تیم ملی 
مصدوم شد، ۱۰ لژیونر را به همراه داشت که همین تعداد 

به چالش بزرگی برای تیم ملی تبدیل شدند.

چرا؟ از چه نظر؟
نفــرات لژیونر بــرای حضــور در اردوهــای تیم ملــی دچار 
مشکل هستند و به دلیل اینکه جمع کردن دور هم آنها 
کار سختی است، هماهنگی نیز زمان بر است. باید برای 
رفع این مشــکل، بندی در قــرارداد لژیونرها ثبت شــود 
 که امکان شــرکت در اردوهای تیم ملی را داشــته باشند 
و این موضوع باید از طریق بخش بین المللی فدراسیون 

دنبال شود. 

تبعــات پنجمــی تیــم ملــی چقــدر مــی توانــد 
هندبال را درگیر کند؟

 قاعدتــا ایــن نتیجــه باعــث عقــب افتــادن هندبــال مــا 
 مــی شــود و چند ســال دیگــر بــه عقــب بــاز مــی گردیم، 
 در واقع چند ســال دیگر باید زمان صرف کنیم تا دوباره 

به موقعیت فعلی برسیم. 

برخــی معتقدنــد ماچـــــک زمـــــان کمــی بــرای 
آماده سازی تیم داشت. نظر شما چیست؟

به هرحــال ماچــک بایــد در ایــران حضــور داشــته باشــد تا 
لیــگ را از نزدیک دنبال کند. شــاید ترکیــب اصلی تیم ملی 
هندبال ما مشــخص باشــد؛ اما زیر نظر گرفتــن لیگ باعث 
می شــود تا بازیکنانی که به حضور در تیم ملی امید دارند، 
انگیزه بیشــتری پیدا کنند. در این شرایط که ترکیب اصلی 
 تقریبا مشخص است، بازیکنان مدام استرس مصدومیت 
 و از دســت دادن بــازی را دارنــد و همیــن موضــوع باعــث 

ی شود جنگندگی لازم را نداشته باشند. 

پیش از شــروع جام ملت های آســیا، رســانه ها 
حضور 10 لژیونر در تیم ملی را نقطه قوتی برای این تیم 

می دانستند؛ تا جایی که صعود به جام جهانی 
کمتریــن اتفــاق ممکــن قلمــداد می شــد و 

هدف اصلــی قهرمانی بود؛ امــا در عمل 
ایــن اتفــاق رخ نــداد. در ایــن بــاره چه 

نظری دارید؟
شما ببینید که کشــورهایی مانند بحرین 

و عربســتان که لژیونــری در اروپــا ندارند،  
چه عملکردی در جام ملت های آســیا 

کـــــردن بــرای یــک  داشــتند. بـــــازی 
هندبالیســت مهــم اســـــت و صــرف 
لژیونر بودن، دلیلی برای خوب بودن 
نیســت. در مســابقاتی ماننــد جــام 

ملت های آسیا تیم هایی نتیجه می گیرند که در آماده ترین 
حالت ممکن باشــند و اشــتباه محض اســت کــه فکر کنیم  

داشتن لژیونر دلیلی برای بر برتری است.
تیمی مانند قطر، ملی پوشــانش اجــازه بــازی در تیم های 
باشــگاهی را ندارند و تنها یک لژیونر در اروپا دارند که او هم 

همراه این تیم در مسابقات اخیر شرکت نکرده بود. 
ملی پوشــان قطری، اردوهای بلندمدتی را برگزار می کنند 

که نتایج آن را هم دیده اند.

بــا از دســت دادن جــام جهانــی، 
صعود به المپیک فعلا تنها هدف پیش 
 روی تیــم ملــی اســت. فکــر مــی کنیــد 
با شرایط فعلی می توان روی این هدف 

متمرکز شد؟
در قــاره آســیا تنهــا یــک تیــم بــه 
المپیک می رود که مسلما قطر 
خواهد بود. به نظرم به جای 
اینکه فعــلا به المپیــک فکر 
کنیم، باید به فکر کم کردن 
فاصله با تیم چهارم، سوم 
و دوم باشیم و پله به پله 
جلــو برویــم. هندبــال 
ایــران بایــد احســاس 
خودبـــــزرگ بــیــنـــــی 
کنــار بگــذارد و بــا  را 
درک جایگاه فعلــی، 
بــه دنبــال بهبود 

وضعیت باشیم. کادر فنی تیم ملی نیز باید دیدگاهش 
را تغییر داده و به جای اینکه صــرف لژیونر بودن مدنظر 
 باشــد، فرصت برای رســیدن همــه بازیکنــان بــا انگیزه 
به تیــم ملــی را فراهم کننــد. همچنیــن حضــور در جام 
جهانــی باعــث می شــود تــا کشــورهای شــرکت کننده، 
اردوهای بلندمــدت و مرتبی را در دســتور کار خــود قرار 
بدهند و باید مدیران هندبال به فرض اینکه تیم به جام 

جهانی صعود کرده، برای تیم ملی برنامه ریزی کنند.

 ناراحتــــــی شمـــــــا از بابــت قــرار نگرفتـــــن 
در جمــع ملی پوشــان اعزامی به جــام ملت های 

آسیا همچنان برقرار است؟
من از این ناراحت بودم که می توانستم به تیم ملی بروم 
و این موقعیت را به مــن ندادند. حالا هم نگــران آینده 
خ  هندبال هســتم و فکر مــی کنم بــا توجه بــه اتفاقات ر

داده، باید تصمیم جدیدی برای آینده کاری ام بگیرم.

به هرحال طبیعی است که در این موضعیت 
علیه فدراسیون و کادر فنی، موضع گیری کنید؟

مــن ۱۰ ســال در تیــم ملــی حضــور داشــته و در بهتریــن 
عناوین کسب شده توسط تیم ملی هندبال ایران سهیم 
بودم. گلایه من نیز از بابــت انتخاب های صورت گرفته 
گر ۱۸ بازیکن نهایی لیســت بدانند  برای تیم ملی بود. ا
که حتما حضورشان تضمین شده اســت، این موضوع 
خیانت بــه هندبــال خواهد بــود. بــرای حضــور در جام 
جهانی، پنج دروازه بان مدنظر بودند که رقابت سختی 
برای قــرار گرفتن در لیســت نهایی داشــتند کــه همین 

موضوع به ارتقا سطح دروازه بان ها کمک کرد. 

قبول دارید لیگ هندبال حساسیت گذشته 
را ندارد؟

 متاســفانه پخــش زنــده تلویزیونــی هندبــال کم شــده 
و هندبال نیــز از پایتخــت دور شــده که ایــن دو موضوع 
باعــث کم رنگ شــدن این رشــته نســبت به قبل شــده 
است؛ اما در مجموع سطح لیگ خوب است و تیم های 

حاضر، رقابت نزدیکی دارند.

هجدهمیـن دوره رقابت هـای هندبـال قهرمانـی آسـیا درروزهـای گذشـته بـه میزبانـی کـره 

مهری 
مصور

جنوبـی برگـزار شـد و تیـم ملـی هندبـال کشـورمان، در شـرایطی که امیـدواری زیـادی برای 
کسـب سـهمیه جهانی وجود داشـت، با رتبه پنجمی به کارش پایان داد. سـعید برخورداری، 
ملـی پـوش اصفهانـی کـه طـی یک دهـه اخیر پـای ثابـت اعزام هـای بـرون مرزی تیـم ملی 
بـود، بـرای جـام ملـت ها در لیسـت نهایی جـای نگرفت. از آن جایـی که برخـورداری تجربه 
همـکاری بـا ماچـک و سـایر بازیکنان تیـم ملی را دارد، تصمیـم گرفتیم در گفـت وگو با او، 

به آسیب شناسی عملکرد ضعیف تیم ملی بپرازیم.

اعزام 10 کماندار به مسابقات قهرمانی جهان 

یک اصفهانی در راه آمریکا
خزانه دار کمیته المپیک همچنان دوشغله است

چرا سرپرست فدراسیون گلف معرفی نشد؟
ایــران با ۱۰ کمانــدار در بخــش ریکــرو و کامپوند 
 مردان و زنــان در رقابــت هــای قهرمانی جهان 

در آمریکا شرکت می کند.
 به گزارش مهــر، مســابقات تیر و کمــان قهرمانــی جهان 
 در ســال ۲۰۱۸ میــلادی طــی روزهــای ۲۰ تــا ۲۵ بهمــن 
در آمریکا برگزار می شود. این نخستین رویداد سال جاری 
میلادی است که کمانداران ملی پوش ایران در آن شرکت 
 خواهنــد کرد.رقابــت هــای تیرو کمــان قهرمانــی جهان 
 در هــر دو بخــش ریکــرو و کامپونــد مــردان و زنــان برگــزار 
مــی شــود. بــرای حضــور در ایــن رقابت هــا، کمانــداران 

کشورمان در امیدیه پیگیر تمرینات خود هستند. 
صادق اشرفی، متین ســبزی، غلام رضا رحیمی، عرفان 

ارژنگــی پــور، امیــن پیرعلــی و جــواد مندنــی زاده )ریکرو 
مــردان(، پارمیــدا قاســمی، شــیوا شــجاع مهــر، مهســا 
بدخشــان ، نگین وداد  و زهرا شــمخانی )ریکرو بانوان(، 
اسماعیل عبادی، نیما محبوبی، محمد صالح پالیزبان، 
مجید قیدی و امیــر کاظم پور  )کامپوند مردان( و پریســا 
براتچی، راحله فارســی، فاطمه گنجی، گیسا بایبوردی 
و بهاره رضایــی )کامپوند بانــوان( اردونشــینان تیم ملی 

تیروکمان هستند. 
قرار اســت تیم ایران با ۱۰ کماندار در مســابقات قهرمانی 

جهان شرکت کند. 
کزاد هدایت  پارک میون به عنوان سرمربی در کنار بهزاد پا

کمانداران را در این رقابت ها بر عهده دارند. 

رئیس فدراسیون گلف بعد از گذشت نزدیک   
به دو هفته از انتخابــات کمیته ملی المپیک 

همچنان به کارش ادامه می دهد.
بــه گــزارش »ورزش ســه«، ۲۵ دی بــود کــه بــا برگــزاری 
انتخابــات کمیتــه ملــی المپیــک کیکاووس ســعیدی 
به عنــوان خزانــه دار این کمیتــه از مجمــع رای اعتماد 

گرفت.
 طبق اساسنامه که از قبل هم مشخص بود این پست 
شــغل محســوب مــی شــود و بــه همیــن خاطــر رئیــس 

فدراسیون گلف باید از سمتش استعفا می کرد.
 ســعیدی بلافاصلــه بعــد از پایــان مجمــع وعــده داد 
کنــد   در چنــد روز آتــی اســتعفای خــود را اعــلام مــی 

 تــا از قانــون تمکیــن کــرده باشــد؛ امــا بعــد از گذشــت
خ نــداده و او بــه کارش    ۱۲ روز هنــوز چنیــن اتفاقــی ر

در فدراسیون گلف ادامه می دهد.
این در حالی است که حتی سیدرضا صالحی امیری که 
اعتقاد داشــت ریاســت کمیته ملی المپیــک افتخاری 
اســت، در نهایــت از ســمت خــود در شــهرداری تهــران 

استعفا کرد.
از سوی دیگر وزارت ورزش هم وعده داده بود به زودی 
سرپرســت جدیــدی بــرای فدراســیون گلــف معرفــی 
خواهد شــد. به نظر می رســد وزارت ورزش باید هر چه 
 ســریع تر به قانون عمل کرده و از حضور افراد دوشــغله 

در کمیته ملی المپیک جلوگیری کند.

 درخشش لژیونر ایرانی مقیم امریکا در تور گلف آماتور

خزانبیک  قهرمان لیگ دسته یک آماتور شد
برای حضور در کمپ AOP آسیایی 

دبیر کمیته توسعه بدمینتون آسیا وارد ایران شد
 لژیونــر ایرانــی مقیــم امریــکا 
در لیــگ دســته یــک آماتــور 

خوش درخشید و قهرمان شد.
بــه گــزارش خبرگزاری فــارس و بــه نقل 
گلــف،  از روابــط عمومــی فدراســیون 
لیگ گلف اماتــور ایــالات متحده همه 
گیــر در ایــن کشــور  ســاله بــا رقابتــی فرا
 برگــزار می شــود کــه بازیکنــان مطرحی 

از بسیاری کشورهای صاحب نام گلف نیز در آن حضور 
 مــی یابند. امســال نیــز علــی خزانبیــک گلف بــاز جوان 
و ایرانی مقیم ایالات متحده در این رقابت ها حاضر بود 
 و خوش درخشــید.علی خزانبیک با کســب ۹۱۴ امتیاز 
 در مســابقات تور گلف آماتور در لیگ دسته اول امریکا، 
از جمــع ۴۰۵ بازیکــن ایــن لیــگ موفــق بــه احــراز رتبــه 

نخســت و مقــام قهرمانــی در بخــش 
Fairway شد.طی مراسمی، در هفته 
گذشته از ملی پوش ایرانی گلف کشور 
 بــرای احــراز رتبــه نخســت ایــن دوره 

از مسابقات در سال ٢٠١٧ تقدیر شد.
لیگ جدید مســابقات آماتور در ســال 
 ٢٠١٨ از هفتــه آینــده آغــاز مــی شــود 
و تمامی امتیازات ثبت شده خزانبیک 
بــه عنــوان تنهــا ملــی پــوش ایرانــی حاضــر در رنکینگ 
شــد.خزانبیک  خواهــد  ثبــت  وی  بــرای   WAGR 
در مسابقات قهرمانی گلف آسیا ACC که در ولینگتون 
نیوزیلند در آبان امسال برگزار شد، با کسب امتیازات لازم 
موفق به عبور از کات مسابقات و قرار گرفتن در رنکینگ 

فدراسیون جهانی گلف برای نخستین بار شد.

دبیر کمیته توسعه بدمینتون  
کمــپ  آســیا بــرای حضــور در 
AOP آســیایی وارد ایران شد.به گزارش 
فدراســیون بدمینتــون، محمــد انــدی 
از کشــور اندونــزی، دبیــر کمیته توســعه 
بدمینتون آسیا و مدرس کمپ پیشرفته 
بدمینتون )AOP( که روز پنجشنبه وارد 
ایران شــده بود، جمعه عازم شهرستان 

زنجان شد و در کمپ پیشــرفته بدمینتون )AOP( حضور 
یافت.برگزاری این کمپ به منظور تلاش های فدراسیون 
بدمینتون ایران در زمینه توســعه و استعدادیابی و حضور 
 بازیکنــان همچــون امیــر جبــاری و ثریــا آقایــی اســت کــه 
در ســال هــای اخیــر بــه عنــوان بازیکنــان بیــن المللــی 
بدمینتون را داشته اند، می باشد.برگزاری این کمپ قبل 

از آغاز بیســت و هفتمین دوره مسابقات 
بین المللــی بدمینتون دهه فجر اســت.
کمپ پیشــرفته بدمینتون )AOP( برای 
فدراســیون بدمینتــون ایــران از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت.اندی در مراســم 
افتتاحیه و اختتامیه بیســت و هفتمین 
دوره مســابقات بیــن المللــی فجرایــران 
حضور خواهد داشت.بیست و هفتمین 
دوره مسابقات بین المللی بدمینتون دهه فجر به مناسبت 
گرامیداشت پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی در روزهای 
شــانزدهم لغایت نوزدهــم بهمن جــاری با جایــزه ۲۵ هزار 
دلاری و بــا شــرکت ۱۵ تیــم از کشــورهای مختلــف جهــان 
بــه همــراه ملــی پوشــان بدمینتــون در ســالن اختصاصی 

بدمینتون شهرستان زنجان برگزار می شود.



جنگ لفظی از نوع داوران
جنگ لفظی میان اخــــوان، سرپرســــت باشــــگاه 
سپاهان و تیم داوری روی یکی از صحنه های 
بازی فولاد و سپاهان  اتفاق افتاد و پس از اینکه قائله ختم 

شد، درگیری هایی میان هواداران ایجاد  شد. 

ساسان انصاری ناموفق
ساسان انصاری، مهاجم فصل گذشته فولاد، این بار 
هم نتوانست در باز کردن دروازه این تیم خوزستانی 
موفق عمل کند تا سپاهان با ناامیدی از گلزنی این مهاجم، 

شکستی تلخ در نقش جهان را تجربه کند .

بیت سعید قاتل استقلال
کابوس های  بیت سعید با پیراهن فولاد به یکی از 
استقلالی ها تبدیل شده. استقلال حتی فکرش را هم 
نمی کرد که با فروش یکی از بی اثرترین بازیکنانش در نیم فصل اول 

به فولاد خوزستان،  سهمیه آسیایی اش را به خطر  بیندازد.  07

خوشحالی بختیار رحمانی از حضور در ذوب آهن
انگار ده سال است که اینجا هستم

بعد از دو هفته، تصمیم گرفته شد ؛
منصور ابراهیم زاده بالاخره سرمربی سپاهان شد

بختیار رحمانی یکی از بازیکنانی بود که گفته 
می شد فقط به خاطر مجید جلالی به پیکان 
رفته و به نظر نمی رسید تا پایان فصل از این تیم جدا 
که بحث  شود؛ اما هنوز به نیم فصل نرسیده بودیم 

جدایی بختیار به گوش رسید.
 او می گوید : اول باید یک تشکر داشته باشم از 

ذوبی ها؛ به خاطر اینکه از زمانی که آمدم طوری 
با من برخورد شد که حس می کنم 10 سال است 
در این تیم حضور دارم. بچه ها واقعا خیلی 

خوب هستند و همه داریم از جان مایه 
می گذاریم. الان حتی ما در ثبت 

دویدن، بازیکنی داشتیم 
که 12.5کیلومتر دویده بود 

شاید  حتی  آمار  این  که 

بالاتر از اروپایی ها هم باشد. این اتفاقات و تحول تیم 
جای خوشحالی دارد. ما قرار است با همدلی بیشتر، 
هدف های بزرگی را دنبال کنیم. واقعا خیلی خوشحالم 

به ذوب آمدم.
کتور جدا شدم دوست   از زمانی که از ترا
گرد قلعه نویی شوم و  داشتم دوباره شا
به همدیگر کمک کنیم که این اتفاق 

بالاخره در ذوب آهن افتاد. 
رحمانی در مورد تیم ملی هم می گوید: 
که به تیم ملی فکر نکنم  اینطور نیست 
خوب  بازی های  با  امیدوارم  هم  هنوز  و 
می توانم برگردم. من قبلا حضور در جام جهانی 
را تجربه کردم؛ اما این بار می خواهم به فینال 

لیگ قهرمانان آسیا برسم.

بــا تصمیــم مدیــران باشــگاه ســپاهان منصور 
ابراهیم زاده رسما هدایت این تیم اصفهانی را 

برعهده گرفت و جایگزین زلاتکو کرانچار شد.
تیم سپاهان بعد از شرایط ســختی که در لیگ هفدهم 

تجربه کــرد، مجبــور بــه قطع همــکاری بــا زلاتکو 
کرانچــار شــد. ابراهیــم زاده که ســوابق فراوانی 
در فوتبــال ایــران دارد، در دو مقطــع زمانــی 
بــه عنــوان کمــک مربــی در ســپاهان فعالیت 
کــرده اســت. او در فصــل 81-82 بــه عنــوان 

دستیار فرهاد کاظمی حضور داشت و به عنوان 
قهرمانی در لیگ برتر رسید.

ابراهیــم زاده در فصــل 85-86 بــار 
دیگر به عنوان دستیار اول لوکا 

بوناچیچ به سپاهان برگشت 

و آن ســال نیز با ســپاهان تا فینــال لیگ قهرمانان آســیا 
صعود کرد و نایب قهرمان قاره کهن شد.

ایــن مربــی بــا کارنامــه، ســابقه حضــور در ذوب آهــن به 
عنــوان مربــی و ســرمربی را دارد کــه در همیــن مــدت به 
عنوان ســرمربی موفق شــد ذوب آهــن را هم به 
 فینال لیــگ قهرمانــان و نایب قهرمانی آســیا
  برساند.ابراهیــــــم زاده بعــد از جــــــدایی از 
ذوب آهــن، در تیــم هــای پیــکان ، نفــت ، 
راه آهن و مس کرمان سابقه سرمربیگری دارد 
ج از کشور امور شخصی  و مدتی است در خار

اش را پیگیری می کند.
کریم قنبری به عنوان دســتیار 
اول وی فعالیتــش را ادامــه 

می دهد.

در ســال 1۹۹۹، کرایف در یــک رای گیری 
که توســط فدراســیون بین المللی تاریخ 
و آمــار فوتبــال انجام شــد بعــد از پلــه، به 
عنوان دومین بازیکن قرن انتخاب شد. 
وی همچنیــن در رای گیــری دیگــری که 
توسط نشریه فرانس فوتبال انجام شد، 
بــه عنــوان ســومین بازیکــن برتــر تاریــخ 

برگزیده شد. 
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 لیگ در انتظار شماست 
آقای کی روش !

از مهــدی قائدی تــا علی علیپــور و از 

پژمان 
راهبر

حســن بیت ســعید تا یونــس دلفی 
کــه چشــم هــای  همــه حــق دارنــد 
ســرمربی تیم ملی را روی ساق های 

هنرمند خود حس کنند. 
 بــازی هــای تماشــایی ایــن هفتــه 
لیگ برتر در شــرایطی به اتمام رســید کــه هیچ کس 
به یــاد نــدارد آخریــن حضــور کارلــوس کــی روش در 

ورزشگاه های ایران مربوط به کدام مسابقه  است.
 به واقع ، این حضور که قبلا برنامــه آن هم به اطلاع 
رسانه ها می رسید، تبدیل به خاطره ای دوردست 
شــده و کســی هــم پیگیــر حضــور مجــدد کــی روش 

)حتی(در ورزشگاه آزادی نیست .
 البته کــی روش در ایــران حضور دارد؛ امــا این هفته 
وقتش صرف حضور در برنامه تبلیغاتی بانکی شد که 
سفیر برند آن شده است ؛ از هفته بعد هم کسی خبر 
گر در ایران باشد ، آیا یک درصد هم ممکن  ندارد اما ا
 اســت به تماشــای یکی از بازهای فوق العاده هفته

 بیست و دوم لیگ برود؟
بــازی هــای مهــم  هفتــه 
آینــده را مــرور می کنیــم؛  

     نفت- پیکان 
    سپیدرود-اســتقلال 

خوزستان
پرســپولیس-    

سپاهان
    پارس- سایپا  

   ذوب آهن-استقلال 
مسابقاتی سرنوشت ساز 
و فینال گونه در رده های 
مـــختلــــــف جــــــدول که 
حضور سرمربی تیم ملی 
در هریــک از ورزشــگاه ها 
بــه آن مســابقه اعتباری 
دوچــــنـــــــــدان خواهـــــد 

بخشید.
 خب ، چه اشــکال دارد که از بین این تعداد بازیکن 
کــی  شــاغل در لیــگ ، همــه شــانس بــازی مقابــل 
 روش را داشــته باشــند و احســاس کننــد کــه دیــده 

می شوند؟
 اما سوال اصلی از کی روش: آیا این موضوع که حالا 
از آن به عنوان یک درخواست از سوی فوتبال ایران 
ح می شود ، بخشــی از وظیفه طبیعی سرمربی  مطر

تیم ملی نیست ؟
  آیــا یواخیــم لــو ، گــرت ســاوتگیت ، جولیــن لوپتگی 
کــه هرهفتــه شــات هــای درشتشــان شــکار  و ... 
کارگردان های تلویزیونی حاضر در ورزشگاه هاست، 
این کار را به مثابه یک تکلیف عادی در مربیگری تیم 

ملی انجام نمی دهند؟
آقــای کــی روش ، انتقــاد همیشــگی  از کیفیت لیگ 
البته پذیرفتنی اســت؛ اما به شــرط اینکه احســاس 
کنیم شما به تغییر فنی در بستری که فوتبال ملی را 
تغذیه می کند دل بسته اید . البته که ما علاقه مند 
به موفقیت در جام جهانی هستیم ، اما قبل تر از آن 
، اولویت بزرگ ، کیفیت تولید در فوتبال ماســت که 

آینده همه ما را تحت تاثیر قرار می دهد . 
 اینجــا باشــید بــرای ایــن پــروژه ، والا بــا تمرینــات از 
راه دور و اســکایپ و پیــام هــای روحیــه بخــش 
فیس بوکی، شاید فقط یک تیم خوب در جام جهانی 
به حســاب آییم. احترام مارکار و دســتیاران شما به 
جای خود ، اما فقط این شــخص کارلوس کی روش 
اســت که یک تیم و بازیکنانــش را به وجــد می آورد.  
 خودتــــان را از فــــوتبـــــــال مــا دریــغ نکنیــــــــد آقــای

 کی روش .
منبع: سایت ورزش سه

زخم کهنه نویدکیا در پای رسول 

مصدومیت رسول نویدکیا سبب شد این 
هافبک خوش فکر خیلی زود و در دقیقه 25 
گزارش  به  بدهد.  حسنی  ادون  به  را  خود  جای 
ورزش سه، رسول نویدکیا، هافبک میانی تیم سپاهان،  
در دقیقه 27 و در یک درگیری نفر به نفر با بازیکن 
فولادخوزستان دچار پیچیدگی از ناحیه پا شد و از 
زمین مسابقه خارج شد. این بازیکن که می تواند یکی 
از مهره های کلیدی سپاهان در خروج از بحران باشد، 
در حساس ترین مقطع فصل و پیش از دیدار حساس 
و حیثیتی مقابل پرسپولیس با مصدومیت مبهمی 
روبه رو شده که هنوز تشخیص دقیقی در مورد آن در 
دست نیست. نویدکیا پس از پایان بازی با پای بانداژ 
شده و با کمک هم بازی های خود ورزشگاه نقش جهان 
را ترک کرد. گفتنی است آسیب دیدگی نویدکیا مربوط 
به رباط پاست؛ ناحیه ای که محرم نویدکیا را در نهایت 
مجبور به خداحافظی از فوتبال کرد و در این مقطع 
حساس آرزوی تمام هواداران سپاهان این است که 
بازیکن تاثیرگذار سپاهان برای ادامه مسابقات مشکلی 
نداشته باشد؛ آن هم در مقطعی که جلال علی محمدی، 
دیگر بازیکن تاثیرگذار زردپوشان با مصدومیت از حضور 
در میادین محروم شده است و آنها به حضور بازیکنی 

نظیر نویدکیا نیاز مبرم دارند. 

فوتبال                       جهان

شرط ناصر الخلیفه برای نیمار
 

گر به  ناصر الخلیفه به نیمار قول داده است ا
همراه پاریسن ژرمن قهرمان لیگ قهرمانان 
اروپا شــود، می تواند فصل آینده در تیم دیگری بازی 
کند. سایت گل به این موضوع اشاره کرد و مدعی شد 
مهاجم برزیلی پاریسن ژرمن به نزدیکانش گفته است 
دوست دارد فصل آینده برای رئال مادرید بازی کند. 

او از شرایط کنونی اش در فرانسه راضی نیست. 
به همین خاطر رئیس باشــگاه چنین قولی را به نیمار 
داده است تا این قضیه روی روند بازی مهاجم برزیلی 

اثر نگذارد.  

کنش مورینیو به جذب رونالدو  وا

ژوزه مورینیــو، ســرمربی پرتغالــی یونایتــد، 
کید کرد نمی خواهد شــرایط رئال مادرید  تا
بدتــر از اوضــاع فعلی شــود. اخبــار و شــایعات در مورد 
آینده رونالدو به اوج رســیده و بســیاری اولدترافورد را 
مقصد آتی این ســتاره پرتغالی می داننــد؛ اما مورینیو 
کید کرد قصد ندارد آتش شایعات را برافروخته کند. تا
 مورینیو گفت:»رئال مادرید در آتش قرار دارد و نتایج 
این تیم مطلوب نیست. اما به هر حال من سه سال در 
این تیم فعالیت داشتم و نگران آنها هستم، پس فکر 
می کنم من باید آخرین نفری باشم که آتش این تیم را 

برافروخته تر کنم و هیزم در آن بریزم.
برای اینکه آبی روی آتش رئال مادرید باشم، می گویم 
که رونالدو بازیکنی است که  هر سرمربی و هر باشگاهی 

علاقه مند به داشتن آن است. 

وضعیت قرمز؛ پایان کونته 

کونتــه از تابســتان بــه خاطــر عدم تخصیص 
بودجه به جذب بازیکنان مدنظر او از باشگاه 
ناراحت بود و چندین بار نیز این موضوع را رســانه ای 
کرده است. با این حال به نظر می رسد اختلافات بین 
 دو طــرف هنــوز پایــان نیافتــه و کونتــه از شــرایطش 
کسپرس،  در چلسی راضی نیست. طبق ادعای دیلی ا
در حالی که رومن آبراموویچ از شــرایط این فصل تیم 
راضی نیست، کونته همچنان به اعتراض خود ادامه 
می دهد. شــرایط به نحوی شــده که اســتراتژی های 
باشــگاه ممکــن اســت دســتخوش تغییــر شــود و 
برنامه ریزی بلندمدتی که برپایه حضور کونته ریخته 
شده بود، حالا متحول شود.  در حقیقت این احتمال 
قوت زیادی گرفته که فصل آینده، کونته روی نیمکت 

چلسی حضور نداشته باشد.  

یادداشت                          ویژه 

سپاهان جمـــعه بازهم باخت. دیگر برای هواداران 
ک است . در این ویدیو  سپاهان طبیعی شده ولی دردنا
به صحبت های هواداران نگاه کنید . آنها همچنان برد  

می خواهند؛ ولی حسرت نصیبشان شده است . 

 ویدئو                  فوتبال

نگاهی دیگر به بازی سپاهان - فولاد خوزستان تعداد گلنام گلزننام تیم

14علی علیپورپرسپولیس

10تبریزی ذوب آهن 

9محمد قاضیپدیده

Netherlands

تغییر   روحی روانی مهم تر  از تغییر سیستم بود 
تحلیل فنی بازی سپاهان با رهبری کریم قنبری 

     تغییرسیستم در مسائل روحی روانی 
زلاتکــو  بــرای شــروع نیــم فصــل دوم لیــگ هفدهم، 
ترکیب سیســتم تیمــش را بــه 3-4-3 تغییــر داد که 
گاهی بــه 2-1-4-3 هم تغییر شــکل مــی داد . با این 
اوصاف با این شکل هجومی تیر سپاهانی ها باز هم به 
سنگ می خورد . با روی کار آمدن کریم قنبری ، مرد 
کتیکی تیمش را در  کهنه کار سپاهانی ها ، وی پازل تا
مصاف با فولاد خوزســتان با 1-3-2-4 رایج فوتبال 
نویــن امــروزی آرایــش داد . البتــه ، در اولیــن آزمــون 
نمی توان بر کار آقا کریم خرده گرفت . چون شرایط و 

اوضاع قمر در عقرب سپاهانی ها آنقدر مخاطره انگیز  است 
که قبول هدایت طلایی پوشان در این برهه از زمان کار هر 

مربی نیست .
 اما  اعتقاد داریم کریم قنبری می بایست به طور ویژه بر روی 
مســائل روحی روانی تیــم کار کند تا تیــم از منطقــه خطر و 
فشارهای روحی روانی نجات پیدا کند . با این وضعیت که 
گر پپ گواردیولا  زرد جامگان اصفهانی با آن روبه رو شدند، ا
یا مورینیو را هم بر ســر این تیــم حاضر کننــد، هیچ توفیری 
نــدارد، فقــط مســائل روحــی روانــی مثبــت نــزد بازیکنــان 

کامی ها نجات بدهد .  می تواند این تیم را از ورطه نا

   استرس و موقعیت سوزی 
کارشناسان و مربیان اهل فن در فوتبال براین نکته اعتقاد 
گر عالی ترین تمرینات به انضمام امکانات سخت  دارند که ا
و نرم افــزاری را برای بازیکنــان فراهم کنید، امــا آنها روحیه 
جنگندگــی نداشــته باشــند،   با اســترس تــوپ را لگــد مال 

می کنند و آنگاه ،  تیم مورد نظر نتیجه نمی گیرد . 
شرایط بازیکنان سپاهان هم این  هفته ها به همین حال 
و روز افتاده اســت . مهدی شــریفی  در فاصلــه دو دقیقه با 
استارت های خوبش، دو موقعیت در دقایق 42و 40  فراهم 
می کند؛  ولی رضا میرزایی و ساســان انصــاری به راحتی آن 
را هدر مــی دهند . یــا همین شــریفی که به راحتــی در لیگ 
قهرمانــان آســیا دروازه الهــلال را قبــل از دوران خدمــت 
ســربازی اش فرو می ریخت، در مصاف تک به تک با حامد 

لک توپ را خراب می کند .
 تیــم ســپاهان بــا افــکار کرانچــار یــا کریــم قنبــری خــوب 
»کوچینگ« می شــد و می شــود؛ اما   از نظر مســائل روحی 
روانی بیمار اســت . تمام دســتورات و فرامین مربیــان را در 
سیستم های مورد نظر اجرا می کنند؛ لکن   استرس زیاد، با 

موقعیت ســوزی های فراوان  روبه رو می شــود که در 
تیمی پر آوازه مانند سپاهان مطلوب نیست . 

    جایگیری اشتباه مدافعان سپاهان 
فوتبال بازی اشتباهات است . هر تیمی بیشتر اشتباه 

کرد ، قطعا در ادامه کار هم تنبیه می شود . 
فــولاد  بیــت ســعید ، مهاجــم احیاشــده  حســن 
خوزســتان، تــوپ را در ریبانــد بــه گل تبدیــل کــرد؛ 
اما  نکتــه مهــم در این بود کــه مدافعان ســپاهان که 
در این ســطح بازی مــی کنند و پــول هــای حرفه ای 
هــم می گیرنــد، چــرا  بایــد در جای گیــری در محوطه 

شش قدم مرتکب اشتباه شوند ؟ 
مدافعین همیشــه در چالش ها هســتند مثل اینکه 
وقتی توپ را ندارند چگونه جای گیری کنند و همیشه 
ســوال اســت که چه کاری باید انجام دهنــد ؟ من تو 
مــن کار کنند یــا منطقــه ای دفــاع کننــد . فضاهایی 
هست که به اصطلاح نقطه کور قلمداد می شود، باید 

هوشمندانه آن نقاط را حفاظت کنند .
 ارتبــاط کلامی میــان مدافعان بســیار مهــم و حیاتی 
اســت . مدافعــان ســپاهان به هیــچ وجــه روی توپ 
ریباند که نصیب حسن بیت سعید شد، خوب عمل 

نکردند و در نتیجه با شکست تنبیه شدند . 

   وضعیت قرمز در اردوگاه زردها 
طلایی پوشــان با 20 امتیــاز و قرار گرفتــن در رتبه13، 
تنها با تیم قعر نشــین جدول )مشکی پوشان ( شش 
امتیاز فاصله دارنــد . وضعیت قرمــز در اردوگاه زردها 
از آنجایــی هشــدار دهنــده اســت کــه زردهای شــهر 
اصفهان در ایستگاه 22 باید در تهران با تیم پرقدرت 

پرسپولیس ملاقات کنند . 
مصدومیــت شــدید رســول نویــد کیــا و کارت قرمــز 
عزت الله پورقاز  را هم به بدشانسی های زرد جامگان 
اضافه کنید . طلایی پوشان  باید دست و پای خود را 

جمع کنند تا سوار چارتر سقوط نشوند .

بعـد از کـش و قوس های فراوان در مدیریت و کادر فنی باشـگاه سـپاهان ، سـرانجام کریم قنبری  

 سعید 
واعظ 

بـا توجـه بـه مشـکلات زردجامـگان هدایـت تیـم سـپاهان را در دسـت گرفـت تـا خـط بطلانـی بـر 
تیره روزی هـای ایـن تیـم پرطرفـدار بکشـد؛  اما ، گویی بدشانسـی و موقعیت سـوزی هـای متعدد 
از سـر سـپاهانی ها دسـت بردار نیسـت . تیم فوتبال سـپاهان  با زلاتکو کرانچار، تا هفته بیسـتم 
بـا 20 امتیـاز در رده 12 جـدول قـرار گرفت و نتوانسـت انتظارات بحق هواداران پرشـور سـپاهانی را 

بر آورده کند؛ به همین دلیل مرد کروات تبار طلایی پوشان استعفا داد و رفت.

    جدول                             گل زنان
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فوتبال بانوان در جریان است ...

کی روش در 
ایران حضور 
دارد؛ اما این 
هفته وقتش 

صرف حضور در 
برنامه تبلیغاتی 
بانکی شد که 
سفیر برند آن 

شده است

فوتبال بانوان با تمام کاستی ها در حال برگزاری است . اصفهان امسال دو 
نماینده شایسته دارد . جمعه گذشته ذوب آهن توانست نماینده فارس را 

مغلوب کند. 
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برگزاری جشنواره غذاهای 
سنتی در هرند

شــهردار هرند اظهار کرد: شــهرداری هرند 
 و شـــــورای اســامی ایــن شــهر بنــا دارنــد 
 در ســطح شــهر برنامه هـــــا و مراســمات فرهنگــی 

و اجتماعی متنوع ایجاد کنند.
حمید شــهبازی افــزود: به منظــور ایجاد شــناخت 
نسل جوان از غذاهای سنتی و فرهنگ سازی برای 
اســتفاده از غذاهای ســنتی به جای  فســت فود ها 
و...  شــهرداری هرنــد اقــدام به برگــزاری جشــنواره 
غذاهای سنتی کرده است. شهردار هرند با اشاره به 
برگزاری این جشنواره در ۱۴ دی، تصریح کرد: انتظار 
 مــی رود با توجــه به شــرایط موجــود از شــهر، بخش 
و منطقــه اســتقبال قابــل قبــول از جشــنواره انجام 
 شــود و شــرکت کنندگــــــان رقـــــابت جذابــــی را رقــم 

بزنند. 
وی خاطرنشان کرد: هدف از برگزاری این جشنواره 
ترویج فرهنگ غذاهای بومــی و منطقه ای و ترویج 
سفره های ایرانی و احیای دوباره فرهنگ استفاده 
 از غذاهــای بومــی و اصیــل  منطقــه در بیــن مــردم 

و خانواده هاست. 
شــهبازی گفــت: در حیــن انجــــام ایـــــن جشــنواره 
برنامه هــای متنــوع و شــاد در نظــر گرفتــه شــده که 
ح بــرای  می توانــد در ایجــاد لحظــات شــاد و مفــر

خانواده ها مفید باشد.

 عامل خراب کاری 
در بهارستان دستگیر شد

عامــل خراب کاری هــای اخیــــــر در شــهر 
کــه موجــب رعــب   بهارســتان اصفهـــــان 

و وحشت مردم شده بود، دستگیر شد. 
به گزارش فارس، بــا تاش نیروهــای امنیتی فردی 
که در روزهای اخیر با اخال در نظــم عمومی باعث 
ایجاد رعب و وحشــت در بهارســتان اصفهان شده 

بود، دستگیر شد.
  ایــن فــرد بــا انجــام اعمــال خشــونت آمیز نســبت 
بــه آتــش زدن پمپ بنزیــن، خودروهــای عمومــی، 
 بانــک و امــوال مــردم اقــدام کــرده و موجــب تــرس 
و وحشت شهروندان شده بود که با تاش نیروهای 

امنیتی دستگیر شد.

خبر                       كوتاه

 پرندگان شهرضا
 قرنطینه می شوند

رئیس دامپزشکی شهرستان شهرضا گفت: 
باهــدف پیشگـــیـــــری از شــیوع بیمــاری 
 آنفولانــزای فــوق حــاد پرنــدگان، همــه پرنــدگان 
و محصــولات مرتبط با صنعت طیور در شهرســتان 
قرنطینــه می شــوند ایــن در حالــی اســت کــه ورود 
 هرگونــه محمولــه فراوردهــای پروتئینــی منجمــد 
یا طیور از اســتان ها و شــهرهای اطراف به شهرضا، 
مشــروط به بازرسی کارشناســان دامپزشکی و اخذ 
مجوز از این اداره است. حمید رئیس زاده در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: شــهرضا دومین شهرســتان 
اســتان از نظر پرورش طیور اســت، بــه همین دلیل 
لازم اســـــت نظارت هـــــا بــــر جلوگیــری از شــــیوع 
 بیماری هــای پرونــدگان در این شهرســتان بیشــتر 
از ســایر مناطق باشــد. وی از خطر ابتا بــه بیماری 
آنفولانزای فــوق حاد پرنــدگان در دو روســتای این 
شهرستان خبر داد و افزود: پس از نمونه گیری انجام 
شده، عائم این بیماری در این دو منطقه مشاهده 
کز  ح پایش مستمر مرا نشد؛ اما در مراحل بعدی طر

روستایی پرورش طیور انجام می شود.
 وی از استقرار ایست بازرســی دامپزشکی در گلوگاه 
گفــت: در ایــن  شــهید امامــی شــهرضا خبــر داد و 
 ایســتگاه همــه مــواد مرتبط بــا صنعــت طیــور قبل 
از ورود بــه منطقــه جنوب اســتان کنتــرل و بازبینی 

می شود.
کیــد بــر ضــرورت همکاری مســتمر  رئیــس زاده بــا تا
همــه نهادهای قانونــی و نظارتــی برای پیشــگیری 
 از شــیوع بیمــاری آنفولانــزای فــوق حــاد پرنــدگان 
با شــبکه دامپزشــکی، اظهار کــرد: اداراتی همچون 
محیط زیســت و جهادکشــاورزی بایــد نظــارت لازم 
کــز  کــز پــرورش دهنــده آبزیــان و نیــز مرا را بــرای مرا

غیرقانونی پرورش طیور انجام دهند.

شهردار خبر داد:

کلنگ زنی و بهره برداری از پنج پروژه عمرانی در شاهین شهر 
شــهردار شاهین شــهر گفــت: بــه منـــاســــبــــــت 
سی ونهمین سالگرد پیروزی انقاب اسامی پنج 
پروژه عمرانی در شــهر شاهین شــهر با اعتباری بالــغ بر ۱۳۰ 
میلیارد تومان کلنگ زنی و به بهره برداری خواهد رسید.  
 عیســی بهمنی در نشســت خبری خود با اصحاب رســانه 
 در ســالن جلســات شــهرداری بــا اشــاره بــه فــرا رســیدن 
سی و نهمین سالگرد پیروزی انقاب اسامی و ایام مبارک 
دهه فجــر اظهارکرد: اصحاب رســانه و خبرنــگاران وظیفه 
بســیار خطیر و ســنگینی بر دوش دارند که با توجه به این 
گر  در این راه از آنها اشتباهی سر بزند  رســالت بســیار مهم ا

بدون شک نابخشودنی خواهد بود.
وی با بیــان اینکــه تاریــخ بــه خوبــی راویانــی را کــه حادثه 
بــا عظمــت عاشــورا را بــه غلــط منتقــل کــرده بودند رســوا 
کــرد، افزود: اصحاب رســانه باید ســه اصل اساســی و مهم 

گاهی  صداقــت، شــجاعت و داشــتن آ
کافی از انتشار اخبار را سرلوحه کار خود 

قرار دهند.
شهردار شاهین شهر با بیان اینکه بر این 
 اعتقــاده بوده و هســتم، بایــد فعالیتی 
در ایــن مجموعــه شــهرداری صــورت 
کــه ابتــدا مــردم بــه آن نیــاز  بگیــــــرد 
کــــــرد:  داشتـــــه باشنـــــد، تصـــــریــــــح 
شــهرداری شاهین شــهر دنبــال ایجاد 

 آســمان خراش هــا در ســطح شــهر نیســت و بــرای بنــده 
به عنــوان شــهردار این شــهر احــداث ایجاد یک ایســتگاه 
اتوبوس یا آسفالت معابر  هر چند هم در حاشیه شهر باشد 
در اولویت کاری ام قرار دارد تا یک آسمان خراشی که از آن 

هیچ استفاده ای نمی شود.

وی بــا بیــان اینکــه بودجــه ۱۴۰ میلیارد 
تــــومـــــانـــــــی ســــال آینــــده شــهرداری 
شاهین شــهر نســبت به بودجه امســال 
۲۷ میلیارد تومان کاهش داشته است، 
گفــت: ایــن کاهــش در حالــی اســت کــه 
 شاهد رشد بودجه قسمت های ورزشی 
و فرهنگــی در ســال آینــده خواهیــم بود 
چون بر این امر معتقدیم این دو موضوع 
مهم نقــش بســزایی در پیشــرفت شــهر 
کیــد بر اینکــه در تــاش برای  خواهد داشــت.بهمنی بــا تا
ایجاد عدالت در ارائه خدمات در همه مناطق و محله های 
شــهر هســتیم، بیان داشــت: به مناســبت ســی و نهمین 
سالگرد پیروزی انقاب اسامی پنج پروژه عمرانی در شهر 
شاهین شهر با اعتباری بالغ بر ۱۳۰ میلیارد تومان کلنگ زنی 

و به بهره برداری خواهد رسید.وی یادآور شد: از زمانی که 
توسط شورای شهر به عنوان خادم این مردم در شهرداری 
شــاهین شــهر انتخاب شــده ام بیشــتر وقت خود را صرف 
اتمام پروژه های نیمه تمام از جمله فرهنگ سرای خانواده 

و سایر پروژه های نیمه تمام کرده ام.
 شــهردار شاهین شــهر بــا اشــاره بــه جزئیــات کلنــگ زنــی 
و بهره بــرداری از پنــج پــروژه عمرانــی در دهــه مبــارک فجر 
 خاطرنشــان کــرد: فــاز اول پــارک محلــه های مســکن مهر 
و طیب و همچنیــن میــدان شــهدا در روبــه روی ترمینال 
شیشــه ای بــا اعتبــاری بالــغ بــر ســه میلیــارد تومــان بــه 
بهره بــرداری خواهــد رســید و کلنگ احــداث پــروژه های 
زیرگــذر میــدان امـــــام حســـــین)ع( و مجتمـــــع تجــاری 
 شــاهین مال با مشــارکت بخش خصوصی با اعتباری بالغ 

بر ۱۲۷ میلیارد تومان نیز به زمین زده خواهد شد. 

احداث بزرگ ترین مجتمع دامپروری عشایری استان در نصرآباد
در دهه فجر صورت می گیرد

راه  بـا  بخشـدار جرقویـه سـفلی گفـت: 
انـدازی مجتمـع دامپـروری در محـدوده 
بـر  عشـایر  مشـکلات  از  زیـادی  بخـش  نصرآبـاد 
طـرف و امـکان خدمـت رسـانی بهتـر بـه این قشـر 
مولـد و زحمتکـش فراهـم مـی شـود. بـه گـزارش 
هرنـدی  جـعـفــــری  حسـن  شـرق،   اصفهـان 
در در سـتاد بزرگداشـت دهـه فجـر تصریـح كـرد: 
نهـال   ۶۰ دهـه  اواخـر  در  كـه  اسـلامی  انقـلاب 
ورود  آســـتـــانه  در  اکنـون  بـود   نوپایـی 
تنومنـدی  و  تنـاور  درخـت  بـه  سـالگی  بـه چهـل 
تبدیـل شـده كه همـگان از ثمرات آن بهـره مند می 
امـان  در  و  مصـون  حـوادث  گزنـد  از  و  شـوند 

است.

 بخشــدار جرقویــه ســفلی بــا اشــاره بــه اینکــه امســال
 ۱۱ تا ۱۵ بهمن با ایام شــهادت بی بــی دو عالم حضرت 
فاطمه زهــرا ســام الله علیهــا مقارن شــده بــه احترام 
این مناسبت برنامه جشــن اجرا نشــود؛ اما از ۱۶ تا ۲۲ 
 بهمن با برگزاری برنامه های متنوع و شــاد و متناسب 
با گروه هــای ســنی مختلــف ســالگرد پیــروزی انقاب 

اسامی گرامی داشته شود.
وی تصریح کرد: امســال بــا توجه به تعطیلــی مدارس 
در روز پنجشــنبه ۱۲ بهمن زنــگ انقاب در روز شــنبه 

 در نصرآبــاد و بــزرگ تریــن نیــروگاه خورشــیدی کشــور 
در دهه فجر در جرقویه ســفلی به زمین زده می شود.
همچنیــن کلنــگ احــداث یــک بــاب مدرســه شــش 
کاســه در نصرآبــاد زده مــی شــود و یــک باب مدرســه 
در محمدآبــاد افتتــاح مــی شــود و جایــگاه ســوخت 
 محمدآبــاد و مرکــز معاینــه فنــی خــودرو در نیــک آبــاد 
ح در روستــــاهـــــــای منطقـــــه افتتــاح   و چندیــن طــر
و مــورد بهــره بــرداری قــرار مــی گیرد.حســن جعفــری 
گفــت: بــا راه انــدازی مجتمــع دامپــروری   هرنــدی 
در محدوده نصرآباد بخش زیادی از مشــکات عشایر 
 بر طرف و امکان خدمت رسانی بهتر به این قشر مولد 
و زحمتکش فراهم می شــود.وی همچنیــن در رابطه 
با نیروگاه خورشــیدی خاطرنشــان کرد: بعد از نیروگاه 
۱۰ مگاواتی کــه در بخش تکمیــل و مورد بهــره برداری 
 قــرار گرفــت دومیــن نیــروگاه بــا ظرفیــت ۴۵ مــگاوات 
 بــه عنــوان بــزرگ تریــن نیــروگاه خورشــیدی کشــور 
با ســرمایه گذاری شــرکت پارســیان موحد و مشارکت 
طــرف کــره ای در عرصــه ای بــه وســــعت ۳۰۰ هکتــار 
احــداث خواهــد شــد. اولیــــــن جلســه برنامه ریــزی 
 جهــت بزرگداشــت دهــه فجــــــر انقــــــاب اســـــامی 
در سالن جلسات بخشداری جرقویه برگزار و از دستگاه 
های برتر در سال گذشته تجلیل و احکام اعضای ستاد 

بزرگداشت دهه فجر سال ۹۶ تقدیم شد. 

۱۴ بهمــن در همه مــدارس بخش نواخته و بــا هماهنگی 
 اداره آمــوزش و پــرورش در یکــی از مــدارس ایــن برنامــه 
با حضور مسئولان برگزار می شود و عطر افشانی قبور مطهر 
شهدا نیز هم زمان با سراسر کشور در همه گلزارهای شهدا 
انجام و با محوریت بسیج به صورت ویژه در یکی از شهرها 

یا روستاها برگزار خواهد شد.
 نماینــده ارشــد دولــت در جرقویــه ســـفــــلــــــی در رابطــه 
کید کرد: در ستادهای  با راهپیمایی یوم الله ۲۲ بهمن تا
شــهری و روســتایی برنامــه ریــزی و تــدارک لازم بــرای 

برگزاری با شــکوه این مراســم صورت گیرد و با هماهنگی 
 نماینــده شــورای هماهنگــی تبلیغــات اســامی نســبت 
به دعــوت از ســخنران اقــدام و بــه گونــه ای برنامــه ریزی 
کــه پایــان راهپیمایــی در مــکان مســقف باشــد   شــود 

تا امکان نشستن مردم و استماع سخنرانی باشد.
 نامبــرده بــا بیــــــان اینکــــــه نامــه نــگاری بــرای دعـــــوت 
از اســتاندار و فرماندار برای حضور در بخــش در دهه فجر 
انجــام شــده اســت، افــزود: در دهــه فجــر امســال کلنگ 
 احــداث بزرگ ترین مجتمع دامپروری عشــایری اســتان 

خبر                                  روز

روزنامــه اصفهــان زیبــا در نظــر دارد 
 از بیــن عاقــه منــدان بــه خبرنــگاری 
در شهرســتان هـــــای کاشــان، خمینــی شــهر، 
شــهرضا، نجف آباد، شــاهین شــهر، فولادشــهر، 
مبارکه، لنجان، زرین شــهر و گلپایگان، خبرنگار 
آزاد جذب کند. از جـــمله شــرط های همکاری،  
 دارا بــودن سابقـــه کـــار مـــطبوعاتی یــا آشــنایی 
بــا حرفــه خبرنــگاری و ســـــکونت در منطقــــه 
 موردنظــر اســت. عاقــه مـنـــدان مــی تواننـــــد 
 برای کســب اطاعات بیشــتر و نحــوه همکاری،  
 همــه روزه به جــز ایــام تعطیــل در ســاعت اداری 
با شــماره ۰۳۱۳۲۲۱8۱8۲ داخلی ۲۰۷ )منتشلو( 

تماس بگیرند.

فراخوان جذب خبرنگار

شهرستان08 سال سیزدهم، شماره 3101
یکشنبه

3 دی  1396

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم مصوب اسفند 66 و اصلاحات بعدی به مودیان مشروحه ذیل ابلاغ می گردد راس ساعت    تاریخ های تعیین شده ذیل در هیات 
حل اختلاف مالیاتی  که در محل اصفهان خ سپه اداره کل  امورمالیاتی اصفهان ساختمان هیات های حل اختلاف مالیاتی تشکیل می گردد حضور بهم رسانید . در غیر اینصورت 

حسب مقررات تبصره 246 قانون مالیات های مستقیم رای صادره قطعی و لازم الاجرا خواهد بود.

 در اجــرای مــاده 208 قانــون مالیات ها بــا ابلاغ اوراق مشــروحه زیــر به مودیــان مربوطه ابــلاغ می گــردد در صورت داشــتن اعتراض )بــا رعایت مفــاد 247 الحاقــی قانون
ج در روزنامه شخصا یا بوســیله وکیل تام الاختیار به اداره 2006واقع در خیابان  جی   مالیات های مستقیم مصوب اردیبهشت 1388( ظرف مدت بیست روز از تاریخ در

نبش چهارراه پروین مراجعه و لایحه اعتراضیه خود را به اداره امور مالیاتی2006تسلیم نمایید.        

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم مصوب اسفند 66 و اصلاحات بعدی به مودیان مشروحه ذیل ابلاغ می گردد راس ساعت  14   تاریخ های تعیین شده ذیل در هیات 
حل اختلاف مالیاتی بدوی   که در محل اداره امور مالیاتی فریدونشهر  تشکیل می گردد حضور بهمرسانید . در غیر اینصورت حسب مقررات تبصره 246 قانون مالیات های مستقیم 

رای صادره قطعی و لازم الاجرا خواهد بود.        

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم با ابلاغ اوراق مشروحه زیر به مودیان مربوطه  ابلاغ می گردد. در صورت داشتن اعتراض )با رعایت مفاد 247 الحاقی قانون 
مالیات های مستقیم مصوب اردیبهشت 1388( ظرف مدت بیست روز از تاریخ درج در روزنامه شخصا یا به وسیله وکیل تام الاختیار به اداره امور مالیاتی شاهین شهر 

خیابان عطار فرعی 9 شرقی مراجع و لایحه اعتراضیه خود را به اداره امور مالیاتی تسلیم نمایید. 

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم مصوب اسفند 66 و اصلاحات بعدی به مودیان مشــروحه ذیل ابلاغ می گردد راس ساعت  15/00  تاریخ های تعیین شده 
ذیل در هیات حل اختلاف مالیاتی   که در محل  تشکیل می گردد حضور بهمرسانید . در غیر اینصورت حسب مقررات تبصره 246 قانون مالیات های مستقیم رای صادره 

قطعی و لازم الاجرا خواهد بود.

در اجرای ماده 208 قانون مالیات ها با ابلاغ اوراق مشروحه زیر به مودیان مربوطه ابلاغ می گردد ظرف مدت سی روز از تاریخ درج در روزنامه شخصا یا بوسیله وکیل تام الاختیار به اداره 
مالیاتی مربوطه مراجعه نمایید. در غیر اینصورت به استناد تبصره 239 قانون مالیات های مستقیم پرونده امر برای رسیدگی به هیات حل اختلاف ارجاع خواهد گردید .

آگهی ابلاغ 

ساعت 
جلسه

تاریخ تشکیل 
جلسه اصل مالیات

درآمد 
مشمول 

مالیات

سال 
عملکرد

تاریخ برگ دعوت 
هیات حل اختلاف 

مالیاتی

شماره برگ دعوت 
هیات حل اختلاف 

مالیاتی
نام ونام خانوادگی ردیف

15بعدازظهر 1397/02/23 18,280,200 99,000,000 1390 1396/10/19 151575 فضل الله نباتی 1

15بعدازظهر 1397/02/23 19,349,120 103,500,000 1391 1396/10/19 151581 فضل الله نباتی 2

15بعدازظهر 1397/02/23 21,596,870 112,500,000 1392 1396/10/19 151589 فضل الله نباتی 3

15بعدازظهر 1397/02/23 27,216,250 135,000,000 1393 1396/10/19 151592 فضل الله نباتی 4

15بعدازظهر 1397/02/23 10,044,440 57,780,000 1392 1396/10/20 152421 سالار خورشیدی 5

15بعدازظهر 1397/02/23 17,740,740 96,300,000 1393 1396/10/20 152431 سالار خورشیدی 6

15بعدازظهر 1397/02/23 106,514,360 418,800,000 1390 1396/10/19 151598 علی شکری زاده 7

15بعدازظهر 1397/02/23 29,464,000 144,000,000 1390 1396/10/19 151618 علیرضا پژمان خواه 8

15بعدازظهر 1397/02/23 32,161,300 154,800,000 1391 1396/10/19 151622 علیرضا پژمان خواه 9

15بعدازظهر 1397/02/23 32,236,220 155,100,000 1392 1396/10/19 151625 علیرضا پژمان خواه 10

15بعدازظهر 1397/02/23 33,060,400 158,400,000 1393 1396/10/19 151630 علیرضا پژمان خواه 11

15بعدازظهر 1397/02/23 8,749,740 51,300,000 1390 1396/10/19 151676 محسن مسائلی 12

15بعدازظهر 1397/02/23 10,667,820 60,900,000 1391 1396/10/19 151679 محسن مسائلی 13

15بعدازظهر 1397/02/23 12,166,320 68,400,000 1392 1396/10/19 151681 محسن مسائلی 14

15بعدازظهر 1397/02/23 15,582,900 85,500,000 1393 1396/10/19 151684 محسن مسائلی 15

15بعدازظهر 1397/03/01 7,131,360 43,200,000 1390 1396/10/20 152395 سینا رحمتی 16

15بعدازظهر 1397/03/01 1,168,830 7,800,000 1391 1396/10/20 152399 سینا رحمتی 17

15بعدازظهر 1397/03/01 9,289,200 54,000,000 1392 1396/10/20 152404 سینا رحمتی 18

15بعدازظهر 1397/03/01 10,727,760 61,200,000 1393 1396/10/20 152412 سینا رحمتی 19

15بعدازظهر 1397/03/01 12,885,600 72,000,000 1390 1396/10/19 151881 وحید عطاران 20

15بعدازظهر 1397/03/01 14,324,160 79,200,000 1391 1396/10/19 151891 وحید عطاران 21

15بعدازظهر 1397/03/01 16,482,000 90,000,000 1392 1396/10/19 151893 وحید عطاران 22

15بعدازظهر 1397/03/01 19,948,520 105,900,000 1393 1396/10/19 151895 وحید عطاران 23

15بعدازظهر 1397/03/01 70,910,000 300,000,000 1390 1396/10/19 151689 امید صفوی نیا 24

15بعدازظهر 1397/03/01 78,102,800 324,000,000 1391 1396/10/19 151692 امید صفوی نیا 25

15بعدازظهر 1397/03/01 88,892,000 360,000,000 1393 1396/10/19 151696 امید صفوی نیا 26

15بعدازظهر 1397/03/01 55,744,200 372,000,000 1394 1396/10/19 151698 امید صفوی نیا 27

15بعدازظهر 1397/03/01 145,835,000 550,000,000 1390 1396/10/24 153820 گل آرا اشراقی 28

15بعدازظهر 1397/03/01 153,327,500 575,000,000 1391 1396/10/24 153819 گل آرا اشراقی 29

15بعدازظهر 1397/03/01 160,820,000 600,000,000 1392 1396/10/24 153817 گل آرا اشراقی 30

15بعدازظهر 1397/03/01 168,312,500 625,000,000 1393 1396/10/24 153813 گل آرا اشراقی 31

منبع 
مالیاتی اصل مالیات درآمد مشمول 

مالیات
سال 

عملکرد
مرحله 
رسیدگی تاریخ صدور  شماره برگ رای نام ونام خانوادگی ردیف

مشاغل 6,100,399,420 17,644,500,000 1390 بدوی 1396/10/11 100497 معصومه قاسمی 1

مشاغل 2,314,028,100 6,815,467,179 1393 بدوی 1396/10/11 100497 معصومه قاسمی 2

ساعت 
جلسه

تاریخ تشکیل 
جلسه

اصل مالیات
درآمد مشمول 

مالیات
سال 

عملکرد
تاریخ برگ دعوت هیات 

حل اختلاف مالیاتی
شماره برگ دعوت هیات 

حل اختلاف مالیاتی
نام ونام خانوادگی ردیف

14 1396/11/24 9,326,990 54,189,132 1390 1396/10/22 15471 رضا طالبی 1

سال عملکرد  اصل مالیات درآمد مشمول مالیات مرحله رسیدگی  تاریخ رای  شماره رای نام ونام خانوادگی ردیف

  1390 5/811/466/080 16/818/149/820 بدوی 1396/8/1 6863 محمدمهدی جباری 1

ساعت 
جلسه

تاریخ تشکیل 
جلسه اصل مالیات درآمد مشمول 

مالیات
سال 

عملکرد
تاریخ برگ دعوت هیات 

حل اختلاف مالیاتی
شماره برگ دعوت هیات 

حل اختلاف مالیاتی
نام ونام 

خانوادگی ردیف

15/00 1396/11/15 70,910,000 300,000,000 1389 1396/11/1 119536 کبر مطیع علی ا 1

15/00 1396/11/15 99,681,200 396,000,000 1389 1396/11/1 119540 علی نجات 
شجاعیان 2

15/00 1396/11/15 75,405,500 315,000,000 1389 1396/11/1 119543 عزیز صالحی 3

15/00 1396/11/15 53,440,000 240,000,000 1389 1396/11/1 119544 حبیب اله پولادی 4

15/00 1396/11/15 214,766,000 780,000,000 1389 1396/11/1 119545 تیمور حسینی 5

15/00 1396/11/15 630,300,000 2,000,000,000 1389 1396/11/1 119546 سید مرتضی 
هاشمی 6

15/00 1396/11/15 100,880,000 400,000,000 1389                   1396/11/1 119547 محمود نادری 7

آدرس مودی اداره منبع 
مالیاتی اصل مالیات درآمد مشمول 

مالیات
سال 

عملکرد تاریخ برگ  تشخیص شماره برگ 
تشخیص

نام ونام 
خانوادگی ردیف

اصفهان خیابان 
کاوه نبش کوچه 

شفا
2026 عملکرد 2.754.500 11.018.000.000 1395 1396/09/26 42332252

هونام تجهیز 
سعادت 
اسپادانا

1
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بروز سالیانه بیش از ۱۰۰هزار سرطان در کشور؛

سرطان در ایران؛  سیر طبیعی یا سونامی؟
رئیس اداره سرطان وزارت بهداشت با اشاره به 
آخریــن آمــار ابتلا به ســرطان در کشــور گفــت: از 
چند سال گذشته در سند توسعه شبکه مراقبت سرطان 
ح آمایش ســرزمینی ســرطان تدوین شد،  که در قالب طر
مشخص کرده ایم که تا سال ۱۴۰۴در هر منطقه چه میزان 
امکانات، تجهیزات و نیروی انسانی مرتبط با تشخیص و 

درمان سرطان نیاز داریم.
دکتر علی مطلق در گفت گو با ایســنا، از بروز سالیانه بیش 
از ۱۰۰ هزار مورد ابتلای جدید به سرطان در کشور خبر داد 
و گفت: بر اســاس آخرین آمارها میزان ابتلا به سرطان در 
 مــردان ایرانــی ۱۷۳ نفر بــه ازای هر ۱۰۰ هــزار نفــر و در زنان
 ۱۳۷ نفــر بــه ازای هــر ۱۰۰ هــزار نفــر اســت. همچنیــن 
شــایع ترین ســرطان ها در ایــران در میــان زنان ســرطان 
پســتان اســت که به ازای هــر ۱۰۰ هزار نفــر، ۳۱ نفــر به این 

نوع سرطان مبتلا می شوند و سرطان 
معــده  نیــز بالاتریــن بــروز را در میــان 
مردان ایرانی دارد و حدود ۲۲ نفر از هر 
۱۰۰ هزار نفر در مردان کشورمان به این 

سرطان مبتلا می شوند.
کــه  کــرد   در عیــن حــال بایــد توجــه 
براســاس آخرین برآوردها به طور کلی 
ســالیانه ۵۰ هزار نفر در ایــران به دلیل 

سرطان فوت می کنند.
مطلق با اشــاره به برخی اظهارنظرها درباره بروز سونامی 
ســرطان در کشــور گفت: باید توجــه کرد کشــورهایی که 
دوران تغییــرات هــرم ســنی جمعیتشــان را در دهه های 
کنــون هرم جمعیتــی پایداری  گذشــته تجربه کرده اند و ا
دارنــد، تغییــر و تحولاتشــان از نظــر ابتــلا به ســرطان زیاد 

که به پیک امید به زندگی  نیســت؛ چرا
رسیده اند، اما در ایران همچنان میزان 
امید بــه زندگی و به دنبــال آن جمعیت 
ســالمندان در حــال افزایــش اســت و 
در نتیجــه میــزان بــروز ســرطان نیــز در 
آن بیشــتر خواهد بــود. بایــد بدانیم که 
ایــن موضوعــی اجتناب ناپذیــر اســت و 
در همه کشــورهای در حال توســعه ای 
که وضعیت زیرســاخت های اجتماعی و اقتصــادی بهتر 
شــده، ســلامت در همه ابعادش بهبود یافته، انســان ها 
کمتر به دلیل بیماری های عفونی و یا قلبی-عروقی فوت 
می کنند و افراد بیشتر عمر می کنند، میزان ابتلا به سرطان 

هم افزایش می یابد. 
گر انســان بیش از ۱۰۰  به هر حال در هر کجــای کره زمین ا

سال عمر می کرد، تقریبا می توان گفت که همه انسان ها 
در اثر ســرطان فوت می کردنــد. بنابراین با افزایش ســن، 
کید  بروز ســرطان هــم بیشــتر می شــود. در عیــن حــال تا
می کنم که میزان بروز ســرطان در ایران کمتر از متوســط 

جهانی است.
رئیس اداره سرطان وزارت بهداشت با اشاره به اقدامات 
انجام شــده در حوزه ســرطان طی چهار ســال گذشــته و 
ح تحول نظام ســلامت، گفت: از ســال  در پی اجــرای طر
۱۳۹۴ غربالگــری برای ســه ســرطان پســتان، روده بزرگ 
و دهانــه رحم در چهار شهرســتان بافت، شــهرضا، نمده 
و مراغه آغاز شــد و در ســال ۹۵ بر اســاس تجربیاتی که در 
فاز پایلوت داشــتیم، اصلاحاتی در برنامــه انجام دادیم. 
کنون نیز این اقدامات به تدریج در  از اواســط ســال ۹۵ تا

دانشگاه های علوم پزشکی توسعه می یابند. 

09 جامعه

 سایه سنگین حوزه خصوصی 
بر شهر  و زنان

       یادداشت سی و یکم

مهری 
شاه زیدی

فضاهــای عمومــی بخشــی از شــهر 
از  کــه  مــی رود  انتظــار  و  هســتند 
فضاهــای  خصوصــی ماننــد خانــه تا 
انــدازه ای اســتقلال داشــته باشــند. 
با ایــن حــال، قدرتمنــدی فضاهای 
خصوصی در جامعه ما بســیار ریشه دار اســت. تاریخ 
ما پر از حوادثی اســت که ریشــه های آن را می توان در 
حرم سراها جست وجو کرد. در مورد فضاهای شهری 
نیز وضع بــه همین گونه اســت. فضاهــای خصوصی 
چنان قدرتمند اســت که تبعات آن گاه یک شهر را در 
ســیطره خود می گیرد. چنین اســت که در شــهرهای 
کوچک اغلب خبری از حریم خصوصی و به دنبال آن 
فضاهــای عمومی نیســت. ایــن مســئله در خصوص 
زنان شدت بیشتری دارد؛ 
زنــان به دلیل پیوســتگی 
معنادارشــان با فضاهای 
هـــــمواره  خصــــوصــــــی 
نشــانه هایی از این حوزه 

خصوصی هستند. 
بــه همیــن دلیــل اســت 
کــه در همــه فضاهــا چــه 
فضاهــای شــغلی و چــه 
ایــن  شــهری  فضاهــای 
ســیطره در مــورد زنــان 

قدرت بیشتری دارد. 
زنان در فضاهای شــهری 
آزادترنــد ولــی ایــن آزادی 
عمــل بســیار شکننــــــده 
اســت. در واقــع فضاهای 
شهری گمنامی مورد نیاز برای یک زن را در جامعه ما 

فراهم نمی کند. 
به عنوان مثال گروهــی از زنان را در نظــر بگیرید که در 
یک پارک قصد انجــام بازی والیبــال را دارند. به فرض 
آنکه این زنــان تصمیم به انجام بــازی والیبال بگیرند 
ممکن است به دلیل وجود )حتی( احتمالی یک آشنا 
در پارک از این بازی صرف نظر کنند. در چنین مواردی 
فضاهای شــهری مقهور حــوزه خصوصی می شــوند، 
 کیفیــت عمومــی بــودن خــود را از دســت می دهنــد و 

به جای جذب زنان آنها را طرد می کنند. 
راه حلی کــه مدیران شــهری بــرای این مســئله به کار 
بســته اند ایجــاد فضاهــای تفکیــک شــده ماننــد باغ 
بانوان است که در یادداشتی دیگر به طور مفصل به آن 
خواهم پرداخت. با این حال، به نظر می رسد راه حل 
مناسب این مسئله حساسیت زدایی نسبت به حضور 
زنان در شهر است. البته باید این نکته را در نظر داشت 
که حساسیت زدایی در طی یک فرایند زمان بر صورت 
می گیــرد. ایــن حساســیت زدایی در صورتــی موثرتــر 

خواهد بود که از طریق مراجع رسمی انجام شود. 
یک مثال ســاده آن شــرکت دادن زنان در مســابقاتی 
است که از سوی شهرداری برگزار می شود. با این حال، 
معمولا تمامی مسابقات برای مردان برگزار می شود و 
زنان تنها حق شرکت در مسابقه پیاده روی خانوادگی 
را دارنــد.  این چنین اســت که زنــان از فرصــت حضور 
بدون دغدغه در محیط های شهری محروم شده اند 

و سهمی از شهر خود ندارند. 
دانشجوی دکتری جامعه شناسی و پژوهشگر 

جهاد دانشگاهی

خبر                          آخر

 افزایش ۲۳ درصدی 
مصرف شیشه در کشور

عضــو هیئــت رئیســه کمیســیون قضایــی 
کیــد بر اینکــه مبــارزه فیزیکی با  مجلس با تا
مــواد مخدر کارســاز و جوابگو نیســت، گفــت: قوانین 
 موجــود بــرای برخــورد بــا مخدرهــای جدیــد کفایت 

می کنند.
یحیی کمالی پــور در گفــت وگو با خانه ملــت، تصریح 
کرد: اصلاح قانون مبارزه با مواد مخــدر نیز بیانگر این 

واقعیت است؛ زیرا مجازات ها بازدارنده نبود.
کارآمدی و  وی بــا یــادآوری اینکــه  مســئولان نبایــد نا
عملکرد ضعیف خود در  حــوزه مواد مخدر را ناشــی از 
خلأهای قانونی بدانند، افزود: مســئولان حوزه مواد 
کاوی  مخدر به جــای چنین اظهاراتــی باید دنبــال وا
علــل و عوامــل شــیوع مصــرف مــواد مخــدر در کشــور 
باشــند و رویه خود را تغییــر داده و رویکردی جدیدی 

در پیش بگیرند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، فرهنگ سازی را 
یکی از راهکارهای موثر در مبارزه با مواد مخدر دانست 
گر فرهنگ سازی در دستور کار قرار گیرد و  و ادامه داد: ا
مسیر به درستی تبیین شود، به طور قطع شاهد ورود 
این حجم از مــواد مخدر به کشــور و مرگ و میر ناشــی 
از مصــرف آن نخواهیم بــود؛ با زندان و مجــازات هیچ 
مشــکلی از معضل مواد مخــدر رفع نمی شــود؛ زیرا در 
حال حاضر نیز خلأ قانونی نداریم و در قانون شرایطی 

برای مجازات متخلفان نیز در نظر گرفته شده است.
کمالی پور افزود: بر این باورم که مجازات ها به تنهایی 
گر ســتاد مبارزه با مواد مخدر  پاسخگو نیســت، البته ا
دنبال قوانینی برای پیشــگیری از مواد مخدر اســت؛ 
مجلــس آمادگــی لازم بــرای تصویــب قوانیــن را دارد 
امــا بــرای مبــارزه بــا مــواد مخــدر مجــازات و قوانیــن 
سنگینی در کشور وجود دارد که در حال حاضر نیز  این 

مجازات های شدید نیز کارساز نیست.
نماینــده جیرفــت و عنبرآبــاد در مجلس دهــم، علت 
افزایش مصرف شیشه از ۳ درصد به ۲6 درصد را ضعف 
کارآمــدی روش های  نظارت، عملکــرد مســئولان، نا
مبارزه با مواد مخدر، بی توجهی به مقوله پیشگیری و 
عوامل فرهنگی دانست و گفت: در گذشته برای حمل 
بیش از ۳۰ گــرم هروئین و مشــتقات آن اعــدام در نظر 
گرفته می شد اما در حال حاضر با تغییرات و اصلاحات 
انجام شده حمل بیش از دو کیلو مواد مخدر صنعتی 

مشمول حکم اعدام است.

کاهش سن ابتلا به سرطان 
پستان در زنان ایرانی

عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
ایران با اشاره به اینکه مواد شیمی درمانی 
از جفت به جنین منتقل نمی شــود، گفت: سلامت 
جنین با درمان سرطان مادر باردار به خطر نخواهد 

افتاد.
به گزارش فارس، پدرام فدوی، در مورد سلامت زنان 
باردار مبتلا به سرطان اظهار داشت: مباحث علمی 
در ارتباط با بیماران مبتلا به ســرطان پستان قبل از 
باروری و بعد باروری در همایش سلامت زنان مبتلا 
به ســرطان ســینه و بارداری مورد بحــث و گفت و گو 
قرار می گیرد و جدیدترین دســتاوردها در این زمینه 

ارائه خواهد شد.
این رادیو انکولوژیســت ادامه داد: امروزه همه زنان 
مبتــلا به ســرطان ســینه در ســن بــاروری می توانند 
بــاردار شــوند و در واقــع شــیمی درمانــی بــه غیــر از 
کــه محدودیــت دارد، در  ســه ماهه اول بــارداری 
سه ماهه دوم و سوم مشکلی را برای سلامت جنین 

به همراه نخواهد داشت. 
دبیــر علمــی همایــش یــک روزه ســرطان پســتان و 
باروری ادامه داد: مواد شیمی درمانی از جفت عبور 
نمی کند و در واقع ســلامت جنین با درمان سرطان 

مادر به خطر نخواهد افتاد.
دبیــر علمــی همایــش یــک روزه ســرطان پســتان و 
باروری بیان داشت: در این همایش متخصص زنان 
و صاحــب نظــران و اســاتید برجســته در حوزه های 
رادیوتراپــی و انکولــوژی حضــور خواهنــد داشــت و 
جدیدتریــن مباحــث مــورد بــرای شــرکت کنندگان 

ارائه خواهد شد.  
از  یکــی  پســــــتان  ســرطان  داد:  ادامــه  فــدوی 
سرطان های شایع در میان زنان بوده که متاسفانه 
کاهــش یافتــه اســت؛   در ایــران ســن ابتــلا بــه آن 
درحالی که این میزان با آمار جهانی متفاوت اســت 
و زنــان اصــولا در ســنین بــالا مبتلا بــه این مشــکل 

می شوند.

ح استانی شدن بودجه  طر
سلامت قابل اجرا نیست

عضو کمیسیون بهداشت مجلس، اجرای 
ح استانی شــدن بودجه حوزه ســلامت  طر
در فرصت باقی مانده را به دلیل عدم برآورد درآمد و 
نبــود زیرســاخت های لازم در هر کدام از اســتان ها، 

غیر ممکن دانست.
ســید مرتضــی خاتمــی درگفــت وگــو بــا خانــه ملت، 
در مــورد اســتانی شــدن بودجــه حــوزه ســلامت 
کشــور گفــت: تصمیــم بــرای تخصیــص ایــن نحــوه 
بودجه بنــدی بــه ایــن دلیــل اســت کــه هــر فــردی 
فعالیتش را در حیطه اعتباراتی که دریافت می کند، 
محدود کند؛ چرا که در این فرصت نمی توان برآورد 
 دقیقــی از میــزان نیــاز هــر کــدام از اســتان ها انجــام 

داد.
نماینده مردم ماهنشان وا نگوران درمجلس شورای 
کنــون اســتان هایی وجود  اســلامی ادامــه داد: هم ا
دارند که وضعیت آنها نســبت به سایر استان ها هم 
از نظــر درآمــد و هــم زیرســاخت ها مطلوب نیســت؛ 
ح متضرر خواهند شــد،  بنابرایــن با اجــرای این طــر
که نمی توانند خود را با این شرایط تطبیق داده  چرا

و اداره کنند.
این نماینده مردم در مجلس دهــم، تصریح کرد: با 
اجرای این طرح هر کدام از  استان ها مطابق با درآمد 
و اعتباراتی که دارنــد، هزینه می کننــد، البته به این 
شرط که بتوانیم توزیع این اعتبارات را بین استان ها 
به حدی متعادل کنیم که اعتبارات تخصیص یافته 
در یــک اســتان بیشــتر از نیــاز آن نباشــد و در مقابل 
اعتبارات تعیین شــده در اســتانی دیگر پاســخگوی 

نیازهایشان نباشد.

 لزوم رعایت عدالت 
بین نسلی

کید  کسیون جوانان مجلس با تا رئیس فرا
بر اهمیــت عدالت بین نســلی تصریح کرد: 
کیــد بــر انتخــاب دســتیار جــوان در  علــی رغــم تا
 وزارت خانــه هــا برخــی از جو ان یــاران بــا ســنین بالا 

به جای جوانان انتخاب می شوند.
گــزارش فــارس، ســید فریــد موســوی، رئیــس  بــه 
کسیون جوانان مجلس، در اختتامیه نخستین  فرا
همایش مجمع ملی سازمان های مردم نهاد جوانان 
با بیــان اینکــه حمایــت دولــت و  باور بــه جوانــان در 
دولت اثبات شده است، گفت: اما پیگیری مسائل 
و مشــکلات جوانــان بــه درســتی بــه ســطوح دیگــر 
دولــت انتقــال پیدا نکــرده اســت و با چالــش جدی 
 در ســتادهای ســاماندهی امــور جوانــان رو بــه رو

  هستیم.
کســیون جوانــان مجلــس بــا بیــان اینکه  رئیــس فرا
بخــش قابــل توجهــی از جمعیــت کشــور را جوانــان 
تشــکیل مــی دهنــد، ابــراز داشــت: حتی بــه صورت 
تشــویقی هم در برخــی اســتان ها به ســتادها توجه 

نمی شود.
کید  کســیون جوانان مجلس در ادامه با تا رئیس فرا
بر اهمیت عدالت بین نســلی تصریح کرد:  علی رغم 
کید بــر انتخــاب دســتیار جــوان  در وزارت خانه ها  تا
برخی از جو ان یــاران با ســنین بالا به جــای جوانان 

انتخاب می شوند.
موسوی با اشــاره به دســتور شــورای عالی اداری در 
به کار گیری  جوانان ادامه داد: هر چند جوانان باید 
در امور اجرایی وارد شــوند و ســمت مشــاور مناسب 
اقتصای جوانی نیست، اما در شرایط کنونی منتظر 
هستیم تا موانع موجود در انتصاب مشاوران جوان 

هر چه سریع تر برطرف شود. 

سال چهاردهم، شماره ۳۱۳۱ 
 یکشنبه
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اخبار                         جامعه درجست وجوی                فرصت ها

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تشریح کرد:

تشدید آمار بیکاری با افزایش سن بازنشستگی
مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد خبر داد:

توزیع »کارت خرید جهیزیه« از سال 9۷
کید براینکه  عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با تا
مشــکل صنــدوق هــا افزایش ســن بازنشســتگی 
نیست، گفت:  سوء  مدیریت درصندوق های بازنشستگی 
صنایع سودآور را کم بازده کرده است. جلیل مختار درگفت 
وگــو بــا خانــه ملــت، درخصــوص پیشــنهاد افزایــش ســن 
بازنشستگی هرسال به میزان شش ماه، گفت: افزایش سن 
بازنشســتگی به طورحتــم افزایش ســرمایه صنــدوق های 
بازنشستگی را به دنبال داشــته و به نوعی برای صندوق ها 
کمک کننده اســت، اما درشــرایط فعلی بحــث محدودیت 
دیگری تحت عنوان جایگزینی جوانان دربازار کار وجود دارد.

نماینــده مــردم آبــادان درمجلــس، بــا اشــاره بــه اینکــه 
بازنشستگی زودتر افراد شرایط رابرای فعالیت نیروهای جوان 

فراهم می کند، افزود: درکشــورهای توســعه یافتــه امید به 
زندگی افزایش داشــته است، در این شــرایط صندوق های 
بازنشستگی متضررمی شوند؛ زیرا فرد پس از ۳۰ سال فعالیت 
بازنشســته شــده و دراین وضعیت امید به زندگی 8۵ سال 
می شــود؛ بنابرایــن بــه مــدت ۳۵ ســال فــرد مســتمری 
گــر امید به  کیــد کرد:  ا بازشســتگی دریافت می کنــد.وی تا
زندگی افزایش پیدا می کند، فشار بیشتری برصندوق های 
بازشستگی تحمیل می شود؛  اما افزایش سن بازنشستگی 
گر افزایش  امهالی برای صندوق ها برای فعالیت بهتر است؛ ا
سن بازشستگی طبق قانون انجام شود و افراد خاص به کار 
دعوت نشــوند، مســئله ای قابل قبول اســت؛ ضمن اینکه 

افزایش سن بازنشستگی مصونیتی برای صندوق ها ست.

مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد امام 
خمینی )ره( با اشــاره بــه آغاز توزیــع »کارت خرید 
جهیزیه« از سال ۹۷ بین مددجویان کمیته امداد، از امکان 
خرید کالای با کیفیت ایرانی و با تخفیف از فروشــگاه های 

منتخب کمیته امداد خبر داد.
ع فــرد  در گفت وگو با ایســنا، گفــت: در این مدت   مجید زار
گــروه از مددجویــان    ۳۲ هــزار و  ۲8۰ جهیزیــه بیــن ســه 
 کمیته امداد  توزیع شــده اســت کــه از ایــن تعــداد ۲۳ هزار 
 و  ۵۴8 جهیزینــه مربــوط بــه دختــران در آســتانه ازدواج ،
 یک هــزارو 86۱ مــورد مربوط به زنــان سرپرســت خانوار که 
ازدواج مجــدد کرده اند و همچنین شــش هــزار 8۷۱ هدیه 

ازدواج پسران بوده است.

وی با اشــاره به هدیه ازدواج پســران تحت پوشش کمیته 
امداد افــزود: این هدیــه از یک تــا دومیلیون تومــان متغیر 
اســت و کمک بلاعــوض کمیتــه به پســران تحت پوشــش 

محسوب می شود. 
تمامی خدمات و حمایت های ارائه شــده از ســوی کمیته 
امداد امام خمینی )ره( در مناطق محروم که ضریب بالاتر 

از شش دارند،  ۲۰ درصد افزایش می یابد.
ع فــرد با اشــاره بــه ســرانه دو میلیــون و ۵۰۰ هــزار تومانی  زار
پرداخت شــده به دختــران و زنان سرپرســت خانــواری که 
ازدواج مــی کننــد، اظهــار کــرد: در مناطقــی کــه خیریــن و 
حامیان مدجویان مشارکت بیشــتری داشته اند، این رقم 

افزایش نیز داشته است. 

درمجلس نماینده نداریم؛  چون حق ورود نداریم
اصفهان زیبا در گفت وگو با کارشناسان بهزیستی و معلولان از بالا و پایین های لایحه قانون حمایت از معلولان می گوید 

      نبود اشتغال و ازدواج همچنان در صدر مشکلات 
معلولان

انوشــیروان محسنی بندپی، رئیس ســازمان بهزیستی 
کشــور، در گفت و گویی که با اصفهان زیبا داشته، بیان 
کــرده قانــون جامــع معلــولان کامل تریــن و جامع ترین 
قانونی است که کنوانسیون حقوق بشر تایید کرده و آن 

۳ درصد هم الزام شده است.
به گفته او، موضوع غربالگری و توسعه شنوایی سنجی 
یکی از موضوعاتی اســت که در حوزه پیشگیری ها برای 
ما مهم قلمداد می شــود. 8۵ درصد کودکان زیر ۹ سال 
کز تخصصی  پس از غربالگری برای دریافت خدمات به مرا

ارجاع داده می شوند.
 بندپــی اعــلام کــرد: پیشــگیری از شــیوع آســیب های 
اجتماعــی یکی از موضوعات ســازمان بهزیســتی اســت 

که ما تقریبا کارهای خوبی در این زمینه انجام دادیم. 
در ادامه، مرضیه فرشــادفر، مدیرکل بهزیســتی اســتان 
گــو بــا اصفهــان زیبــا نبــود  اصفهــان، هــم در گفــت و 
مناسب سازی معابر و اشتغال زایی را مهم ترین مشکل 
معلولان می داند. حال در این میان مشکلات این قانون 

را از زبان خود معلولان بازگو می کنیم.
باقــری کارشــناس الهیــات و یکــی از زنــان روشــن دل 
اصفهانی اســت. او که در یکی از موسســات فرهنگی به 
صورت ســاعتی مشــغول بــه کار اســت، در گفــت و گو با 
اصفهان زیبا می گوید: اشتغال نابینایان، اولین مشکل 
آنهاست. باید به اشتغال معلولان توجه کنند، برخی از 
معلولان، مدارک تحصیلی بالایی دارند و بیکار هستند. 
اینگونه افراد باید شناسایی شوند و به کار گرفته شوند؛ 
چون برخی از آنها دچار افسردگی شده اند. آنها می توانند 
 در برخی از بخش هــای ســازمان کار کنند و بایــد قانون

 ۳ درصد شامل حال معلولان شود.
ســید مرتضــی نیکــزاد، مدیــر عامــل موسســه قرآنــی 
روشــندلان، هم در گفــت و گو با اصفهان زیبــا می گوید: 
بســیاری از نابینایــان در موسســه مــا کار می کننــد؛ امــا 
اغلــب بــه صــورت ســاعتی و ایــن یکــی از دغدغــه هــای 
آنهاست که ممکن است روزی بیکار شوند. ما می توانیم 

ظرفیت هایمان را در اختیار بهزیستی قرار دهیم.
علیرضا حیدری، مســئول انجمن نابینایــان اصفهان، 
هم در گفت و گو با اصفهان زیبا در پاســخ به این ســوال 
که مطالبات شــما از بهزیستی چیســت و چه مطالباتی 
داشــتید که در این قانون دیده نشــده اســت، می گوید: 
خواســته اصلی مــا از بهزیســتی اصفهــان ورود فعــال در 
مسائلی است که به معلولان مربوط است. در حال حاضر 
بهزیســتی به عنوان یک نهاد  مطالبه گر مقتدر نیســت. 
عوامل بهزیســتی بایــد موضوعاتــی را که بــرای معلولان 

دیده نشده است، با قاطعیت پیگیری کند؛ نه اینکه برخورد 
مقطعی داشته باشد. برخورد بهزیستی در اینگونه مسائل 
ملتمسانه است نه مقتدرانه. برخورد مقتدرانه یعنی اینکه 
بهزیستی پیگیر همه مسائلی باشــد که به معلولان مرتبط 
گر ســازمانی با بهزیســتی همکاری می کند لطف  می شود. ا
کرده است. به عنوان مثال در ایســتگاه های بی آرتی چقدر 
مانع و درخت وجود دارد که برای معلولان مشــکل زاست؛ 
اما پیگیری نمی شود؛ چون سازمان بهزیستی یک سازمان 

مقتدر نیست و قدرتی در این زمینه ندارد.
به گفته او، خوشــبختانه در قانون جامع حمایت از حقوق 
معلولان بسیاری از موضوعات مانند مناسب سازی معابر 
آمده اســت؛ اما فرهنگســازی بــرای موضوعات دیگــر دیده 

نشده است.
حیدری بیان می کند: خواسته دیگر ما از بهزیستی استفاده از 
نیروی مطلوب  معلولان در زمینه های مختلف است. وجود 
برنامه های آموزشی برای کارکنان بهزیستی یکی از مهم ترین 
مسائل است تا عوامل بهزیستی با مشکلات معلولان آشنا 
شوند؛ چون برخی از آنها بسیاری از موضوعات را نمی دانند. 
برخی از کارکنان از ما می پرســند شــما بلد هســتید با تلفن 
همراه کار کنید و این نشان می دهد که آنها از لحاظ آموزشی 
هنوز ضعیف عمل می کنند. سازمان بهزیستی که باید برای 
دیگر ســازمان ها و نهادها الگو باشد مناســب سازی نشده 
است. ما چند سال پیش مناسب سازی خدمات بهزیستی 

را مطرح کردیم که  این موضوع پیگیری شد. 

او در ادامه می گوید: مناسب سازی خدمات الکترونیک 
در قانــون جامــع معلــولان دیده نشــده اســت. شــرایط 
گر محیط  مناسب ســازی محیط مجازی مهم اســت؛ ا
مجازی مناسب سازی نشده باشد، من نمی توانم کاری 

انجام بدهم. 
نکتــه مهمــی کــه در ایــن قانــون وجــود دارد،  ضمانــت 
اجرایی و تامین اعتبارات این قانون اســت. برای برخی 
از مواد این قانون، باید اعتبارات لازم در نظر گرفته شود. 
حیــدری تصریح می کند: یکــی از موضوعاتی کــه در این 
گر معلولی بخواهــد کارفرما  قانون آمده، این اســت کــه ا
شود، باید به او وام بدهند و معافیت های مالیاتی، بیمه 

و حق کارفرما برای او در نظر گرفته می شود. 
گر کارفرمایی یک معلول را به  مســئله دیگر این اســت: ا
کار گیرد، باید به او تســهیلات دهند و در پرداخت بیمه 
کارفرما و هزینه هــا اعتباراتی برای او در نظر گرفته  شــود. 
مســئله دیگــر موضــوع ۳ درصد اســتخدام معلــولان در 
کز دولتی و 6۰ درصد برای دبیری و استخدام اپراتوری  مرا
اســت. متاســفانه دولت قانونــی را وضع کرده اســت که 
مصداق خارجی ندارد. چون تمام ادارات پست اپراتوری 
و دبیرخانه را حذف کردند و به بخش خصوصی سپردند. 

در واقع این تبصره هیچ موجودیت خارجی ندارد.
 موضوع دیگر اینکه شــرکت های هوایــی و ریلی موظف 
گر دولت  هستند به معلولان بلیت نیمه بها بدهند، اما ا
نتواند اعتبارات آنها را فراهم کند هیچ کدام از شرکت ها 

این کار را انجام نمی دهند. 
در قانــون قبلی این موضوع وجود داشــت؛ امــا به دلیل 
عدم تامین اعتبارات، هیچ موقع اجرا نشــد. بسیاری از 
این موضوعات باید ضمانت اجرایی داشته باشند که آن 

هم منوط به تامین اعتبار است. 
او اظهار می دارد: دولت و سازمان ها باید شرایط حمایت 
از کنوانسیون معلولان را تامین کنند. در این کنوانسیون 
حق انتخاب کردن و انتخاب شــدن در مبادی سیاسی 

آمده است.
 یکی از خواسته های معلولان این است که وارد مجلس 
شــوند؛ امــا بــرای شــرکت در انتخابــات مجلــس شــرط 
ســلامتی و برخورداری از بینایی و شــنوایی آمده اســت 
که ایــن قانون هــم بایــد اصــلاح شــود. همچنیــن برای 
اســتخدام کشــوری شــرط شــده اســت که افــراد بایــد از 
سلامت جسمی کامل برخوردار باشند؛ حالا هر سازمانی 
که به قانون ۳ درصد استخدام عمل نکند و از او بپرسند 
چــرا عمــل نکــردی، می گوید: مــن بــه قانون اســتخدام 
گــر قانــون ۳ درصــد اســتخدام  کشــوری عمــل کــردم و ا
معلولان در نهادها و سازمان ها اعمال شود، باید موانعی 

که در قانون استخدام کشوری است، رفع شود.  

بالاخـره پـس از 13 سـال، بخـت لایحـه قانـون حمایـت از معلـولان بـاز شـد؛ اما هنـوز راه 

زهره 
قندهاری

طولانـی و درازی بـرای اجـرای آن وجود دارد. آنچنان که انوشـیروان محسـنی بندپی، رئیس 
سـازمان بهزیسـتی کشـور، در تشـریح جزئیـات ایـن لایحه بـه ایسـنا گفت: همه دسـتگاه ها 
اسـت،  معلـولان  بـه  متعلـق  کـه  را  مکان هایـی  خصـوص  بـه  و  معابـر  هسـتند  مکلـف 
مناسب سـازی کننـد و فضـا را بـرای تحـرک و تـردد معلـولان آماده کننـد؛ اما در ایـن میان، 
مجـازات هایـی هـم در نظر گرفته شـده برای آن دسـته از افرادی که از این قانون سـرپیچی 
کننـد. بـه بیـان او، شـهرداران و روسـای نظـام مهندسـی، مسـئول اجـرا و نظـارت بـر حسـن اجـرای ایـن 
مـاده بـوده و متخلفـان بـه مجـازات تعزیـری جـزای نقـدی، انفصال موقـت یا دائـم از خدمـات عمومی، 
تنـزل مقـام یـا محرومیـت از انتصاب به پسـت های حسـاس و مدیریتی یا اخـراج از نهاد یا سـازمان متبوع 
محکـوم می  شـوند. وزارتخانه هـا، سـازمان ها، موسسـات دولتی، شـرکت ها و نهادهای عمومـی و انقلابی 
 نیـز مکلف انـد 3 درصـد از مجوزهـای اسـتخدامی خـود را بـه افـراد دارای معلولیـت اختصـاص دهنـد. 
در ایـن زمینـه، اصفهـان زیبـا میزگردی با کارشناسـان بهزیسـتی و برخی از معلولان داشـته که سـخنان آنها 

را در ادامه می خوانید.

فضاهای 
خصوصی 

 چنان 
 قدرتمند 
 است که

  تبعات آن 
گاه یک شهر را 

 در سیطره 
خود می گیرد
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فرهنگ و هنر

قول  تسهیلات ویژه صندوق هنر 
برای روزنامه نگاران

به گفته معاون امور مطبوعاتــی وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی، وضعیت بیمه و تسهیلات 

ویژه صندوق هنر برای روزنامه نگاران بهبود می یابد.
به گزارش مهر، نشست هم اندیشی معاون مطبوعاتی 
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی بــا مدیر عامــل صندوق 

اعتباری هنر به میزبانی صندوق برگزار شد.
در ایــن نشســت کــه عــلاوه بــر معــاون مطبوعاتــی وزیر 
ارشاد، مشاوران و مدیران مطبوعات داخلی، نماینده 
اصناف مدیریتی مطبوعات نیز او را همراهی می کردند، 
موضوع بیمــه خبرنــگاران و اصحــاب رســانه و افزایش 
ظرفیت بهره بــرداری از خدمات صنــدوق اعتباری هنر 

مطرح شد.
محمدسلطانی فر در این نشســت ضمن ارائه گزارشی 
از وضعیــت بیمــه خبرنــگاران، حــل مبنایــی و اصولــی 
بیمــه روزنامــه نــگاران و اســتفاده از تســهیلات بیمــه 
بیکاری، بازنشستگی و خدمات درمانی را از مهم ترین 
 دغدغه های خود دانســت و گفت: باید روند اســتفاده 
از تسهیلات بیمه ای صندوق اعتباری هنر را به گونه ای 
تسهیل کنیم تا بیشترین خدمات با کمترین بروکراسی 

برای اصحاب رسانه صورت پذیرد.
وی بــا اشــاره بــه ظرفیــت و مدیریــت خــوب صنــدوق 
اعتباری هنر، بر استفاده از سامانه جامع رسانه ها برای 
تسهیل در شناسایی و معرفی روزنامه نگاران به صندوق 
کید کرد و خواستار پیوند الکترونیکی زیرساخت های  تا
دو مجموعه برای بهبود وضعیت معرفی اصحاب رسانه 

به صندوق شد.
بنا بــر این گزارش، سیدحســین ســیدزاده، مدیرعامل 
صنــدوق اعتباری هنــر نیز در این نشســت ضمــن ارائه 
گزارشی از فعالیت های صندوق برای گروه های سه گانه 
هنرمندان، نویسندگان و روزنامه نگاران، اظهار داشت: 
تمام تلاش ما استفاده درســت از منابع در اختیار برای 

تکریم اعضای صندوق است.  
وی با اشــاره به خدمات صنــدوق در حوزه هایی مانند 
»بیمه مشاغل، کمک هزینه درمانی، مستمری بگیران، 
کمک ها و وام هــای مختلف« افــزود: در صــورت اتصال 
بانک هــای اطلاعاتــی دو مجموعــه، ســرعت در تاییــد 
 عضویــت و اســتفاده از تســهیلات بســیار بــالا مــی رود 
و می توان از تمام ظرفیت هــای حمایتی صندوق برای 

روزنامه نگاران استفاده کرد.
در پایان این نشســت که با حضور تنی چنــد از معاونان 
و مشــاوران مدیرعامــل صنــدوق اعتبــاری هنــر و ارائــه 
نظرات مختلف همــراه بود، مقرر شــد در روزهــای آتی، 
نشست تخصصی میان کارشناسان معاونت مطبوعاتی 
و صنــدوق اعتبــاری هنــر برگــزار و جــداول پیشــنهادی 
همــکاری در موضوعــات »بیمــه خبرنــگاران و افزایــش 
ســقف حمایتی تــا ۳۰۰۰ نفر، وام هــای مختلف با ســود 
 ۴ درصد، افزایش ســقف افراد مشــمول بیمــه تکمیلی 
و بهره برداری از خدمات رفاهی« تهیه، تنظیم و اجرایی 

شود.

 انتشار دو کتاب طنز 
از ابراهیم رها و حسین یعقوبی

کتاب هــای »تهــــــران، دنیـــــا، تمام وقــت« 
از حســین یعقوبی و »پرت  و پلا« از ابراهیم 

رها به تازگی منتشر شده اند.
به گزارش ایســنا، کتــاب »تهران، دنیــا، تمام وقت« 
نوشــته حســین یعقوبی در ۱۵۸ صفحه با شمارگان 
۷۰۰ نســخه و قیمت ۱۴ هزار تومان در نشــر چشــمه 

منتشر شده است.
در نوشته پشت جلد کتاب می خوانیم: 

در نور کم سالن به کتاب نگاه می کنم. 
روی جلدش نوشته:  دیو از افسانه تا واقعیت.

گیج می پرسم »تشــکیلات شــما این کتاب رو چاپ 
کرده؟«

»نه، دیدم شــک داری، فقط خواستم بدونی وقتی 
یه موجودی مثل دیو می تونه واقعیت داشته باشه، 
 تشــکیلات ما هــم می تونــه واقعــی باشــه.« حرفش 

به نظرم منطقی بود؛ اما...
کام در عشــق، بــا مــرد مرموزی  امیررضــا، جوانــی نــا
کــه نماینــده یــک تشــــــکیلات  ملاقــات می کنــــــد 

بین المللی است. 
مرد ناشناس به امیررضا پیشــنهاد انجام ماموریتی 

فوق سری می دهد؛ اما...
 همچنیــن رمــان طنز »پــرت و پــلا« نوشــته ابراهیم 
 رهـــــا در ۱۲۴ صفحــــــه بــا شــمارگان ۱۰۰۰ نسخـــــه 
و قیمت ۱۱هــزار تومــان در نشــر یادشــده راهــی بازار 

شده است.
در نوشته پشت جلد کتاب آمده است: 

دو چیــز در حــال حاضــر از واجب ترین امور به شــمار 
می رونــد، اول رمــان طنــز دنبالــه دار نوشــتن و دوم 

دری وری و ایضا پرت و پلا گفتن!
کتابی که در دســت دارید دقیقا پاسخ به همین نیاز 

مبرم اجتماعی است. 
در این لحظــات خطیر و سرنوشت ســاز، سرنوشــت 
خانــدان معیــری را پــی بگیریــد و بــه عشــق های 

خنده دار آن یک دل سیر بخندید!
گفتنی است؛ ابراهیم رها و حسین یعقوبی دو چهره 
فعال طنز مطبوعاتی و دارای آثاری خواندنی در این 
زمینه هســتند. آثار قبلی و فعالیت های مطبوعاتی 
ایــن دو طنز پــرداز توجــه به ایــن آثــار و انتظــار برای 

خواندشان را دو چندان می کند. 

خبر                                کتاب مدیر موزه هنرهای معاصر اصفهان :خبر                           فرهنگ 

برگزاری نمایشگاه »تونی کرگ« به میزبانی نصف جهان
ســال گذشــته »تونــی گــرک« از برجســته تریــن 
هنرمندان مجسمه سازی آلمان به اصفهان آمد 
و با استشــمام بوی هنر در این دیار کهــن دل در گروی آن 

داد.
 بــه گــزارش ایمنــا، بازگشــت تونــی کــرگ بــه آلمــان همان 
و تصمیمــی جــدی بــرای برگــزاری نمایشــگاهی از برترین 
آثارش در اصفهان همان. راهی شــدن بیش از دو کانتینر 
بزرگ برای حمل آثــار این هنرمند به ســوی ایران حاصل 
ســفر کرگ به اصفهان شــد و اینــک برگزاری نمایشــگاهی 
از آثار او در موزه هنرهای معاصر اصفهــان به خلق رویداد 

هنری بزرگی در نصف جهان منجر شده است.
مدیــر مــوزه هنرهــای معاصــر اصفهــان در ایــن خصوص 
گفت: تونی کــرگ از بــزرگ ترین هنرمندان مجســمه ســاز 
در دنیاســت که آثار او بیشــتر برای فضاهای شهری مورد 

استفاده قرار می گیرد.
مهدی تمیزی ادامه داد: این هنرمند 
 برجسته در ســال گذشته به ایران آمد 
و مدتــی را در اصفهــان بــه ســر بــرد، 
حاصل این ســفر علاقه فراوانی بود که 
نســبت به اصفهــان در وجــود او ایجاد 
شد و سرانجام با حمایت دولت آلمان 
آثــارش را که وزنــی در حــدود ده ها تن 

دارد به وســیله بیــش از دو کانتینر بزرگ راهــی ایران کرد. 
آثار کرگ دو ماه در موزه هنرهــای معاصر تهران در معرض 
تماشــا قــرار گرفــت و اینــک بــه مــدت دو مــاه نیــز در موزه 
هنرهای اصفهان پذیرای هنردوســتان است، همچنین 
 بعــد از آن این نمایشــگاه بــه مدت دو مــاه در کرمــان دایر 

می شود و بعد هم به آلمان بازمی گردد.

کیــد بــر اینکــه محمولــه آثــار  وی بــا تا
تونــی کرگ بیــش از ده هــا تــن وزن دارد 
و در میان آن آثاری با وزن پنج تن وجود 
دارد، عنوان کرد: ایــن محموله در موزه 
هنرهای معاصر تهــران به صورت کامل 
ارائه شده است؛ اما به دلیل محدودیت 
 فضــا در مــوزه هنرهــای اصفهــان، تنهــا 
دو کانتینــر راهی اصفهان شــده اســت.
مدیر موزه هنرهای معاصر اصفهان با بیان اینکه اصفهان 
از ۱۵ بهمن میزبان ایــن رویداد هنری بــزرگ خواهد بود، 
اظهار کــرد: آییــن افتتاحیه ایــن نمایشــگاه روز ۱۵ بهمن 
با حضور تونی کرگ و تنی چند از اســاتید بــزرگ تاریخ هنر 
جهان، مهمانانی از سفارت آلمان، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و مســئولان شهر استان و شــهر اصفهان در محل 

موزه برگزار می شود.
تمیــزی خاطرنشــان کــرد: تمامــی آثار هنــری تونــی کرگ 
 توســط شــرکت بیمه معتبری در اتحادیه اروپا بیمه شده 
و با پرداخت مبلغ قابل توجهی از سوی دولت آلمان راهی 

ایران شده است.
 مدیــر مــوزه هنرهــای معاصــر، برپایــی ایــن نمایشــگاه 
در ایــران را رویدادی بیــن المللی دانســت و گفت: چنین 
 رویدادهایــی، بــی ارتباط با باز شــدن فضاهــای فرهنگی 
و هنــری ایــران بــا دیگــر کشــورها نیســت و ایــن مهــم، از 

ارزش های دولت تدبیر و امید است.
کــه  کــرد: البتــه مســئولان بایــد توجــه کننــد  کیــد   وی تا
در کشــورهای پیشــرفته چــه هزینــه هــای گزافــی بــرای 
حمایــت از هنرمندان برجســته می شــود و این مســئله را 

الگوی فعالیت های مدیریتی خود قرار دهند.

حسادت ها جلوی حمایت ها را نگیرد
خواننده جوان موسیقی آوازی مکتب اصفهان:

اســتقبال علاقه مندان از این اجرا بســیار چشــمگیر بود 
 و هنــوز پــس از گذشــت چنــد هفتــه از آن یــاد می شــود، 
بــه همیــن بهانــه بــا مجیــد عابســی گفت و گویــی کوتــاه 
داشــتیم تــا بــا انگیزه هــای شــکل گیری ایــن آلبوم آشــنا 
شویم.این هنرمند درباره آشنایی اش با دنیای موسیقی 
می گویــد:  در خانواده پــدری و مادری ما داشــتن صدای 
 خــوش موروثــی اســت. عشــق و علاقــه بــه موســیقی 
کبر گلپایگانی در من  از جوانی با شنیدن صدای اســتاد ا
قوت گرفت، ابتدا با گوش کردن نوار کاست اساتید بزرگ 
گیــری آواز می پرداختــم و بعد از آن در ســال ۱۳۷۷  به فرا
 بــه کلاس آواز اســتاد علی اصغر شــاهزیدی رفتــم و بیش 
گیری فنون آواز خوانی  از ۱۲ سال نزد این استاد آواز به فرا
 پرداختم.او درباره انگیزه به وجود آمــدن آلبوم »بخوان 
با من« می گوید: انگیزه اصلی من تاثیر این شعر از حافظ 
بود »عاشــق شــو ار نه روزی کار جهان ســرآید،  ناخوانده 
نقش مقصود از کارگاه هستی« در این شعر به این موضوع 
گر عاشــقانه زندگی نکنی، هنوز دلیل  اشــاره می کند که ا
آمدنت را به این دنیا متوجه نشــده ای که شــبی عمرت 
 به پایان می رســد. این شــعر بســیار در من تاثیر گذاشت 
و همزمــان ملــودی در گوشــه شوشــتری روی این شــعر 
خلق شــد. به منظور روان تر بودن شــعر بــرای خواندن، 
ملودی را به همســرم)مهتاب ســلیمی(که طبع شــعری 
دارد، دادم و مفهومــی کــه انتظــار داشــتم را نیــز بــرای او 
بیــان کــردم تــا اینکــه نتیجه شــعری شــد تحت عنــوان: 

جــای خالــی حمایــت و همدلــی  بــه جــای حســادت و 
کارشــکنی می دانــد: امروز بیشــترین نیــاز جامعه هنری 
موســیقی حمایــت هنرمنــدان از یکدیگــر اســت، همــه 
تلاش های یــک هنرمنــد در نهایــت منجر بــه خلق یک 
اثــر، یک اجــرا و یــک آلبــوم می شــود، حمایت و تشــویق 
هنرمندان جوان و باانگیزه وظیفه تمام اهالی هنر جهت 
گر خود هنرمندان از یکدیگر  پیشبرد این هنر والاست. ا
حمایت نکنند و با هم نباشــند، چگونــه می توان انتظار 
داشــت دیگــران از موســیقی حمایــت کننــد، گســترش 
و اشــاعه موســیقی ســالم نیازمنــد همدلــی و همراهــی 
هنرمندان موســیقی است و پیشــرفت تنها با این شرط 
حاصل می شــود. تشــویق حلقه گــم شــده در عالم هنر 
اســت، امروز حتی بعضی از خانواده ها تشــویق مناسب 
و لازم را در مــورد فرزنــدان خــود اعمال نمی کننــد، برای 
اجرایی در فرهنگسرای ارسباران دعوت شده بودم؛ اما 
به جای آنکــه از نوازنده حرفه ای اســتفاده کنــم دخترم 
 را کــه حــدود دو ســال اســت دف می نــوازد با خــود بردم 
و برای او این حضور تشویق بزرگی بود .نباید حسادت ها 
جایگزین حمایت ها شود! پیشرفت و گسترش موسیقی 
شــهر و دیــار مــا آرزوی بیشــتر فعــالان موســیقی و اهالی 
هنر است و این میسر نمی شــود مگر با همت و همیاری 
همه آنانی که موســیقی را دوســت دارند و همه آنانی که 
سودای پیشرفت فرهنگ و هنر این سرزمین را در سر می 

پرورانند، دو صد گفته چون نیم کردار نیست.  

»آواز زندگی«.این شــعر نخســتین قطعه آلبوم بخوان با من 
 است که در ابیات اول آن آمده »عمر من، عمر تو، روزی رسد 
به پایان؛ کاری کــن تا نامت مانــد بــه روزگاران«.  این قطعه 
در آواز  شوشــتری اجــرا شــد و درمجمــوع در این آلبوم  شــعر 
 دو آهنــگ از همســرم اســت.او دربــاره هدیــه اجــرای خــود 
به زلزله زدگان غرب کشور و اجرای قطعاتی به یاد آنها گفت: 
هنرمندان افراد بی تفاوتی نیستند و غم زلزله کرمانشاه دل 
 همه را به درد آورد. شــعری کــه در این برنامه چنــد روز قبل 
 از کنســرت ســروده شــده و گلایه ای از زمین بود را خواندم، 
در این شــعر آمــده اســت؛ »زمیــن قرار مــان نبــود، مــن از تو 
شعرهای عاشقانه ساختم،  چقدر من برای تو ترانه ساختم،  
ســنگدل شــدی زمین ... »  این شــعر درآواز بیــات اصفهان 
خوانده شد و بسیار بازخورد خوبی داشت و پس از کنسرت 
پیام هــای خوبی از مــردم دراین بــاره دریافت کــردم. قطعه 
دیگری که به بازماندگان زلزله غرب کشــور تقدیم شــد»بی 
کســی« نام داشــت با شــعری از حســام بهرامی. در این شعر 
آمده»اســیرم در ایــن روزگار جدایــی، نگاهــم بــه راهــت که 

شاید بیایی« در این آهنگ احساس همدردی با کسانی که 
بابت رفتگان خود در زلزله اندوهگین بود بیان شده است.

او همچنین دربــاره قطعه ای کــه یادی از اســتاد گلپایگانی 
 می کند، ادامه داد: احساس آبی بودن نام این آهنگ است 
کبر گلپایگانی خوانده  و به پاس احترام و ادای دین به استاد ا
شــده اســت، این قطعه پیش تر در شــبکه هــای اجتماعی 
منتشر شــده بود. تنظیم این آهنگ توسط مسعود تدینی 
صــورت گرفته اســت و شــعر زیبــای ایــن آهنگ کــه محرک 
خواندنم بود، توســط همســرم ســروده شــده کــه به خوبی 
احساس مرا در رابطه با نقش و تاثیری که صدا و شخصیت 
این هنرمند فرهیخته در زندگی من داشته است را با اشاره 

به نام چند آهنگ او ، به نظم درآورده است.
قطعه »نغمه آســمانی مــادر«  نیز که بــرای اولین بــار در این 
برنامه اجرا شــد به یاد مادران ایــران زمین با شــعری از نوید 
اسماعیل زاده و تنظیم وآهنگ سازی هنرمند جوان مسعود 
 تدینی کار شــد.مجید عابســی به عنــوان هنرمنــدی فعال 
در حــوزه موســیقی معضــل و نیــاز جامعــه هنــری امــروز را 

پیشـــرفت  اعتقـــاد دارد  آوازی مکتـــب اصفهـــان  یـــک خواننـــده جـــوان موســـیقی 

سعید 
امامی 

ابرقویی 

در موسیقی حاصل نمی شود مگر آنکه اهل موسیقی از یکدیگر حمایت کنند.
ـــب  ـــیقی آوازی مکت ـــوان موس ـــد ج ـــی هنرمن ـــا خوانندگ ـــم، ب ـــروه ترن ـــیقی گ ـــرت موس کنس
اصفهـــان چنـــدی پیـــش در هنرســـرای خورشـــید برگـــزار شـــد، ایـــن اجـــرا بـــا رونمایـــی 
از اولیـــن آلبـــوم وی بـــا عنـــوان »بخـــوان بـــا مـــن« همـــراه بـــود و در آن قطعـــات ایـــن 

مجموعـــه بـــه اجـــرا درآمـــد.
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ـــن  ـــق و آي ـــن ح ـــدارى از آي ـــت؛ پاس ـــر اس ـــس محرم ـــه ك ـــدل از هم ـــق و ع ح
ـــى،  ـــت و روش ـــى، نوراني ـــى و خداپرس ـــق  پرس ـــت و ح ـــت و عدال ـــدل، فضيل ع
ـــی ـــد بهش ـــور.                                                                         شهی ـــت از ن ـــت و حماي ـــارزه با ظلم مب

آگهی مناقصه )نوبت دوم(

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری  اصفهان

ســازمان میادین میوه و تره بار و ســاماندهی مشــاغل شــهری  شــهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات تهیه مصالح و احداث اســکلت 
فلزی و بتنی بازار کوثر 15 به مســاحت حدود 8000 مترمربع واقع در شهرک شهید کشــوری به مبلغ تقریبی 35/798/900/942 ریال 
ک سازمان که در شرایط مناقصه  براساس فهارس بهای سال 1396، با شرایط 50 درصد نقدی و 50 درصد ملکی )مطابق با لیست املا
گذار نماید.  گذار می گردد( را از طریق مناقصه به پیمانکاران واجد صلاحیت وا درج گردیده است و از طریق مزایده به پیمانکار وا

متقاضیان می توانند از تاریخ 1396/11/01 تا پایان وقت اداری )ساعت 14:30( مورخه 1396/11/15 با ارایه معرفی نامه معتبر 
و مدارک مربوطه و ســوابق کاری به دفتر فنی سازمان واقع در کنار گذرغربی بزرگراه شــهید صیاد شیرازی، حدفاصل خیابان 
ک 5  مراجعه نموده و پس از اخذ تاییدیه دفتر فنی اقدام به واریز  های هشت بهشت و رکن الدوله، نبش کوچه احســان پلا
مبلغ 700/000 ریال بابت هزینه تهیه اسناد مناقصه در وجه حساب سپرده کوتاه مدت شماره 7002140948 نزد بانک شهر 

شعبه حکیم نموده و اسناد مناقصه را از دبیرخانه دریافت نمایند. تلفن تماس: 32683601-4
1-شرکت کنندگان بایستی دارای رتبه بندی چهار ابنیه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور باشند. 

2-ارایه سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 114/000/000 ریال طی ضمانت نامه بانکی یا فیش پرداختی الزامی است. 
3- مدت اجرا: 8 ماه شمسی  می باشد. 

4-مهلت ارسال پیشنهادات تا پایان وقت اداری )ساعت 14:30 ( مورخه 1396/11/17 می باشد. 
گشایی می شوند.  5-پیشنهادات در تاریخ 1396/11/18 باز

6-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد. 
گهی به عهده برنده مناقصه است.  7-هزینه انتشار آ

آگهی تجدید مزایده )نوبت دوم(

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری  اصفهان

ســازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شــهری  شــهرداری اصفهان در نظر دارد اقلام مازاد خود شامل اقلام 

برقی، آهن آلات، پیچ و مهره و یراق آلات، لوازم اتومبیل، لوازم و ابزار آلات بنایی و ... لوله و اتصالات فلزی، پلی اتیلنی و ... 

واقع در میدان مرکزی میوه و تره بار، کیلومتر پنج جاده اصفهان - نایین را با شرایط ذیل از طریق مزایده به فروش رساند. 

لذا متقاضیان می توانند از تاریخ 1396/11/01 تا پایان وقت اداری مورخه 1396/11/15 به دبیرخانه ســازمان 
 واقــع در اصفهــان، کنــار گذرغربــی بزرگــراه شــهید صیــاد شــیرازی، حدفاصــل خیابان های هشــت بهشــت و
ک 5 طبقــه اول مراجعــه و پــس از کســب اطلاعــات لازم با ارایــه فیش   رکــن الدولــه، نبــش کوچــه احســان پــلا
مربوط به واریز »هزینه تهیه اســناد مزایده« به مبلغ 700/000 ریال در وجه حســاب ســپرده کوتاه مدت شماره 
 7002140948 نزد بانک شهر شعبه حکیم نسبت به دریافت اسناد مزایده از دبیرخانه سازمان اقدام نمایند.

 تلفن تماس: 32683601-4
1-ارایه سپرده شرکت در مزایده طی فیش بانکی الزامی است. 

2- مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 14:30 مورخه 1396/11/16 می باشد.
گشایی می شود.  3-پیشنهادات در تاریخ 1396/11/18 باز

4-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد.
گهی بر عهده برندگان مزایده است.  5-هزینه انتشار آ



16
مسابقه دانستنی های 

14انتظامی

ISFAHAN-E-ZIBA

 Vol.14 | No.3131

SUNDAY.28  JAN  2018

ISSN 2423754-X

W W W . I S F A H A N Z I B A . I R

 یکشنبه  8  بهمن 1396

10  جمادی الاول  1439

سال چهاردهم |  ضمیمه شماره  3131

اژترین روزنامه استان اصفهان پرت�ی

شماره  490  |  8 صفحه

 ما ایرانی ها 
غذا نمی خوریم!

18محیط زیست

14سبک

چند روز پیش که همزمان با بسیج ملی 
تغذیه بود،  فروشگاه طبیعت به همین 
مناســبت همایشــی را در بازار گل و گیاه برگزار کرد که 
دکتر رسول حیدری، مشــاور و محقق تغذیه سالم در 

این همایش به مباحثی در رابطه با تغذیه و...

آمریکا از سفرای کشورهای عضو شورای 
امنیت سازمان ملل دعوت کرده که روز 
دوشنبه به واشــنگتن بروند تا شواهدی به آنها نشان 
دهد که بــه ادعای دولــت ترامپ ثابت مــی کند ایران 
برای حوثی ها در یمن سلاح فرستاده و موشکی که از 

یمن به سوی فرودگاه ریاض پرتاب شده...

او مایــه آرامــش مــرال، آهــو و امنیــت 
پرندگان مهاجر است. او دلش در هوای 
طبیعت پر می کشد و سر  از جان نشناخته به دفاع از آن 
بر می خیزد. او حافظ مرزهای طبیعت و حریم خلقت 
خداوند است.کسی که در برابر تفریح شکارچیان سینه 

سپر می کند.کسی که برای حفاظت ...

 تعقیب و گریز
 در حیات وحش

ناهار دیپلماتیک 
ترامپ با سفرای ١۵ 

کشور علیه ایران

ن الملل
17ب�ی

پیدا و پنهان های نمایشگاه بین المللی گردشگری تهران

نمایشگاه های گردشگری؛ فرصتی برای افزایش وطن دوستی 
13
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کستری پلیکان ها را سیاه نکنیم خا

کســتری ۱۷۰ ســانتی متر طول دارد و اندکی از پلیکان ســفید بزرگتر اســت. رنگش ســفید چرکی  پاخا
کل اســت. امــا پرهــای پشــت ســرش اندکــی بلنــد و مجعــد اســت و رنــگ روشــن  کا اســت و فاقــد 
کســتری ســربی اســت و در زیر بــال هایش،  صورتــی در پــر و بالــش مشــاهده نمــی شــود. پاهایش خا
ســیاهی دیــده نمــی شــود. روتنــه اش اندکــی حالــت نقــره ای رنــگ دارد و لکــه بــزرگ زرد رنگــی در 
کســتری، شــبیه رنــگ پاهایــش  پاییــن گلویــش مشــاهده مــی شــود. در اطــراف چشــمانش حلقــه خا

دیــده مــی شــود. پرنــده نابالــغ، قهــوه ای کمرنــگ و شــبیه پرنــده نابالــغ پلیــکان ســفید اســت.

# حفاظت_  و  _حمایت_ از _گونه های _ زیستی _ اصفهان

d i d e b a n z e n d e g i . c o m / . i r

)VU( رده: پرندگان/ وضعیت بقا: آسیب پذیر / Pelecanus crispusکستري نام گونه: پلیکان پا خا

کثر زیستگاه های استان، به صورت مهاجر و بومی  کندگی: ا پرا

زیست بوم محلی: از جنوب شرقی اروپا تا هند و چین

اطلاعیه منطقه دوازده شهرداری اصفهان  

روابط عمومی منطقه 12 شهرداری اصفهان  

ع ک ثبتــی قولنامه عــادی متعلــق به علــی زار  نظر بــه اینکــه یک قطعــه زمین بــه پــا
ح عمرانی گلوگاه قرار دارد و این   واقع در خیابان مفتح کوچه شهید منصوری در طر
ح از اولویت اجرایی برخوردار می باشــد،  لــذا برابر تبصره 4 مــاده واحده قانونی  طر
ک و اراضــی مورد نیاز شــهرداری مصــوب 28 آبــان 1370 به  نحــوه تقویم ابنیــه، اما
کثر ظرف مدت 15 روز نسبت به معرفی یک نفر  مالک و یا مالکین اباغ می گردد حدا
کارشناس به عنوان منتخب و پنج نفر کارشناس بعنوان مرضی الطرفین به شهرداری 
منطقه 12 واقع در خیابان امام خمینی، خیابان بهارستان غربی بعد از ایستگاه مترو 

گلستان اقدام نماید. 
شایان ذکر است که کارشناسان می بایست متخصص در رشته راه و ساختمان و ظرف 

مهلت تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد. 
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مظنه

در حالی که دلار و سکه، هفته گذشته را با روند کاهشی به پایان رساندند، 
خ خود در سال جاری ایستاد. هر گرم طلای ۱۸ عیار در بالاترین نر

به گزارش ایســنا، دلار در هفته گذشــته بــا فــراز و فرودهایی همــراه بود. در 
روزهایی مســیر افزایــش را طی کرد 
و در اواخــر هفتــه، جهــت معکوس 

پیدا کرد و کاهشی شد. 
وضعیت در بازار سکه هم تقریبا به 

همین صورت بود. 
در ایــن میــان بــازار طــلای ۱۸ عیار 
کمــی متفــاوت از ســکه و دلار بــود، 
که مســیر صعــودی را طی کرد؛  چرا
گــرم طــلای کــه هــر  گونــه ای   بــه 
  ۱۸ عیــار در ابتــدای هفتــه حــدود

 ۱42 هــزار تومــان عرضه شــد؛ اما با 
خ  ادامه روند افزایشی، هفته را با نر

خ برای هــر گرم طلای  ۱45 هــزار و 500 تومــان به پایان رســاند تا بالاتریــن نر
 ۱۸ عیار در سال جاری رقم بخورد.

مدیرکل ریالی و نشــر بانک مرکــزی گفت: با هدف تعادل بخشــی به بازار، 
گســترش عرضه و ســهولت دسترســی عموم مردم، اقدام به پیش فروش 

سکه از ۱5 بهمن ماه می کند.
به گزارش ایبنا، مسعود رحیمی 
 افــزود: پیــش فــروش ســکه از
 ۱5 بهمــن مــاه ســال جــاری و 
ازطریق تمام شعب بانک ملی در 

سراسر کشور انجام خواهد شد.
رحیمی گفت: پیش فروش سکه 
با قیمت های پاییــن تر از قیمت 
بــازار در موعــد ثبــت نــام بــرای 
پیش خریــد و در سررســیدهای 
ســه، شــش و نه ماهه و یکســاله 
مــردم  عمــوم  و  بــود  خواهــد 
می تواننــد بــا مراجعه بــه تمامی 

شعب بانک ملی در سراسر کشور نسبت به واریز وجه و پیش خرید سکه 
به تعداد مورد نظر اقدام کنند. 

غ گوشــتی گفت: با توجه بــه افزایش  رئیس انجمــن پرورش دهنــدگان مر
غ هایی کــه 50 روز دیگر وارد بازار می شــوند متاثر از  خ جوجه یکــروزه، مر نر
این نوسانات افزایش خواهند یافت. به گزارش باشگاه خبرنگاران، محمد 

یوســفی از افزایــش قیمــت جوجــه 
گفــت:  یکــروزه در بــازار خبــر داد و 
در ۱5 روز گذشــته قیمــت جوجــه 
 یکروزه سیر افزایشی به خود گرفت؛
 به طوری کــه در این مــدت قیمت 
هر قطعه جوجه از یک هزار و 700 به 
دوهزار و 700 تومــان افزایش یافت.

بــه گفتــه وی، بــا توجــه بــه اوضــاع 
کنونــی بــازار، پیــش بینــی قیمــت 
جوجه در روزهای آتــی امکان پذیر 

نیست.
به گفتــه وی، بــا توجــه بــه افزایش 

غ شب عید، دفتر طیور وزارت  تقاضا برای جوجه ریزی و تامین گوشت مر
جهاد باید تمهیداتی برای کنترل قیمت بیندیشد.

بازارهای                      روز

شارژر                     فندکی

آینده مالی در سال 2018
اهداف مالــی، ترس هــا و نگرانــی های 

ترجمه: 
نسیم  

فتحی پور

شــما کدام انــد؟ گوبانکینــگ ریتس با 
استفاده از پلت فرم تلفن همراه از بیش 
از هزار آمریکایی نظرسنجی کرده است 
تــا نگرانــی هــا، دیــدگاه هــا و اهــداف 

مالی شان را در سال 20۱۸ بداند. 
نتایــج ایــن نظرســنجی جالــب توجــه اســت:67درصد 
آمریکایی ها در این نظرسنجی اعلام کرده اند که نسبت 
به ســال 20۱7 وضعیت اقتصــادی بهتر و روبــه بهبودی 
خواهند داشــت. 2۸درصد معتقد بودنــد اوضاع مانند 
سال قبل خواهد بود و تنها 6درصد شرایط را بدتر از سال 
قبل می دانســتند.در نظرســنجی خواسته شــد تا چند 
نگرانی بزرگ مالی نام برده شود. 73درصد اعلام کردند 
که موقعیت اعتباری مهم ترین دغدغه آنهاســت.بعد از 
آن مدیریت بدهی)50درصد(، پس انداز پول)4۱درصد( 
و درآمدزایی)37درصد( بــزرگ ترین نگرانی ها بوده اند. 
کمترین نگرانی نیز مربوط به نگهداری والدین)7درصد(، 
پس انداز بــرای دوران بازنشســتگی)۱2درصد( و امنیت 

شغلی)۱4درصد( بوده اند
در ادامه نظرسنجی خواسته شد دلیل اعتقاد به بهتر یا 

بدتر شدن شرایط اقتصادی سال20۱۸ مشخص شود.
افرادی که به بهتر شــدن اوضاع اقتصادی باور داشــتند 
مهم تریــن دلایــل را درآمدزایی بیــش تر،مدیریت مالی 

بهتر،پس انداز بیشتر و شغل مناسب تر اعلام کرده اند.
افرادی که شرایط را مشابه سال گذشته پیش بینی کرده 
بودند گفتند تغییری در دخل و خرج سال جدید ایجاد 
نمی شود.از سوی دیگر افرادی که معتقد بودند امسال 
شرایط مالی سخت تری خواهند داشت اذعان داشتند 
هزینه های بیشتری دارند، بدهی شان افزایش می یابد 
یا شغلشان را از دست می دهند.در ادامه نظرسنجی در 

مورد افزایش درآمد سال جدید سوال شد.
63درصــد بــه افزایــش درآمدشــان اعتقــاد داشــتند. 
3۱درصــد گفتنــد نســبت به ســال قبــل تغییــر درآمدی 
نخواهند داشت.6درصد نیز به کمتر شدن درآمدشان 
در سال جدید اشــاره کردند. اقتصاددان ها پیش بینی 
کرده اند سال جدید با 3 درصد افزایش در میانگین درآمد 

روبه رو خواهیم بود.
بــا وجــود اینکــه بیشــتر آمریکایــی هــا اعتقــاد داشــتند 
درآمدشــان نســبت به ســال قبل بیشــتر خواهد شد اما 
در مــورد هزینه ها شــرایط بــه گونــه ای دیگر اســت. آنها 
اعتقاد داشتند هزینه های خانه، اتومبیل، رفت و آمد، 
ک و تفریح در سال  تحصیل، بیمه،مالیات، ســفر، خورا

جدید بدون تغییر خواهد بود.
gobankingraetes:منبع

باشگاه                     میلیاردرها

 قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ 
در بازارهای اروپایی

 کاهش قیمت
 قند و شکر

 افزایش قیمت 
در بازار  رایانه

 افزایش قیمت 
میوه های تازه

ایسنا: معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشاورزی وزارت 
کنــون قیمت هــر کیلوگرم  جهاد کشــاورزی گفت: هم ا
غ در بازارهــای اروپایــی حــدود ۱,۸ تــا دو  یورو   تخــم مــر
در خرده فروشــی هاســت؛ اما قیمــت این محصــول در 
حال حاضر در بازار ایران که با آنفلوآنزا دست و پنجه نرم 

می کند، ارزان تر است.

اصفهان زیبا: در یک سال منتهی به بیست و نهم دی 
غ 35,۸  ماه ســال جاری نرخ لبنیات ۹ درصد، تخم مر
درصد ، میوه های تــازه 30,4 درصد، گوشــت قرمز ۱۱,۸ 
غ 7,7 درصد و روغن نباتی 2,5 درصد  درصد، گوشت مر
رشــد کرده اســت. همچنین قیمت حبــوب 0,۸ درصد 

و قند و شکر ۱0,4 درصد کاهش را نشان می دهد.

فــارس:  رئیــس اتحادیــه فنــاوران رایانــه تهــران از 
افزایــش 20 درصــدی قیمــت  کالاهــا در بــازار رایانــه 
خ ارز را پیش بینی  گرچه کاهش نر خبر داد و گفت: ا
نمی کنیــم، امــا امیدواریــم دولــت بــرای شــب عیــد 
هم که شــده فکری به حــال ارز کند تا بازار از دســت 

نرود.

اصفهان زیبا: براســاس خلاصه نتایج گزارش هفتگی، 
کــی   متوســط قیمــت خرده فروشــی برخــی از مــواد خورا
در تهران در هفته منتهی به بیست و نهم دی ماه، ازین 
قرار اســت: برنج  0,۱ درصــد، میوه های تــازه 3,2 درصد، 
گوشت قرمز یک درصد، قند و شکر 0,۱ درصد و چای 0,2 

نسبت به هفته قبل از آن افزایش یافته است.

درصددرصد یورو

2203.2
درصد

10.4

 - قابلیت شارژ دو دستگاه 
به صورت همزمان 

 USB-C دارای درگاه-
LED دارای نشانگر-

 -شارژ سریع 
 microUSB کابل-

گی شارژ سریع فقط با گوشی های  -ویژ
موبایل سامسونگ مجهز به این تکنولوژی 

سازگار است

-پشتیبانی از نسخه سوم فناوری شارژ 
سریع 

 -مقاومت در برابر اتصال کوتاه و گرمای 
بیش از حد 

-داشتن یک خروجی 

   -   کیفیت ساخت بالا 
-قابلیت شارژ تبلت و آی پد 

-قابلیت شارژ دو دستگاه به صورت همزمان 

تومان

تومان

تومان

تومان 35.000

 PROMATE DASH-QC3

 65.000

95.000

13.200

 XIAOMI FAST CHARGING

 X.CELL CC-490C

 SAMSUNG 
 EP-LN915UCWEGSTD

تغییر)درصد(قیمتارز

 )0.4%( ۱۸0-45.۱50دلار

 )0.42%( 240-57.۱00یورو

)۱.۱%( 66.270730پوند

 )0.55%( 70-۱2.۸00درهم

 )0.26%( 4۹.430۱30فرانک

تغییر)درصد(قیمتسکه و طلا

 )۱.5۹%( 230.000-۱4.5۱0.000بهار آزادی

ح امام)ره( )2.۱2%( 3۱5.000-۱4.۸65.000طر

)۱.64%( ۱20.000-7.3۱0.000نیم سکه

)0.۹4%( 4.3۸0.00040.000ربع سکه

 )0.7%( ۱0.۱60-۱.444.2۹0گرم طلا 18 عیار

تغییر)درصد(شاخصبورس تهران

)0.۱7%( ۱66-۹۹.355شاخص کل

شاخص قیمت 
)وزنی- ارزشی(

3۱.74۱-53 )%0.۱7(

)0.25%( ۱7۹-70.624شاخص بازار اول

)0.02%( 3۱-2۱۱.3۱3شاخص بازار دوم

)0.43%( 4.5-۱0۸5فرابورس

 طلا مقابل سکه و دلار
 ایستاد

 آغاز پیش فروش سکه
 از 1۵ بهمن ماه

 احتمال افزایش قیمت مرغ 
در شب عید

سال چهاردهم، شماره 3131 12
 یکشنبه

8 بهمن  1396
بازار

   قیمت  انواع
 گوشی سامسونگ

کل ساختمان،  یکجا چند؟
بررسی گران ترین و پرتخفیف ترین ساختمان های اصفهان که به صورت یکجا برای فروش عرضه شدند

     هشت میلیارد تومان
گران ترین ساختمان فروشی اصفهان طی یک سال 
گذشــته در محله  مرداویج قــرار دارد. ایــن آپارتمان 

پنج طبقه است و هر طبقه چهار واحد دارد.
 طبقــه  همکــف ۱30 مترمربــع، طبقــه  دوم و ســوم 
۱65 مترمربــع، طبقــه ســوم و چهــارم 200 مترمربــع 
به صــورت دوبلکــس و در زیر زمیــن نیــز چهــار عــدد 

سوئیت 40 مترمربعی وجود دارد.
 تمــام واحد هــا نوســاز هســتند و بــه تمــام امکانات 
رفاهی از جمله  کف ســرامیک و انشعاب های کامل 
مجهزند. موقعیت  این ســاختمان شــمالی است و 

حدود هشت میلیارد تومان قیمت گذاری شده . 
البته همانطور که گفته  شــد، مالک  این ساختمان 
بــا توجــه بــه اینکــه  بــه دنبــال نقــد کــردن ســرمایه  
خــود اســت، تخفیفــی حــدود دو میلیارد تومانــی 
گر  برای ایــن ســاختمان در نظــر گرفته اســت؛ زیــرا ا
تمــام واحد هــای ایــن ســاختمان بــه قیمــت  روز 
 عرضــه می شــد، حــدود ۱0 میلیارد تومــان قیمــت

 داشت.

     شش میلیارد تومان
دومین ساختمان  فروشی گران قیمت در اصفهان 
نیز در محله  مرداویج قرار دارد و حدود شش میلیارد 

تومان قیمت گذاری شده است.
کــه طبــــــقه    ایــن آپارتمــــــان پنــج طبقـــــــه دارد 
کــدام  همکــف 70 مترمربــع، طبقــه اول و دوم هــر 
۱70مترمربــع، طبقــه  ســوم ۱30 مترمربــع و طبقــه 
چهارم نیز ۱۱0 مترمربع اســت. موقعیت ســاختمان 

کــف آپارتمان هــا  شــمالی اســت و تمــام 
ســرامیک دارد. ایــن ســاختمان خیلــی 
بیشــتر از شــش میلیــون  تومــان مــی ارزد 
و قیمـــــت پیشنهـــــــادی یــک مشـــــــاور 
ک بــرای آن حــدود هفــت میلیــارد  امــلا
 تومان اســت؛ ولــی  ســازنده  آن بــه قدری 
 عجلــه دارد که حاضر اســت بــرای همین 
 شــش میلیارد تومان نیز مجــددا تخفیف

 بدهد.

     پنج میلیارد و 950 میلیون تومان
یــک  دانشــگاه  بلــوار  دروازه شــیراز، 
 ساختمان پنج طبقه با قیمت پنج میلیارد

 و۹50 میلیــون  تومــان بــرای فــروش قــرار 
گرفته اســت که طبقــه همکــف، اول و دوم هر 
کــدام 2۱0 مترمربع و طبقه ســوم و چهــارم نیز 

۱50 مترمربعی هستند.
 ایــن ســاختمان ســاخت زیبایــی دارد، مثــلا 
واحد هــا مســتر روم دارنــد و اتاق هــای خواب 

بزرگ طراحی شده اند. 
نمــای ســاختمان ســنگ اســت و واحد هــا 
دو نــوع دستشــویی  دارند. بررســی ها نشــان 
می دهــد کــه قیمــت  واقعــی واحد هــای ایــن 
ساختمان حدود شش میلیون و 400 میلیون 

تومان تعیین می شود.

     چهار میلیارد و 800 میلیون تومان
گران قیمـــــــت  ساختمـــــــان  چهارمــــیــــــن 
اصفهــان نیــز در خیابــان هزار جریــب قــرار 
دارد و چهــار میلیــارد و ۸00 میلیــون  تومــان 

قیمت گذاری شده است.
 ایــن ســاختمان نوســاز شــش طبقــه دارد و 
هــر طبقــه یــک واحــد 230 مترمربعــی مجهز 
به دو عدد اتاق خواب اســت. تمــام واحد ها 
سرامیک  هســتند، کابینت MDF آنها کامل 
است و  هر واحد دو عدد سرویس بهداشتی، 
یکی ایرانی و دیگری فرنگی دارد. روی قیمت  
این ســاختمان نیــز تخفیفــی یک میلیــارد و 

گر  200 میلیونی تومانــی در نظر گرفته انــد. در واقع ا
مالک تک  به تک آپارتمان های این ساختمان را به 
قیمت واقعی عرضه کند در مجموع شــش میلیارد 

تومان می شود.

     چهار میلیارد و 700 میلیون  تومان
یــک آپارتمــان  ســه طبقــه که هــر طبقــه یــک واحد 
دارد نیــز در خیابــان آپادانــای اول برای فــروش  قرار 
گرفته است که با قیمت چهار میلیارد و 700 میلیون  
تومان پنجمین ساختمان  گران  اصفهان طی سال 

جاری لقب می گیرد.
 آپارتمان هــای یک ســال کارکــرده  ایــن ســاختمان 
همگی پارکت  هستند و دو نوع دست شویی شامل 

فرنگی و ایرانی دارند.
 دو عدد از واحد ها دو خوابه و یکی دیگر ســه خوابه  
اســت و از همه مهم تر اینکه با خرید این ساختمان 
کــم ۸00 میلیــون تومــان ســود می کنیــد؛  دســت 
زیــرا قیمــت  طبیعــی مجمــوع آپارتمان هــای ایــن 
ســاختمان حدود پنج میلیونی 500میلیون تومان 
اســت. مالک ایــن ســاختمان فعلا تخفیــف خوبی 
بــرای آن در نظــر گرفته اســت تــا شــاید بتوانــد تمام 

واحد ها را با هم بفروشد.

     دو میلیارد و 500 میلیون تومان
ششمین  ساختمان  فروشی  و گران قیمت اصفهان 

نیز در محله  کاوه قرار دارد. 
ایــن ســاختمان پنــج طبقه اســت کــه متــراژ طبقه  
همکف ۱55 و مابقی طبقات هر کدام ۱63 مترمربع 

است. 
شـــــــاید ایــن ساختمـــــــان در مــــــناطق 
بالاشــهر اصفهان قرار نداشته باشــد؛ ولی  
مشــخصات خوبی دارد؛ به عنــوان مثال 
برای هر واحد به یک عدد مستر روم مجهز 

شده است.
ک ایــن   بــا ایــن شــرایط، مشــاوران امــلا
گر تمــام واحد ها به  منطقه می گویند که ا
قیمت واقعــی عرضه شــوند، احتمــالا در 
مجموع دو میلیــارد و ۹00 میلیون  تومان  
کنــون بــه  نصیــب مالــک می شــود؛ ولــی ا
قیمــت دو میلیــارد و 500 میلیــون تومان 

حراج شده است.

آیـا می تـوان یـک سـاختمان را بـه صـورت کامـل خرید؟ پاسـخ ایـن سـوال مثبت اسـت؛ زیرا 

سعید 
غفاری

افزایـش سـاخت  و سـاز طـی سـال های اخیر و فـروش  نرفتـن واحد ها باعث شـده تـا امروز 
بسـاز بفروش های زیـادی سـاختمان های خـود را بـه صـورت  کامل بـرای فروش قـرار دهند؛ 
امـا قیمـت  یـک سـاختمان بـا چنـد آپارتمـان متفـاوت اسـت. دقیقـا ماننـد اینکـه بخواهیـد 

کالایی را با تعداد بالا از یک عمده فروش بخرید. 
مالـکان  بـرای اینکـه بتواننـد یک سـاختمان را به صورت یکجا بفروشـند، بایـد تخفیف زیادی 
بـرروی آن اعمـال کننـد کـه گاهـی بـه چنـد میلیارد تومـان می رسـد، درمقابـل، دیگـر نگرانـی بـرای فـروش 
واحد هـا ندارنـد. مشـخصات شـش سـاختمان  گران قیمتـی کـه طـی سـال جـاری در اصفهـان بـرای فروش  

یکجـا قـرار گرفته انـد، بدیـن صورت اسـت:

قیمت 
)تومان(

مدل

۱,000,000 Samsung Galaxy C5 - 32

۱,۱20,000 Samsung Galaxy C5 - 64

۱,250,000 Samsung Galaxy C5 Pro

۱,۱60,000 Samsung Galaxy C7 - 32

۱,250,000 Samsung Galaxy C7 - 64

۱,370,000 Samsung Galaxy C7 Pro

۱,640,000 Samsung Galaxy C۹ Pro

به زودی Samsung Galaxy On۸

430,000 Samsung Galaxy J۱ mini prime

۸00,000 Samsung Galaxy J3 Pro

740,000 Samsung Galaxy J3 20۱7

620,000 Samsung Galaxy J5 / 3G

660,000 Samsung Galaxy J5 / 4G

730,000 Samsung Galaxy J5 20۱6

۹50,000 20۱7 Samsung Galaxy J5

760,000 Samsung Galaxy J5 Prime

750,000 Samsung Galaxy J7 / 3G

۸30,000 Samsung Galaxy J7 / 4G

۸60,000 Samsung Galaxy J7 20۱6

۱,000,000 Samsung Galaxy J7 20۱7

۹30,000 Samsung Galaxy J7 Prime

۸00,000 Samsung Galaxy J7 Core

۱,200,000 Samsung Galaxy J7 Pro

۱,200,000 Samsung Galaxy J7 Max

660,000 Samsung Galaxy E5 - E500H/DS

۸20,000 Samsung Galaxy E7 - E700H/DS

۱,060,000 Samsung Galaxy A3 20۱7

۱,0۸0,000 Samsung Galaxy A۸ - A۸00F

۱,2۸0,000 Samsung Galaxy A۸ 20۱6

2,270,000 Samsung Galaxy A۸ 20۱۸

2,530,000 Samsung Galaxy A۸+ 20۱۸

۱,220,000 Samsung Galaxy A۹ - 20۱6

تغییر)درصد(شاخصبورس جهانی

-7.506نزدک آمریکا

-26.6۱7داوجونز

-2.۸73اس اند پی500

-23.632نیکی ژاپن

-3.55۸شانگهای چین

مالکان  برای 
اینکه بتوانند 

یک ساختمان را 
به صورت یکجا 
بفروشند، باید 
تخفیف زیادی 

برروی آن 
اعمال کنند

 تمام واحد ها 
سرامیک  
هستند و  

هرواحد دو 
عدد سرویس 

 بهداشتی،   یکی 
ایرانی و دیگری 

فرنگی دارد



جزئیات دومین جشنواره صنایع دستی فجر اعلام شد؛

۱۰ سرو  زرین برای هنرمندان صنایع دستی 
مدیرکل توسعه و ترویج صنایع دستی گفت: »در 
 اختتامیه دومین جشــنواره فجر صنایع دستی،
  ۱۰ ســرو زرین در اختیار برگزیدگان قرار می گیرد و این گامی 

در جهت برندسازی برای هنرمندان است.«
 علــی حاجی شــیزری،  مدیــرکل توســعه و ترویــج صنایــع 
دســتی کشــور ،در گفت وگو با مهر به ویژگی آثار ارائه شــده 
در دومین جشنواره فجر صنایع دســتی اشاره و بیان کرد: 
سال گذشــته از ۴۰ پیشکســوت حوزه صنایع دستی برای 
حضور در جشــنواره دعــوت کردیم؛ اما امســال، فراخوانی 
کــز دانشــگاهی ارســال و از  بــه اســتان های مختلــف و مرا
هنرمنــدان خواســته شــد تــا در بخــش رقابتــی دومیــن 

جشنواره فجر صنایع دستی شرکت کنند.
حاجی شــیزری در ادامه بیان کرد: »به دنبال انتشــار این 

فراخوان، آثاری به دســت ما رسید و ما 
این کارهــا را ارزیابی و انتخــاب کردیم. 
از ســوی دیگــر، بهتریــن آثــاری را کــه 
نشان ملی دریافت کرده بودند، هم در 
جشنواره امسال شرکت دادیم. بخش 
دیگــری هم بــه کارهای پیشکســوتان 

اختصاص دارد.«
حاجی شیزری، کاربردی  بودن را یکی 

از مهم ترین ویژگی های آثار ارائه شده در دومین جشنواره 
صنایع دستی فجر برشمرد و افزود: کارها باید پاسخگوی 
نیاز امروز باشند و با هنر فاخر ربط پیدا کنند؛ یعنی در عین 

حال که اصیل هستند، تازگی هایی هم داشته باشند.
دبیــر دومین جشــنواره فجــر صنایع دســتی بــه چگونگی 

داوری آثار ارائه شده در جشنواره صنایع 
دستی فجر اشاره و بیان کرد: هفت داور 
این آثــار را مــورد ارزیابی قــرار می دهند و 
برگزیدگان، همزمان بــا اختتامیه که روز 
دهم بهمن ماه است، معرفی می شوند 
و ما خوشحالیم که جشنواره فجر صنایع 
دســتی در حــال نهادینه شــدن اســت و 
هنرهای اصیل و ناب ایرانی هم از ســال 
کنون صاحب جشــنواره ای در قالب جشــنواره  گذشــته تا

فجر شده اند.
حاجی شــیزری با اشــاره به نشــان »ســرو زرین« گفت: روز 
دهم بهمن مــاه ۱۰ اثــر برگزیــده، انتخــاب می شــوند و این 
نشان را دریافت می کنند و  دریافت »سرو زرین«، گونه ای 

برندسازی اســت. مگر چند نفر در ســال می توانند به این 
نشان دست پیدا کنند؟  

ک  مدیرکل توســعه و ترویج صنایع دستی، توجه به پوشا
را یکی دیگر از ویژگی های دومین جشنواره صنایع دستی 
فجر دانست و تصریح کرد: در جشنواره امسال، آثار مختلف 
چوب، ســفال، آبگینه، فلز و لباس های سنتی به نمایش 
ک  درآمده و یکی از بخش های مهم برای ما توجه به پوشا
که این صنعــت،   گــردش مالی بســیار خوبی را   اســت؛ چرا

به خود اختصاص داده است.
کیفیــت و خوبی با   خوشــبختانه امــروز هــم پارچه هــای با
تکیه بر هنر شعربافی و دارایی بافی، تولید و به لباس تبدیل 
می شــوند و ما نمی توانیم از کنار این ظرفیــت، بی تفاوت 

بگذریم. 

13 گردشگری

چیپس با طعم لیمو؛ جذابیت 
ایرانی برای گردشگر کره ای!

در زمان عصــر اطلاعات هســتیم و از طریق 
فضای مجازی در حال نشان دادن محیط 
اطراف خود و محل زندگیمان؛ ولی همچنان اخبار و 
اطلاعات ســوء درباره کشــور ایران هســت و هستند 
افرادی که فکر می کنند ایران کشوری پر خطر است 
و نباید به این کشور سفر کرد؛ ولی خوشبختانه بازهم 
وجود دارنــد افرادی کــه با همــه مخالفــت هایی که 
اطرافیانشــان دارنــد بــه کشــور ایــران مــی آینــد تــا از 
شــهرهای توریســتی ایــران بازدیــد داشــته باشــند و 

سفری با هیجان و شگفت انگیزی را تجربه کنند.  
در پــی مصاحبــه هایــی کــه بــا گردشــگران خارجــی 
داشــتیم این بار  با یک جــوان کره ای گفــت و گویی 

انجام داده ایم. 

 لطفا خودتان را معرفی کنید.
اســم من وویون)wooyoun(  و از کشــور کــره جنوبی 
هســتم. مــن همیشــه در مســافرتم و شــغل مــن 
مســافرت کــردن اســت. مــی تــوان گفــت جهانگــرد 

هستم.

چرا ایران را برای سفر انتخاب کردید؟
بســیاری ازکــره ای هــا فکــر مــی کننــد ایــران کشــور 

ک است.«   بدبختی است و حتی »ایران خطرنا
وقتی مســافرت را به مقصد ایران انتخــاب کردم پدر 
و مادر من و دوســتانم من را درک نمی کردند. آنها به 
ک است،  من می گفتند که به ایران نرو واقعا خطرنا

اما من آنها را نادیده گرفتم.
ک بودن   ایران برای من واقعا عجیب اســت. خطرنا
یــک ســوء تفاهــم اســت دربــاره ایــران. مــن تاریــخ  
زرتشــتیان را دوســت دارم و دلیــل ســفرم بــه ایــران 

همین بود.

چه چیزی در ایران بسیار برای شما جالب 
بود؟

 فرهنگ ایرانی واقعا شــگفت انگیز و متفاوت از سایر 
کشورهای اسلامی است؛ به عنوان مثال کشورهای 
اســلامی دیگر هیچ عکســی از پیامبر ندارد؛ اما ایران 
دارد. همــه فرهنــگ های ایرانــی جالب اســت. مثلا 
غــذا، پارچــه و معماری در همه کشــورهای آســیایی 

متفاوت است و سبک متفاوتی دارد.

چه چیزی در ایران برای شما عجیب بود؟
کی نیســت! ایرانیان همه  اینکه ایران کشــور خطرنا
دوستانه و مهربان هستند؛ مســئله ای که دوستان 
کره ای من واقعا می ترسند و باور نمی کنند که ایران 

امن باشد.

 برای سفر به ایران چقدر هزینه کردید؟
گر  اشتباه نکنم به  جِ سفر می کنم . ا من خیلی کم خر

ج کردم. پول ایران فقط 5۰۰ هزار تومان خر

 نظرتان راجع به زندگی ایرانیان چیست؟
ایرانی ها آرامش دارند اما بسیاری از مردم کره ای آرام 
نیســتند.  واقعا بین کره ای ها چشــم و هم چشــمی 

و حسادت زیاد است؛ چیزی که در ایران ندیدم.

 نظرتان راجع به غذاهای ایرانی چه بود؟
من خیلی وقت نکردم غذای ایــران را بخورم و اینکه 
ادویه هــا بــرای مــن آشــنا نبودنــد. ولــی اســتفاده از 
لیمــو در مــواد غذایــی ایــران را دیدم.ایــن بــرای مــا 
 کره ای هــا طبیعی نیســت. بنابراین بــرای من جالب 

بود. 
کباب ایرانی را دوست داشتم و واقعا خوشمزه است 
چیپس سیب زمینی با طعم لیمو ترش عالی بود. ما 
این طعــم را نداریم. برنج  دمپخت نیز جالب اســت؛ 

البته ما این قدر از نمک استفاده نمی کنیم.

نظرتان راجع به صنایع دستی و سوغات 
ایران چیست؟

 من ســوغاتی نخریــدم، چون پــول زیادی نــدارم که 
برای خریــد ســوغاتی بپــردازم؛ امــا بعضــی از صنایع 
دستی برای من وسوســه برانگیز بودند؛ مانند فرش 

و کاشی ایران.

 تا به حال به کدام کشور ها سفر کرده اید؟
 من به کشورهای زیادی رفته ام، تقریبا صد کشور!

مقصــد گردشــگری اصفهــان چــه نقــاط 
ضعفی داشت؟

 پیــدا کردن اطلاعــات مربوط بــه محل اقامــت برای 
من خیلی سخت بود، همچنین شــماره اتوبوس ها 
انگلیسی نبود و از شماره ایرانی اســتفاده شده بود. 
این واقعا برای مســافران دشوار اســت. این  مشکل 

همه شهرهای ایران است. 

 از چــه طریقــی بــه ایــران آمدیــد؟ بــا کدام 
شرکت هواپیمایی؟

من با هواپیمایی ایرعربیا از امارات به تهران آمدم. 

شــغل شــما چیســت و چــه تحصیلاتــی 
دارید؟

کار مــن فقــط مســافرت رفتــن اســت.  مــن یــک ماه 
پیش بعد از ســفر به سراســر جهــان به کره برگشــتم. 
تحصیلاتــم را نیمــه کاره رها کــردم تا بــه جهانگردی 

بروم.« 

رونق گردشگری ایران و 
کستان  پا

کستان  رئیس سازمان توسعه گردشگری پا
کید بر لزوم توسعه ارتباطات گردشگری  با تا
کستان  تهران و اسلام آباد، گفت:گردشگری ایران و پا

را با همکاری دو کشور گسترش می دهیم.
به گــزارش ایرنــا، اعضای هیئت توســعه گردشــگری 
و زیارت اســتان خراســان رضوی در شــهرهای لاهور 
و اســلام آبــاد در دیدار بــا مســئولان و فعــالان بخش 
کستان، راهکارهای  خصوصی صنعت گردشگری پا
توســعه گردشــگری و رفــع موانــع گســترش صنعــت 
گردشــگری دو کشــور به ویــژه گردشــگری مذهبی را 

بررسی کردند.
عبدالغفور خان، مدیرکل سازمان توسعه گردشگری 
کستان و سیدحمید موســوی سرپرست معاونت  پا
گردشــگری و زیــارت اســتانداری خراســان رضــوی 
کســتانی و ایرانی را  کره کننــده پا ریاســت هیئت مذا

بر عهده داشتند.
عبدالغفورخان در این نشســت، توســعه گردشگری 
کستان به منظور تعمیق روابط فرهنگی  بین ایران و پا
و دینــی دو کشــور همســایه را حائــز اهمیــت خوانــد 
کســتان یــک ملــت در دو کشــور  و افــزود: ایــران و پا

هستند.
کســتان و ایــران هــردو کشــورهای  وی ادامــه داد: پا
چهار فصل بوده و آثار طبیعی و تاریخی و جاذبه های 
متنوع و زیبــا دارند کــه این ظرفیــت ها در دو کشــور 

مغفول مانده اند.
کســتان ادامه  رئیس ســازمان توسعه گردشــگری پا
داد:کشــور ما زیباتریــن طبیعت را بــرای کوهنوردان 
و علاقه مندان به گردشــگری ماجراجویی دارد و آثار 

تمدنی بسیاری نیز دارد.
عبدالغفور خان از ایران نیز به عنوان کشــوری دارای 
تمدن کهن یاد کرد و افزود: تمـــدن پارسی خدمات 

و اثرات زیادی بر جهان گذاشته است.
کســتان در پایان  این مســئول در امور گردشــگری پا
سخنانش بر لزوم توجه دو طرف به توسعه گردشگری 
کــرد و افــزود: مشــهد بهتریــن  کیــد  مذهبــی نیــز تا
جاذبه هــای زیارتــی و ســیاحتی بــرای گردشــگران 
کستانی اســت. ســیدحمید موســوی، سرپرست  پا
معاونــت گردشــگری و زیــارت اســتانداری خراســان 
رضــوی، نیــز در ایــن دیــدار با بیــان عــزم ایــران برای 
توســعه روابــط بــه ویــژه در صنعــت توریســم گفــت: 
کســتان و دیدار  امیدواریــم که ســفر این هیئت بــه پا
آنها با مسئولان صنعت گردشگری شهرهای کراچی، 
لاهور و اسلام آباد برای دو کشور نتیجه بخش باشد. 
به گــزارش ایرنا، قرار اســت هیئت اعزامــی از ایران به 
کستان و فعالان صنعت  کستان با دیگر مسئولان پا پا
گردشگری شــهرهای اســلام آباد، لاهور و کراچی نیز 

دیدار و گفت و گو کند. 
کســتان برای تامین  پس از اقدامات دولت و ارتش پا
کستان  امنیت در این کشــور، صنعت گردشــگری پا
رشد چشــمگیری داشــت، به نحوی که ســال 2۰۱7 
میلادی یک میلیون و 75۰ هزار تن از سراسر جهان از 

جاذبه های این کشور بازدید کردند.
کستان دارای آثار تاریخی زیبایی  بیشتر شهرهای پا

هستند که سبب جذب گردشگر می شوند.
اغلب این شهرها قبل از بابلیان تشکیل شده و تاریخ 
موجودیت آنها به دو هزار و 5۰۰ سال پیش برمی گردد. 
کســتان به طور عمده به تاریخ هنــد و ایران  تاریخ پا
وابسته است و در ســنن و آداب و عادات، سابقه ای 
قبل از یونانیان دارد. از خرابه های تمدن باســتانی 
گرفته تا بخش های تپه هــای هیمالیا، جهانگردانی 
کستان شمالی  را به خود جذب می کنند. منطقه پا
گیلگیت بالتیســتان به عنــوان پایتخت گردشــگری 
کستان شمرده می شود که به بلندترین قله های  پا
جهان نظیــر K2 به عنوان دومین قلــه مرتفع جهان 
نزدیک است. منطقه گردشگری گیلگیت بالتیستان 
به عنــوان جاذبــه برخــوردار از چشــم انداز، کــوه ها، 

دریاچه ها، یخچال ها و دره هاست.

برند سازی؛ اهرم پایدارسازی 
تجارت صنایع دستی 

شناخت عوامل موثر بر برندسازی در صنایع 
دســتی و توجه به چالش های این فرآیند، 

در موفقیت این کار تعیین کننده است.
در دنیای کنونی برند یکــی از مولفه های مهم و موثر 
در توسعه تجارت و بازارهای دنیا محسوب می شود 
و شاخص مهمی در زمینه ارزش گذاری محصولات 

ارائه شده به شمار می رود.
 بــه عبــارت دیگــر برندهــا مجموعــه ای از تصاویــر و 
ایده هــای خــاص یــک تولیــد کننــده را بــه نمایــش 
می گذارنــد و بدیــن وســیله ماهیــت آن ســازمان و 
محصول یا خدماتش را به مخاطب معرفی می کنند.
امــروزه به دلیــل اهمیت ایــن موضوع، ســازمان ها، 
شــرکت ها و مجموعــه های تجــاری کوچــک و بزرگ 
بــرای حضــور جــدی در عرصــه بازارهــای داخلــی و 
خارجــی و نیز به منظــور پایدار ســازی تجــارت خود، 
نســبت به داشــتن برندهای شناخته شــده اهتمام 

ویژه ای دارند.
 بــا نگاهی بــه آمارهــای جهانی منتشــر شــده در این 
زمینه هم مشــخص اســت کــه رقابــت جــدی میان 
برندهــای بــزرگ و مشــهور دنیــا بــرای حفــظ ارزش 
اقتصــادی خود و میــزان مخاطبشــان برقرار اســت. 
اتفاقی که بر برنامه ریزی، سرمایه گذاری و مطالعات 
لت  تخصصی بــرای حفــظ وضعیت مطلوبشــان دلا
دارد. تردیــدی نیســت کــه شــکل گیــری برندهــای 
صنایع دستی ایران و رشد و توسعه آنها در بازارهای 
داخلــی و خارجی مقوله ای مهم اســت که در مســیر 
تجاری ســازی پایــدار ایــن هنــر صنعــت بومــی بایــد 
بــه آن اهتمــام ورزید. حــال بایــد افزود که شــناخت 
عوامل موثر بر برند ســازی در صنایع دســتی و توجه 
بــه چالش هــای ایــن فرآینــد، در موفقیــت ایــن کار 

تعیین کننده است.

سال چهاردهم، شماره 3۰82 
 چهار شنبه
8 آذر ۱396 

اخبار                        گردشگری گفت و                       گو

در حاشیه نمایشگاه بین المللی گردشگری تهران اعلام شد:

سفر مونسان برای بررسی ثبت محور تاریخی اصفهان
معــاون رئیــس جمهــور و رئیــس ســازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کشور اعلام 
کرد: »اصفهان در صنعت گردشــگری کارهای خوبی انجام 
داده که بــرای پرداختن بــه این موارد و بررســی پــروژه ثبت 

محور تاریخی به زودی به اصفهان سفر خواهم کرد.«
 علی اصغــر مونســان در حاشــیه یازدهمیــن نمایشــگاه 
 بین المللی گردشــگری و صنایــع وابســته در مــورد نرم افزار 
نقشــه هوشــمند اصفهان که قــرار اســت از نوروز امســال در 
دسترس گردشــگران قرار بگیرد، در گفت و گو با ایمنا اظهار 
کرد: »تهیه این نقشه اقدام بســیار خوبی است و به توسعه 
گردشــگری در اصفهان کمک می کند.« این مقام مســئول 
با اشــاره بــه اینکه غرفــه اصفهــان در یازدهمین نمایشــگاه 

بین المللی گردشــگری فعالیت خوب و چشــمگیری دارد، 
ادامه داد: »جوانان با نگاه خلاقانه ای که دارند، موضوعات 
بســیار خوبی را مورد توجه قــرار داده انــد و مــا از آن حمایت 

می کنیم.« 
مونسان اضافه کرد: »استارتاپ ها و طرح های خلاقانه ای 
را که توسط جوانان طراحی می شود، به بخش گردشگردی 
وارد می کنیم. استفاده از آی تی و آی سی تی و فضای مجازی 

می تواند به توسعه گردشگری کمک زیادی کند.«
 رئیس ســازمان میراث فرهنگی کشــور در مورد پــروژه ثبت 
کید کرد: »برای  محور فرهنگی تاریخی اصفهان در یونسکو تا
پرداختن به این موضوع به زودی به اصفهان سفر خواهم 

کرد و در این باره مفصل به گفت و گو خواهیم پرداخت.« 

نمایشگاه  گردشگری؛ فرصتی برای افزایش وطن دوستی 
پیدا و پنهان های نمایشگاه بین المللی گردشگری تهران

ســیزده ســالن از مجموعــه فضــای بــزرگ نمایشــگاه 
بین المللــی تهــران، امســال بــه یازدهمیــن نمایشــگاه 
بین المللــی گردشــگری و صنایــع وابســته اختصــاص 
داشت. آژانس های گردشگری، هتل ها، اقامتگاه های 
بومگــردی، هواپیمایی هــا، ادارات کل میراث فرهنگی 
کز و موسســات، مجلات و  اســتان ها، شــهرداری ها، مرا
انتشــارات مربــوط بــه گردشــگری از جملــه بخش های 
مختلف نمایشگاه بودند. سالن 38 شلوغ ترین بخش 
نمایشــگاه بود؛ جایــی کــه ادارات کل میراث اســتان ها 
حضور داشتند و به توزیع بروشورهای اطلاع رسانی درباره 
جاذبه های تاریخی و گردشگری شان و معرفی فرهنگ 
و آداب و رســوم اقوام ایرانی می پرداختند. اصفهان هم 
امســال یک غرفــه بــزرگ در همیــن ســالن داشــت که با 
همکاری اداره کل میراث استان و شهرداری اصفهان با 
حضور هنرمندان صنایع دستی و موسیقی و بخش های 
مختلف از جمله معرفی پروژه های نوسازی و بهسازی، 
مجموعه تخت فولاد، مرکز نوآوری و فناوری های نوین 
کواریــوم اصفهان برپا شــده بــود؛ غرفه ای  شــهرداری و آ
ملهــم از عمــارت عالــی قاپــو کــه در فضــای پیش خوان 
گــروه دف نــوازان و دکوراســیون خــاص مخاطبــان را بــه 
سلفی گرفتن و ایستادن و تماشا کردن ترغیب می کرد، 
طبقه دوم مخصــوص حضور مهمانان و مســئولان بود 
و در اطــراف هــم مخاطبان می توانســتند بــا مراجعه به 
کانترها بروشورهای گردشگری و صنایع دستی اصفهان 
را دریافــت کننــد.   هر گوشــه نمایشــگاه به خصــوص در 
سالن های ردیف 38، گروه هایی از استان های مختلف 
سیستان و بلوچستان، هرمزگان، آذربایجان، کردستان، 
لرســتان، چهار محال و بختیاری، فارس و ... به اجرای 

رقص های محلی اقوام ایرانی می پرداختند.
معاون گردشــگری ســازمان میراث فرهنگــی در آخرین 
روز نمایشــگاه بــه ســوالات خبرنــگاران درباره حواشــی 
مختلف ایــن رویــداد پاســخ داد و درباره هــدف برگزاری 
این نمایشــگاه گفــت: »نمایشــگاه گردشــگری فرصتی 
اســت برای معرفی جاذبه هــا و ایجاد انگیزه برای ســفر. 
این نمایشــگاه عوامل انگیزشــی ســفر را در مــردم ایجاد 
کرد. برای ما هم مهم این بود که برنامه های سفر در این 
نمایشگاه عرضه شود و در کنار آن، بخش های تخصصی 
به ارائه محتــوا بپردازنــد.« محمد محب خدایــی ادامه 
داد: »این نمایشگاه شور و شعفی داشت که متخصصان 
از آن بــرای ارائــه مباحــث خــود و عرضه محصولاتشــان 
بهره بردند. نمایشگاه گردشگری سال آینده نیز در چهار 
روز برگزار خواهد شــد و برنامه ریزی های آن از این هفته 
شروع می شود.« نکته ای که در این برنامه ریزی به نظر 
می رســد نادیــده گرفته شــده، امر تســهیل گری اســت. 

تســهیل گری ارتباط مشــاغل مرتبط با صنعت گردشگری 
با جامعه هدفشان، هدف مهم این نمایشــگاه است که با 
تفکیک روزهای برگزاری می تواند به نحو بهتری انجام شود.
 بنابراین، نمایشــگاه بین المللی گردشــگری تهــران باید در 
دو نوبت  برگزار شــود؛ به این معنا که طــی روزهای ابتدایی 
فقط فعالان صنعت گردشگری اجازه بازدید داشته باشند 
و در روزهای بعدی میزبان مخاطبان عام باشــد؛ این نکته 
مهم باعث خواهد شــد که در کنــار توجه به امــر تفریحات و 
برنامه ریزی ســفر بــرای مردم، امــکان تبــادلات و تعاملات 

اقتصادی فعالان این عرصه هم افزایش می یابد. 
گردی و بومگردی،  ســه زیرشــاخه گردشــگری کودک، غذا
امســال در نمایشــگاه گردشــگری مــورد توجــه قــرار گرفتــه 
بودند. در سالن گردشــگری کودک به دو مقوله سفال گری 
برای کودکان با میزبانی شهرداری همدان و عروسک های 
اقــوام ایرانــی بــا حضــور مســئولان مــوزه عروســک کاشــان 
و موسســه آوای طبیعــت پایــدار پرداختــه شــد. وظیفــه 
معرفــی پتانســیل های غذایــی اســتان ها بیشــتر بــر دوش 
سیاه چادرهای فضای بیرونی نمایشگاه بود. اما سالنی هم 

به غرفه های بومگردی اختصاص داشت. سالنی که مهجور 
مانده بود و مهم تریــن اقامتگاه های بومگــردی غرفه های 
کوچکی داشــتند کــه قاعدتــا چنــدان بــرای مخاطــب عام 
ناآشنا با مفهوم بومگردی جذاب نبود.  محب خدایی اما در 
پاسخ به همه انتقادها گفت: »ضعف های این نمایشگاه را 
قبول داریم و برای رفع آن تلاش خواهیم کرد. هرچند اصل 
نمایشــگاه ها بر این است که ســالی یک بار برگزار شوند ولی 
برنامــه داریم در طــول یک ســال نمایشــگاه های محصول 

محور را در سایر استان ها برای توزیع سفر برگزار کنیم.«
 معــاون گردشــگری کشــور دربــاره کمرنــگ ظاهــر شــدن 
گردشــگری گل، غذا و ســلامت در این نمایشگاه هم گفت: 
»بــه دلیل فرصــت کم، خیلــی از محصــولات گردشــگری را 
نتوانستیم نشــان دهیم و اســتان های همدان و مازندران 
که مســئولیت گردشــگری کودک و گل را به عهده داشــتند 
ضرب العجلی وارد عمل شدند. ما این نمایشگاه را یک ماه 
مانده به تاریخ آن و با فشارهای شخصی برگزار کردیم. توجه 
کنید که ایــن تغییرات و تنوعی که در نمایشــگاه امســال به 

وجود آمد در یک ماه و با هزاران محدودیت اتفاق افتاد.«

کنش به انتقادهایی که به نمایشگاه گردشگری   او در وا
تهران به خاطر  آشفتگی در روزهای پایانی و تبدیل آن به 
یک فستیوال یا جشنواره مردمی وارد شد، به ایسنا گفت: 
کنون توجه نداشته ایم که گردشگری، رویدادمحور  »تا
اســت. گاهــی فکــر می کنیــم محتــوای گردشــگری باید 
خشک و خالی باشد. شاید یکی از دلایل ناموفق بودنمان 
در این صنعت هــم بی توجهی به رویدادهاســت. مردم 

می خواهند با فرهنگ های جدید آشنا شوند.«

    حضور ناپیدای راهنمایان تور و خارجی ها
یکــی از انتقاداتــی کــه بــه نمایشــگاه امســال وارد بــود، 
عدم حضور برنامه ریزی شــده راهنمایان گردشگری در 
نمایشگاه بود؛ چه در غرفه های سالن 38 که به اداره کل 
استان ها اختصاص داده شــده بود و چه در سالن های 
مختلف. این در حالی اســت که طی سال های گذشته 
همیشه بر اهمیت آشناســازی مردم با شــغل راهنمای 
کید شده و سال گذشته، همین موقع کانون  گردشگری تا
انجمن صنفی راهنمایان گردشــگری ایــران با همکاری 
 نهادهای مختلف مهم تریــن رویداد بین المللــی ایران را 
با عنوان کنوانسیون جهانی راهنمایان گردشگری جهان 
به میزبانی ایران و با مشارکت هفت استان برگزار کردند. 

کیــد بر اینکــه منتقــدان بایــد صبور  محــب خدایی بــا تا
باشــند، گفــت: »برنامــه داشــتیم از راهنماهــای تــور در 
محیط نمایشگاه استفاده کنیم، ولی محدودیت زمان، 
اجازه ایــن برنامه ریــزی را نــداد. ضعف هایمــان را قبول 
کثر  داریــم، ولــی در بــازه زمانــی کوتاه ســعی کردیــم حدا
تغییرات را ایجاد کنیم. دقت کنیم که ترکیه هم یک شبه 

ترکیه نشده است.« 
مالزی، ترکیه، تایلند، روســیه  و ارمنســتان چهار کشــور 
خارجــی بودنــد کــه بــرای ایرانیــان مقاصــد آشــنایی 
محسوب می شــوند و حضورشان در نمایشــگاه تهران، 
 وجــه »بیــن المللــی« بــودن را بــه رویــداد داده بــود. 
در حالی که خیلی از مخاطبان انتظار داشتند نمایندگانی 
از کشورهای بیشتری را در نمایشگاه ببینند، مخصوصا 
که نمایشگاه بسیار به زمان عید نوروز نزدیک بود و خیلی 
از ایرانیان می توانستند از این فرصت برای برنامه ریزی 

سفرهای نوروزی شان استفاده کنند.
 محب خدایی که قبلا وعده حضور نمایندگان 2۰ کشور 
خارجــی را داده بود، درباره این حضــور کمرنگ توضیح 
داد: »کشورهای خارجی از یک سال قبل برای حضور در 
چنین نمایشگاه هایی برنامه ریزی می کنند. آنهایی که 
آمده بودند این برنامه را از قبل داشتند. ضمن اینکه ما 
شــاهد حضور همه آنها بودیم و فقط دو شرکت خارجی 

برای حضور در این نمایشگاه انصراف دادند.«

مهم تریـن رویـداد گردشـگری ایـران، بعـد از چهـار روز بـه انتهـای راه رسـید؛ برخـی  بـرای 

نفیسه 
حاجاتی

تفریـح بـه نمایشـگاه آمده بودنـد، بعضی بـرای کار و تجـارت. بعضی ها راضی و خوشـحال 
نمایشـگاه را تـرک کردنـد و برخـی بـا گلایـه و دلخـوری؛ امـا فراتـر از همـه ایـن حس هـا و 
هدف هـا، یـک نکتـه را نبایـد فراموش کرد: نمایشـگاه امسـال گرچـه نام بین المللـی را یدک 
بـردارد  می کشـید، یـک نمایشـگاه »ملـی« خـوب بـود؛ رویـدادی کـه توانسـت گام هایـی 
درراسـتای افزایـش عـرق ملـی و وطـن دوسـتی ازطریـق ایجـاد شـناخت نسـبت بـه اقـوام 

ایرانی و جغرافیای ایران؛ شناختی بسیار فشرده و البته جذاب و پرهیاهو. 

13 سال اول، شماره 1 گردشگری
 چهار شنبه

18 اردیبهشت 1۳۹۲ 

 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی 
بطور  فوق العاده 

هیات مدیره 

بدینوســیله از کلیه ســهامداران محترم شرکت 
ارزش آفرین سپاهان )سهامی خاص( دعوت به 
عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فــوق العــاده این شــرکت که در ســاعت 8 
صبح مورخ 1396/09/20 در محل شرکت واقع 
در مجتمــع ارگ جهان نمــا - طبقــه 7- واحد 4 
برگزار می گردد شرکت نموده و نیز نماینده خود را 
جهت حضور در جلسه مجمع معرفی نمایند. 

دستور جلسه: 
1- تعیین مدیران ) هیات مدیره( 



سال چهاردهم، شماره 3082 
  چهارشنبه
8 آذر  1396 

سبک زندگی

مسابقه دانستنی های انتظامی
برای شرکت در این مسابقه جذاب که هرهفته 
 یکشــنبه ها برگــزار می  شــود، شــما می توانیــد 
با توجه به متــن  زیر، بــه ســوال چهار گزینــه ای مربوطه 
پاسخ دهید تا به قید قرعه هدایایی ارزنده تقدیم شود. 
 بــرای شــرکت در این مســابقه می  توانید پاســخ خــود را 
 به شــماره 09139026414  همراه با نــام و نام خانوادگی 
و ذکر»مسابقه دانستنی  های انتظامی« پیامک کنید. 

ضمنا آخرین مهلت شرکت در مسابقه 12 بهمن است.

    استفاده از دستگاه كارتخوان)2(
 )POS(در قسمت گذشته بیان شد که پایانه فروشگاهی
برای اقتصاد دنیا دستگاهی شناخته شده است. این 
دستگاه ها علاوه بر امکان پرداخت دارای عملکردهای 
مختلفی از جملــه پرداخت قبوض، شــارژ ســیم کارت، 
اعلام موجودی، دریافت صورتحساب، امکان انصراف 
از خرید و گزارش روزانه است که صاحبان آن را از مزایای 
شعبه کوچک بانکی برخوردار می کند.درادامه  بخشــــی 
از سهـــــــل انگاری های رایج که امنیت دستگاه POS را 
کاهش می دهند و موجبات سوءاستفاده سودجویان 

را فراهم می آورد، اشاره می شود: 
  برداشــت و انتقــال وجــه بــه صــورت غیر مجــاز:
این نوع از کلاهبرداری بیشــتر ناشــی از عدم دسترسی 
مشتری به دســتگاه POS اتفاق می افتد بدین صورت 
کــه فروشــنده بعــد از دریافــت کارت بانکــی مشــتری، 
خود اقدام به پرداخت کرده کــه در این میان می تواند 
 کارهــای دیگــری همچــون برداشــت و انتقــال وجــه 
به حســاب دیگری کــه به نام فــردی ناشــناس و جعلی 

است، انجام دهد.
    كلاهبــرداری از طریق تعویض كارت و ســرقت آن:
در این نوع از کلاهبرداری برخی از فروشندگان که قصد 
کلاهبرداری دارند هنگام پرداخت وجه توسط مشتری 
از طریق دستگاه POS کارت را از مشتری به بهانه های 
مختلــف مثــل دور بــودن دســتگاه و... گرفتــه و خــود 
اقدام به پرداخت وجــه می کند و رمز عبور را از مشــتری 
پرســیده و عملیات را انجــام و کارت را به مشــتری پس 
می دهند. از نظر مشــتری اتفاق خاصی صورت نگرفته 
 در حالی کــه فروشــنده کارت بانکی او را با کارتی شــبیه 
به کارت او تعویض کرده و با در دســت داســتن رمز عبور 
در فرصتی مناسب اقدام به برداشت غیر مجاز از حساب 
او می کند. تنها راه مقابله با این نوع از کلاهبرداری خود 
 مشتری است که به هیچ عنوان اجازه پرداخت وجه را 
بــه فروشــنده ندهــد. بهتریــن راهــکار دراز مــدت ایــن 
کشــــور مــا فرهنگ ســازی اســـــــت و  مشــــــکلات در 
ســازمان هایی همچــون 
صــدا و ســیما و روزنامه هــا 
کــه اصلی تریــن  هســتند 
وظیفه  آن فرهنگ ســازی 
کشـــــور اســـــت. بایــد  در 
دســــت بــــــه کار شــــــده و 
ایــن گونــه آموزش هــا را به 
مــردم بدهنــد؛ امــا رعایت 
یک ســری نکات از ســوی 
بانک هــــــا و شــرکت های 
مربــوط بــه دســتگاه های 
pos بســیاری از مشــکلات 
امنیتــی موجــود را کاهش 

می دهد:
در  دســتگاه     نصــب 
کــه  مناســب  محلــی 
به راحتی دردسترس مشــتری برای وارد کردن رمز عبور 

قرار داشته باشد.
   ایجــاد امکانــی کــه از نصب قطعــات ســخت افزاری 
گر برای به ســرقت بــردن اطلاعات بانکــی کاربران  کی لا

جهت سوءاستفاده از آنان جلوگیری کند.
   بانک هــا راهنمــای اســتفاده از دســتگاه ها را عــلاوه 
بر آموزش رسانه ای به صورت مکتوب همراه و در کنار آن 
نصب و در معرض دید کاربران و بهره برداری قرار دهند.

مهم ترین نقش را در بالا بردن امنیت کارت های بانکی 
به عهــده خــود کاربــران بــوده و خــود کاربــران نیــز باید 
یک ســری از نکات را برای افزایش امنیت حساب های 

بانکیشان انجام دهند:
   هموطنــان دقت داشــته باشــند از ارائــه کارت های 

حسابشان به دیگران و حتی فروشندگان  پرهیز کنند.
    کارت بانکی مان را خودمان در دستگاه کارت خوان 

بکشیم و خودمان رمز را وارد کنیم. 
کــه مســئول حفــظ پــول و موجــودی حســابمان  چرا

هیچ کس نیست جز خودمان.
  قبل از اطمینان از اتمام پــردازش و خاتمه عملیات 
کنش  بانکی، محــل را تــرک نکنیــد و در صــورت بــروز ترا
ناموفــق، رســید مربوطــه تــا حصــول اطمینان از کســر 

نشدن وجه از حسابتان نگهداری شود.
   رســید دریافتــی از دســتگاه خودپــرداز و کارتخــوان 

در محل رها نشود.

    سوال مسابقه 
رعایــت  نکات ضــروری در هنگام اســتفاده از کارتخوان 
به منظور پیشــگیری از کلاهبرداری متوجــه کدام گروه 

است؟
1. بانک صاد رکننده 

 2.شخص استفاده کننده
  3.فروشگاه نصب کننده 

 4.همه موارد

    نام برنده مسابقه
مریم شیشه گر 

    نحوه دریافت جوایز
 برگزیده عزیز شــما می توانید برای  دریافــت جایزه خود 
ضمن تماس با شــماره 32183002 و به همراه داشــتن 
کارت شناســایی، بــه معاونــت اجتماعــی فرماندهــی 
انتظامــی اســتان واقــع در میــدان امــام ) ره ( مراجعــه 
 کنید. )نهایــت فرصــت دریافــت جایــزه دوهفتــه پــس 

از چاپ است و پاسخ هفته گذشته گزینه 4 بود.(
معاونت اجتماعــی فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان–
اداره آموزش همگانی  

تحصیلات مانع ازدواج است 
یا خیر؟

در سلسله نشست  های راحیل که با همت 
خانه انقلاب اســلامی و بــا عنوان»انتخاب 
عاقلانــه، زندگی عاشــقانه« و بــا ســخنرانی دکتر امیر  
حسین بانکی، رئیس دانشــکده معارف اهل  البیت 
کارشــناس مســائل ازدواج   دانشــگاه اصفهــان و 
و خانواده برگزار شد، این بار در خصوص تحصیلات 
و ازدواج صحبت شــد که بــه خلاصه  ای از آن اشــاره 

می کنیم:
 فکــر نکنیــد بــا ازدواج کــردن برنامــه تحصیلــی  تــان 
 بــه هــم مــی  خــورد بلکــه در پرتــو ازدواج، شــما 
و همسرتــــــان مــی  توانیــد یکدیگــر را در ایــن راه 

کنـــیـــــــد و بــــــــه  یـــــــاری 
هــم دلگــــرمـــــــی و امیــد 
 دهیـــــد کــه ایــن مســئله 
در موفــــقــــیـــتــــتـــــــان در 
تحصیــلات علمی بســیار 

موثر است. 
پس ازدواج مانع تحصیل 
نیســت؛ اما نــوع انتخاب 

مانع تحصیل است. 
موضــوع ایــن نیســت که 
کسی را انتخاب کنیم که 
همانند ما درس بخواند، 
بلکه گاهی همسر با آنکه 
اســت  نتوانســته  خــود 
ادامه تحصیــل دهد ولی 
واقعــا احســاس علاقه به 

تحصیــلات همســرش دارد و ایــن را مــی  تــوان در 
زندگی دید.

مانــع  تراشــی در ازدواج، مصــداق »صــد عن ســبیل  
الله« محســوب می  شــود و همــه بایــد در جهت رفع 

موانع تلاش کنند.
هــــر  کــــس بــــه میزان ولخرجـــــی و ریــــخـــــت و پاش 
غیــر ضــروری کــه در تشـــریفــــــات ازدواج فرزنــدش 

انجام می  دهد، مصداق این آیه است.
کــــه مــــــا بــــــرای ازدواج   یقیــن بدانیــم تشــریفاتی 
فرزندمان به  خاطر تمکن و توان مالی به گردن گرفته  

ایم، در روز قیامت ما را گرفتار می  کند.
فرد مناســب، منظور فــرد ایده  آل نیســت؛ مگر خود 
شــما ایده  آل هســتید که می  خواهید طــرف مقابل 

ایده  آل باشد؟ 
منظور از مناسب، یعنی به خود، خانواده و فرهنگت 

نگاه کن و انتخاب کن.

مد                       روز

مد چیست؟
آیا شــما جزو آن دســته افرادی هستید که 
همیشه به دنبال مد و به روز بودن هستید 
و برایتان مهم اســت که چه بپوشــید و چه نپوشید، 
گر این طوری هســتید، به شما پیشــنهاد می دهم  ا
حتما ایــن مطلب کــه نظریه مریــم صیامپــور، مدیر 
آموزشــگاه طراحی دوخت و صنایع دســتی اســت، 

بخوانید.

  مد 
کــه   مــد یعنــی ذوق و ســلیقه شــخصی انســان  هــا 
به صورت موقت و بر اساس سن موقعیت اجتماعی 
مکان و زمان به وجود می آید تا بتواند تصمیم بگیرد 
چی بپوشــد، خانــه را چگونــه تزیین کنــد و غیره. به 
همین دلیل مد همیشــه در حال تغییر و بروزرسانی 
است و در تمام زمان ها بوده و مخصوص ما نیست. 
انســان  ها به خصوص خانم هــا از یکنواختی بیزارند 
و همین باعث به وجود آمدن مد می شــود و معمولا 
خیلی از خانم ها ماهــی یک بار دکوراســیون خانه را 
عوض می کنند یا روسری جدید می خرند؛ اما لباس 
پوشــیدن بر اســاس مد بایــد بــا توجه خــاص انجام 
شــود و طبق فرهنگ آداب و رسوم، ســن، موقعیت 

اجتماعی، دین و مذهب و غیره باشد.
 باید در نظر داشــت طریقه لباس پوشیدن بر اخلاق 
گــر در مکان  و رفتــار اثــر دارد. مثلا رنگ تنــد و زننده ا
خاص خود نباشــد ناهنجاری های رفتاری را باعث 

می شود.
  به هر حــال مد ســــال و رنگ ســال را طراحان لباس 
به وجود می آورند و در حال حاضر که به نوروز نزدیک 
می شویم بد نیست بدانیم چه رنگی بپوشیم و چه 

نپوشیم.

مهارت                           زندگی

تست                             جایزه
آشپزی مثبت

آش با طعم گندم و ترخون
بهترین و دلچســب ترین غذا بــرای حالا که هوا 
سرد است، آش است. به خصوص که آش غذای 
سالم و پرطرفدار است. از همین رو بد ندیدیم به دو نوع 
 از دســتورات آش بــا نظــر دکتــر رســول حیــدری، مشــاور 

و محقق تغذیه سالم اشاره کنیم:

    آش  گندم
مواد لازم )برای چهار نفر(:

گندم پوست کنده یا بلغور گندم: دو پیمانه
لوبیا سفید: یک پیمانه

لوبیا چشم بلبلی: 1,2 پیمانه
سبزی آش خرد شده: شش پیمانه

پیاز خرد شده: دو عدد متوسط
نمک، زردچوبه، فلفل، زنجبیل، ادویه کاری، پودر زیره: 

به میزان لازم
 روغــن حیوانــی )گاوی(، روغــن کنجــد یــا روغــن زیتــون: 

به میزان لازم

    روش تهیه
حبوبات را از قبل خیس می کنیم. 

لوبیا سفید را به همراه آب و کمی زردچوبه می پزیم. 
مدتی کــه از پخت آن گذشــت لوبیا چشــم بلبلــی را به آن 

اضافه کرده و خوب می پزیم. 
گندم پوست کنده یا بلغور گندم را همراه سبزی، نمک، 
فلفل، زنجبیل و کمــی زردچوبه می پزیم و بــه مواد قبلی 

اضافه می کنیم. 
 پیــاز را بــا روغــن و زردچوبــه کمــی تفــت می دهیــم، پس 
از مدتی ادویه و پودر زیره را افزوده و کمی تفت می دهیم.

 ســپس آن را به مواد قبلی اضافه کــرده و اجازه می دهیم 
غذا با حرارت ملایم پخته تا آماده شود.

    آش ترخون
مواد لازم )برای چهار نفر(:

برنج سبوس دار نیم کوب: یک پیمانه
بلغور گندم: 1,2 پیمانه
لوبیا سفید: یک پیمانه

عدس، نخود، لوبیا چشم بلبلی: یک پیمانه
تره خرد شده: دو پیمانه

ترخون خشک: دو قاشق غذاخوری
پیاز خرد شده: دو عدد متوسط

نمک، زردچوبه، فلفل، زنجبیل، ادویه کاری:  به میزان 
لازم

 روغــن حیوانــی )گاوی(، روغــن کنجــد یــا روغــن زیتــون:  
به میزان لازم

    روش تهیه
حبوبات را از قبل خیس می کنیم. 

لوبیا ســفید را همراه آب و کمی زردچوبــه کاملا می پزیم، 
سپس آن را می کوبیم. 

عدس، نخــود، لوبیا چشــم بلبلی، بلغــور گنــدم و برنج را 
همراه ســبزی و کمــی نمک، فلفــل، زردچوبــه و زنجبیل 

می پزیم تا کاملا پخته شود. 
تمام مواد را با هم مخلوط می کنیم. 

 پیاز را بــا روغــن ،زردچوبــه و ادویــه کمی تفــت می دهیم 
و به مواد اضافه می کنیم و اجــازه می دهیم غذا با حرارت 

ملایم پخته تا آماده شود.

رسيد 
دريافتی 

از دستگاه 
خودپرداز 

 و کارتخوان 
در 

محل
 رها

 نشود

مانع  تراشی 
در ازدواج، 

مصداق »صد 
عن سبیل  الله« 

محسوب 
می شود و همه 
باید در جهت 

رفع موانع 
تلاش کنند
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کاردستی                                 با کاموا

ماایرانیهاغذانمیخوریم!
گزارشی از همایش تغذیه سالم در بازار گل و گیاه

كی غذا نیست     هر خورا
برای رسیدن به ســلامت باید گام به گام پیش رفت 
 نه یــک مرتبــه. بایــد توجــه داشــته باشــید کــه بدن 

هر غذایی را نمی شناسد و با آنها سازگار نیست. 
غ و ماهــی و غذاهای ســرخ  بــرای مثــال بــدن مــا مــر

کردنی نمی شناسد! 
کارونی هم غذا نیســت یا همبرگر فقــط رفع هوس  ما
است و هیچ کدام ارزش غذایی به بدن ما نمی رساند.
ببینید بدن انسان غذایی را می شناسد و با آن سازگار 

است که نیازهای سلولیش تامین شود. 
کنیــم  گــر یــاد بگیریــم نیــاز ســلولی مان را تامیــن   ا

به سلامت خودمان کمک خواهیم کرد. 
کی غذا محسوب نمی شود  پس یادتان باشد هر خورا

و آن چیزی غذاست که به ما انرژی دهد.

    گوشت بی گوشت!
اولین چیــزی که بایــد بدانیــد اینکه گوشــت غذایی 
نیســت که جایگزین نداشته باشــد. در گروه غذایی 

به جای گوشت می توان جوانه گندم و ماش خورد.
 فکــر می کنیــد چــرا ســرطان زیــاد شــده اســت، یکــی 
از عوامــل آن مصــرف گوشــت هســت و متاســفانه 
در حــال حاضــر مهــم ترین عامــل مــرگ در کشــور ما 

سرطان است.
اینکه امروز به گیاه خواری ایراد می گیرند، چون غلات 
و حبوبــات کامــل نیســتند و تنهــا غلــه ای کــه کامل 

است، کینواست.
گر کسی خواست محصول حیوانی بخورد بهتر  البته ا
غ اســتفاده کند.  اســت به جای گوشــت از تخــم مــر
چون ثابت شده است که گوشت سرطان زاست؛ اما 
غ  هنوز مدرکی برای اثبات ســرطان زا بــودن تخم مر

وجود ندارد.
غ غــذای کاملیســت  کــه تخـــــم مــر ایــن را بدانیــد 
گر بومی باشد؛ اما به شرط سرخ نشدن.  به خصوص ا
غ را آب پز بخورید یا در کمی روغن  بهتر است تخم مر
گاوی بپزیــد و البتــه بیشــتر از دو دقیقــه روی حرارت 

نباشد.

    چاقی 
خیلی هــا فکر می کنند خــوردن میوه، چــاق می کند؛ 
امــا ایــن در حالــی اســت کــه میــوه همــه اش تبدیل 
گر کربوهیــدرات زیاد  به ســوخت و انرژی می شــود. ا
بخورید و پرخوری کنید، چاق می شوید. مغزیجات 
گر زیــاد بخورید چاق کننده اســت. بهترین رژیم  هم ا
لاغــری رژیم انگور اســت کــه به راحتــی با مصــرف آن 

وزن کاهش پیــدا می کند. ضمــن اینکه خــواص زیادی 
به بدن شــما خواهد بخشــید. البتــه این رژیــم را بدون 
تجویز پزشــک یــا مشــاور تغدیــه انجــام ندهیــد. ضمنا 
یادتان باشد هر مواد غذایی که ویتامین نداشته باشد، 
ما را چاق می کند.چیا مثل تخم شــربتی است که لعاب 
دارد و می تــوان آن را صبح با عســل و گلاب خــورد، گیاه 
 چیا آهن بالایی دارد و خون ساز و سرشار از کلسیم است 
و اشــتها را کم می کند تــا حدی که قادر اســت تا هشــت 
ســاعت آدم را از خوردن غذا بی نیاز کنــد. از این رو برای 
رژیم لاغری مناسب است.در ضمن برای کاهش چربی 
بــدن روغــن مصرفی تان بهتــر اســت زیتــون) روزی یک 
 قاشــق(  باشــد، گردو، بادام و ارده روغنش مفید اســت 
و با مصــرف این روغن هــا از چاقی نترســید علــت چاقی 
غلبه بلغم و پرخوری اســت.دیگر آنکه آرد سفید یا برنج 

سفید بدون سبوس چاق کننده است. 

    چیپس و پفک و كودكان پخمه!
شــیرین بیان یکی از گیاهان بســیار مفید است که باید 

حتما آن را در برنامه غذایی خودتان قرار دهید.
جالب است بدانید آلمانی ها به کودکانشان نوعی تغذیه 
می دهند که از ترکیبات اصلیش شیرین بیان است؛ اما 

متاسفانه ما ایرانی ها به بچه هایمان ساندیس و کیک 
و چیپــس و پفک می دهیم و آنهــا را پخمه 

کرده ایم! 
بایــد از کودکــی تغذیه آنهــا را ســالم کنیم؛ 
کشــمش، پر هلــو،  انجیــر، نخودچــی و 
پرک چــاودار و کینوا بــرای کودکان بســیار 
مناســب و مفیــد اســت. یــک نــوع ســوپ 
مفید هم برای کودکان ســوپ کدو اســت 
 که برای تهیه آن باید کدو را با رنده ریز کرد 
و بــا هویــج و شــلغم و پیــاز رنــده شــده، 
جوپرک، آلو بخــارا و کینوا بــه همراه نمک 
و زردچوبه و فلفل و کمی آب پخت و زمان 

خوردن از لیموترش هم استفاده کنید.

    چند نکته غذایی
    ســرکه انگبین ترکیبی از ســرکه ســیب، 
عرق نعنا و... است که برای برطرف کردن 

درد خیلی مفید است. 
    ویتامیــن آ فقــط برای ســلامت چشــم 
نیست، برای رشد کودکان هم بسیار مفید 
است. زردک از جمله میوه هایی است که 

ویتامین آ دارد.
 برگــه انجیر، هلــو، زردآلــو و مویز ترکیبی خوشــمزه 

و مفید برای ناشتاست.
کــه افــت  کرفــس خوبســت؛ امــا خانم هایــی    

فشارخون دارند، آب کرفس نخورند.
 ســیاه دانه و عســل عارضه تمام غذاها را می گیرد. 
از این رو معجون مفیدی برای همه است. کتیرا هم 
عارضه غذاها را از بین می برد و ضمنا ابوعلی سینا به 

کتیرا عسل گیاهی می گفت. 
برای مصرفش بهتر است آن را یک ساعت بخیسانید 
تا حالــت ژلاتین پیــدا کند بعــد آن را به همراه شــیره 

انگور یا شربت عسل مصرف کنید.
  رازیانه بــرای خانم ها از نان شــب واجب تر اســت. 
چــون مناســب آنهاســت و از دردهــای قاعـــدگـــــی 
پیشگیری می کند. یائسگی را هم به تاخیر می اندازد 
که برای مصــرف آن می تــوان دم کرده یا عــرق رازیانه 
در صورت اطمینان از اصلش را بخورید یا خود رازیانه 
را بعــد از غــذا بجوید کــه در ایــن حالت بــه هضم غذا 

کمک می کند. 
 برای آفت دهان که ناشی از ضعف سیستم ایمنی 
بدن است، عسل بره موم یا سیب رنده شده به همراه 

عسل روی آفت بگذارید تا زودتر خوب شود.
 حلــوای هویــج صبحانه مناســبی برای زمســتان 

است و انرژی را هم بالا می برد.
 صبح هــا که بیــدار می شــوید دو لیوان 
گر نمی توانیــد به همراه  آب گــرم بخورید ا

مویز بخورید.

    در كنار غذای سالم، ورزش یادتان 
نرود

بــه غیــر از توجه بــه تغذیــه، تحــرک بدنی 
خیلــی مهــم اســت. نرمــش و حــرکات 
کششــی و شــرکت در یوگا فراموش نشود. 
 پیــاده روی و دوچرخه ســواری و شــنا 
گر ورزش  از ورش های بسیار مفید است، ا
نکنیــد روحیه خوبــی نخواهید داشــت. 
ضمن اینکــه دردهــای زیادی ســراغتان 
می آید.مهــم تریــن شــیوه بــرای لاغــری 
ورزش کــردن اســت. ورزش را در اولویــت 
قرار دهید. ضمنا این را بدانید که ورزش 
مغــز را گرم می کنــد. پس عــلاوه بر مصرف 
تغذیه سالم و مناسب،  با نرمش و ورزش 
روزانه سلامت روح و جسمتان را تضمین 

کنید.   

چنـد روز پیـش کـه همزمـان بـا بسـیج ملـی تغذیـه بـود،  فروشـگاه طبیعـت بـه همیـن مناسـبت 
همایشـی را در بازار گل و گیاه برگزار کرد که دکتر رسـول حیدری، مشـاور و محقق تغذیه سـالم 
در ایـن همایـش بـه مباحثـی در رابطـه بـا تغذیـه و نـکات کلیـدی تغذیـه پرداخـت که بـه خلاصـه ای از آن 

اشاره می کنیم:

حلوای 
هویج 

صبحانه 
مناسبی 

برای 
زمستان 

است و انرژی 
را هم بالا 

می برد



15  رعایت تنوع سلامت
در مصرف سبزی ها

هر نوع ســبزی خواص خاصی دارد. بنابراین 
تنوع در مصــرف آنهــا را حتما در نظــر بگیرید.  
ســبزی  های نارنجــی ماننــد هویــج، کــدو تنبــل، کــدو 
کاروتــن  حلوایــی و فلفــل دلمــه ای نارنجــی دارای بتا
بــدن  در  کــه  اســت  رنگدانــه  کاروتــن  بتا  هســتند. 
 بــه ویتامیــن آ تبدیــل می شــود. ایــن ویتامیــن بــدن را 
در مقابل ســرطان  ها محافظت می  کند و باعث تقویت 
سیستم ایمنی بدن، پیشــگیری از ابتلا به بیماری  ها و 
حفظ ســــلامت پوســــت و بینایــــی می  شود.سبزی  های 
بــرگ ســبز دارای کاراتنوئیدهــا، لوتئیــن و فلاونوئیدها 
هستند که این مواد در مقابل سرطان ها محافظت می  
کنند. همچنین این نوع سبزیجات منبع غنی از عنصر 
منیزیم هستند که در پیشــگیری از بیماری  های قلبی 
عروقی، فشــارخون، اسپاســم عضلات، دیابــت و پوکی 
استخوان نقش بسزایی دارند. کرفس، کاهو، اسفناج، 
کلم بروکلی و انواع ســبزی خوردن از جمله سبزی  های 
برگ ســبز هستند.ســبزی  های قرمز رنگ مانند گوجه 
فرنگــی، فلفــل دلمــه قرمــز و کلــم بنفــش دارای انــواع 
 مختلفی از فیتوکمیکال ها هســـــتند که نقش بسزایی 
در پیشگیری از سرطان پروستات و بیماری  های قلبی 
عروقی دارد.سبزی  های خانواده کلم نیز از ارزش غذایی 
بالایی برخوردارند، ایندول موجود در انواع کلم دارای 

خاصیت ضد سرطانی است. 
از ســبزی های خانــواده کلــم می تــوان بــه کلــم بــرگ، 
کلــم بروکلــی، گل کلم و کلــم بنفش اشــاره کــرد.در کل 
ســبزی  ها منبع غنی از ویتامین C محسوب می شوند. 
کســیدان نقــش  ایــن ویتامیــن بــه عنــوان یــک آنتــی ا
 بســزایی در افزایــش جــذب آهــن غــذا و پیشــگیری 
 از کــم خونــی، تقویت سیســتم ایمنــی، ترمیــم زخم  ها 

و پیشگیری از سرطان دارد.

سال چهاردهم، شماره 3082 
  چهارشنبه
8 آذر  1396 

آشنایی با عرقیات

عرق گل گاوزبان؛ تقویت کننده روحیه و آرام بخش
لیلا مشکاتی، کارشناس ارشــد گیاهان دارویی 
و عضو گــروه علمی بــازار گیاهان دارویــی درباره 
کنــد:  گونــه اشــاره مــی  گاوزبــان و خــواص آن ایــن   گل 
گل گاوزبــان گیاهی دوســاله یا پایــا، بوته ای، پوشــیده از 
کرک های نــرم و نــازک یا بلنــد و ابریشــمی و با ســاقه های 
ایستاده است. منشأ اولیه آن دمشق بوده و بومی مناطق 
البــرز ایــران اســت. بــرگ و گل  هــای ایــن گیــاه اســتفاده 
دارویــی دارنــد. گل مرغــوب گل گاوزبان، گلی اســت که 
دارای دم سفید و گلبرگ های بنفش باشد. گل گاوزبان 
دارای موسیلاژ )لعاب(، فلاونوئید، آنتوسیانین و... است 
و برگ های تازه آن دارای مقدار زیادی ویتامین C است. 
همچنیــن دم کــرده اش حــاوی املاح ســدیم و پتاســیم 
اســت. از دیدگاه طب ســنتی عرق گل گاو زبــان طبیعت 

گرمی داشته و دارای خواص بی شماری است.

     خواص
 عــرق گل گاوزبان به دلیل داشــتن مقدار زیادی کلســیم 
و آهن و مواد مغــذی مثل پتاســیم، روی، ویتامین های 
کاروتن برای خانم هایی کــه دچار کمبود این  C و B و بتا

مواد ضروری هستند، مفید است. 
به خاطر خواص تســکین دهنده عرق گیــاه گل گاو زبان 
از آن برای درمان بیماری  های عصبی استفاده می شود. 
علاوه بر این برای درمان افســردگی و ناراحتی های ناشی 

از دوره های قاعدگی و یائسگی مفید است. 
عــرق ایــن گیــاه تقویــت کننــده روحیــه و اعضــای اصلی 
بدن مثل قلــب، کبــد و کلیه اســت. همچنین اســتفاده 

از این عــرق رنگ چهــره را باز و پوســت صورت را شــاداب 
کسیدان ها نیز بوده و از بروز  می کند. دارای منیزیم و آنتی ا
سرطان پیشگیری می کند. همچنین برای درمان امراض 
ســوداوی، وســواس و خفقان مفید اســت. بــرای درمان 
خلط سینه برای افراد سرماخورده هم استفاده می شود 
و در درمان تنگی نفس و سینه درد مفید است. همچنین 

ادرارآور و ضد عفونی کننده دستگاه گوارش است.

     طریقه مصرف
بهتریــن زمــان مصــرف، صبــح خیلــی زود و شــب موقــع 
خواب اســت کــه مــی توانید یــک فنجــان آن را بــه همراه 
دو فنجان آب و یک قاشــق غذاخوری عســل میل کنید. 
همین طورچون ممکن است به عرق گل گاو زبان عادت 

کنید بهتر است بعد از پنج روز استفاده، مصرف آن را قطع 
کرده و بعد چند روز دوباره شروع کنید.

     مضرات 
کســانی که فشــار خون بالا دارند و افرادی کــه داروهای 
 آرام بخش و ضد افســردگی مصرف می کنند، بهتر اســت 
از ایــن عــرق ننوشــند. همچنیــن افــراد دچار مشــکلات 
 زمینه ای کبد و مجاری صفــراوی در مصرف آن احتیاط 
و به مقــدار کم از آن اســتفاده کنند. به طــور کلی مصرف 
عــرق و دمنــوش گل گاوزبــان برای افراد ســالم مشــکلی 

ایجــاد نمــی  کنــد. بــرای اطلاعــات بیشــتر در 
این زمینه می توانید با بــازار گیاهان دارویی 

وشماره 35604144 تماس بگیرید.

سبد                              روغنی

سبد                            غذایی

اختلالی که قلب را نشانه گرفته است

چگونگی شکست آنژین
دکتـر کارول سـایمونتاچی در کتـاب قلب سـالم زن سـالم درباره آنژیـن و چگونگی شکسـت آن چنین 

نوشته است: آنژین حسی شبیه به فشرده شدن قلب است. 

 روغن اسطوخودس 
ضد سر درد

محمد حســین شــفیعی، از تولیدکنندگان 
روغــن های گیاهــی به خــواص یکــی از این 
روغن های گیاهی کــه با وجود فواید بســیار چندان 
رواجی بیــن خانــواده ها نــدارد، بدین ترتیب اشــاره 
می کنــد: روغــن اســطوخودوس از روغــن هــای پــر 
خاصیتی است که اثر خوبی برای تسکین دردها دارد 
تا حدی که مــی تــوان از آن به صــورت موضعی برای 

درد بدن استفاده کرد. 

      طبیعت
  ایــن نوع روغــن از نظــر طــب ســنتی دارای طبع گرم 

و خشک است.

     ترکیبات 
روغن اسطوخودوس دارای 40 درصد استات لینالیل 
و ترکیباتی چون اسید بوتیریک ، اسید پروپیونیک ، 

اسید والریک ، لینالول آزاد و ژرامبول است.

     خواص
ایــن روغن تقویت کننــده و آرام بخــش عضلات قلب 

است.
ماســاژ روغن اســطوخودوس بر روی ســینه و پشــت 
 جهــت بیمــاری هــای ریـــــوی و ســــرفه موثــر بــوده 
و در انگلیس به عنوان دارویی جهت رفع بی خوابی 

مورد استفاده قرار می گیرد.
 همچنین در رفع درد هــای عضلانی ناشــی از ورزش 
و کشیدگی، کاهش درد موضعی و کاهش انتقال درد 
از طریق سیستم عصبی مرکزی نسبت به درد و انواع 

سردرد موثر است. 

     نحوه و مقدار مصرف
جهت رفع ســرفه و آرام بخــش بودن روزی دو تا ســه 

نوبت استفاده شود. 
 هر بــار قفســه ســینه و پشــت را با روغــن چــرب کرده 

و همزمان یک قاشق مرباخوری از آن میل شود .
جهــت درد های روماتیســمی و اسپاســم روزی دو تا 
سه نوبت موضع را ماساژ داده و روز بعد شست و شو 
 کنید.برای اطلاعات بیشــتر در این زمینه می  توانید 

با شماره 09136876626 تماس بگیرید.

علائم بیماری

نشانه های آن شامل سوزش، فشــار یا درد در ناحیه سینه 
است. 

درد عمدتا زیــر اســتخوان جناغ ســینه یا در بخــش فوقانی 
شــکم احســاس می شــود؛ اما گاه در گردن، فک، شانه ها، 

آرنج و پشت نیز مشاهده می شود. 

چگونگی بروز بیماری

کنش به استرس  آنژین معمولا در هنگام فعالیت بدنی در وا
 عاطفی بعــد از مصــرف یک وعده غــذای ســنگین و حجیم 

یا قرار گرفتن در معرض سرما بروز می کند. 
به هر حــال هنگامی که شــریان هــا بیــش از 80 درصد تنگ 

شده باشند، هر لحظه ممکن است آنژین بروز کند.
کســیژن کافــی در قلب نیــز موجب بــروز آنژین  عــدم تامین ا

می شود. 
معمولا وجود انســداد در شــریان ها یکــی از دلایل محدود 

شدن جریان خون است.

دارو درمانی

داروهای مورد اســتفاده در آنژین شــامل نیترات ها، بلوک 
کننده های کانال کلســیم، بازدارنده های 

کننــده هــــــای خــون   ace و رقیــق 
هســتند. نیتــرات هــــــا بــا شــــل 

کردن عضلات صاف و اتســاع 
شریان ها باعث کاهش درد 
آنژیــن و خطــر حملــه قلبی 

می شوند. 
نیتروگلیسرین یــــک شـــکل 

رایج از نیترات هاست. 
عــوارض جانبــی ایــن شــامل 

اســهال، کــم خونــی، ســرگیجه، 
تورم صورت و نارسایی کلیه است.

کومادیــن  ماننــد  انعقــاد   داروهــای ضــد 
یا وارفارین رقیق کننده خون بوده و خطر لخته شدن خون 

را به خصوص بعد از جراحی قلب کاهش می دهند.
این داروها برای کســانی تجویز می شــود کــه دارای دریچه 

مصنوعــی قلــب بــوده یــا دچــار 
اریتمــی و اختــلالات مربــوط بــه 

لخته شدن خون هستند. 
عــوارض جانبــی ایــن دارو شــامل 
خون ریــزی هــای غیــر کنتــرل شــــــده، 

درماتیت، تب، تهوع و اسهال است.
کوآنزیــم q 10 مــی تواننــد جایگزیــن مناســبی بــرای 
داروهای فوق باشــد یا بــه عنوان یــک داروی کمکــی برای 
درمان آنژین مورد استفاده قرار گیرد و عوارض جانبی بسیار 
اندک و خفیفی داشته باشد، در یک آزمایش تحت کنترل با 

شبه دارو که در ژاپن انجام گرفت، محققان میزان کوآنزیم 
q 10 را در 12 بیمــار کــه دارای آنژیــن صــدری بودنــد، مــورد 
بررســی قرار دادند. کوآنزیــم q 10)با دز بین 150 تــا 300 میلی 
گرم در روز( با 37 بیماری که شبه دارو دریافت کرده بودند، 
مقایســه شــد. محققــان دریافتنــد کوآنزیــم q 10 بــا افزایش 
طول مدت تمرینات ورزشــی و کاهش دفعــات حمله های 
آنژینــی رابطــه مســتقیم دارد. نویســندگان گــزارش چنیــن 
 نتیجه گیری کردنــد: این مطالعه نشــان می دهــد کوآنزیم
 q 10 یک درمان بی خطر و قابل اعتمــاد برای بیماران مبتلا 

به آنژین صدری است.

15 سال چهاردهم، شماره 3082 سلامت
  چهارشنبه
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ــا توجـــه بـــه  هـــر هفتـــه یکشـــنبه ها می توانیـــد بـ
متـــن ارائـــه شـــده در صفحـــه ســـبک زندگـــی بـــه 
ـــا  ســـوال چهارگزینـــه ای مربوطـــه پاســـخ دهیـــد ت
ـــود.  ـــم ش ـــده تقدی ـــی ارزن ـــه هدایای ـــد قرع ـــه قی ب

 مسابقه

مســـابقه دانســـتنی های انتظامـــی

یکشــنبهها

همراهباجوایز

مســـابقه دانســـتنی های تغذیـــه ای

هـــر هفتـــه دوشـــنبه ها می توانیـــد بـــا توجـــه بـــه متـــن ارائـــه شـــده 
ــخ  ــه پاسـ ــه ای مربوطـ ــوال چهارگزینـ ــه سـ ــامت بـ ــه سـ در صفحـ

دهیـــد تـــا بـــه قیـــد قرعـــه هدایایـــی ارزنـــده تقدیـــم شـــود. 

همراهباجوایزدوشنبهها
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سینما و تلویزیون

  آرزو دارم مهر سینما   به دل مسئولان  بیفتد
 گفت و گو با سید مصطفی حسینی، مرد سینماهای اصفهان

کران فراهم   ماه یک بار اســت در طول هفت ماه حــدود 42 ا
می شود. 

گاهی همین درخواست بالا و پر فروش بودن بعضی فیلم ها 
کران کارهای خاص و کم متقاضی تر سخت  شرایط را برای ا
می کند. از طرفی بــا توجه به اینکــه هنر و تجربه یک ســالن 
اختصاصی دارد مــا در وهله اول در افزایش ســالن ها ســعی 
کردیم مشکل فیلم سوزی شــهر را حل کنیم و انتقال سالن 
هنر و تجربه را تا زمانی که پردیس ساحل به بهره برداری برسد 
قدری عقب بیاندازیم. هر چند که الان هم بعضی فیلم های 
کران  این گروه در پردیس چهارباغ ارائه می شوند؛ اما همین ا
کران ســوره ضربــه می زند؛  محدود در پردیــس چهارباغ به ا
کران ســوره کــه فعــا ســالن اختصاصی هنر   چون فیلــم در ا
گر  و تجربه اصفهان است مخاطبش را از دســت می دهد و ا
قرار باشد یک سالن اختصاصی برای هنر و تجربه در اصفهان 
 در نظر گرفته شود باید ســوره کا از هنر و تجربه منفک شده 

کران و برنامه داشته باشد. و در فضای دیگری ا

 کاش ایــن مهم زودتــر اتفــاق بیفتد چون ســالن 
 ســوره همچنــان بــا مســئله اجــرای گاه و بــی گاه تئاتر 
کران فیلم های  و برنامه های پیش آمده دیگر در خلال ا

هنر و تجربه مواجه است.
درســت اســت ولی من همچنان ســالن ســوره را یک ســالن 
تخصصی تئاتر نمی دانم و به نظرم شــرایط لازم و استاندارد 
 اجرای تئاتر را ندارد ولی با توجه بضاعت محدود سالن تئاتر

در اصفهان همچنان برای اجرای نمایش استفاده می شود 
و البتــه امید اســت که بــا راه اندازی ســالن تئاتر شــهر قدری 

اوضاع تغییر کند. 

 اما یک مسئله دیگر که ما با آن مواجهیم و شاید 
بتواند از مشــکل فیلم سوزی شــهر که شــما هم به آن 
اشــاره داشــتید کم کند پرهیــز از تکــرار نمایــش بعضی 
کــران یک  فیلم هاســت. همین طــور که مــا الان گاها ا
فیلم تجاری را در چند سالن شما شاهد هستیم. چرا 
کران با وجود افزایش سالن ها همچنان بر مدار  چرخه ا

تکرار پرفروش ها می چرخد؟
اصا فلسفه وجود پردیس سینمایی برهمین مبناست که 
 امکان ارائه تمام فیلم های هر دوره در پردیس فراهم باشد 
و ایــن تنوع ارائــه حتی در نمایــش برخی فیلم هــا به صورت 
تک سانس رعایت شود. همان طور که پردیس های آزادی 

کران فیلم دارد. و کوروش بر همین مبنا ا

 بــا وجــود ســاخت ســالن هــای تــازه و افزایــش 
 پردیس هــا کــه شــما در تدارکــش هســتید، اصفهــان 

چه تعداد سالن دیگر نیاز دارد؟
بر اساس استاندارد های ســینمای ایران هر 80 هزار نفر یک 
سالن و بر اســاس جمعیت فعلی اصفهان که نزدیک به سه 
میلیون نفر است 33 ســالن ســینما با ظرفیت 400 نفر برای 
اصفهان نیاز است؛ اما در قیاس با اســتانداردهای جهانی، 
شهر اصفهان با جمعیت فعلی  به 300 سالن سینما  نیاز دارد 
که اتفاقا استاندارد درست هم همین است؛ زیرا طبق تجربه 
ما در شهر گز که ظرفیتش 12 هزار نفر است ما سالنی در سال 
93 بهره برداری کردیم که طبق آمار هر شهروند گزی پنج بار 
در سال به سینما رفته که این نشان می دهد استاندارد و نیاز 
واقعی چقدر است. همان طور که الان متقاضی برای سانس 
های بعدازظهر ما واقعا بالاســت و نیــاز به افزایش ســالن در 
اصفهان احساس می شود.سینما سیار و تک سانس را نباید 
جز آمار سینما محســوب کرد و نمی توان گفت که اصفهان 
بعد از تهران سالن سینما به تعداد کافی دارد. اصفهان واقعا 
کمبود دارد. در این سال ها شرایط شیراز و مشهد و تهران سیر 
صعودی خیلی خوبی داشته است همان طور که در بهمن 
هشــت ســالن دیگر به مجموعه خلیج فارس شــیراز توسط 
 بخش خصوصــی البتــه با کمــک شــهرداری اضافه شــد که 
از مجموع سه پردیس آن دو پردیس گلستان و خلیج فارس 

خصوصی است و یک پردیس در اختیار حوزه هنری است.

 صحبت هایی برای نوسازی تالاراندیشه و سینما 
ح شــده بــود؛ اما همچنــان با عــدم تحویل  ایران مطر
سینما ایران و حتی  اقدامات تازه در آن که برای کسی 
شفاف نیست و متروکه ماندن تالار اندیشه مواجهیم. 

چرا؟
ما همچنان از ســال 92و بعــد از دســتورمقام معظم رهبری 
کرات  منتظر تحویل تالار اندیشه از بنیاد شهید هستیم. مذا
اداری زیادی انجام شــده اســت. در مورد ســینما ایران هم 
متاســفانه باید بگویــم همچنــان کار ادامه دارد و دوســتان 
مدعی هستند که قبل از دستور مقام معظم رهبری سینما را 
خریده اند، در حالی که سینما تا اواخر تیر 92 باز بود و دستور 
مقام معظم رهبری در اردیبشــهت 92 برای تحویل سینما 
از بنیاد به حوزه هنری صادر شــد و نه مزایده و نه تشریفاتی 

برگزار شده است. 

 ادعاهایــی از طــرف آقــای جهانگیری بــه عنوان 

مالک برای تبدیل این سینما به پردیس و حفظ سینما 
ح شده است؛  حتما شنیده اید.  مطر

بلــه ولــی تبدیل ســینما بــه پردیــس ســینمایی هــم قواعد 
خــودش را دارد. همــان طــور کــه طــرح هــای ما در مســئله 
 ساخت پردیس های سینمایی از یک ســال قبل آماده بود 
و مــدام اخبــار بازســازی و ســاخت ســالن هــا منتشــر و 
اطاع رســانی می شــد. مکاتبات جزئیات کار با شــهرداری، 
شورای شهر و ارشاد در جریان بود و ... آنچه مشخص است 
دوســتان پــروژه ای تحت عنــوان کمــال در نظر گرفتــه اند و 
یک ســالن کوچک هم در آن در نظر گرفته انــد. در حالی که 
چهارباغ در احاطه پاساژ ها و مغازه های خالی است و با توجه 
به طرح گذر فرهنگی چهارباغ تنها نیاز و ضرورت این خیابان 
افزایش فضاهای فرهنگی خصوصا ســالن موســیقی و تئاتر 
ح در سنوات گذشته به شهرداری  است. متاسفانه این طر
سابق ارائه شده است. به هر حال واحد حقوقی حوزه هنری 
پیگیر مکاتبات هست ولی متاسفانه برخاف بحث  سینما 
ایران بنیاد شهید در تحویل تالار اندیشه هم تعلل می کند 
ک تبدیل می شود. این میزان  و این تالار کم کم به تلی از خا

تعلل واقعا جای پرسش  دارد!

به هــر حــال اجــرای قوانین هــم بایــد بــازه زمانی 
داشته باشد؟ 

چه بگویم ... بالاخره بنیاد باید جایی به خاطر منافع مردم 
کوتاه بیاید تا نیاز اصفهان به سالن سینما کمی مرتفع شود. 
همان طور که اشاره کردم حسن بزرگ این خیابان فرهنگی 
شــدنش و افزایــش شــادابی در آن اســت. حتــی مــی تــوان 
 طرح هایی برای ســالن های شــهرداری و اضافه شدنشــان 

به سینماهای شهر داشت. 

ح  باز کردن این باب شــاید مجال خوبی برای طر
انتظارات شما از شــهرداری باشــد؛ زیرا با وجود اینکه 
این نهاد سرمایه گذاری جدی در حوزه فرهنگ است، 
 اما در ســال هــای گذشــته چندان قــوی در ایــن حوزه 
به میدان نیامده است هر چند حرکت هایی شده ولی 

انتظارات برآورده نشده است؟
به هر حال ما برای تعامل با شهرداری اعام آمادگی کرده ایم 
و البته که شورای شهر تازه نظر جدی برای ساخت سینماها 
و کمک به آن و تبدیل شدنش به پردیس دارند. به هر حال 
مصوبه بودجه 96 کمک یک میلیاردی به ســاخت سینما 
ساحل است که اعضا کمیســیون متفق القول برای محقق 

شدن آن در این چند ماه قول داده اند. 

بودجه سال گذشته در این حوزه محقق شده است؟
نه بخشی از بودجه سینما چهارباغ از سال 95 هنوز محقق 
نشده است. از 500 میلیونی که شورای قبلی قول دادند هنوز 
130 میلیون بدهی باقی مانده است اعضای شورای جدید 

قول تحقق آن را داده اند.

یعنــی ورود شــهرداری در این بخش به نظر شــما 
کافی بوده است؟

بــه هــر حــال ظرفیــت و بودجــه 330 میلیــاردی شــهرداری 
فعالیتی بیش از این را برای این نهاد ایجاب می کند بالاخره 
یــک ســر بودجــه فرهنگــی ســینما ســت کــه اصــا تجمیــع 

فرهنگ هاست.

گذشته از لزوم این حضور و  ضرورت کار فرهنگی 
عمیق و فراوان توسط شهرداری، در سیستم این نهاد 
توجیه اقتصــادی هم یــک دغدغه اســت.  آیــا فروش 
خــوب ایــن مــدت ســالن هــا مــی توانــد زمینــه ســاز 
ســرمایه گذاری بیشــتر و ورود شــهرداری بــه ایــن فضا 

باشد؟
بله . به هر حال برگشــت ســرمایه اتفاق می افتد همان طور 
که بلیتی درسینما فروخته می شود که 9 درصدش مالیات 
ارزش افزوده اســت و بــه شــهرداری برمی گردد و با گذشــت 

زمان قلک خوبی برای شهرداری خواهد بود.

غ از این بحث کلا سینماداری چقدر می تواند  فار
حرکتی اقتصادی برای کسی باشد که بخواهد در این 

مسیر سرمایه گذاری کند؟
فکر می کنم تاسیس یک مجموعه صرفا سینمایی چندان 
درآمد زا نیست و امروزه ســینماها در مجموعه های بزرگ تر 
البتــه با کاربــری و نــگاه  فرهنگــی دیده مــی شــوند. احداث 
پردیس های ســینمایی با بخش هــای مختلف مثل کافه، 
کتابخانه، کتاب فروشــی  و مجموعــه رفاهــی فرهنگی برای 
شــادابی مــردم مــی توانــد درآمــد زایــی داشــته باشــد و بــه 

هزینه های سینما هم کمک کند.  
گر به شــکل تــک ســالنه کار شــود چنــدان نمــی تواند  ولــی ا

موفق باشد. 
اما به نظــرم بخش خصوصــی فعال اصفهان ســینما قدس 

مرجع خوبی برای پاسخ دادن به سوال شماست. 

بحث را با امور هنر و تجربه و وضعیت فعلی آن 
آغاز می کنیم. قبول دارید به دلیل تبلیغات ضعیف 
 ســالن نامناســب و ... اســتقبال از هنــر و تجربــه 

و برنامه های آن درخور انتظار نیست؟ 
بــه نظــرم بایــد وضعیــت هنــر و تجربــه اصفهــان را بــا 
سینماهای نمایش دهنده فیلم های آن دراستان های 
همجوار قیاس کرد. سینما گلستان شیراز یک فیلم هنر 
و تجربه را در طول ماه یک بــار نمایش می دهد؛ اما هنر 
و تجربه اصفهــان چون یک ســالن تخصصــی دارد این 
کران تبدیل می شود و مخاطب بین این  سانس به 24 ا

سانس ها تقسیم می شود.

کمتــر  یعنــی شــما معتقدیــد دلیــل حضــور 
مخاطبان در سالن سینما برای تماشای فیلم های 

هنر و تجربه همین تقسیم سانس هاست؟
قطعــا . نباید یــک ســانس ظرفیــت 250 نفــری را بــا 24 
ســانس 250 نفری مقایســه کرد. کما اینکه خــود زمان 
کــران هــم تاثیرگــذار اســت. چــون اســتقبال   ســانس و ا
از ســانس 3 بعدازظهر اصفهان قطعا با 7 شب گلستان 
متفاوت خواهد بود. عاوه بر اینکه سالن شیراز و هویزه 
مشــهد در دل یــک ســالن عمومــی و شــناخته شــده تر 
سینما قرار دارند و این به هر حال بر تعداد و دایره بزرگ تر 
مخاطبانشان هم اثر گذار است.نکته عجیب در رابطه 
با هنر و تجربه اصفهان این است که در گروه هنر و تجربه 
گر منتقد و عاقه مند سینما و پیگیر  حدود 500 نفر سینما
عضو هستند که مدام نسبت به جریان هنر و تجربه نقطه 
نظر و انتقاد دارند ولی در برنامه اجرایی هنر و تجربه حتی 

200 نفر یا 100 یا 20 نفرشان هم شرکت نمی کنند.

هنرجویان سینما و سینمای جوان چرا شرکت 
 نمی کننــد؟ یادم می آیــد تعاملاتی با دانشــگاه ها 

کز داشتید؟ چرا به نتیجه ای نرسید؟ و این مرا
این مسئله برای خود ما هم مایه تعجب و پرسش است 
 کــه یعنــی دانشــجویان و هنرجویان ســینما تــا این حد 
از آموزش مبرا هستند که حتی در جلسات هنر و تجربه 
که  هم شــرکت نکنند! درســت اســت چند جلسه برای 
ایجاد تعامل برگزار کردیم که نمایندگانی از کانون های 
فیلم دانشــگاه هــای مختلــف اصفهــان مثــل صنعتی 
و نجــف آبــاد ، اصفهــان،  خوراســگان، ســپهر هنــر و ... 
هم حضــور داشــتند. در یکــی دو جلســه اش هــم آقای 
علم الهــدی حضــور داشــتند. تعامــل و توافق مــا با این 
دوستان به تخفیف هزینه شرکت و حضور دانشجویان 
هم رســید و در مقطع اولیه و ســال اول استقبال خوبی 
هم صورت گرفت؛ اما کم کم با ایجاد سالن های نمایش 
در دانشگاه ها و تجهیز کردن آن به پخش و نمایش فیلم 
این تعامــل ادامه پیدا نکــرد و دریغ از حضــور حتی یک 
دانشجو و هنرجو! در حالی که قبا هم کانون های فیلم 
در دانشــگاه ها فعال بودنــد ولی در این ســطح فعالیت 
گر هنر  نداشتند. البته به طور نســبی آمار حضور تماشا
و تجربه نســبت به شــهرهای دیگــر  رضایــت بخش هم 

هست.

پس به نظرتان این مورد به نوعی موازی کاری 
بــا کار ســینما در اصفهــان اســت و باید بــه نوعی 
هدایتش کرد؟ البته از قدیم الایام هم مرسوم بوده 
که کانون های فیلم دانشــگاه ها یــا فعالیت های 
 دانشــجویی در زمینه برگــزاری جلســات نمایش 

و نقد فیلم دردانشگاه ها فعالیت داشته باشند.
بله من فکــر می کنــم نیاز بــه تعامل هســت طــوری که 
دانشجوها به سینماهای شــهر بیایند و در فضای شهر 
حضور داشــته باشــند. با توجه به اینکه ما در پی ایجاد 
طرح تخفیف و تسهیاتی برای دانشجویان و دانشگاه ها 
بوده ایم . می تــوان برنامه ریزی های دقیــق تری برای 
این ماجرا کرد که در هر دو بخش فعالیت های مستمر و 

پر جنب و جوشی جریان داشته باشد. 

کران فیلم های این گروه در ســالن  در مورد ا
اصلی که اشــاره کردید، در زمان ساخت پردیس 
چهارباغ هم بحث های جدی برای انتقال سالن 
هنر و تجربه پس از ســاخت پردیس و چند سالنه 
ح بود ولی متاســفانه عملی نشــد   شــدن آن مطر
 و تنهــا بعضــی روزهــا نشســت هــای هنــر و تجربه 

در پردیس برگزار می شود. چرا؟
 درســت اســت ولی ما قبل ازســاخت پردیــس چهارباغ 
به شــدت بــا مشــکل فیلــم ســوزی در اصفهــان مواجه 
بودیــم و در حــال حاضــر ایــن پردیــس بــرای رفــع ایــن 
مشــکل خیلــی کمک کــرده اســت به طــوری کــه در هر 
کران می شود و چون زمان بندی یک  دوره شش فیلم ا

 مدیریت در فضاهای دولتی کار آسـانی نیسـت و اگر کار 

مریم 
قدسیه 

مدیریتـی بـا فرهنگ گره بخورد پیچیده تر هم می شـود. در 
ایـن میـان بایـد قدر آن دسـته از مدیـران را دانسـت که 
رخـت رزم بـر تـن می کننـد و با وجـود ناهمـواری ها و 
دخالـت هـای ریـز و درشـت مکـرر کارنامـه درخـوری از 

خود به جا می گذارند. 

سـید مصطفی حسـینی از این دسـته مدیران اسـت. اصفهانی نیست؛ 
ولـی عاشـق اصفهـان اسـت و طـی 17 سـالی کـه سـکان مدیریـت امور 
بـرای سـینما سـازی  گرفتـه طـوری  بـه دسـت  را  اصفهـان   سـینمایی 
کـس  هـر  تقریبـا  کـه  گذاشـته  مایـه  هـا  سـالن  گردانـی  روز  بـه   و 
در اصفهـان علاقـه منـد جـدی کار سـینما باشـد بـا او و پیگیـری هـای 
مداومش آشناسـت. بازسـازی سـینما سـپاهان، تبدیل سـینما خانواده 

ایجـاد  بـرای  کار  مراحـل  طـی  روزهـا  ایـن  و  چهاربـاغ  بـه  پردیـس 
پردیـس سـاحل تنهـا بخشـی از پیگیـری هـای او در اصفهـان بـه جـز 

اسـت. اطـراف  شهرسـتان های 
تـلاش و حرکـت در طـی این مسـیر و اقدامـات مختلف امور سـینمایی 
 بـرای کار در سـینماهای اصفهـان بهانـه خوبـی بـرای صحبـت کـردن 

با او در آستانه برگزاری جشنواره فیلم فجر است.

آیا پردیس هــای فعلی ما این شــرایط را دارد 
یــا اینکــه نــه بایــد جلوتــر رفــت و تدابیــری بــرای 

سینما داری موفق اندیشید؟
اســتفاده بهینــه از طرفیــت فضــای مجــازی و فــروش 
اینترنتی، اجرای طرح های خاص برای جذب مخاطب 
و ارائه بلیــت هــای تخفیــف دار و رایگان بــه مخاطبان 
دائمی برای تشــویق مردم به حضور در سینما، در نظر 
گرفتن ســالن های تخصصی در ژانرهای مختلف برای 
ســایق مختلف مثــل ســالن های ســینمای کــودک، 
انیمیشــن، فیلــم هــای خارجی و حتــی در نظــر گرفتن 
ســالن تئاتــر و ... مــی توانــد گزینــه هــای خوبــی بــرای 

سینما داری به روز باشد.

کران فیلم ها با حضور  سال گذشــته برنامه ا
عوامل، برگزاری جلسات نقد و بررسی و کارهایی 
از این دست خیلی بیشتر و پررنگ تر برگزار می شد 

امسال کمتر شده، چرا؟
الان هــم از این دســت برنامه هــا داریم ولی بــه هر حال 
 این درگیری ســاخت ســالن های مختلــف در اصفهان 
 و شهرستان ها باعث شــده این قبیل برنامه ها نسبت 
 بــه ســال قبــل کمتــر شــود ولــی همچنــان برقرار اســت 

و تا پایان سال ادامه خواهد داشت.

این روزها شــهردرگیر و دار خبرهــای برگزاری 
جشــنواره فیلــم فجــر اســت. شــما چقــدر درگیــر 

برگزاری جشنواره می شوید؟
سینما فلسطین و سپاهان از مجموعه امور سینمایی 
 درگیر می شــوند. متاســفانه از ســال گذشــته بدهی ها 
 و مشــکاتی از جشــنواره به وجــود آمد کــه تمایــل ما را 
بــه حضــور در جشــنواره کــم کــرد ولــی امســال چــون 
 وزارت کشــور هزینه کلیه فیلم ها را تقبل کــرده و پول را 
کران حل شده و فقط  به وزارتخانه داده است مشکل ا
مسئله ســالن نمایش مطرح اســت؛ اصفهان گفته 70 
درصد به مــا بدهیــد و 30 درصــد دیگــر را بــرای برگزاری 
افتتاحیه بدهید که خودش جای بحث وگفت وگو دارد.

انتخاب فیلم های این دوره برعهده که بوده 
است؟ با توجه به اینکه ســال گذشته فیلم های 
فجر در اصفهان واقعا نا امید کننده بود باید از چه 

نهادی انتظار گزینش بهترین فیلم ها را داشت؟
 انتخــاب فیلــم هــای امســال بــا مدیریت ارشــاد اســت 
و انتخاب بســته به نظر معاونت فرهنگی هنری ارشــاد 

اصفهان بستگی دارد.  

همسرتان هم سینما خوانده اند و اهل حوزه 
و کار فرهنگی اند. از ایشان چقدر در کار سینماداری 

کمک و مشورت می گیرید؟ )می خندند(
 به هــر حــال ایشــان ســینما خوانــده انــد و اهــل هنرند  
و به این مباحــث بســیار عاقه مندنــد. عاوه بــر اینکه 
همیشــه بحث فرهنگ و هنر بین ما هســت. اصا نقل 
حرف ما در خانه سینما و شرایط آن و برای هر دو طرف 

موضوع مورد عاقه و دغدغه جفتمان است. 

کارمندانتــان می گویند ســخت گیر هســتید 
و زمان کار اصلا کوتاه نمی آیید. درست است؟

بله من در حوزه ســینما با کسی شــوخی ندارم . سینما 
آنقــدر برایــم مهم اســت که درعیــن وجــود صمیمیت، 
زمان کارهمه خیلی جدی هستیم. واقعا باید از تاش 
و همراهی تیم خوبم در مجموعه امور سینمایی تشکر 
کنم؛ چــون بدون کمــک دولتــی و بــا نهایت دلســوزی 
شــبانه روزی این تیم جوان با عشــق بی دریــغ در حال 
کارند. از طرفی حمایت آقای حمزه زاده رئیس سازمان 
سینمایی حوزه هنری، آقای کاظمی و مدیران موسسه 
بهمن ســبزو ... واقعــا برای اصفهــان قابل توجــه بوده 
است. نکته مهم در حمایت مدیران عزیز نگاه حمایتی 
بــه رشــد ســینما ســازی در شهرســتان و حتــی الویــت 

سینماسازی در نگاهشان بیش از تهران است.  

بــزرگ تریــن آروز و رویــای شــما برای ســینما 
در اصفهان چیست؟

آرزو دارم مهر ســینما به دل مســئولان فرهنگی بیفتد. 
اینکه روزی برســد کــه در هر منطقه شــهراصفهان یک 
سالن سینما داشته باشیم. دلم می خواهد زمانی برسد 
که اســتعدادهای هنری و ســینمایی اصفهان به جای 
مهاجرت و کوچ در شهر بمانند و آنقدر دست اصفهان در 
حوزه تولید آثار ارزشمند و دیدنی پر باشد که سالن های 
ســینمای شــهر آثار کارگردان های اصفهانی  را نمایش 

دهد و مردم از دیدن هنر شهرشان لذت ببرند.

مدیر سابق از نیروی ویژه می گوید:

آقا مصطفی چند ساعته نخوابیدی؟!
وقتی ســخن از ســینما به میان مــی آید این 

سید 
مهدی 

سیدین نیا 

ح می شــود که آیــا ســینما برای  ســوال مطر
گر پاسخ ما این  سینما یا سینما برای مردم، ا
 باشــد که ســینما برای مردم معنــای واقعی 
در تعریــف هنــر هفتــم اســت، پــس جایــگاه 
مخاطب در این بین متعالی شده و نوع نگاه 
به کرامت انسانی در مقابل آن متفاوت می شــود. در این جا 
 هم روح و لطافت احســاس مطرح اســت، هم دریافت عقلی 
 و توجه به محتوا که این بخش مربوط به متولیان تولید است. 
از طرف دیگر فراهم کردن امکانات مورد نیاز و در شأن مخاطب 
به عنوان ســینما، محل دیدن فیلم. هر دوی اینها در سطح 
عالی یعنی سینمای خوب، سینمایی که توانسته است پاسخ 
کران را بدهد. در اینجا  درســت به نیاز مخاطب از جنبه تولید و ا
به واژه ای دیگر می پردازم که با آوردن آن مســئولیت ما چند 

برابر می شود، آن واژه کلمه مقدس هنر است آن هم در استانی 
که در جایگاهی تراز اول مطرح است. در اینجا واژه ها و نکات 
 گفته شــده را کنار هم مــی گذاریم و کمی راجع به آن اندیشــه 
می کنیم. »مردم اصفهان، هنر سینما «هرکس با این چهارواژه 
ارتباطی داشته باشد و بخواهد نقشی ایفا کند، چه بسا ادای 
حق آنها بسیار ســنگین و مسئولیت آور اســت دو راه در پیش 
بوده اول بی مسئولیتی و بی تفاوتی که خیلی ها این مسیر را 
انتخاب می کنند و برای آنها حذف صورت مســئله به عنوان 
بهترین راه حل مسئله انتخاب می شود که در این رابطه مثال 
 هــای متعــددی مــی تــوان زد و راه دوم احســاس مســئولیت 
و انتخاب راهکار و تاش و خدمت به مردم. کسانی که راه دوم 
 را برمی گزیننــد معمــولا بــا چالــش هایــی روبــه رو مــی شــوند 
بــه عنــوان مثــال کنــار گذاشــتن عافیت طلبــی، بــه قضاوت 
گذاشتن خود و فعالیت های  انجام گرفته، تصحیح اماهای 

 نوشــته شــده و ارزیابی آن توســط صاحبــان خرد و احســاس 
و غیر خردمندان و بی احساسان. اما در این عرصه چیزهای 
دیگری نیز هست: رضایت خداوند متعال و خدمت به مردم 
 به عنــوان بالاترین عبــادت، تعالی هنر و شــأنیت دادن به آن 
و تعالی و رشد خدمت گزار در طی طریق و مواردی دیگر که تو 
خود حدیث مفصل بخوان از این مجمل و خدا را شکر کسانی 
بودند که راه دوم را انتخاب کردند. ماجرا از سال 83 شروع شد 
ج   بدون هیچ پشــتوانه ای. حتی این اجبار پیش آمد که خار
از روال اداری پول قرض کنند . خانه بفروشند و مدتی پول آن 
را صــرف هزینه تعالــی کننــد. کیلومترها ســفر، بارهــا  و بارها، 
مســافت دور و نزدیک، بدهی های ســنگین و تحمل این بار 

مسئولیت بدون لحظه ای شانه خالی کردن تا  به امروز.
نتیجه تمام اینها ســاخت و بازسازی ســینماهای متعدد در 
استان شد. ساخت و بازسازی ســینماهای متعدد با خوش 

سلیقگی و کار کارشناسی و بهترین امکانات. 
کاری جهادی، همتی بلند و تاشی صادقانه، یاد فرماندهان 
 وســط میــدان کارزار، حرکــت رو به جلو بــا تمام توان و عشــق 

و باوری که به او و همکارانش انرژی می داد افتادم. 
ما معمولا او را این طوری صدا می زدیم آقا مصطفی،  گاهی می 

گفتیم آقا مصطفی چند ساعته نخوابیدی؟
 به خاطر افتتاحیه با بچه های تیمش 48 ســاعت نخوابیده 
 بــود و حــالا در ســال 1396 بــاز منتظــر افتتاحیــه ای دیگــر 

هستیم. 
افتتاح چند ســینما برای دوستداران ســینما توسط آقا سید 
مصطفی حســینی و بروبچه های مخلصی که ایشان را یاری 
می کنند. این تاش صادقانه توشــه  دنیا و آخرتشــان اســت. 
به امید روزی که ایرانــی کاما آبــاد و قدرتمندترین در جهان 

را ساخته باشیم.
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صدور   ویزای 180 کشور در اصفهان
رئیس جدید نمایندگی وزارت خارجه در گفت وگو با »اصفهان زیبا«  از خبرهای تازه بین المللی در استان گفت

برگزاری رقابت ها، از مقامات اســتان اصفهان دعوت شود تا 
قبل از بازی ایران در ســن پترزبورگ مراســم مشترک دو شهر 
خواهرخوانده )اصفهان و ســن پترزبــورگ( یا بــازی با حضور 

مقامات دو شهر برگزار شود. 

 شــاید مدیران اصفهانــی فدراســیون فوتبال هم 
بتوانند به عملی شدن این پیشنهاد کمک کنند.

ما اینجا پیشنهاد دهنده و تسهیل کننده هستیم و پیگیری 
می کنیم. بخش عمده ای از اقدامات بــه دو طرف خارجی و 

اصفهانی؛ یعنی شهرداری و استانداری برمی گردد.

 اســتاندار در نشســت خبــری هفتــه گذشــته اش 
اعلام کرد که به دنبال افزایش تعداد کنسولگری ها در 
اصفهــان اســت. آیــا ایــن اتفــاق می توانــد صرفــا بــا 
ح شود یا خواست کشور  درخواست طرف ایرانی مطر

خارجی موردنظر شرط است؟ 
معمولا کشــورها در مناطقــی به جــز پایتخت که اتباعشــان 
رفت و آمــد زیــادی دارنــد و کار تجــاری انجــام مــی دهنــد، 
درخواست ایجاد کنسولگری می دهند. این تقاضا از جانب 
آن کشور به وزارت خارجه داده می شود و وزارت خارجه بعد 
گر این تقاضا در جهت منافع ملی و در جهت منافع  از بررسی، ا
دو طرف باشد، آن را تایید می کند. اما باتوجه به اینکه فاصله 
نزدیکی بین اصفهان و تهران وجود دارد) حدود چهار تا پنج 
ساعت رانندگی و 40 دقیقه پرواز(؛  ممکن است آن کشورهایی 
که بخواهند جایی کنســلوگری ایجــاد کنند، بــه این نتیجه 
برسند که در مسافت های دورتر از تهران مثلا در جنوب ایران، 

غرب یا شرق بهتر است کنسولگری دایر کنند.
 الان ببینیــد در خراســان رضــوی یا سیســتان و بلوچســتان 
که این استان ها دور  چندین کنسولگری فعال هستند؛ چرا

از تهران و البته در همسایگی چند کشور قرار دارند. 
فکــر می کنم اولویــت اول مــا افزایش کنســولگری ها نباشــد؛ 
ولی در عین حــال باتوجه به پیشــنهادی که آقای اســتاندار 
مطرح کردند، ما هم تلاش می کنیم از طریق وزارت خارجه در 
ملاقات ها و سفرهای خارجی، طرف های مقابل را ترغیب به 
کنش طرف های  ایجاد کنسولگری در اصفهان کنیم. البته وا
گر اســتقبال کردند می تــوان کار را  خارجی هم مهم اســت و ا

پیگیری کرد. 

تا امروز چنین درخواستی از سوی کشوری خارجی 
ح شده است؟ مطر

ممکن است بعضی از کشــورها درخواســت داده باشند ولی 
آن کشورهایی که برای توسعه اصفهان مهم هستند، نه.

کیــد اســتاندار بــر ایــن موضــوع بود کــه با  البتــه تا
افزایش تعداد کنسولگری ها، بخشی از بار روادید تهران 

به اصفهان منتقل می شود.
ببینــد الان بعضــی ســفارتخانه ها در کشــورهای مختلــف 
دفتــری بیــرون از سفارتشــان ایجــاد کرده انــد و آن را بــه طور 
کامل به بحث صــدور روادید اختصاص داده انــد. ولی اینکه 
ما بخواهیم بحــث توریســم را  در اصفهان گســترش دهیم و 
توســعه اقتصادی داشــته باشــیم نیازی به ایجــاد این مدل 
تسهیلات برای آنهایی که می خواهند به خارج بروند نیست.
 ما در اصفهان دنبال جذب گردشگر هستیم و صدور روادید 
بــرای آنها در فــرودگاه اصفهــان به صــورت 24 ســاعته انجام 
می شــود. باید همین جا اعلام کنم که 180 کشــور می توانند 
بدون اینکه از قبل جایی اقدام کرده باشند، در فرودگاه ویزا 
دریافت کنند. البته لازم اســت آژانس های مســافرتی ما هم 
گاه باشند و برای آن هم در داخل و هم  کامل از این موضوع آ
در خارج تبلیغ کنند. بنا داریم در روز افتتاح رسمی ساختمان 
جدید دفتر نمایندگی وزارت خارجه در اصفهان این موضوع 
را به صورت کامل اطلاع رسانی کنیم. این موضوع در درجه 

اول اهمیت برای تقویت گردشگری است.
همچنیــن اخیــرا بــه صــدور روادیــد الکترونیکــی هــم اقــدام 
کــرده ایــم، بــه شــکلی کــه ظــرف 30 ثانیــه پاســپورت روی 
دســتگاه گذاشــته می شــود و شــاید کمتــر از یــک دقیقــه، 
ویــزا صــادر می شــود.  آژانس هــای مــا بایســتی بتواننــد در 
شــبکه های اینترنتی و فضاهای مجازی ظرفیت ها و جاذبه 
هــای گردشــگری اصفهــان را تبلیــغ کننــد. البتــه اصفهــان 
 شــهرت جهانی دارد؛  ولی ما باید بتوانیم تورهای اصفهان را 

به تورهای جذابی تبدیل کنیم. 

منظور از این جذابیت چیست؟
گر قیمت توری را که از کشور خارجی به اصفهان  ببینید، شما ا
می آید، بــا توری که به کشــور همســایه مــا می رود، مقایســه 
کنید، تفاوت خیلی زیادی را مشــاهده می کنید. بااینکه فکر 
می کنیــم کــه در اصفهــان هزینه هــا پایین تر اســت ولــی این 

مقایسه نشان می دهد که اتفاقا قیمت تورها بالاتر است.

 برای مثال، توری که از شــرق آســیا برای مــدت یک هفته به 
گر بخواهد به ایران بیاید، نزدیک به 800  ترکیه وارد می شود، ا
تا هزار دلار هزینه اش تفاوت می کند. باید برنامه جامعی برای 
آژانس ها و هتل ها در اصفهان تعریف بشود تا انعطاف داشته 
باشند. مقامات استان به ویژه در حوزه گردشگری می توانند 
در این راستا، هتل ها و آژانس ها را هماهنگ کنند. می توانیم 
در بخشی از سال، مثلا شش ماه دوم، هتل ها را تشویق کنیم 
قیمت هایشــان را 50 درصــد تخفیف بدهند. در کشــورهای 
 high داریــم یا  low season مختلف خارجی هــم فصل هــای
season وجــود دارد. بــرای مــا، low season ، فصل زمســتان 
اســت که طبیعتا هتل هــا باید قیمت هایشــان را بشــکنند. 
در واقع، هزینه هتل، حمل و نقل و اینهــا باید در فصل های 
مختلف انعطاف داشــته باشــد. این شــبیه اتفاقی است که 
در بلیت پروازها صورت گرفته است. برای مثال، الان هزینه 
پرواز اصفهان به تهران در روزها و ساعت های مختلف هفته 

متفاوت است و انعطاف دارد و این خیلی خوب است. 

اشــاره کردیــد کــه بحــث صــدور ویــزا بــه صــورت 
24ساعته در فرودگاه اصفهان فعال شده است و از این 
نظــر مشــکلی وجــود نــدارد. اما خــود فــرودگاه یکــی از 
 مشــکلات اصلی صنعت گردشــگری اصفهان اســت؛ 
کــم بــودن تعــداد پروازهــای خارجــی، فضــای فیزیکی 

فرودگاه و ... .
دقیقا همینطور است. باید پرواز به شهرهایی که محل رفت و 
آمد خارجی هاست، حداقل در کانکشن داخلی مان روزی یک 
عدد باشد.  خوشبختانه بحث مثلث طلایی را که کمیسیون 
گردشــگری اتاق بازرگانی مطرح کرده،  با شــیراز و یزد در میان 
گذاشته ایم تا این سه شهر بتوانند همدیگر را پوشش دهند.  
طراحی هــا و پیشــنهاداتمان را مطرح کرده ایــم اما همه اینها 
بــه بودجــه و امکانــات نیــاز دارد. باید بــرای اصفهــان ایرلاین 
اختصاصــی ایجــاد شــود. باتوجــه بــه اینکــه اســتاندار جدید 
اصفهان در زمینه گردشــگری در تهران مســئولیت داشتند و 
علاقه مند و پیگیر این موضوعات هستند،  ما هم این بحث را در 
دستور کار داریم.البته فرودگاه فعلی، زیبنده اصفهان نیست. 
ورودی و مسیرهای منتهی به فرودگاه خیلی مهم هست که 
متاسفانه در اصفهان چشم نواز نیســت و توی ذوق می زند. 
آن مسیر واقعا نیاز به اصلاحات اساسی دارد و باید فضاسازی 
و زییباســازی شــود. الان فــرودگاه مشــهد واقعــا از این جهت 

مناسب و درخور است؛ هم فضای بیرونی و هم درونی اش.

اغلب هیئت های عالی رتبه خارجی بعد از تهران و 
دیدار با مقامات، به اصفهان سفر می کنند و گردشی یکی 
دو روزه در شــهر دارنــد. علی رغــم اینکــه مدیران ارشــد 
کثر  اســتان هم دیدارهایی بــا این هیئت هــا دارنــد، در ا
اوقات، همه چیز به دیدارهایی تشریفاتی ختم می شود 
و حضور این هئیت ها در عمل هیچ بهره ای برای اصفهان 
ندارد. آیا  وقتش نیست فکری به حال این موضوع شود 
و ما از قبل برنامه  مشــخصی داشته باشــیم که روی میز 

کره هدفمند درباره اش صحبت کنیم؟ مذا
گر  با ایــن بحثی که مطــرح کردیــد موافقم. من گفتــم حتی ا
هر هیئت بلندپایه  ای که به اصفهــان می آمد یک درخت در 
پارک شهید رجایی)به عنوان پارکی که در مرکز شهر قرار دارد( 
می کاشت، حداقل نشان داده می شد که چه تعداد مقامات 
به اصفهان آمده اند. وقتی سرکنســول ایران در چین بودم، 
از مقامــات کشــورهای خارجی حاضــر در این کشــور دعوت 
می کردنــد و مراســم نهــال کاری برگــزار می کردند؛ یعنی اســم 
کشور و تاریخ کاشت آن نهال کنار آن ثبت می شد. به هرحال 
 credit تعــداد هیئت هایــی که به یک شــهر می رونــد، نوعــی
یا اعتبار بــرای آن شــهر اســت. پارک شــهید رجایی کــه دفتر 
نمایندگی وزارت خارجه به تازگی در آن مســتقر شــده است، 
چنین ظرفیتی دارد و می تواند با انجام چنین کاری به پارک 

بین المللی شهید رجایی تبدیل شود. 
این پارک که ما الان آمدیم مستقر شدیم این ظرفیت را دارد 
که به پارک ملل تبدیل شود؛ یعنی اســمش را بگذاریم پارک 
بین المللی شــهید رجایی. همین چند روز پیش، بازدیدی 
از موزه شهرداری داشتم که آثار چند خواهرخوانده اصفهان 
در آنجــا بود و کســی هــم شــاید چندان خبر نداشــته باشــد. 
اســتانداری در قالــب طرحی به دنبال آن اســت تــا این پارک 
را به عنــوان پارکی کــه در مرکز شــهر و در نزدیکی شــهرداری و 
اســتانداری قــرار دارد به نام منطقــه »دولت صفویه« ســابق 
تعیین کند. از مرکز شهر تا به سمت میدان نقش جهان، کاملا 
منطقه ای گردشگری است.  این پارک هم می تواند با هزینه 
اندک به پارک ملل تبدیل بشود و آثاری از کشورها و شهرهایی 
که مقاماتشــان به اینجا می آیند، بــه نمایش دربیایــد. برای 
مثال، قرار است وزیرخارجه اسپانیا در اسفندماه به اصفهان 
سفر کند و شــنیده ام که صرفا برای دیدن یکی از آثار تاریخی 
اســپانیا که در اصفهان قرار دارد، می خواهــد به اینجا بیاید. 
می خواهــم بگویم مقامات کشــورها واقعا چنیــن چیزهایی 
برایشــان مهــم اســت. همچنیــن مــی توانیــم آثار شــهرهای 

خواهرخوانــده اصفهــان را بــرای بازدید در مکانــی در همین 
پارک قرار دهیم. این مســئله را البته به مسئولان شهرداری 

پیشنهاد داده ایم و استقبال هم شده است. 

آنچه که اشاره کردید، قطعا می تواند کارساز باشد، 
اما برای اســتفاده بهینه از حضور این هیئت ها به ویژه 
در مباحــث اقتصــادی و ســرمایه گذاری چــه کاری قرار 

است انجام شود؟
در همین راســتا کــه اشــاره کردید، پیشــنهادی به اســتاندار 
محترم داده ایم و ایشان هم خیلی استقبال کرده اند. در نظر 
داریم طبق برنامه ای مشــخص، قبل از حضــور هیئت ها در 
کاتی بین  گر اشترا اصفهان، بررسی های لازم را انجام دهیم تا ا
اصفهان با آن شهر یا کشور وجود دارد، زمینه های همکاری 
را از قبل تعیین کنیم و به آنها ارائه و پیشنهاد دهیم. یعنی به 
قول شما می خواهیم فضا را از حالت تشریفاتی که در گذشته 
ج کنیــم. الان درباره مجارســتان،  وجود داشــته اســت خــار
چنیــن کاری صــورت گرفته اســت و هیئتــی که به این شــهر 
ســفر می کند، برنامه پیشــنهادی بــرای همکاری هــم به آن 
ارائه خواهد شــد. پیشــنهاد بنده به ســفارتمان در آن کشور 
این بود که ببینیم آیا شــهری در مجارســتان وجــود دارد که 
به لحــاظ تاریخــی و اقتصادی با اصفهان ســنخیتی داشــته 
گر چنین چیزی بود، ســفارت با ما و ما با استانداری  باشــد. ا
و شــهرداری مطرح می کنیم و ســنگ بنای کار را می گذاریم. 
همچنین، پیشنهاد کرده ایم که با حضور جمعی از مسئولان 
شهر و اســتان، شــورای روابط بین الملل اصفهان به ریاست 
اســتاندار شــکل گیرد و دبیرخانه اش هــم در دفتر نمایندگی 
وزارت خارجه باشد چون بخش عمده ای از هماهنگی ها با 
ج از کشور بر  عهده نمایندگی است. امیدواریم در اولین  خار

فرصت بتوانیم اولین جلسه شورا را داشته باشیم.

جایــگاه بخــش خصوصــی در ایــن برنامه هــا و 
پیشنهادات کجاست؟

بخش خصوصی قطعا جایــگاه مهمی دارد و یکــی از اعضای 
شــورای روابط بین الملل، رئیس اتاق بازرگانی است. تقریبا 
دو هفته پیش جلسه ای با آقای سهل آبادی داشتیم و اعلام 
کردیم هرفعالیت اقتصادی یا رفت و آمد هیئت ها که از جانب 
اتاق معرفی شــود، نمایندگی وزارت خارجه به صورت کامل 
پیگیری و هماهنگی های لازم را با سفارت یا کنسولگری های 
کشــورمان انجــام خواهــد داد. اولیــن مــورد هیئتــی از اتــاق  
بازرگانی بود که می خواســت برای حضور در اجلاس جوانان 
اتاق هــای بازرگانی بــه زیمباوه بــرود. خوشــبختانه به دلیل 
ارتباطات خوبی که با همکاران و ســفرای کشــورمان داریم، 
توانستیم به صورت تلفنی و پیامکی برنامه ریزی های لازم را 
انجام دهیم تا کارهای این هیئت در آنجا به خوبی پیش رود.

 ما برای کارهای اقتصادی هیچ محدودیتی نداریم. البته در 
بخش خصوصی و فعالیت اقتصادی دو مشکل وجود دارد: 
یکی اینکه بیزینســمن ها یا شــرکت های ما از قوانین امضای 
قرارداد یــا خرید و فــروش واردات و صادرات بــه خوبی مطلع 
نیســتند و در ادامــه کار برایشــان مشــکلاتی پیــش می آیــد. 
گاهــی از زبان خارجه.  این نشــان  مثلا یا تخصــص ندارند یا آ
می دهد که باید در اتاق بازرگانی ما ورک شاپ ها، سمینارها و 
نشست هایی در این زمینه برای تجار گذاشته و آموزش داده 
شــود. گرچه شــنیده ام در حال حاضر بحث آموزش در اتاق 
وجود دارد؛  اما باید خیلی بیشتر شود. مشکل دیگر این است 
که عــده ای می خواهند با انــدک ســرمایه ، وارد فعالیت های 
بین المللی شوند. در این بحث منظورم بیشتر حوزه صادرات 
اســت. ایــن مســئله می تواند بــر فعالیــت کســانی کــه در آن 
حرفه هســتند تاثیر بــدی بگــذارد و اعتبــار ســایر هموطنان 
و همشــهریان را هم تحــت تاثیر قــرار دهد. ایــن موضوع هم 
باز برعهــده اتاق بازرگانی اســت که تــا حد لازم و ممکــن آن را 
مدیریت کنــد؛ یعنــی عملکرد مــا در قبــال طــرف خارجی به 
گونه ای باشــد که جذب افراد دیگری را هم به دنبال داشــته 
باشد. اعتمادســازی و اعتبار کار بیزینس خیلی مهم است. 
شــما ببینید در مســائل اقتصادی بانک ها به کوچک ترین 
گر فرضا دو سه مورد مسئله بانکی  چیزی حساس هستند. ا
برای ما وجود داشته باشد ممکن است حل شود؛ ولی وقتی 
تعداد آن زیاد شــود، اعتبار کشور را زیر ســوال می برد. کسب 
اعتبار بــه خصــوص در ایــن زمینــه هــای اقتصــادی و اعتبار 

گذرنامه باید توسط خودمان ایجاد شود. 

شــما نزدیک به پنج ســال بــه عنوان سرکنســول 
ایران در گوانگجوی چین حضور داشتید. باتوجه به آن 
شناختی که از آن فضا دارید، فکر می کنید زمینه تقویت 
همکاری هــا میــان اصفهــان و چیــن بــه خصــوص در 

مسائل اقتصادی چقدر فراهم است؟
یکی از دلایلی که بــه حضور در اصفهان ترغیبــم کرد، همین 
موضــوع بــود. وقتــی در گوانجــو بــودم، همــراه بــا هیئتی که 

ســخنگوی وزارت خارجــه اخیــرا اعــلام کــرد 
توافقنامه های خواهرخواندگی اصفهان فقط روی 
کاغــذ اســت و از ایــن ظرفیــت هیــچ اســتفاده ای 
نمی شود. مدیریت جدید نمایندگی وزارت خارجه 
در اصفهــان چــه برنامــه عملیاتــی بــرای پویایــی 

همکاری های میان خواهرخوانده ها دارد؟ 
کــه بــا شــهردار محتــرم داشــتیم،  مــا در جلســه ای 
پیشــنهاداتی را در این باره چه به صورت حضوری و چه 
به شکل مکتوب ارائه کردیم. از شــهرداری خواسته ایم 
که در ســال، چند شهر را مشــخص کنند و به آنها هیئت 
بفرســتند؛ هیئت هایــی بــه ریاســت شــهردار یــا دیگــر 
مســئولان شــهری. این حرکــت موجب خواهد شــد که 
متقابلا هیئت هایی هم از آن شهرها به اصفهان بیایند. 
در حــال حاضر، دو تا ســه شــهر را بــرای اضافه شــدن به 
خواهرخوانده های اصفهان در دستور کار قرار داده ایم؛ 
که به عقیده ما]مجموعه وزارت خارجه[ با توجه به  چرا
حضور هیئت های مختلفی که در سطوح عالی از جمله 
رئیس جمهور و نخست وزیر به اصفهان می آیند، تعداد 
خواهرخوانده هــای فعلــی اصفهــان برای این شــهر کم 
اســت. در واقــع، بایــد از ایــن ظرفیت اســتفاده می شــد 
و تعــداد بیشــتری از شــهرهای دنیــا بــا اصفهــان ســند 

خواهرخواندگی امضا می کردند. 

آن دو ســه شــهری کــه در دســتور کار قــرار 
گرفته اند، کدام هستند؟

قرار است هفته آینده هیئتی از مجارستان و در اسفندماه 
هیئتی از لهســتان به اصفهان ســفر کننــد. برنامه ریزی 
کرده ایــم تا بتوانیــم با دو شــهر این کشــورها این ســند را 

امضا کنیم.

سفرشان به دعوت اصفهان صورت می گیرد؟
خیر. لزوما نمی شود گفت که دعوت اصفهان بوده ولی 
صحبت شده اســت. ما از طریق ســفارت هایمان در آن 
گر قرار  کشورها پیگیری کردیم و پیشنهاد دادیم که مثلا ا
اســت فلان هئیت برای بازدید از اصفهان بیاید، امکان 
مطرح شــدن و امضا کردن ســند خواهرخواندگی میان 

دو طرف بررسی شود. 

یعنی نتیجه این بررسی ها مثبت بوده؟
فعــلا در کانال اداری اســت. قرار اســت ایــن هیئت ها در 
سفرشــان به اصفهان با شــهردار و مســئولان شهرداری 
اســتارت گفت وگوهــا را بزننــد و شــرایط را بــرای امضای 
ســند همــکاری در آینــده فراهــم کننــد. بگذاریــد این را 
خیلی صریح بگویــم: از جانب ما، یعنــی وزارت خارجه، 
همه کارهایی که مربوط به حوزه دیپلماسی می شود با 
قوت پیگیری خواهد شد و بقیه اش به شهردار محترم و 
شهرداری مربوط می شــود. ما در واقع نقش هماهنگ 

کننده را داریم و می توانیم این نقش را گسترش دهیم. 

آنچــه اشــاره  کردیــد در حــوزه افزایــش تعداد 
خواهرخوانده هاست، اما همانطور که گفتم یکی 
از نقــاط ضعف اصفهــان عدم اســتفاده از ظرفیت 
خواهرخوانده های فعلی است. گرچه بعضا روابط 
اصفهان با فرایبورگ یا ســن پترزبورگ بــه برگزاری 
هفته های فرهنگی خلاصه شــده اســت؛ اما برای 
مثال، هیچ وقت حتی برای توسعه گردشگری سراغ 
دو خواهرخوانده دیگر یعنی فلورانس یا بارسلون 
که در اروپا جزو بهترین های این صنعت هستند، 

نرفته ایم؟
بخشــی از این همکاری به طــرف ایرانی و البته بخشــی 
به طــرف خارجــی برمی گــردد. همچنین بحــث دیگری 
هــم وجــود دارد و آن اینکــه، اولویت هــای در میــان 
خواهرخوانده ها باید مشــخص شــود. همین بارسلون 
که مثال زدید، در شرایط سیاسی فعلی منطقه کاتالونیا، 
شــاید پیگیــری توســعه تعامــلات دو جانبــه در اولویــت 
نباشــد. ولــی بــرای مثــال، در رابطــه بــا ســن پترزبورگ، 
بــا سرکنســول جدیــد روســیه در اصفهــان گفت وگویــی 
کید شد.  داشتیم و بر تقویت همکاری ها میان دو شهر تا

کیدهــا به صورت کلامــی بوده  طبیعتــا این تا
است. آیا در عمل می توان منتظر اتفاق تازه ای بود؟
قرار بر این شد که ایشان با طرف خودش و ما هم با طرف 
خودمان برای تبــادل هیئــت و برگزاری هفتــه فرهنگی 
کــره کنیم. همچنین ما پیشــنهاد جدیــدی مطرح  مذا
کردیــم: بــا توجه بــه اینکــه بازی هــای جــام جهانــی قرار 
اســت در روســیه و یکــی از بازی هــای تیم کشــورمان در 
ســن پترزبورگ برگزار شود، لذا پیشــنهاد دادیم در زمان 

بهناز 
عابدی

بـه دنبـال پلـه ای بـرای صعود. این روایت شـهری اسـت کـه گزینه های بی شـمار روی میـزش را زیـر و رو می کند 
و در پـی راهـی اسـت بـرای جهانی شـدن. اصفهان سـبدش سـرریز از جاذبه های گردشـگری و تاریخی اسـت که 
می توانـد هرچشـمی را در هرگوشـه ای از جهـان بنـوازد؛ امـا هنـوز نتوانسـته اسـت بـه افق های هم تـراز خود 
دسـت یابـد؛ افق هایـی که شـهرهای کمتـر غنی در همیـن همسـایگی ایـران، درنوردیده انـد و ایـن روزها حکم 
حرف اول را در گردشگری منطقه و البته جهان دارند. حالا اما رئیس جدید نمایندگی وزارت خارجه در اصفهان 
خبرهای تازه و امیدوارکننده ای دارد. »علیرضا سـالاریان« که به تازگی جایگزین محمدرضا کارشـناس شـده اسـت، از برنامه های 
جامـع و عملـی بـرای بهره گیـری از ظرفیت هـای اصفهان می گوید. او که همراه با تیم نمایندگی به سـاختمان جدیـد هجرت کرده 
اسـت، اولویت های حوزه بین الملل اصفهان در قالب برنامه جدید را شـرح می دهد و معتقد اسـت جهانی شـدن اصفهان نیاز 

بـه تفکـر جهانـی دارد. مشـروح اولین گفت وگـوی رئیس جدید نمایندگـی وزارت خارجه در اصفهان به شـرح زیر اسـت. 

می خواســت بــه اصفهــان ســفر کنــد، بــه اینجا آمــدم و 
ملاقات هایــی بــا مدیــران ارشــد اســتان داشــتیم. آن 
هیئت خیلی تحت تاثیر این سفر قرار گرفتند و بعد از آن 
کثر ملاقات هایی که  شدند مبلغ ما؛ یعنی از آن به بعد، ا
در چین داشــتم، همگی می گفتند آقــای »لین جیان« 
)یکی از مســئولان چینی که در ســفر به اصفهان همراه 
ما بود( خیلی از اصفهان شــما تعریف کرده است. شاید 
کثر هیئت های چینی که به ایران  بتوان گفت بعد از آن، ا
آمدند، حتما به اصفهان هم سفر کردند. مثلا، گوانگجو 
با بندرعباس هم روابط خوبی داشت اما وقتی هیئتشان 
به بندرعباس رفت، بعد از آن باز به اصفهان هم آمدند. 
با اینکه پروازِ کانکشــن از بندرعباس بــه اصفهان هرروز 
وجود نداشت، حاضر شــدند به تهران بروند و از آنجا به 
اصفهان بیایند.دربــاره آن بحث اقتصادی که شــما به 
آن اشاره کردید، باید بگویم استان گواندون به تنهایی 
نزدیک به یــک تریلیــون دلار حجم تجاری ســالانه اش 
بود و ثروتمندترین استان چین محسوب می شد. ما به 
همه هیئت های ایرانی که برای امــور اقتصادی به آنجا 
می آمدنــد، می گفتیم ورود به بازار چین بســیار ســخت 
گر بتوانید ورود کنید، بــازاری یک میلیاردی  اســت اما ا
خواهید داشــت. مثلا در زمینه صادرات ســنگ این امر 
به خوبــی صــورت گرفته اســت. ایــن ســنگ ها اغلب از 
اســتان اصفهان و شــیراز به صورت خام بــه چین صادر 
می شــود و در نمایشــگاه ســنگی که هرســاله در جنوب 
چین برگزار می شود و بسیار هم در جهان معروف است، 
ایــران حضــور فعالــی دارد و شــرکت هایی از اصفهــان به 
آنجا می آیند. چینی ها ممکن اســت همان سنگ خام 
را پردازش و حتی به جاهای دیگر صادر کنند. به آنهایی 
که در حوزه ســنگ فعالیت دارند پیشــنهاد کرده ایم که 
پروژه مشــترکی با چینی ها آغاز کنند. به این صورت که 
مثلا تجهیزات و صنایع از آنها باشد و تامین منابع با طرف 
ایرانــی. چینی هــا تکنولوژی خوبــی در پردازش ســنگ 
دارند و ما می توانیــم با بهره گیری از آن، به جای ســنگ 
خام، ســنگ پــردازش شــده را به کشــورهای همســایه 
به ویژه کشــورهای حوزه خلیــج فارس مثل امــارات که 
ساخت و سازهای زیادی دارند صادر کنیم. بحث دیگر، 
صادرات صنایع دســتی اصفهان به چین است. گرچه 
آنها در صنایع دستی غنی هستند، صنایعشان کاملا با 
ما متفاوت است و به همین دلیل با توجه به استقبالی 
که در چین از صنایع دستی اصفهان می شد، به خصوص 
کاری هایی که در ملاقات ها هدیه می دادیم، این  مینا
گر از مســیر درســت هدایت شود،  صنایع هم می تواند ا
جایــگاه قابــل قبــول و پول ســازی برای اســتان داشــته 
باشــد.جالب اســت بدانید چینی ها ذائقه چیز شیرین 
خوردن ندارنــد ولی از گــز اصفهان اســتقبال می کردند. 
کی های  البته از نوع مرغوبش. قرار است نمایشگاه خورا
حلال در آینده نزدیک در چین برگزار شود و کسنولگری 
گر از اصفهان گز خوب فرستاده  ایران پیشنهاد داده که ا

شود، مشتری پیدا کند. 

گوانگجو در مرکز اســتانی قرار دارد که در واقع 
استان خواهرخوانده اصفهان محسوب می شود، 
امــا آن هم شــبیه دیگــر ســندها روی کاغــذ مانده 
اســت. در مــدت حضورتــان در ایــن اســتان، چرا 

حرکت در این زمینه صورت نگرفت؟
همانطور که اشاره کردید، ســند همکاری میان استان 
گوانگــدون و اســتان اصفهان امضا شــده اما متاســفانه 
اقدامــی صــورت نگرفتــه اســت. زمانی کــه در مرکــز این 
استان حضور داشتیم، به ویژه در بحث همکاری های 
میــان دانشــگاهی اقدامات مهمــی را انجام دادیــم و در 
واقــع زمینه را بــرای همکاری دانشــگاه های دو اســتان 
فراهم کردیم. زمانی که در گوانگجو بودم، از دکتر طالبی، 
رئیس دانشگاه اصفهان، دعوت کردیم به آنجا آمدند و 
سه سند مهم همکاری با دانشگاه های بزرگ چین امضا 
کردند؛ یکی دانشگاه شیامن، دیگری سونیاتسن و یکی 
هم دانشگاه مطالعات این کشور. نباید فراموش کنیم 
که دانشگاه های ما می توانند در زمینه معرفی اصفهان 
تاثیر بسیار زیادی داشته باشند. در همان سفر، قرار شد 
کرسی زبان فارسی در آن دانشگاه ها ایجاد شود که اخیرا 
تلاش ها نتیجه داده و این کرسی راه افتاده است. چنین 
کرات  کارهایی زمان بر است و ممکن است تلاش ها و مذا
ج  یکی دو ســال بعــد نتیجه دهد.  مــا اســاتیدی در خار
داریم که به ایران و اصفهان علاقه مند هستند. معمولا 
سفارتخانه های ما آنها را تشویق می کنند تا کتابی درباره 
ایران بنویســند. قطعا تبلیغی کــه یک خارجــی از ایران 
برای مردم کشورش انجام دهد، تاثیر و بردش چندین 

برابر تبلیغی است که خودمان می کنیم. 

نمایش های تکراری آقای رئیس جمهور

ناهار دیپلماتیک ترامپ با سفرای ١۵ کشور علیه ایران
آمریکا از سفرای کشورهای عضو شورای امنیت 
ســازمان ملل دعــوت کرده کــه روز دوشــنبه به 
واشــنگتن بروند تــا شــواهدی به آنها نشــان دهــد که به 
ادعای دولت ترامپ ثابت می کند ایــران برای حوثی ها 
در یمن ســلاح فرســتاده و موشــکی کــه از یمن به ســوی 

فرودگاه ریاض پرتاب شده، از ایران آمده است. 
بــه گــزارش انتخــاب بــه نقــل از بــی بــی ســی،  در چنــد 
مــاه گذشــته، دولــت ترامــپ در پــی آن بــوده کــه فشــار 

دیپلماتیک بر ایران را افزایش دهد.
 با این حــال، بــا گزارش هــای پیاپــی آژانــس بین المللی 
انــرژی هســته ای دربــاره پای بنــدی ایــران بــه توافــق 
هســته ای، آمریکا فشــارش را بــر برنامه موشــکی ایران و 

رفتارش در منطقه گذاشته است.

 نیکــی هیلی، ســفیر آمریکا در ســازمان ملــل، پیش تر در 
برنامــه ای در واشــنگتن، با نمایــش بقایای موشــکی که 
حوثی ها به ریاض، پایتخت عربســتان ســعودی شلیک 
کردنــد، ایــران را بــه نقــض تعهــدات بین المللــی متهــم 

کرده است.
کــه بعــد از توافــق   در قطع نامــه 2231 شــورای امنیــت 
هســته ای بیــن ایــران و شــش قــدرت جهانــی  تصویــب 
شــد، از ایــران »خواســته شــده اســت« کــه برای هشــت 
سال از توســعه موشک های بالســتیکی که »برای حمل 
 تســلیحات هســته ای طراحــی شــده اند« خــودداری 

کند. 
هم چنیــن یــک قطع نامــه دیگــر شــورای امنیــت درباره 
یمن، تامین تســلیحات بــرای رهبران حوثی و »کســانی 

که از طرف آنها یا به دستور آنها عمل می کنند« را ممنوع 
کرده است.

گر آمریکا پیشنهاد کند سازمان ملل افراد یا نهادهایی را  ا
بابت نقض قطع نامه مرتبط با تحریم تسلیحاتی یمن در 
فهرست سیاه قرار دهد، چنین تصمیمی در جلسه های 
غیرعلنی شــورای امنیت و با رای اجماعی 15 کشور عضو 

گرفته می شود.
 نیکــی هیلــی، ســفیر آمریــکا در ســازمان ملــل، بیــش از
 40 روز پیش در میانه ماه دسامبر، ایران را به تنش آفرینی 
در خاورمیانــه متهم کــرد و گفــت آنچه از بررســی بقایای 
مــــــوشک برمی آیــد، می توانــــــد بــه عنــوان »شواهــــــد 
و  ایــران  بین المللــی  تعهــدات  نقــض  انکارناپذیــر« 
 تــلاش نافرجــام ایران بــرای لاپوشــانی ایــن مــوارد تلقی

 شوند.
کــه  محمدجــواد ظریــف، وزیــر   ایــن درحالــی اســت 
خارجــه ایــران، ســخنرانی نیکــی هیلــی را »نمایــش« 
خوانــد و در توییتــرش نوشــت: »وقتــی در ســازمان ملل 
کــه از آن  بــودم همیــن نمایــش را دیــدم و آنچــه را هــم 

 برآمد... .«
او عکس نیکــی هیلی را در کنار کالین پــاول، وزیر خارجه 
پیشین آمریکا قرار داده که در ســخنانی در سازمان ملل 
مدعی شــد آمریــکا شــواهد انکارناپذیــری از تســلیحات 

کشتار جمعی عراق دارد.
کــرد. امــا   آمریــکا بــر همیــن اســاس بــه عــراق حملــه 
 بعدتــر مشــخص شــد کــه ادعــای پــاول پایــه و اساســی

 نداشت. 
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کید بر حضور مردم   تا
در راستای حفاظت از تالاب ها

ح حفاظت از تــالاب هــای ایران  مدیــر طــر
گفــت: بــا توجــه بــه اهمیــت حفاظـــــت از 
کید می شود.  تالاب ها بر حضور مردم در این زمینه تا
به گزارش زیســت آنلاین، ابوالفضل آبشت به ایجاد 
جریان سازی در زمینه حفاظت از تالاب ها در کشور 
 اشــاره کرد و گفــت: عملکرد ایــن پروژه موجب شــد 
 تــا اهمیــت حفاظــت از تــالاب هــا و احیــای آنهــا 
 در اولویت کارهای مســئولان قرار گیــرد در حالی که 
 تا چند ســال پیــش اهمیتــی به ایــن موضــوع داده 
نمی شــد و تالاب به عنــوان باتلاق و جایــی که باید 

خشک شود در اذهان نقش بسته بود.
کید کرد:  ح حفاظت از تالاب هــای ایران تا مدیر طر
کنون هم  ح، ا اما بــا توجه بــه فعالیت هــای این طــر
مســئولان و هــم بخش زیــادی از مــردم بــه اهمیت 
تالاب ها و کارکردهای مهم آن پی برده اند و در صدد 

حفاظت از آنها برآمده اند.
وی گفت: دراین جلســه بــه موفقیت حضــور مردم 
در رونــد احیــای دریاچــه ارومیــه اشــاره شــد و بعــد 
از بررســی مصــوب شــد 
کــه حضــور مــردم در این 
رونــد پررنــگ تــر شــود، 
همچنیــن تصویب شـــــد 
کــه مــــــردم در دل  حــالا 
کـــــار وارد شـــــده انــد، از 
حضــور آنهــا در حفاظــت 
از دیـــــگـــــــر تالاب هــای 
کشور نیز اســتفاده شود.
کنون  آبشت اظهار کرد: ا
ح مشــارکت مــردم در  طر
احیــای دریاچه ارومیه با 
رویکــرد کاهش مصـــــرف 
آب در بخــش کشــاورزی 
در حــال انجــام اســت و 
کنــون حــــدود 10 هــزار  تا
 کشاورز درگیر کار شده اند و بررسی ها نشان می دهد 
بــا اجــرای آن حــدود 50 درصــد در مصــرف آب در 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه صرفه جویی شده است.
گفــت: پــروژه الگوســازی مشــارکت مــردم در  وی 
فراینــد احیــــای دریاچــه ارومیــه طــی چهــار ســال 
گذشـــته بــا حمایــت مالــی کشــور ژاپــن و همــکاری 
مشــترک بیــن دفتــر عمــران ملــل متحــد و ســازمان 
ح حفاظــــت از  محیــــــط زیســــــت در قالـــــب طــــــر
کنــون  تالاب هــای ایــران اجـــــرا شــــــده اســـت و ا
110 روســـــتا در 11 شــــهــــــرستان در اســتان هــای 
 آذربایجان غربی و شــرقی تحت پوشــش ایــن پروژه 

هستند.
کیــد کــرد: همچنیــن یکــی دیگــر از مصوبــات  وی تا
جلسه این بود حال که الگویی شکل گرفته و موفق 
نیز بوده بنابراین هم ادامه یابــد و هم اینکه به دیگر 

تالاب های کشور تعمیم داده شود.

صنعت                           زیستی

مزایای ذاتی انرژی زیست توده
در حال حاضر طیفی از فناوری های تبدیل 
 زیســت توده به بــرق وجود دارد. بســیاری 
از ایــن فنــاوری هــا- از جملــه احتــراق مســتقیم در 
بویلرهای سوخت رسان، همسوزی با درصد پایین، 
هضم بیهــوازی، زباله ســوزی، گاز دفنگاه و ســیکل 
ترکیبی بــرق و حــرارت- به بلوغ رســیده و بــه لحاظ 

اقتصادی مقرون به صرفه هستند. 
به کمک این فنــاوری ها می توان بــرق ارزان و قابل 
اطمینــان تولید کرد به شــرط آنکه مــواد اولیه ارزان 

در اختیار باشد.
به گزارش برق نیوز، تعدادی از فناوری های زیســت 
تــوده- از جملــه گازیســازی و آتشــکافت )پیرولیــز( 
اتمسفریک زیست توده- که بلوغ کمتری داشته اند 
هنــوز در فــاز ابتدایــی توســعه تجــاری قــرار دارنــد. 
گازیســازی  فناوری هایــی نظیــر ســیکل ترکیبــی 
 یکپارچــه، پالایــش زیســــتی و هیــــدروژن زیســتی 
در فاز هــای نمایــش عملکــرد یــا تحقیــق و توســعه 
قرار دارنــد. در مورد این فناوری هــا احتمال کاهش 
هزینه ها در آینده به مراتب بیشتر است؛ اما در حال 
حاضر نقش کمتری در نظام تولید برق ایفا می کنند.
 بــه دلیــل آنکــه فناوری هــای مختلــف زیســت توده 
در مراحــل مختلــف توســعه قــرار دارنــد، پتانســیل 
کاهش قیمت آنها بسیار نامتجانس است. پتانسیل 
 کاهــش قیمــت بــرای فناوری هــای اثبــات شــده 

به نسبت پایین است.
با این وجــود، در درازمدت پتانســیل کاهش هزینه 
در مــورد فناوری هــای کمتــر بالغ شــده مناســب به 

نظر می رسد.
فرایند تولید برق از زیست توده بستگی به سه مولفه 

اصلی دارد:
   منابع زیســت توده: ماده خام )یا منبع( زیست 
توده از یک منطقه به منطقه دیگر متفاوت اســت و 
منابع مختلف، خواص متفاوتــی دارند که بر کاربرد 

آنها برای تولید برق تاثیر می گذارد.
   تبدیل زیست توده: تبدیل به فرایندی اطلاق 
می شود که طی آن منابع زیست توده به انرژی قابل 
استفاده برای تولید برق یا حرارت تبدیل می شوند 
مانند گازیسازی، پیرولیز، هضم بیهوازی و احتراق 

   فناوری هــای تولید بــرق: طیف گستـــــرده ای از 
فناوری های تجاری شــده تولید برق وجود دارد که 
از انرژی مفید تولیدشده توســط منابع زیست توده 
به عنوان ســوخت ورودی برای تولید برق استفاده 

می کنند.
 هــر چند کــه در مطالعات فنــی- اقتصــادی، عمدتا 
تمرکــز بــر هزینه هــای تبدیــل و فنــاوری هــای تولید 
برق قــرار دارد؛ امــا یکی از مهــم ترین عوامــل تعیین 
کننــده در موفقیــت پروژه هــای زیســت تــــــوده، در 
 دســترس بودن مطمئن و پایدار منابع زیست توده 

است.

 حکم قطعی قضایی 
برای رفع تصرف اراضی ملی

سرپرســت اداره حفاظــت محیــط زیســت 
شهرســتان نطنز گفت: حکــم قطعی قضایی 
بــرای رفــع تصــرف 7,2 هکتــار از اراضــی ملــی منطقــه 
حفاظت شده کرکس نطنز صادر شــد.به گزارش پارما، 
مهدی صادقی گفت: برای متصدی یک واحد معدنی 
که اقدام به تصرف و تخریب اراضی ملی منطقه حفاظت 
شده کرکس کرده بود، حکم قطعی قضایی صادر شد. 
وی افزود: دادگاه تجدید نظر استان اصفهان به استناد 
مــواد ۶۶ ، ۶7 ، ۸۳ و ۸۶ قانــون مجــازات اســلامی 
 متصدی واحد را بــه حبس تعزیری به مــدت چهار ماه 
و رفع تصــرف عدوانــی و اعــاده به وضــع ســابق و جزای 
نقدی به مبلغ سی میلیون ریال به حق صندوق دولت 

محکوم کرد. 
وی اظهــار داشــت: گشــت و کنتــرل و پیگیــری هــای 
مســتمر کارشناســان و محیط بانان منطقــه حفاظت 
 شــده کرکــس در راســتای حفظ مناطــق و زیســتگاه ها 
و جلوگیری از تخریــب و تصرف اراضی ملــی، هم در این 

رفع تصرفات دخیل بوده است.

دستگیری دومتخلف شکاروصید 
در پناهگاه حیات وحش موته 

دو متخلـــــف شــکار وصیــد قبــل از اقــــدام 
به شکار توســط محیط بانان پناهگاه حیات 
 وحــش موتــه دســتگیر و بــه مراجــع قضایــی معرفــی 

شدند.
 به گــزارش پارمــا، مرتضی جمشــیدیان فرمانــده یگان 
حفاظت محیط زیســت اســـــتان اصفهــان در این باره 
گفت: محیط بانــان پناهگاه حیات وحــش موته حین 
گشــت و کنترل دراین منطقه موفق شدند دو متخلف 
را قبل از اقدام به شروع شکار و هنگام نورکشی دستگیر 

کنند. 
وی افــزود: از متخلفان یک قبضه اســلحه تــک لول که 
بــر روی آن یــک صــدا خفه کن دســت ســازنصب شــده 
بود، ســه تیر فشــنگ چهارپاره، ســه تیر ســاچمه و یک 
قبضه چاقو به همراه ســایر ادوات شــکار کشف و ضبط 
شد.جمشــیدیان گفت: این متخلفان به دلیل شروع 
به شــکار غیر مجــاز و حمل اســلحه قاچــاق در پناهگاه 
حیات وحــش موته دســتگیر و تحویــل مراجع قضایی 
شــدند. پناهگاه حیات وحش موته با وسعت 20۴ هزار 
و ۳05 هکتار در شــمال اســتان اصفهان، شــمال غربی 

میمه قرار دارد.
شکار و حتی اقـــدام بــــه شروع به شکار در زیستگاه های 
حیات وحش توسط متخلفان جرم است و طبق ماده 
 10 و 15 قانــون شــکار و صیــد، متخلفــان تحــت تعقیب 

و مجازات قرار می گیرند.

قانون                             زیستی

ک بازخوانی قانون هوای پا
ماده۳0-ســازمان مکلــف اســت بــا همکاری 
سازمان انرژی اتمی ایران و وزارت ارتباطات و 
ج از  فناوری اطلاعات نسبت به جلوگیری از انتشار خار
حــــدود تعییــــن شـــــــده کلیــــــه امــــــواج رادیــــویــــــی، 
الکترومغناطیســی، پرتوهــای یون ســاز و غیریون ســاز 
اقدام و به منظور حصول اطمینان از عدم افزایش میزان 
و شدت امواج و پرتوهای یون ساز و غیر یو ن ساز از حدود 
تعیین شــده در هــوای آزاد، شــبکه پایــش مربوطــه را 

راه اندازی کند.
اشخاص حقیقی و حقوقی که حدود تعیین شده انتشار 
امواج و پرتوهای موضوع این ماده را رعایت نکنند، برای 
اولین بار به جزای نقدی درجه پنج موضــوع ماده )1۹( 
قانون مجازات اسلامی محکوم و در صورت تکرار علاوه بر 
کثر جزای نقدی، به ضبط اموال و تجهیزات مرتبط  حدا

نیز محکوم می شوند.
   تبصره - حدود تعیین شده انتشار امواج و پرتوهای 
موضوع این ماده توسط ســازمان انرژی اتمی ایران و با 
 همکاری مشــترک ســازمان، وزارتخانه های ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
و سازمان ملی استاندارد ایران با رعایت ماده)22( قانون 
حفاظتدر برابر اشعه مصوب 1۳۶۸ ظرف مدت شش ماه 
از تاریخ ابــلاغ این قانــون تدوین می شــود و به تصویب 

هیئت وزیران می رسد.
   ماده۳1- نیروی انتظامی جمهوری اســلامی ایران 
و یــگان حفاظــت ســازمان مکلفنــد به عنــوان ضابــط 
 دادگســتری، در مــوارد وقــوع جرائــم مشــهود مذکــور 
 در ایــن قانــون رأســا یــا در صــورت اعــلام ســازمان یــا 
ج در این قانون  با اطلاع از وقوع جرائم غیرمشهود مندر
با نظــر دادســتان شهرســتان ذی ربــط اقــدام لازم را در 
چهارچوب قوانین و مقررات با واحدهــای آلوده کننده 

یا اشخاص حقیقی یا حقوقی مربوط به عمل آورند. 
   ماده۳2- برای رسیدگی به تخلفات و جرائم موضوع 
این قانون، به تشــخیص رئیس قوه قضاییه شــعبه ای 

تخصصی در هر حوزه قضایی اختصاص می یابد.
    تبصــره1- آن دســته از کارکنــان ســازمان کــه دوره 
آموزش ضابط دادگســتری را زیر نظر دادســتان مربوط 
طی کرده باشند، برای اجرای مفاد این قانون به عنوان 

ضابط دادگستری تعیین می شوند.
کشــــــاورزی )ســازمان     تبصــره2- وزارت جهــاد 
جنگل هــا، مراتــع و آبخیــزداری( و ســازمان، در دعاوی 
 حقوقــی و کیفــــــری ناشــی از فعالیت هـــــا، وظایـــــــف 
ایــن قانــون،   و تکالیــف قانونــی مربوطــه موضــوع 

از پرداخت هرگونه هزینه دادرسی معاف هستند.
   مــاده۳۳- صددرصددرآمدهــای حاصــل از اجرای 
 این قانون به حساب خزانه داری کل کشور واریز تا صرفا 
در قالــب بودجــه ســنواتی جهت تکالیــف ایــن قانون و 

مقابله با منابع آلوده کننده هوا هزینه شود.
 20 درصــداز وجــوه مذکــور از طریــق موسســه عمومــی 
غیردولتی صندوق ملی محیط زیســت به منظــور ارائه 
تســهیلات به منابــع آلاینــده هوا جهــت رفــع و کاهش 

آلودگی هوا اختصاص می یابد.

اخبار                            اصفهان آموزش                         زیستی

@AFYAM @burhanvalad@marchiniha@asoondar 

مناطــق قرمز تنش آبــی دارند. ســال آینده 
بــه بحران هــای  ممکــن اســت تنش هــا 
اقتصادی، اجتماعی و امنیتی تبدیل شود و مناطق 

زرد هم وضعیت بحرانی پیدا خواهند کرد. 

یادمان باشــد که زبالــه های کنار جــاده ای، 
یکی از عوامل دخیل در آتش سوزی جنگل ها 
 و مراتع و ســوانح جــاده ای اســت. در خودرو شــخصی 

از کیسه زباله مخصوص خودرو استفاده کنیم.

سازمان زمین شناسی:
بسیاری از دشت های کشور با فرونشست 
مواجه شــده . فــارس، کرمــان و # اصفهــان بدترین 

وضع از لحاظ فرونشست را دارند. 

ح 550 هزار هکتاری با هدف حفظ آب،  طر
کشــــــور اجــــرا  ک و اشتغالزایــــــی در   خــــــا
ح بــه اهــداف خــود   مــی شــود؛ امـــــا آیــا ایــن طــر

می رسد؟
2.8K861 395785

تعقیب و گریز  در حیات وحش
محیط بان جلالی از یک روز از حفاظت محیط زیست می گوید:

 امروز یکشــنبه ســاعت شــش صبح اســت. بعــد از چهــار روز 
اســتراحت برای انجــام کار وشــروع یک شــیفت چهــار روزه 
آماده می شوم. همسرم در حال آماده کردن صبحانه است. 
فرزندانم زود تر از همیشــه بیدار شــده اند تا بعــد از چهار روز 
اســتراحت صبحانــه بخوریم. فرزنــد کوچکم می گویــد: بابا 
این چه شغلی است که شــما دارید.چهار روز نیستید و من 
 دلم برایت تنــگ می شــود.اصلا  نمــی خواهد ســر کار بروید 
و من به او می گویم که بابا من بایســتی بــروم. باید کار کنم. 
باید از حیوانات محافظت کنم. پســرم می گویــد: رفتی باغ 
قمیشلو آهوی زیبایی که در باغ هست را ببوس. صبحانه را با 
هم می خوریم و من از آنها جدا می شوم. پسرم مرا می بوسد؛ 

اما دخترم خجالتی است وفقط خداحافظی می کند. 
از آنها جدا می شوم و با توکل بر خدا به سمت منطقه حرکت 
می  کنم. بعــد از چنــد ســاعت بــودن در راه می خواهــم وارد 
منطقه شــوم، چشــمم به دامداری می افتد که چندین بار 
تخلف صید و شــکار داشــته و الان نیز به صــورت غیر قانونی 
در حال چرای منطقه اســت.  با همکارانم تماس می گیرم. 
همکاران ســریعا خود را به محل می رســانند. به نزد دامدار 
متخلف می رویم وبه اوتذکرمی دهیم؛ اما اعتنایی نمی کند 

و می گوید هر کاری می خواهید انجام  دهید. 
با مســئول منطقه صحبت می کنیم. مقررمی شود که این 
موضــوع را  فــردا پیگیری کنیــم. دامــدار متخلــف را از محل 

 دور می کنیــم و بــه راه خود ادامه مــی دهم. پــس از مراجعه 
گشــت  بــه پاســگاه و خــوش و بــش بــا همــکاران جهــت 
زنــی آمــاده و پــس از نیــم ســاعت بــه گشــت خــود ادامــه 
 می دهــم. در منطقــه وضعیــت عــادی اســت. به کنــار یکی 
از آبشــخور هــا مــی رویــم. متاســفانه آب آبشــخور توســط 
افرادی کــه نمی دانــم نام آنهــا را چــه باید نامید قطع شــده 
و هیــچ آبــی داخــل آن نمانــده اســت کــه حیوانــات بتوانند 
کــردن  کننــد. بــرای جلوگیــری از خالــی  از آن اســتفاده 
کــوه هــا را دوربیــن  مجــدد آبشــخورها اطــراف آبشــخور و 
کشــی مــی کنیــم و آب را دوبــاره را ه انــداز ی مــی کنیــم  تــا 
وارد آبشــخور شــود. آهوهــا در فاصلــه صــد متــری ایســتاده 
و نگاهشــان به دســتان ماســت. بعــد از چند دقیقــه محل 
 را تــرک مــی کنیــم و خــود را بــه یکــی از ارتفاعــات مشــرف 
به آبشــخور مورد نظر می رســانیم تــا بتوانیم از آنجــا محل را 
بهتر رصــد کنیــم. چهار ســاعتی مــی شــود کــه در ارتفاعات 
گشــت زنی و دوربیــن کشــی مــی کنیــم. حــالا دیگر ســاعت 
دو بعداظهر اســت. به پاییــن ارتفاعــات می آییــم. به دلیل 
موقعیت نا مناســب نتوانســتیم در ارتفاعات چایی درست 
 کنیم و استراحتی داشته باشیم. جهت صرف ناهار به یکی 
از اتاقــک هایــی کــه در گوشــه ای تعبیــه شــده مــی رویــم. 

 بــرای ناهــار نیمرو آمــاده مــی کنیــم بعــد از صــرف ناهار 
و اســتراحت محل را جهت انجام گشت ترک می کنیم. 
در حین گشــت زنــی  روی بی ســیم اعلام می شــود یک 
دســتگاه موتور ســیکلت به طور غیر قانونی وارد منطقه 
 شــده اســت. ســریعا بــه محــل مــی رویــم پــس از رد زنی 
و دوربیــن کشــی موتــور ســیکلت متخلــف مشــاهده 
کبین موتور  می شــود. به تعقیب آن اقــدام می کنیــم. را
ســیکلت فرار مــی کننــد. با گشــت هــای موتــوری دیگر 
هماهنگ می شویم آنها خود را به محل می رسانند؛ اما 
با توجه  به اینکه موتور ســیکلت متخلفیــن از نوع تریل 
هوندا 250است و قدرت خودروها و موتور سیکلت های 
ما به حد آن نمی رسد؛ متاسفانه از ناهمواری های زمین 
اســتفاده می کند ومحل را ترک می کند.خوشــبختانه 
کبیــن موتورســیکلت نتوانســتند حیوانــی را شــکار  را
کننــد و ایــن خبــر مهمــی اســت کــه باعــث خوشــحالی 
همه ما می شــود؛ اما خودروی ما به دلیــل تعقیب زیاد 
 دچار آســیب شــده و بایســتی جهت تعمیر آن را به یکی 
از شهرســتان هــای اطــراف منطقــه ببریــم. خوروهایی 
کثــرا مســتهلک شــده یــا از  محیــط زیســت متاســفانه ا
 نوع خودرهــای بی کیفیت هســتند که کشــش حرکت 
و تعقیــب در مناطــق و بیابــان هــا را ندارنــد. بعــد 
 از  هماهنگــی بــا رئیــس منطقــه حــدود ســاعت 22:۳0 
به پاســگاه بر می گردیم تا شــامی بخوریــم و دوباره برای 
گشت زنی شب آماده شویم. همکاران خیلی خسته اند 
و می گویند: دیگر انــرژی برایمان نمانــده. با هماهنگی 
مسئول شــیفت یکی از دوســتان که با ما بود در پاسگاه 
ماند و قرار شد دوست دیگر که روز را در پاسگاه مانده بود 
به همراه ما جهت گشــت زنی آماده شــود. محل گشت 
شــبانه اطراف یکی از روســتاهایی اســت کــه در منطقه 
واقع شده است. متاســفانه برخی از جوانان این روستا 
 به دلیل بــی کاری، اعتیاد و نداشــتن فرهنگ حفاظت 
از محیط زیست با سوار شدن بر موتور سیکلت های خود 
اقدام به نورکشی در شب و صید حیوانات بی گناهی که 
ع آنها پناه آورده اند، می کننــد. ما داخل خودرو  به مزار
نشسته ایم. ساعت سه صبح است. یک موتور سیکلت 
اقدام به نور کشی می کند. خودرو سازمان را به سمت او 
هدایت می کنیم. او با دیدن خودرو و پس از تعقیب زیاد 
 خود را به منطقه ای مســکونی داخل روســتا می رساند 
و ما دوبــاره به گشــت خــود ادامه مــی دهیم. حــالا قرار 
شده به صورت شیفتی داخل خودرو استراحت کنیم. 
من بیدار می مانم و دو دوست دیگر استراحت می کنند 
تــا ســاعت هفت صبــح بــه صــورت شــیفتی اســتراحت 
می کنیم وسپس صبحانه می خوریم. روز و شب خسته 
کننده ای داشتیم؛ اما این خستگی ها به خاطر فرار دادن 

دومتخلف از تنمان خارج می شود.

او مایـه آرامـش مـرال، آهـو و امنیـت پرنـدگان مهاجـر اسـت. او دلش در هـوای طبیعت پر می كشـد 

سمیه 
سهرابی

و سـر از جـان نشـناخته بـه دفـاع از آن بـر مـی خیـزد. او حافـظ مرزهـای طبیعـت و حریـم خلقـت 
 خداونـد است.كسـی كـه در برابـر تفریـح شـکارچیان سـینه سـپر مـی کند.كسـی كـه بـرای حفاظـت 
از میـراث طبیعـی حاضر اسـت جان خود را از دسـت بدهد.كسـی كه در زمسـتان آن گاه كـه دانه های 
ظریـف بـرف، رقصـان بـر زمین می نشـیند و بـرگ درختان دانـه دانه بر زمیـن می افتد و زمیـن را فرش 
می کند و ناله پرندگان گرسـنه در برف مانده در بیابان به آسـمان می رسـد، با ابتدایی ترین داشـته ها 
سـر می رسـد. جلالی در گرمای سـوزان تابسـتان و سـرمای اسـتخوان سوز زمستان  همیشـه و همه جا مراقب طبیعت 

و حیات وحش است. او یک محیط بان است. متن زیر روایتی از یک روز احمد جلالی محیط بان است.

بازیافت و کاهش زبالهروباهی به نام پکس
نویسنده:  سارا پنی پکر
تصویرگر:  جان کلاسن

برگردان:  بهرنگ خسروی
 کتــاب » روباهــی بــه نام پکس « داســتان پســری اســت 
 بــه نــام پیتــر کــه بچه روبــاه یتیمــی را نجــات می دهــد 
و از او چــون یــک حیــوان خانگــی نگهــــداری می کنــــد. 
پیتــر کــه مــادرش را از دســت داده اســت بــه بچه روبــاه 

دل می بندد. 
بــا گذشــت زمــان، دوســتی پیتــر و بچه روبــاه عمیــق 
می شود تا اینکه پدر پیتر مجبور است راهی جنگ شود 
و چون پیتر باید پیش پدربزرگش برود او را وادار می کند 

که پکس را در بیابان رها کند.

خانه  پدربزرگ از محل زندگی پیتر و از جایی که پکس را 
رها کرده خیلی دور است. 

پیتــر بــا گذشــت یــک شــب و در پــی گفت وگویــی بــا 
پدربزرگ، تصمیم به رفتن می گیرد. 

پیتر برای یافتن پکس، خانــه  پدربزرگش را ترک می کند 
و بــا دلــی غمگین ولــی امیــدوار، راهــی ســفری طولانی 

می شود.
  ســرانجام و پــس از ماجراهایــی بســیار، پیتــر، زخمــی 

و خسته، پکس را پیدا می کند. 
از طرفی پکس همچنان در انتظار آمدن دوستش است 
ولی در این دوره  انتظار ماجراهایی بر او می رود که پکس 

به زندگی در حیات وحش خو می گیرد.

نویسنده: بافی سیلورمن
برگردان: فاطمه مصلحی مصلح آبادی

تازه از فروشگاه برگشــته اید، بازی جدیدی را که خریده اید 
از کیســه پلاســتیکی در می آوردیــد و کیســه را روی زمیــن 
ول می کنید. قیچــی را بر می داریــد و بری باز کــردن جعبه، 
بسته بندی محکم پلاســتیکی آن را می برید. وسیله بازی 
داخــل جعبــه در لایــه ای مقوایــی قــرار دارد. بالاخــره، آن 
را بیــرون می کشــید و آماده بــازی بــا آن می شــوید.اما قبل 
از شــروع بــازی بایــد آشــغال ها را جمــع کنیــد. پس کیســه 
پلاستیکی، پلاستیک های پاره شده بسته بندی و مقواها 
را بر می دارید و با عجله به ســمت ســطل زبالــه می روید. آیا 
بایــد آنهــا را دور ریخــت؟ کتــاب »بازیافــت و کاهــش زباله« 

پدیده زباله و موضوعات مرتبط با آن را برای کودکان شرح 
 می دهد و در کنار آن با پیشنهاد فعالیت های عملی آنان را 

به نقش پذیری و مسئولیت پذیری تشویق می کند.
چه بر ســر زباله ها می آید؟ ســر و ســامان دادن بــه زباله ها، 
گورســتان زباله چه جور جایی اســت؟، زباله های ماندگار، 
تفکیک زبالــه، بازیافت راهی بــرای کاهش زبالــه، بازیافت 
آلومینیــم، بازیافــت کاغــذ، بازیافــت پلاســتیک، بازیافــت 
شیشــه، بازیافــت پســماند آشــپزخانه و باغچــه، بازیافــت 
باتری، تلفن همراه و رایانه، گنجینه ای از مواد قابل استفاده 
 به نام زباله، گورستان های زباله آینده و کاهش، بازمصرف 
و بازیافت زباله موضوعاتی هستند که در این کتاب به آنها 

پرداخته شده است.

کتاب های                            سبز

تبدیل به 
فرایندی اطلاق 
می شود که طی 
آن منابع زیست 
توده به انرژی 
قابل استفاده 

برای تولید 
برق یا حرارت 
تبدیل می شوند



ویژه نامه عکس
 شماره اول، اسفند 1395

آژانس عکس
یبا  اصفهان ز

 آژانس عکس
 روزنامه اصفهان زیبا
 جهت تکمیل کادر خود 
 از عکاسان علاقه مند در رشته عکاسی 
دعوت به همکاری  می کند   Photo.isfahanziba@gmail.com 

علاقه مندان می توانند رزومه خود را به ایمیل زیر ارسال کنند

2          3    روایت تصویری یازدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری ایران   

  4    گلچینی از عکس های این ماه ایران و جهان

ویژه نامه عکس
 شماره نهم، بهمن 1396
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یازدهمین نمایشــگاه بین المللی گردشــگری ایران  بزرگ ترین رویداد صنعت گردشگری کشور، در 
محل دائمی نمایشگاه های تهران برگزار شد .

در این نمایشگاه  43۰  شرکت ایرانی،  ۷۰ شرکت خارجی و ۲1  کشور فعال در حوزه گردشگری حضور 
دارند.

عکس : مجید اسلام دوست
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ویژه نامه عکس
 شماره نهم، بهمن 1396

 جشن بزرگ نماز در خیمه
 گلستان شهدا اصفهان -آزاده عزیزیان

گونی تانکر گاز مایع در اصفهان   -  واژ
حمیدرضا نیکومرام

نخستین دوره مسابقات شطرنج برق آسای کشوری در سمیرم  - ایمنا

نمایشگاه سالانه اسباب بازی لندن - The Guardian اجراهای خیابانی جشنواره تئاتر فجر - مهر

کنسرت سینا سرلک در اصفهان  - حمیدرضا نیکومرام

       Reuters-سیل در فرانسه

همایش خودروهای کلاسیک- ایمناروستای خویگان علیا و ازنه  -ایمنا

بزرگداشت آیت الله سید محمد علی صادقی - آژانس عکس اصفهان زیبا



 »چرا دعا و طلب باران 
نمی کنیم!!« 

در فرهنگ اسلامی یکی از کار هایی 

مرتضی 
نجفی 
قدسی 

که یــک انســان مســلمان بایــد جزو 
 برنامــه هــای روزانــه اش باشــد دعا 
و نیایش است، البته جلوه ای از دعا 
و نیایــش در نماز اســت کــه بهترین 
صورت آن اســت ولی منحصر به آن 
نیســت و دایره دعــا و نیایــش وســیع تر از آن اســت، 
کتفا کند  یعنی نباید انسان به این نماز های کوتاه ا
و خود را بی نیــاز از دعا هــا بداند، خدا مــی داند این 
دعا هایی که در مفاتیح الجنان اســت یا در صحیفه 
سجادیه و دیگر کتب ادعیه موجود است، همه برای 

پرورش روح انسان است.
  انســان بی گمــان نیــاز مبــرم به ایــن گفتمــان دارد 
تا رو ح خــود را صیقل و در پرتو ایــن ارتباط با خدای 
لطیف، روح و روانی لطیف و زیبا پیدا کند و به آرامش 
واقعی دست یابد که فرموده است: یعنی همانا تنها 

با یاد خداست که دل ها آرامش می یابد.
گر مردم سرزمینی  در قرآن کریم تصریح شده است: ا
اهل ایمان و تقوا باشند ما برکات را از آسمان و زمین 

بر آنها می گشاییم یا در آیه ای دیگر می فرماید:
کســی که از یــاد خــدا اعــراض کنــد یــا روی برگرداند، 
مــا معشــیت و اقتصــاد او را ماننــد کلافــی ســردرگم 

می کنیم!
این آیــات و دیگر آموزه هــای دینی به ما ایــن مهم را 
مــی فهاند کــه رابطــه ای بین اعمــال انســان و نزول 
بــرکات الهــی هســت، البتــه این بــدان معنا نیســت 
 که آدمــی به عبادت مشــغول شــود و فعالیتــی نکند 
و منتظــر باشــد تــا رزق و روزیش وســیع شــود، بلکه 
تــلاش و کار هــم بایــد باشــد و حضــرت علــی )ع( که 
 بهتریــن عبــادت هــا را مــی کــرد روز هــا به حفــر چاه 
می پرداخت و کشــاورزی می کرد و نیمه های شب 

هم به دعا و مناجات مشغول می شد.
 آنچــه کــه مبرهن اســت جامعــه امــروزی ما نســبت 
 بــه دعـــــا و نیایــش کمــی بــی توجــــــه شــده اســت 
 و نمــی دانــد کــه کلیــد بســیاری از رفــع گرفتــاری ها 
و مشــکلات و حصــول گشــایش هــــــای فــــــردی و 
اجتماعی به همین ایجاد رابطه خالصانه با پروردگار 
گــر از در اخــلاص بــه درگاه الهی  مربوط مــی شــود و ا
برویم خدای متعال باز هم تفضــل می کند ولی چه 
کنیم که غرور و تکبر بسیاری از مارا فریب داده است! 
خشکســالی های پی در پی را می بینیم و بی خیال 
هستیم! چرا طلب باران 

از پروردگار نمی کنیم!؟
از  مگـــــر درخــــواســـــــت 
پروردگار عیب و عار است 
کــه خجالــت می کشــیم! 
البــــتــــــه در بعــضــــــی از 
کوچـــک یــا  شهرهــــــای 
کــه  کویـــــــری  مناطــــــق 
خشکســـــالی را بیشـــــتر 
کننــد اخیــرا  حــس مــی 
نماز استســقاء خواندند 
کــه  و تصویــر کشــاورزی 
گوســـــفندی را در  بچــه 
 بغل گرفته بود و عاجزانه 
بــه درگاه الهــی اســتغاثه 
می کرد، انسان را منقلب 
می کنــد و گمان دارم که 
ک اوهم که شــده ترحم کنــد؛ اما چرا  خدا بــه دل پــا
همه ما، مانند آن کشــاورز،  خالصانه بــه درگاه الهی 
نمــی رویــم و حــال آنکــه تصریــح آیه قــرآن اســت که 
خــدای متعــال مــی فرمایــد مــرا بخوانیــد تــا اجابت 

کنم شما را.
باید توجه داشته باشیم که اسباب مادی جای خود 
را داردو کســی منکر آنها نیســت؛ اما مسائل معنوی 
ریشــه اساسی حل مشــکلات اســت و هر جامعه ای 
بــه میزانی که از خدا دور بشــود، مشــکلاتش بیشــتر 

می شود.
گر قرار باشــد ۱۲۴هزار پیامبر خدا در یک شهر باهم  ا
زندگی کنند کوچــک تریــن اختلافی بیــن آنها پدید 
گر افــراد جامعه ای  همگی  نمی آید،پس بنابــر این ا
اهــل تقــوا و صــلاح  و ســداد شــدند، مســلما در آن 
جامعه نزاعــی در نمی گیــرد؛ دزدی و چپاولی انجام 
نمی شــود و اصلا نیازی به پلیس نخواهند داشــت! 
چون هرکس پلیس خود اســت و قرار است خطایی 
 نکنــد و دیگر پرونده ای تشــکیل نمی شــود و نیازی 

به قاضی نخواهند داشت و...
شــاید بفرمایید اینها تفکرات ایده آلیستی است که 
هیچ وقت محقق نخواهد شــد؛ اما می توان با غلبه 
این تفکــر در اجتماع به ســمت جامعــه ای که مورد 
نظر اســلام اســت برویم کــه در آن اختــلاف طبقاتی 
نباشــد،اغنیاء خود را برتر از فقرا ندانند و ســهم آنان 
را در ثروت خود ببینند، کار و تلاش باشد ،معصیت 
پــروردگار نباشــد، همدلــی و مواســات باشــد،آنگاه 
نعمات الهی هــم افزون می شــود و بــرکات الهی هم 

نازل می شود.
ایــن حــرف هــا شــعار نیســت، در پیــروزی انقــلاب 
اســلامی و در طول ســال هــای جنــگ تحمیلی هم 
یرخلاف اینکه تمام قدرت ها در جبهه مقابل بودند 
امــا در جبهه مــا جوانانی بــا ایمــان و پر شــور و آماده 
جانفشــانی در راه خدا بودند، دشــمنان نتوانستند 
 بــه اهدافشــان برســند و بــا اینکــه مــا در آن زمــان 
در شرایطی بسیار بدتر از شرایط فعلی بودیم و حتی 
پنیرمان هــم کوپنی بود ولــی چون پایــداری کردیم 
خداوند پیــروزی را به ملت ایران عطــا فرمود و دوام 
نعمــت جمهوری اســلامی هــم به آن اســت کــه اولا 
مسئولان تعهد خود را نسبت به اسلام و مردم عملا 
نشان بدهند و علامت آن هم باید این باشد که دیگر 
هیچ دزدی و چپاولی در بانک ها و موسســات مالی 
نسبت به مردم نشود و بساط ربا برچیده شود و آنگه 
گر صداقــت را در متولیــان امور  مردم مســلمان هم ا
دیدند اعتماد خواهند کرد و همانند گذشته در کنار 
آنان و در مقابله با دشمنان آماده خواهند بود و هیچ 

خوفی هم از آنان نخواهند داشت.

سخن                       اول

برگزاری کارگاه یک روزه 
شبهه شناسی 

دارالقــرآن الکریــم اصفهــان جهــت ارتقــاء 
ســطح مربیــان قرآنی ایــن موسســه کارگاه 
یــک روزه شــبهه شناســی را با هــدف ارتقــاء مهارت 

مربیان در پاسخگویی به شبهات برگزار کرد.
حجــت الاســلام و المســلمین دکتــر ســید حســن 
هاشــمی، مدیر بخش پشــتیبانی علمی- پژوهشی 
مرکز ملــی پاســخگویی به پرسشــهای دینــی در این 
 جلســه جریــان شناســی شــبهات دینــی و آشــنایی 
با روش های پاسخگویی به شــبهات را ارائه کردند، 
 همچنیــن بــه بیــان چنــد شــبهه و نحــوه پاســخ 
به آنها و معرفی منابع پاسخگویی به شبهات )کتب، 

نرم افزار و پایگاه های دینی( پرداختند.
این کارگاه از ســاعت ۸ تا ۱۲:۱۵ صبــح  روز جمعه ۲۹ 
دی در دارالقرآن الکریم اصفهان برگزار شــد و حدود 

۳۰۰ نفر از مربیان در آن شرکت کردند.

مجلس یادبود حجت الاسلام 
مهدی مظاهری برگزار شد

به مناسبت ارتحال عالم جلیل القدر، چهره 
مانــدگار تبلیغ، بنیانگــذار دارالقرآن الکریم 
اصفهــان حجت الاســلام  والمســلمین حــاج شــیخ 
مهدی مظاهری مجلس یادبودی از طرف دارالقرآن 

الکریم اصفهان برگزار شد.
ایــن مراســم روز جمعــه ۲۹ دی  از ســاعت ۹:۳۰ تــا 
۱۱ صبــح مصــادف بــا هفتمیــن روز درگذشــت ایــن 
عالم بزرگــوار در ســاختمان مرکزی دارالقــرآن الکریم 

اصفهان برگزار شد.
 در این مراســم کــه اعضاء بیــت آن مرحــوم، جمعی 
کارکنــان،  از اعضــاء هیئــت مدیــره، مدیرعامــل، 
مربیــان، معلمــان و مســئولان مـــــدارس حضـــــور 
داشــتند، ابتــدا آیاتــی از کلام ا... مجید تلاوت شــد  
و بعــد از آن جنــاب آقای حــاج محمــد دیانی ضمن 
اظهــار تاســف از درگذشــت ایــن عالــم بزرگــوار طــی 
ســخنان مبســوطی به بیان گوشــه هایــی از زندگی 

پربار حاج آقا مظاهری پرداختند.
وی اظهار داشت: مرحوم مظاهری در سراسر زندگی 
 از مــرگ و عالم معاد فــراوان یاد می کــرد و باور جدی 
بــه عالــم آخــرت داشــت. وی ادامـــــه داد حــاج آقــا 
 مظاهــری بیــش از ۶۰ ســال دعــای ابوحمــــزه را 
در اصفهان برگزار کردند و با توجه به اهمیت فراوان 
دعــا معتقد بودند که بــا توجه به ظهــور عرفان های 
کاذب لازم اســت بــرای دعــا مکتبــی گشــوده شــود. 
آن مرحــوم اعتقــادش بر ایــن بود کــه باید عرفــان از 
ح شود   زبان معصومین در دعاها و مناجات ها مطر
گونــه عرفــان هــای نوظهــور آشــکار  تــا پوچــی آن 
 شــود. حاج آقا مظاهــری مشــی زندگی اهــل بیت را 
مــی دانســت و مــی گفــت بایــد از مظلومیــت اهــل 
بیت:به شــیوه ای نو و تاثیرگــذار به ویژه برای نســل 

جوان سخن گفته شود.
ایشــان از فعالیـــــت هــــــای خیرخواهانــه اخلاقــی، 
اجتماعــی و مردمــی بــودن حــاج مهــدی مظاهری 
نیــز یــاد کــرد و گفــت: ایشــان عمیقــا معتقد بــود که 
 بایــد فعالیــت هــای قرآنــی در جامعه گســترش یابد 
 و بــر ایــن اســاس بــود کــه دارالقــرآن را تاســیس کرد 
و در این راستا نیز در ملاقاتی که در حضور رهبر فرزانه 
انقلاب برگزار شــد به ایــن مضمون بــه فعالیت های 
خیرخواهانــه، تـــــلاش هـــــای سیاســــــی و منابــر و 
خطابه های آقای مظاهری اشاره کردند و فرمودند: 
»قله فعالیت های آقای مظاهری تاسیس دارالقرآن 

بوده است.«
 آقای دیانــی در پایــان به ایــن موضــوع پرداخت که 
در سایه ایجاد چنین موسسه ای بود که به حمدالله 
کنون در جامعه بســیاری از خواهران و برادران  هم ا
دانــش آموختــه دارالقــرآن، شــمع محافــل قرآنــی 
شــده اند و هــر یــک جمعــی از جوانــان دختــر و پســر 
را تحــت   آموزش هــای قرآنــی قــرار داده انــد و اینک 
بســیاری از آنان حافظ قرآن تربیت شــده اند و اینها 

ثمره و رویش همین دارالقرآن ها بوده است. 
این جلســه با ذکر صلــوات و فاتحه ای برای شــادی 

روح آن عزیز سفر کرده خاتمه یافت.

برگزاری همایش های »فقه 
مضاف« در اسفند

به گزارش خبرگزاری فارس، حجت الاسلام 
والمســلمین احمــــد قطبــــــی در دومیــــــن 
همایش از مجموعه سمینارهای علمی ولایت فقیه 
اظهار کــرد: با توجه به وســعت حوزه هــای فقهی در 
عصــر حاضــر، لازم اســت تــا طــلاب و روحانیــون در 
مســائل مختلــف شهرســازی، فنــاوری، سیاســت، 
 حکومــت و ... دانش انــدوزی و دانش افزایــی کنند 
و از همیــن رو ســمینارهای فقه مضاف را در اســفند 

برگزار خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه فقه مضاف به موضوعات نوپدیدی 
می پــردازد که نیــاز بــه پرداختــن دارد، افــزود: امروز 
کرسی متعدد فقه مضاف پدید آمده است و با عنایت 
به فقه جواهری، به تطبیق موضوعات نو با مسائل 
فقهــی می پــردازد و در راس هــر کرســی، یک اســتاد 

متخصص حضور دارد.

اخبار                      هفته

19 سال یازدهم، شماره 2660 اندیشه
دو شنبه

۱0 خرداد ۱۳۹5 

سال چهاردهم، شماره ۳۱۳۱ اندیشه
یکشنبه

8 بهمن ۱۳۹6 

پرویز پیران:

مدرنیته محصول درون زای غرب است
حسن محدثی:

جهان زائرانه با جهان محققانه متفاوت است
دو نــگاه افراطــی و تفریطــی نســبت بــه مدرنیتــه 
در کشور ما وجود دارد که یا به کلی غربی شدن را 
توصیه می کند یا به کلی رد مدرنیته و فاسد شدن غرب به 
 واســطه مدرنیتــه را عنــوان مــی کنــد. در مباحــث علمــی 
و تاریخی انصاف و مستند و دقیق صحبت کردن خیلی مهم 
اســت. مدرنیته محصول درون زای غرب اســت. مدرنیته 
یک مبنای عقلانیت دارد و سه رکن صنعتی شدن، شهری 
شدن و دموکراسی سیاسی. انســان در مدرنیته محور قرار 
می گیرد. عصر روشــنگری زمینــه را برای انقلاب فرانســه و 
انقلاب ایالات متحده فراهم مــی کند. تغییرات فرهنگی و 
اجتماعی شکل می گیرد و زمینه برای سرمایه داری صنعتی 
آماده می شود. منطق ســـــرمــــایه داری در جهــــت انباشـــت 

ســرمایه برای ســرمایه گذاری مجدد پدید می آیــد. در این 
شرایط رفرم مذهبی کاملا با این منطق هماهنگ می شود. 
مارتین لوتر به دلیل فساد و بحران کلیسا رابطه انسان با خدا 
را مســتقیم اعلام می کند و می گوید دیگر نیازی به کلیســا 
نیســت. صحبت از اصــلاح مذهــب می کنــد و نــه نابودی 
مذهــب. در اینجــا کار ریاضــت کشــانه بدون لــذت مطرح 
می شود که می بینیم با انباشت سرمایه برای سرمایه گذاری 
مجدد هماهنگ است.بیکن می گوید دانش قدرت است. 
شــبیه بــه شــعر توانــا بــود هــر کــه دانــا بــود. امــا فردوســی 
ح می کنــد.   دانــا بــودن را در رابطــه بــا ۱۰ نــوع عقــل مطــر
 در صورتی که منظور بیکن از دانا بــودن همان عقل ابزاری 

است. 

محققی که جهان مورد مطالعه اش را نشناخته 
 و درون آن ســیر نکــرده نمــی تواند به بســیاری 
از معانی دســت پیدا کند ولــی زمانی کــه محقق جهان 
زائرانه را درک و از نزدیک تجربه زیسته پیرامون آن داشته 
است به شکل آسان تری می تواند آن جهان را فهم کند. 
بنابراین جهان زائرانه با جهان محققانه متفاوت است؛ 
 امــا زمانی که ایــن دو با هــم جمع مــی شــوند راه وصول 

به حقیقت آسان تر می شود.
برای معتقدان، زیارت از یک نیــاز، تکانه و بعثت درونی 
 برای زیــارت آغــاز می شــود. بــه عبارتــی دیگر انســان ها 
در درون نظــام های اعتقــادی به گونــه ای جامعه پذیر 
شــده و اعتقــادات بــه مــکان هــای مقــدس را دریافــت 

می کنند که زیــارت برای آنها تبدیل بــه یک نیاز معنوی 
و دینی می شود.بنابراین زائران در طول سال احساس 

نیاز کرده و خواهان انجام این سفر آفاقی هستند. 
 من احســاس می کنم این مطالبه شــدید و خواهندگی 
در کنــار ضریــح نشــان از یک امــر وجــودی دارد کــه تنها 
نیــازی معتقدانه و بر اســاس باور نیســت. بلکه حکایت 
از نوعی حرمان و فقر دارد. آن هم نه محرومیت و فقری 
مادی که فقر وجودی و در معنای قرآنی آن و این خلاف 
آن چیزی است که جامعه شناسان دین از فقر اقتصادی 
به عنوان عامل دین داری سخن می گویند. به نظر من 
 اساســا انســان ها احســاس می کنند که در ایــن جهان 

به یک پناه و پشتیبان مهربان نیاز دارند. 

باید توجه 
داشته باشیم 

که اسباب 
مادی جای 

خود را دارد؛ 
اما مسائل 

معنوی ریشه 
اساسی حل 

مشکلات است

2۳

نگاهی به کتاب »رقص برزیل با شیطان«

کیفرخواست زاغه نشینان علیه فیفا
گر  دیو زرن یک نویسنده ورزشی است و احتمالا ا
بخواهیــم کتابــش را پیــش داوری کنیــم تصــور 
 می کنیم بناســت بــا اثــری در مــورد اطلاعات ورزشــگاه ها 
گفته هــای مســابقات ورزشــی و مســائل خانوادگــی  و نا
فوتبالیست ها و ... مواجه شویم؛ اما در واقع »رقص برزیل 
با شیطان« یک کیفرخواست تمام عیار علیه وضع موجود 
در ورزش اســت. یــک خبرنــگار ورزشــی به میــان مناطق 
حاشــیه ای شــهرهای بزرگ برزیل که به ترس و خشونت 
معروفند رفته تا پوســته رنگ زیبای رویدادهای عالم گیر 
دنیای مدرن یعنی المپیک و جام جهانی را کنار بزند و آنها 
را بزکــی ناجوانمردانه بر بی رحمانه ترین اســتثمار جهانی 

بشریت یعنی نئولیبرالیسم بداند.
کتاب هر چند از کشورهایی دور سخن می گوید؛ اما چندان 

برای مخاطب ایرانی گنگ و نامفهوم نیست. 

او دست مخاطب جهانی اش را گرفته 
و نــزد کارگــران سیاه پوســت آفریقــای 
جنوبی یــا حاشیه نشــینان ریــو برزیل 
می برد و نشــان می دهد کــه آنها هم با 
معضلاتی مشابه دست به گریبان اند؛ 
هزینه های بالای آموزش و بهداشت، 
دستمزدهای ناچیز، فساد اقتصادی، 
اســتثمار کارگران توسط سرمایه داران 
ملــی و بین المللــی و ....او از دانشــگاه 

گو نــام می بــرد و تاثیــر شــگرفی کــه بــر دنیــای امروز  شــیکا
گذاشــت، تاثیری که تقریبا می توان ســرآغاز آن را کودتای 

۱۹7۳ شیلی دانست.
مردم با رنگ پوست و مذهب و نژادهای مختلف می بینند 
 کــه گویــی »دســتی نامرئــی« جیبشــان را خالــی می کنــد 

و دسته بیشــتری از آنها را راهی زیر خط 
فقر می کنــد؛ امــا نمی دانند این دســت 
نامرئــی چیســت؟ چــه کســی در حــال 
خالــی کــردن جیــب ماســت؟ دولــت؟ 
دولــت کــه اقتصــاد را »مردمی« کــرده و 
دخالتی در اقتصاد ندارد، پس کیست؟

چنــد روز پیــش موسســه بین المللــی 
کسفام طی گزارشی تکان دهنده اعلام  آ
کرد که  ۴۲ نفــر در جهان ثروتــی معادل 
سه میلیارد و هفتصد میلیون نفر از فقرای دنیا را در اختیار 
دارنــد و در همیــن گــزارش آمــده کــه ۸۲  درصــد از ثــروت 
 تولیــد شــده در جهــان در ســال ۲۰۱7 نصیب یــک درصد 

از ثروتمندترین افراد شده است.
زرن همچنین به انتقاد شدید از چهره های معروف ورزشی 

مانند »پله« می پــردازد که با سواســتفاده از جایگاهی که 
به دلیل حمایت های توده های فقیر و محروم کشورشان 
بــه دســت آورده انــد عمـــــلا بــه توجیه گــران ظلم هــای 
نئولیبرالیســتی بدل شده اند و سرمســت از پول هایی که 
نصیبشــان شــده گویا دســت در گردن امثــال فون هایک 

انداخته و به رقص معروف برزیلی ها می پردازند.
نویســنده با اینکه خود خبرنگار اســت؛ اما آشــکارا نشــان 
می دهــد چگونــه رســانه های بــزرگ و جریــان اصلــی دنیا 
عامدانه چشم بر حاشیه های مهم و مردمی رویدادهایی 
 ماننــد جــام جهانــی و المپیــک می بندنــد و بــا سانســور 
و بایکــوت نابــودی زندگــی میلیون هــا نفــر در کشــورهای 
 میزبــان ایــن رقابت هــا، چشــم های میلیاردها بیننــده را 
 از واقعیات و مســائل مهم بشری به شــوت کردن توپ ها 

و سوپراستارهای ورزشی منحرف می کنند.

حجت الاسلام خسروپناه:

آیت الله خامنه ای،ایدئولوگی استراتژیست است
مهدی فرمانیان:

رویکرد امام موسی صدر تحول آفرین است

خسروپناه عضو هیئت علمی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه 
اســلامی با بیان اینکه ما همچــون ماهــی در آب، قدر آب 
را نمی دانیم، گفــت: نباید، چــون در کنار کوه قــرار داریم 
عظمت ایشــان را نبینیم و نیاز به فاصلــه زمانی یا مکانی 
داشته باشیم.نویســنده کتاب »منظومه فکری آیت الله 
خامنه ای« ارتقای رتبه علمی کشور را فقط با حمایت های 
شــخص رهبری امــکان پذیــر دانست.خســروپناه گفت: 
تصمیمــات بــه هنــگام و موثــر و موفقی کــه مقــام معظم 
رهبری در مراحل مختلف انقلاب اسلامی اتخاذ کرده اند 
به اذعان دشمنان نظام نیز بسیار هوشمندانه و مدبرانه 
بوده اســت.وی افزود: حمایت ایشــان از ارتش در زمانی 
کنــون مخالف ســپاه پاســداران  کــه برخــی از افرادی کــه ا
صحبت می کنند در ابتدای انقلاب از انحلال ارتش دفاع 
می کردند؛ اما ایشــان با پوشــیدن لباس ارتشی در جبهه 
حاضر می شــدند و ارتــش و ســپاه را دو بال نظامی کشــور 
می دانستند.خســروپناه افزود: امکانات کم ما در دوران 
دفاع مقدس موجب شد تا نخستین توصیه ایشان پس 
از پذیرش مســئولیت رهبری، ساخت موشــک و ارتقای 
گــر موشــک نداشــتیم  ارتفــاع و بــرد موشــک ها بــود کــه ا
کنــون ده هــا بار بــه ایــران حملــه نظامی شــده بود. هم ا
وی اضافه کــرد: رتبه علمی کشــور در مقاطعی تــا ۶۰ و 7۰ 

کاهش یافته بود که براســاس نظر ایشــان و تدوین نقشه 
ح های  جامــع علمــی کشــور و بــا حمایــت شــخصی از طر
تحقیقاتی همچون سلول های بنیادی، ماهواره، موشک 
و فنــاوری نانــو توانســتیم رتبــه ۱۶ و ۱7 جهــان را کســب 
کنیم.عضــو هیئــت علمی پژوهشــگاه فرهنگ و اندیشــه 
 اسلامی در ادامه گفت: تصمیم مدبرانه و حلیمانه ایشان 
در فتنه های کشور به گونه ای بود که تهدید را به فرصت 
و بصیرت افزایی تبدیل کردند و فتنه را خنثی ســاختند.
نویسنده کتاب منظومه فکری آیت الله خامنه ای گفت: 
ایشــان در زمانــی کــه عربســتان نمی خواســت پیکرهای 
جانباختگان حادثه منا را به ایران تحویل دهد با سخنانی 
قاطع موجــب چرخــش موضــع عربســتان و همــکاری با 
هیئت ایرانی شد.تصمیم گیری های به موقع و جامعیت 
ایشــان در تصمیم گیــری همچنین خدامحوری ایشــان 
موجب اتخاذ تصمیمات صحیح و به موقع از سوی ایشان 
شده است.حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه افزود: 
اصول راهبردی ایشــان بر مبنــای راهبردهای اجتهادی 
است که همراه با اخلاق و صداقت به موفقیت می رسد. 
صداقــت ایشــان بــا خــدا در تهجــد و همچنیــن صداقت 
ایشــان با مردم از دیگر جنبه هایی است که موجب یاری 

خداوند به ایشان می شود. 

در مقابل تفکر ســیدقطب حول این محور می گشــت که 
گر حکومت اصلاح شده و دینی شود، هژمونی حکومت  ا
گیر شــده، بنابراین مردم نیز دینی می شــوند.  بر مردم فرا
بــرای فهم درســت امــام موســی صــدر و ســیدقطب باید 
به مبنــای نظــری آنها توجــه کرد. تــلاش می کنم بــه طور 
مختصــر مبانی ایــن دو چهــره را بازگو کنم.رویکــرد اصلی 
گر این نکته  امام موسی صدر تربیت اخلاقی افراد است. ا
را به عنــوان هدف اصلــی او بپذیریم، بنابراین نخســتین 
مبنای نظری امام صدر توجه به انسان و انسانیت است. 
انسان مهم ترین مســئله اوســت تا به تربیت اخلاقی اش 
گر انسان تربیت شد خود به خود تعاملش با افراد  بپردازد. ا
بهتر می شود. عین کلام امام صدر چنین است: »انسان 
هرچه پیشرفت کند با دیگران بیشتر تعامل می کند.« اما 
گر رویکرد فقه محور پیدا کند از تعامل با دیگران  انســان ا
دور می شــود.دومین مبنــای نظــری امــام موســی صــدر 
آزادی در ابراز عقیده اســت. یکــی از مهم ترین مفاهیمی 
که در ایــن روزهــا بــه آن نیــاز داریــم همیــن آزادی در ابراز 
عقیده است. به باور امام موسی صدر آزادی یعنی خوش 
 گمانی به انسان که باعث شکوفا کردن جامعه می شود.
ســومین مبنای نظری امــام صدر احترام متقابل اســت. 
اطمینــان متقابــل نیــز جــز بــا احتــرام متقابــل حاصــل 

 نمی شــود و در نهایــت مبنــای چهــارم تحمــل مخالــف 
و به رسمیت شناختن طرف مقابل است. عدم وجود این 
روند نیز مهم ترین مشکل امروز کشور ماست.سیدقطب 
رویکردش سیاسی اســت، بنابراین به دنبال تربیت افراد 
نمی رود. مهم ترین هدف ســید اصلاح جامعه بر اســاس 
کمیت است. سید می گوید که فرهنگ غرب، فرهنگ  حا
جاهلی است و در واقع جاهلیت مدرن است. این فرهنگ 
کل جهان اســلام را گرفته و باعث شــده تا شهرها اسلامی 
نباشــند. وجه دیگر اختلاف تفکر امام صدر و سیدقطب 
در نــوع نــگاه به مشــکلات مســلمانان اســت. امــام صدر 
بــر این عقیــده اســت که علــل عقــب ماندگی مســلمانان 
در داخل جهان اســلام اســت و مســلمانان پیش از ورود 
اروپایی ها به ســرزمین های اسلامی دچار فرهنگ تنبلی 
و اضمحــلال شــده بودنــد؛ امــا ســیدقطب می گویــد کــه 
تمامی مشکلات جوامع اســلامی از غرب و فرهنگ غربی 
آمده است.در نهایت باید گفت که راهکارهای امام صدر 
برای حــل مشــکلات نیز بــه رویکردهــای تربیــت اخلاقی 
افــراد بــاز می گــردد. در مقابــل امــا تمــام راه حل هایی که 
 ســیدقطب می دهد بــرای از بین بــردن فرهنــگ جاهلی 
و ســاخت حکومــت اســلامی بــر اســاس روش خلفــای 

راشدین است.

عبدالحسـین خسـروپناه در نشسـت تبییـن و تحلیـل کتـاب »منظومـه فکـری آیـت الله العظمـی 
خامنـه ای« گفـت: مبانـی اندیشـه های فکـری مقـام معظـم رهبـری با محوریـت توحید و سـریان 
آن در همـه ابعـاد دیگـر اندیشـه های ایشـان و رفتـار و تصمیماتشـان است.نویسـنده ایـن اثـر افـزود: 
آیـت الله خامنـه ای، ایدئولوگـی استراتژیسـت اسـت که جامع شـخصیت های شـهید مطهری بـه عنوان یک 

ایدئولوژیست و شهید بهشتی به عنوان یک استراتژیست به حساب می آید.

متـن زیـر قسـمتی از سـخنرانی حجت الاسـام مهـدی فرمانیـان در نشسـت »تفاوت رویکـرد امام 
موسـی صـدر و سـید قطـب در گسـترش دینـداری در جهـان« اسـت. در ایـن جلسـه مهم تریـن 
بحـث دربـاره تفاوت هـای رویکـرد سیاسـی سـیدقطب بـا رویکرد تربیـت اخاقی امام موسـی صدر اسـت. 
 بیشـترین تاکیـد امـام صـدر بـر تربیـت اخاقـی افـراد اسـت. او اعتقاد داشـت اگر افـراد را متخلـق کنیم 

تا انسان به تعریف اصلی خودش نزدیک شود، همه شئون جامعه نیز اصاح می شود.
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ژانس عکس اصفهان زیبا آ

خبر اینستا 

در پی بالا آمدن ســطح آب رودخانه 
ســن فرانســه و احتمال وقوع ســیل، 
مقامات از امکان تخلیه آثار باارزش موزه لوور پاریس 
خبر دادنــد. پلیــس پاریــس در بیانیه ای اعــام کرد 
 395 هــزار نفــر از مــردم نزدیــک رودخانــه ســن، 
کی  خانه های خود را تخلیه کرده اند. گزارشها حا
از آن است که بارش شدید باران در زمستان امسال 
باعث بــالا آمدن ســطح آب رودخانه شــده اســت و 
امســال ســطح بارش در پاریس دو برابر حد معمول 
بوده است. عاوه بر محدوده های نزدیک رودخانه 
سن فرانسه، بخش های شمالی و شرقی کشور هم 
ممکن اســت تحت تاثیــر بالا آمــدن ســطح آب قرار 
بگیرند. بر اساس اعام مقامات، موزه لوور فرانسه در 
حال حاضر باز اســت؛ اما بخش هنرهای اسامی تا 
روز یکشــنبه تعطیــل اعام شــده اســت. حــدود دو 
ســال پیش، موزه لوور به دلیل جاری شدن سیل تا 
چهار روز تعطیل شد و 35 هزار آثار باستانی و باارزش 

آن به مکان های امن منتقل شد. 

سیل در پاریس

مقصد مسير  ماست

یادش به خیر آقاى نادر ابراهیمی 
مســیر  مــا  گفتند:»مقصــد  مــی 
ماســت«. چقدر راســت گفتند، چــه آدرس 

مستقیمی  دادند.
 پ.ن: مــا آرام آرام محــو مــی شــویم؛ امــا 
حرف هایمان نه. باید از کلمات مراقبت کرد، 
مهم است که چه می گويیم. حرف ها بیشتر 
از خود ما باقی خواهند ماند، بیشــتر از آنچه 
فکر می کنیم نفوذ می کنند.چه حرف هاى 

شنیدنی چه حرف هاى تلخ.  تانک هـای  محاصـره  تصويـر،   - گ  پـرا بهـار  پایـان   
کنین  شـوروی در مقابـل ایسـتگاه راديويـی توسـط سـا
گ )1968( نشـان مـی دهـد. بهـار  گ را در بهـار پـرا پـرا
کی اسـت کـه بـا  گ دوره ای کوتـاه در تاريـخ چکسـلوا پـرا
رهبـری الکسـاندر دوبچـک شـکل گرفـت و مجالـی بـرای 
گشـود.  کشـور  آزادی هـای سیاسـی و اجتماعـی در آن 
برژنـف ، دبیـرکل شـوروی ايـن اصاحـات را تهدیـدی بـه 

تسـلطش بـر بلـوک شـرق و حتـی امنیـت اتحـاد شـوروی، 
می دانسـت. سـرانجام نیروهای نظامی ارتش شـوروی با 
همراهـی برخی نیروهـای نظامی کشـورهای عضو پیمان 
گ پایان  کی شـده و به بهار پرا ک چکسـلوا ورشـو، وارد خا
دادنـد. دوبچـک نیـز یـک سـال بعـد از حـزب کمونیسـت 
کی کنـار گذاشـته شـده و بـه یـک کارمنـد سـاده  چکسـلوا

شـرکت تعاونـی تنـزل یافـت.  

نقش                         ماضی

سياوش صفاریان پور

عباس عبدی، روزنامه نگار: حکومتی 
که دچار عدم تعادل سیاســی می شود 
در یــک دو راهــی بــدی قــرار دارد. یــا باید مســیر 
گذشته را ادامه دهد که هزینه آن از نظر حکومت 
احتمالی ولی در آینده پرداخت می شود، یا باید 
اصاحات انجام دهــد که هزینــه آن قطعی و در 

حال حاضر باید پرداخت شود.
ک می توانند   اين حکومت ها یک تصمیم خطرنا
کننــد و آن پذيــرش تغییــرات و انجــام  اتخــاذ 
ک تر اين  اصاحات اســت؛ ولی تصمیــم خطرنا
اســت که هیچ تغییری را نپذيرند و به سیاســت 

قبلی ادامه دهند.

 عدم تغییر 
 تصمیم خطرناک تری است

بهــزاد نبــوی، نائــب رئيــس اســبق 
مجلس: ما ســیاه ترين استبداد تاريخ را 
در دوره رضاشــاه و بعد محمدرضا شــاه بعد از سال 
١٣٣٢ و به خصوص بعد از ســال 42 داشتیم. برای 
درک دقیق تر اوضاع باید بدانیم که در آن دوره حتی 
در یک مورد حق انتخابات آزاد به مردم نداد. امروز 
ما به شورای نگهبان اعتراض می کنیم که چرا امثال 
من ردصاحیت شدند؛ اما آن دوره اصا کار به اين 
را  کســی  بخواهنــد  کــه  نمی کشــید  حرف هــا 
ردصاحیت کنند. آزادی ها ســرکوب شــدند و اين 
درحالی اســت که آن آزادی ها هــم عموما به خاطر 

فشارهای خارجی بود. 

 سیاه ترین استبداد 
در دوره پهلوی بود

محمدرضا زائری، پژوهشگر: قرآن ، نهج 
الباغــه )أخ القــرآن( و صحیفــه ســجادیه 
)أخت القرآن( ریشه های اساسی و سرچشمه های 
ناب معرفت و هدایت در شــناخت بنیادين اســام 
خواهند بود نه برخی حرف ها که به عنوان دینداری 
عرضه می شــود.  امســال هزار و چهارصدمین سال 
صدور عهد مالک اشتر بود، برای تبیین و معرفی اين 
سند افتخارآمیز به جهان و انسان چه کردیم؟ گرچه 
فقه و اصول اساس نظام درسی حوزه های علمیه را 
تشــکیل می دهند؛ اما در واقع علوم اســامی همه 
زمینه و بهانه فهم صحیح تر و تبیین دقیق تر همان 

سه اصل اساسی هستند. 

برای عهدنامه مالک اشتر 
چه کردیم؟

معصومه ابتکار، معاون رئيس جمهور: 
نــوع  هــر  اصلــی  وجهــه  بایــد  عدالــت 
حکمروايــی قــرار گیــرد، بــه خصــوص آنکــه ايــن 
حکمروايی دینی و اسامی باشد. اجرای عدالت چه 
در بعد اقتصادی و تامین زيرساخت ها برای تامین 
اشتغال و معیشت شرافتمندانه، چه در قالب تامین 
حقــوق شــهروندی و آزادی هــا و حقــوق مصــرح در 
قانــون اساســی و چــه در ابعــاد رســیدگی بــه ظلــم، 
خشونت و تضییع حقوق شهروندان از ارکان اصلی 
گر نظارت دقیق و اصاحات  حکمرانی خوب است. ا
لازم رخ ندهد و اجرای عدالت به تاخیر بیفتد، حس 

ناامیدی و ناامنی به وجود می آید.

 عدالت باید
 وجهه حکمرانی باشد

جی
ار

 خ
بع

منا
      

      
      

ز  
س ا

عک

@esfziba isfahanziba_
newspaper

/isfahanziba @ esfzibaa

صاحب امتياز:شـرکت فرهنگی هنـری مطبوعاتی پیام اصفهـان زيبا | مدير مسـئول: دکتر قدرت اله نـوروزی | مديرعامل و سـردبیر: مهندس مجتبی شـاه مرادی

صاحب امتياز: شرکت فرهنگی مطبوعاتی پیام اصفهان زيبا
مديرمسئول: دکتر قدرت اله نوروزی

شـــــورای ســردبیــــــری: مجتبــی شـاهمـــرادی)سردبیــــر(، 
امیرمحزونیه، محسن حیدری فرد

تحريریه:
  گروه اجتماعــی:  زهرا ســادات ماهری ، لیــا مقیمی، زهره 
قندهــاری، ابراهیــم ســلیمی، ســمیه ســهرابی، محدثــه 
ضیغمیان ، الهام ماهری، فاطمه صفری، روشنک موسوی، 

عاطفه صفری 
گروه اطلاع رسانی: محمد حسین اعتزازیان ، احمدرضا کاظمی
گــروه اقتصــاد و بــازار:  امیرحســین واعــظ، مینــا ايــزدی، 

سعید غفاری، احسان شهرستانی، ســعیده غفاری، نسیم 
فتحی پور ، فاطمه نوری، داوود جبلی

 گــروه اندیشــه:  محمــود فروزبخــش،  محدثــه حســینی، 
 سید محمود مهدی رضوی زاده، حمید عايی نژاد

گــروه پایــداری: زینــب تــاج الديــن ، فرزانــه فرجــی ،آســیه 
دهباشی، جمال نصیری فرد 

گروه خبر و سياست:  بهناز عابدی، حسین اسدی 
گروه دانش و سرگرمی: مصطفی ناجی،  بشیر اسماعیلی 

گروه سبک زندگی و سلامت:  لیا کهانی 
کبر منتشلو، لیلی زواره  ای،  گروه شهر ، شهرستان و شورا:  ا

لیا يزدانی ، زهره سادات کاظمی

گروه عکس : حمیدرضا نیکومرام 
گروه فرهنگ و هنــر:  مریم قدســیه، عادل امیــری، مجتبی 

اردشیری، آزاده حافظی، مهدی رحمتی
گروه گردشگری: نفیســـــه حــاجــــاتی، احســـــان نــــاجـــــی، 

سعیــــد نجیمی، مریم عباسی
گروه ورزش:  مهری مصور   

گروه فوتبال:  مصطفی ناجی   
فنی:

گــروه طراحــی:  محمدحســن لطیفــی، رضــا موحــدی فرد، 
علیرضــا مظاهــری،  ســولماز رجبی، نگیــن کلینــی، عاطفه 

سادات حسینی،  فرزانه حدادی

گــروه ويراســتاری: ســـمیه   شیـــروانی، افســانه دهکامــه، 
سپیده امین الرعایا ، وحیده سادات ماهری 

سایت:  مینا رفیعی
صوت و تصوير : سید میاد میردامادی 

اداری:
گروه بازرگانی: ســید محســن عبادی ،  حســین انصاری، 

علیرضا حق شناس، مریم رحیمی ، بهمن منتشلو
  ارتباطات: مهنور گیتی فر

 امور اداری: مرضیه معتمدی، مرضیه امینی، شها  غامی، 
محمدکاظم کمالی

مالی: احمد جوادمحبت

پخش: شرکت آرمان پخش

آخر تو ییت

طیبه سیاوشی

عبدالحسین خسروپناه

سعید بیابانکی

Translate from Persian

Translate from Persian

Translate from PersianTranslate from Persian

View Tweet  activity

View Tweet  activity

View Tweet  activityView Tweet  activity

@TayebehSiavash

@Khosropanah_ir

@sbiabanaki47

می شنویم که مسئولی گفته اصا زنان به قانون 
حمایتی نیــاز ندارند یا مثــا زنی کــه ازدواج کرده 
باشد مشکلی برایش پیش نمی آید. در حالی که 
در حاشــیه ها دیده ایم همان مردان بوده اند که 
زنان را وادار به ارتکاب جرم کرده اند. یا بســیاری 
از اين مــردان انواع خشــونت های جســمی را به 

زنان روا می دارند.

امروز  انقابیون باید به شدت مدل سرمایه داری 
کمــه کنند کــه در غیر اين صــورت مردم،   را  محا

کمه می کنند. اسام انقابی را محا

در فرهنــگ معیــن بــه واژه ای زيبــا برخــوردم که 
فکر کنم نشنیده اید: »آبچین« معادل »حوله«!  

قشنگه  نه؟
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